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ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’

Παρασκευή 7 Ιουνίου 2019



Αθήνα, σήµερα στις 7 Ιουνίου 2019, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.19’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΒΑΡΕΜΕ-
ΝΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 6-6-2019
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-

εδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΑ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
6 Ιουνίου 2019, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχε-
δίων νόµων: «Κύρωση του Ποινικού Κώδικα» και «Κύρωση του
Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Ιωάννη Σαρακιώτη, Βουλευτή Φθιώτιδας, τα ακόλουθα: 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Δ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’

Παρασκευή 7 Ιουνίου 2019 
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7912 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη
της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση
των επιµέρους συµβάσεων για τα Έργα V και VI της από 06-09-
2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος “Κοινωφελές
Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος” και του Ελληνικού Δηµοσίου για
την ενίσχυση και αναβάθµιση των υποδοµών στον τοµέα της
Υγείας».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 4 Ιουνίου 2019 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνε-
δρίαση ενιαία επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολογιών.

Το Σώµα συµφωνεί;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε Λο-

βέρδο, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Καληµέρα, κύριε Πρόεδρε. Καλη-

µέρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 
Εµείς έχουµε διαφωνήσει απολύτως µε τη διαδικασία αυτή, τις

απόψεις µας τις διατύπωσε ο κ. Κεγκέρογλου στη Διάσκεψη των
Προέδρων και θέλω να πω στο Σώµα, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε,
δύο λόγια για αυτό.

Διαφωνούµε, οριζοντίως και καθέτως, µε την επιµήκυνση της
ζωής αυτής της Κυβέρνησης και της Βουλής κατά παραβίαση
του άρθρου 1 παράγραφοι 2 και 3 του Συντάγµατος. Το Σύν-
ταγµα ορίζει τη λαϊκή κυριαρχία ως βάση όλων όσων κάνουµε
και λειτουργούµε στον χώρο της πολιτικής. Το ίδιο άρθρο, το
άρθρο 1 παράγραφος 3, ορίζει πηγή κάθε εξουσίας τον λαό. Από
τις 7 Ιουλίου και µετά θα υπάρξει κοινοβουλευτικός συσχετισµός
-αυτός που ο λαός θα αποφασίσει- και κυβέρνηση, που θα πάρει
ψήφο εµπιστοσύνης από τη Βουλή για να προχωρήσει στο νοµο-
θετικό έργο.

Κύριε Πρόεδρε, όλα όσα γίνονται αυτή τη στιγµή είναι έξω από
το πλαίσιο του Συντάγµατος. Xθες -να προσεχθεί αυτό που θα
πω αυτή τη στιγµή- έγινε µια επιψήφιση κωδίκων µε έναν τρόπο
βάρβαρο πραγµατικά -το ανέδειξα στην τοποθέτησή µου- και
από την πίεση της κοινωνίας, που η Βουλή εξ αυτής της πιέσεως
έµαθε ότι στα ζητήµατα του βιασµού γίνονται λάθη µεγάλα,
αναγκάστηκε ο Υπουργός να κάνει αλλαγή, ενώ δεν δικαιούται.
Τη βάφτισε «νοµοτεχνική βελτίωση» και αυτή αφορά έννοµο
αγαθό βαρύτατης σηµασίας και προσβολές βαρύτατης απαξίας.
Ήδη, οργάνωσε επιχειρήµατα αντισυνταγµατικότητας στα χέρια
και στο στόµα δικηγόρων βιαστών. Αυτό πρέπει να συνειδητο-
ποιηθεί. Έγινε λάθος χθες. Δεν διορθώθηκε µε τη βαπτισθείσα
«νοµοτεχνική» παρέµβαση του Υπουργού.  

Τελευταία στιγµή, όµως, όταν γίνονται τόσο σοβαρά διαβή-
µατα νοµοθετικού έργου είναι λογικό να γίνονται και κορυφαία
σφάλµατα. Γι’ αυτό εµείς δεν νοµιµοποιούµε, κύριε Πρόεδρε,
αυτή τη διαδικασία ούτε νοµιµοποιούµε αυτό το «όργιο», ένα
πλιάτσικο πελατειακών σχέσεων, που δεν έχει προηγούµενο στη
µεταπολιτευτική ιστορία του τόπου. Η πιο πελατειακή κυβέρνηση
όλων των εποχών µετά τη Μεταπολίτευση είναι η παρούσα και
επειδή θα συζητήσουµε τη µη µείωση του αφορολογήτου, που η
πλειοψηφία πριν από λίγα χρόνια είχε δεχθεί, θέλω να θυµίσω
ότι είστε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ τότε που ψηφίσατε
αυτή τη διάταξη, έρχεστε σήµερα να την καταργήσετε εκ των
υστέρων και µε τρόπο απαράδεκτο.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Τοποθέτηση κάνει ο συνάδελφος;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Αυτό τι είναι ακριβώς τώρα;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω.
Αγνοήσατε και περιφρονήσατε από το 2018 τη δική µας νοµο-

θετική παρέµβαση, που συνοδευόταν από Έκθεση του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους. Ήταν µια άρτια παρέµβαση και θα
µπορούσε να ενισχυθεί.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι εµείς αυτή τη διαδικασία δεν τη

νοµιµοποιούµε µε την ψήφο µας. Είµαστε οι πρώτοι που έχουµε
θέσει αυτό το θέµα και η ελληνική κοινωνία και ο λαός ξέρει πολύ
καλά τι είναι αυτό που έχουµε προτείνει και τι είναι αυτό που κά-
νετε εσείς σήµερα. Ήρθαµε εδώ σήµερα να σας τα πούµε, κύριε
Πρόεδρε, όχι σε εσάς, στην Κυβέρνηση και στην Πλειοψηφία.
Σας τα λέµε, τα λέµε στην Αίθουσα εδώ της Εθνικής Αντιπροσω-
πείας, για να τα ακούσουν οι Έλληνες πολίτες. Τα λέµε στην Κυ-
βέρνηση και στην Πλειοψηφία, αλλά δεν ακούµε τι λέει η
Κυβέρνηση και η Πλειοψηφία. Θα µιλάτε µόνοι σας. Ήρθαµε εδώ
σήµερα να θυµίσουµε ότι εµείς πήραµε πρώτοι την πρωτοβουλία
που χλεύαζαν οι Υπουργοί σας, οι Υπουργοί των Οικονοµικών,
όταν προτείναµε τη µη µείωση του αφορολόγητου και έρχεστε
τώρα για ψηφοθηρικούς λόγους να κάνετε αυτά τα ανοίγµατα.
Κανένας δεν σας πιστεύει και, κύριε Πρόεδρε, σας ζητώ να πά-
ρετε πίσω αυτή τη διαδικασία, που είναι έξω από τα όρια του
νόµου και του Συντάγµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, καθίστε. Προ-
χωράµε. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο
επί της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε τον λόγο για
ένα λεπτό.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Θα θέλαµε κι εµείς να καταγγεί-
λουµε όλο αυτό το οποίο συµβαίνει τις τελευταίες τρεις ηµέρες
στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Επαναλαµβάνουµε ότι µόλις πριν από
δεκατρείς ηµέρες έγιναν ευρωεκλογές. Τα αποτελέσµατα ήταν
τραγικά για την Κυβέρνησή σας και σε περίπου είκοσι έξι µέρες
γίνονται εθνικές εκλογές. Δεν έχει απολύτως κανένα νόηµα να
φέρνετε νοµοσχέδια, τροπολογίες…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αδερφέ, τράβα στο χωριό σου, τράβα στο καφενείο να πιείς

κανένα καφεδάκι κι άσε να µιλήσω! Τι µε διακόπτεις; Εκεί πεσ’
τα, στον Πρόεδρο, εντάξει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, ησυχία!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Φασισταριά!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Φασισταριά είσαι και φαίνεσαι, µε

αυτά τα οποία κάνετε! Αυτό που σου λέω! Άντε, σύντροφοι της
πλάκας, έχετε διορίσει εδώ πέρα όχι µόνο τις γυναίκες σας, αλλά
και τις αδερφές σας και τις κουνιάδες σας! Θα µιλήσω είτε σας
αρέσει είτε δεν σας αρέσει! Άντε κάτσε στ’ αυγά σου!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας παρακαλώ, κύριε
Παναγιώταρε! 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Να τους διακόψετε! Τι σχολιάζει; Δεν
κατάλαβα! Αυτόν να σταµατήσετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν σας έδωσα τον
λόγο γι’ αυτό. Παρακαλώ! 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Να τους πείτε να σταµατήσουν να
σχολιάζουν. Αυτό έχω να σας πω. Σε λίγες ώρες τελειώνει αυτή
η Κυβέρνηση και σε λίγες µέρες γίνονται εκλογές για νέα κυβέρ-
νηση. Αυτά τα οποία κάνετε είναι καραγκιοζιλίκια του αισχίστου
είδους. Φυσικά και εµείς αποχωρούµε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Χρυσής

Αυγής αποχωρεί από την Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ.

Μαντάς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κύριοι Υπουργοί, µε αφορµή το ότι δώσατε σε κάποιους
τον λόγο και αναπτύχθηκαν κάποιες απόψεις, θα ήθελα να πω
δυο λόγια. 

Πρώτον, αναφορικά µε την ουσία, δηλαδή µε την πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης πρώτα απ’ όλα να συνεχίσει εντελώς νόµιµα και
συνταγµατικά το έργο της µέχρι να διαλυθεί η Βουλή νοµίζω ότι
έχει απαντηθεί χίλιες φορές πως µε απόλυτο, νόµιµο και συνταγ-
µατικό τρόπο η Κυβέρνηση δεν παύει ξαφνικά από ένα εκλογικό
αποτέλεσµα, το οποίο εκλογικό αποτέλεσµα αφορά τις ευρωε-
κλογές. Όταν θα έρθει η ώρα και θα µιλήσει ο ελληνικός λαός
θα δούµε ποιο θα είναι τελικά το αποτέλεσµα. 

Άρα πρώτον, όλη η λειτουργία µέχρι τη διάλυση της Βουλής
είναι απόλυτα νόµιµη και εντός των συνταγµατικών πλαισίων.
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Δεύτερον, µέσα σε αυτήν τη διαδικασία, σήµερα φέρνουµε µία
θετική διάταξη, ανάµεσα στα άλλα, γιατί είναι και αλλά πολύ θε-
τικά από αυτά που φέρνουµε και θα τα αναλύσουµε στη συνέ-
χεια. 

Καλώ από τώρα, εκ των προτέρων, όλες τις πολιτικές δυνά-
µεις, όσες εν πάση περιπτώσει προσήλθαν, να µείνουν για να κά-
νουµε την πραγµατική αντιπαράθεση.

Θέλω να τονίσω δύο πράγµατα:
Πρώτον, είναι ή δεν είναι θετικό µέτρο η κατάργηση της µεί-

ωσης του αφορολόγητου, την οποία κάναµε σε µία πολύ δύ-
σκολη στιγµή, το 2017, όταν µας πίεζε αφόρητα το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο, και όταν όλο το αντίπαλο σύστηµα προσπα-
θούσε να επιβεβαιώσει τη γραµµή της «αριστερής παρένθεσης»;

Δεύτερον, αυτή είναι η πραγµατική σύγκρουση, κατά την άποψή
µας: Πρώτον, το αν θα ψηφιστεί αυτό το µέτρο -και θα ψηφιστεί
αυτό το µέτρο- και δεύτερον, το ποιες δυνάµεις θα το αµφισβητή-
σουν στη συνέχεια. Διότι, αλλιώς είχαν στήσει το πρόγραµµά τους,
κύριε Πρόεδρε. Όπως έκαναν κάποιες από αυτές τις δυνάµεις
στην ακύρωση της µείωσης των συντάξεων, έτσι κάνουν και τώρα,
κρύβονται. Κρύβονται γιατί έχουν ένα άλλο πρόγραµµα, ένα πρό-
γραµµα µε σφραγίδα του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Καλώ
όλες τις πολιτικές δυνάµεις να προσέλθουν εδώ για να κάνουµε
την πραγµατική αντιπαράθεση.

Τέλος, όσον αφορά όλα όσα ακούγονται για τα θέµατα µιας
νόµιµης διαδικασίας η οποία µέσα και από τη Διάσκεψη των Προ-
έδρων και µε σύµφωνη γνώµη της Διάσκεψης των Προέδρων και
όλων των κοµµάτων είχε εκκινήσει από τον Φεβρουάριο, δηλαδή
της κινητικότητας στο δηµόσιο, εγώ πιστεύω ότι κάθε καλοπρο-
αίρετος άνθρωπος -και εµείς είµαστε δέκα φορές και εκατό
φορές πιο αυστηροί µε τον εαυτό µας- θα καταλάβει και στην
εξέλιξη αυτής της συζήτησης τι πραγµατικά έχει συµβεί.

Οι άνθρωποι τους οποίους αφορά έχουν ήδη τοποθετηθεί και
θα τοποθετηθούν και στη συνέχεια. Τελεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, καταγράφη-
καν οι απόψεις.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα, ως γνωστόν, στη Διάσκεψη των Προ-

έδρων τοποθετήθηκε για τη νοµοθετική διαδικασία που ακολου-
θήθηκε αυτές τις ηµέρες. Σε ό,τι αφορά τη σηµερινή
συνεδρίαση, είµαστε εδώ, θα τοποθετηθούµε και για το νοµο-
σχέδιο, αλλά και για την τροπολογία που αφορά το περίφηµο
αφορολόγητο.

Αυτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κύ-

ριος Πρόεδρος της Βουλής.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, επειδή δεν πρέπει να τα λέµε µόνο ούτε κυ-
ρίως στους κοινοβουλευτικούς ή στα κανάλια, αλλά πρέπει να τα
λέµε εδώ -και δράττοµαι και της παρουσίας εδώ των αγαπητών
συναδέλφων από το ΠΑΣΟΚ και από άλλους- θέλω να πω ευθέως
µερικά πράγµατα για πολλοστή φορά, έτσι ώστε ο ελληνικός
λαός και η Αίθουσα να γνωρίζουν ορισµένα πράγµατα και να κα-
ταγραφούν και στα Πρακτικά.

Δεν αναφέροµαι στην αιχµή του κ. Λοβέρδου περί πελατειακού
κράτους κ.λπ.. Αυτό είναι µία πολιτική τοποθέτηση για το σύνολο
της Κυβέρνησης. Με ενδιαφέρει όµως η Βουλή, επειδή επί της
ουσίας απολογούµαστε σήµερα, καθώς είναι η τελευταία συνε-
δρίαση της Βουλής αυτής της περιόδου, να γνωρίζουµε και σε
κλίµακα Ολοµέλειας ορισµένα πράγµατα, εάν έχουν ξεχαστεί και
από όπου έχουν ξεχαστεί.

Θέλω να πω ότι έγινε µια εξαιρετικά σηµαντική προσπάθεια
και µε ευρύτερη συναίνεση επί τέσσερα χρόνια να αλλάξει ου-
σιαστικά µε τοµές µεταρρυθµιστικές διοικητικού χαρακτήρα ένα
καθεστώς στη Βουλή που εκ των πραγµάτων, εννοώ προ κρίσεως
κυρίως, αλλά σε έναν βαθµό και µέσα στην κρίση, είχε έναν χα-
ρακτήρα ως προς τις εργασιακές σχέσεις απολύτως αµφιλεγό-
µενο, θολό, µεταβατικό, αυθαίρετο. 

Σας λέω, δεν υπεισέρχοµαι σε πολιτική αντιπαράθεση και είµαι
ο τελευταίος που θα µιλήσω, όσο κι αν προκληθώ, για ονόµατα,
για σόγια, για αριθµούς και τα λοιπά. Δεν είναι αυτός ο λόγος,
διότι δεν υπάρχει συµψηφισµός. Το ζήτηµα είναι αν µπορέσαµε
εµείς και –επαναλαµβάνω- µε ευρύτερη συναίνεση αυτά τα χρό-
νια να κάνουµε αυτές τις θεσµικές τοµές στον τρόπο διοίκησης
και κυρίως σε σχέση µε τα εργασιακά ζητήµατα στη Βουλή που
να µην είναι εύκολο ούτε καν κατανοητό σε οποιονδήποτε
ύστερα, σε οποιοδήποτε Προεδρείο της δικιάς µας ή άλλης πα-
ράταξης να πάει τα πράγµατα προς τα πίσω. Αυτός είναι ο στό-
χος. Δεν είναι ο στόχος να πούµε: «Μα και αυτοί έκαναν αυτά,
κάναµε και εµείς κάποια άλλα». Δεν πρόκειται περί αυτού και γι’
αυτό θέλω να είµαι πάρα πολύ ευθύς. 

Από την πρώτη στιγµή και καθώς ήµασταν ενώπιον όλων των
εργαζοµένων και µάλιστα µε εκκρεµότητα επί εξάµηνο των συµ-
βάσεων όλων των υπαλλήλων εδώ πέρα µέσα -εννοώ τους υπαλ-
λήλους ορισµένου χρόνου-, δώσαµε παρατάσεις µια και δύο
φορές στο σύνολο του προσωπικού, φροντίζοντας ταυτόχρονα
να λειτουργούν όλοι µέσα στη Βουλή, να παράγουν έργο σε ισό-
τιµη βάση και να είναι σε θέσεις που να µπορούν να αποδώσουν,
δηλαδή -θα είµαι ευθύς- να µην υπάρχουν σκιές για αργοµισθίες
ή για υπαλλήλους οι οποίοι δεν εµφανίζονταν στη Βουλή και ήταν
σε κάποια κοµµατικά γραφεία ή για ανθρώπους που υπολειτουρ-
γούσαν και είχαν µπει για το γκαράζ, ενώ τα προσόντα τους ήταν
άλλα και ήταν για αλλού.

Αυτή η τακτοποίηση µε συναίνεση -επαναλαµβάνω- και των
άλλων πολιτικών δυνάµεων και µε διαδικασίες απολύτως αξιο-
κρατικές έγινε για το σύνολο των υπαλλήλων, είτε των συµβασι-
ούχων είτε των µόνιµων που βρήκαµε στη Βουλή.

Δεύτερον, κατά τη διάρκεια της θητείας µας δεν προσελήφθη
ούτε ένας µόνιµος υπάλληλος στη Βουλή. Υπήρχαν δύο δυνατό-
τητες, το 1 προς 4 µάς έδινε µία δυνατότητα για δεκαεπτά θέσεις
µονίµων υπαλλήλων σε συγκεκριµένες οργανικές θέσεις που είχε
ανάγκη η Βουλή. Και τις δεκαεπτά θέσεις εδώ και ενάµιση χρόνο
τις έχουµε περάσει στο ΑΣΕΠ για να βγουν από εκεί οι µόνιµοι
υπάλληλοι. Ήδη χίλιοι νέοι πολίτες, παιδιά µας µε µεγάλα προ-
σόντα είναι στη σειρά για ακροάσεις για αυτές τις θέσεις. Νοµίζω
πως σωστά κάναµε και δεν µπορεί και στο µέλλον κανείς να πάει
πίσω από αυτό.

Δεύτερον, οι «τρύπες» που υπήρχαν στο πλήθος των ειδικών
κανονισµών, που δεν ήταν προσαρτηµένοι στον γενικό κανονισµό
και δεν είχαν εγκριθεί από την Ολοµέλεια της Βουλής, ακριβώς
επειδή το πρώτο µας µέληµα ήταν να ενοποιηθεί ο Κανονισµός
και να εγκριθεί από την Ολοµέλεια της Βουλής, οι «τρύπες»» λοι-
πόν αυτές, για να είµαι ευθύς, οι δυνατότητες του Προέδρου να
κάνει τέτοιου τύπου διορισµούς δεν χρησιµοποιήθηκαν ούτε µία
φορά.

Ας προχωρήσουµε παρακάτω. Υπήρχε ένα καθεστώς εργολα-
βιών για τον καθαρισµό στη Βουλή. Καταλαβαίνω ότι το ζήτηµα
είναι ιδεολογικό και θέλω να προλάβω κιόλας, εάν ο ελληνικός
λαός αλλάξει τα πράγµατα σε σχέση µε τις πολιτικές δυνάµεις
που θα έχουν το Προεδρείο της Βουλής -γι’ αυτό το θέτω ευθέως
- και ένα πογκρόµ απολύσεων για τους καθαριστές και τις καθα-
ρίστριες, διότι επ’ αυτού του ζητήµατος και πάλι –επαναλαµ-
βάνω- µε συναίνεση περάσαµε σε ένα άλλο καθεστώς, φύγανε
από τους εργολάβους και µε αποµείωση του κόστους για τη
Βουλή το σύνολο των καθαριστριών και των καθαριστών µπήκαν
σε µία διαδικασία συµβάσεων ορισµένου χρόνου για ένα ή δύο
χρόνια. Αυτή είναι µια οµάδα περίπου εξήντα ανθρώπων.

Δεύτερον, υπήρχε µια εκκρεµότητα –πραγµατικά εξεπλάγηµεν
όταν την είδαµε- την οποία παραλάβαµε και αφορούσε εξήντα
οκτώ ειδικούς φρουρούς οι οποίοι είχαν προσληφθεί µε κάποιες
όχι εύκολα εξηγήσιµες ρήτρες και αυτούς τους ανθρώπους τους
έκαναν όµηρους ενός απαράδεκτου εργασιακού καθεστώτος.
Ανά πενταετία -µε τελική πενταετία που θα έληγε επί των ηµερών
µας για να τακτοποιηθούν- θα άλλαζε το στάτους τους και θα
έκαναν αυτή την άλλη δουλειά.

Αντιλαµβάνεστε ότι και οι δύο κατηγορίες για τις οποίες σας
έχω µιλήσει -και η δεύτερη- δεν έχουν καµµία σχέση µε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Οριζοντίως, λοιπόν, όπως και για την πρώτη κατηγορία,
έτσι και για την δεύτερη κατηγορία, φέραµε το θέµα στον Κανο-

7914 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νισµό. Έγιναν υπάλληλοι της Βουλής µε συγκεκριµένο καθε-
στώς, έτσι ώστε να σταµατήσει αυτή η εκκρεµότητα και να µην
είναι αυτοί οι άνθρωποι στον αέρα. Δεν ξέρω ούτε ονόµατα ούτε
πράγµατα ούτε τι ψηφίζουν ούτε µε ενδιαφέρει. Όλοι κρινόµαστε
και οι υπάλληλοι εδώ και οι λειτουργοί -και είµαι απολύτως ικα-
νοποιηµένος από τον τρόπο που λειτουργούν οι λειτουργοί µέσα
στην Βουλή- από τον τρόπο µε τον οποίο συµπεριφερόµαστε.

Τρίτον, είναι σαφές ότι υπήρχε ο ν.4440/2016 περί κινητικότη-
τας του δηµοσίου. Με προτάσεις οι οποίες έγιναν κατ’ αρχάς από
άλλα κόµµατα πέραν της κυβερνώσας παράταξης –επαναλαµ-
βάνω ότι δεν θα αναφερθώ, όσο κι αν προκληθώ, σε ονόµατα ή
σε παραπολιτική και σε κουτσοµπολιά- ετέθη το ζήτηµα. Και
πράγµατι η Επιτροπή Κανονισµού και όχι η Διάσκεψη των Προ-
έδρων, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, κατά νόµον και µε
απόφαση της Ολοµέλειας της Βουλής και µε ευρύτερη συναί-
νεση –αν θυµάµαι καλά, είχαν ψηφίσει υπέρ το ΔΗΣΥ, το ΚΚΕ, οι
ΑΝΕΛ- ελήφθη η απόφαση τον Φλεβάρη, δηλαδή δέκα µήνες
πριν τις προβλεπόµενες εκλογές του Οκτώβρη, να µπει και η
Βουλή στην διαδικασία της κινητικότητας κατά νόµον, έτσι όπως
από το 2016 είχε δροµολογηθεί.

Προς όλους τους υπαλλήλους της Βουλής, λοιπόν, και όσους
ήταν από το 2003, 2006, 2009 –και αντιλαµβάνεστε γιατί λέω
αυτές τις ηµεροµηνίες, δεν έχει καµµία σχέση µε επιλεκτική επι-
λογή- εδόθη εγκύκλιος ότι δύνανται, εφόσον το επιθυµούν, να
κάνουν χρήση της διαδικασίας κινητικότητας, η οποία προβλέπει
ορισµένα πράγµατα -και το ξέρετε- δηλαδή να υπάρχει συναί-
νεση από την αρχική τους υπηρεσία πριν έρθουν να δουλέψουν
εδώ. Οι περισσότεροι δουλεύουν αρκετά χρόνια εδώ. Και άρχι-
σαν να φτιάχνονται οι φάκελοι από το τέλος Φλεβάρη, αρχές
Μάρτη, για όλες τις περιπτώσεις όσων µπήκαν σε αυτήν τη δια-
δικασία. Θα µπορούσαν να ήταν λιγότεροι ή περισσότεροι. 

Αυτή η διαδικασία είναι σχετικά χρονοβόρα. Και σωστά είναι
χρονοβόρα. Δεν έχει σχέση µε «αποφασίζουµε και διατάσ-
σουµε». Προσωπικά σας λέω ευθύτατα και δεσµεύοµαι ότι δεν
είχα ιδέα το ποιοι συµπεριλαµβάνονται και ποιοι είχαν πει τη διά-
θεσή τους να είναι µέσα σε αυτούς εξήντα τέσσερις εν συνόλω,
οι οποίοι θα µετείχαν στην διαδικασία κινητικότητας. Ήταν πε-
ρισσότεροι, αλλά κάποιοι απ’ αυτούς δεν ήθελαν. Και υπάρχουν
και αποσπασµένοι υπάλληλοι της Βουλής σε Υπουργεία. Είναι η
εναλλακτική διαδικασία.

Αυτές, λοιπόν, οι διαδικασίες, αυτοί οι φάκελοι αυτών των ερ-
γαζοµένων ήδη στην Βουλή ξεκίνησαν να διαµορφώνονται τους
προηγούµενους µήνες. Και άρχισαν να τελεσιδικούν, δηλαδή να
φτάνουν για υπογραφή και να πάρουν ΦΕΚ, πριν από τις ευρωε-
κλογές και αµέσως µετά µέχρι τις µέρες µας. Δεν έχει καµµία
σχέση µε εντολή της τελευταίας στιγµής και προφανώς δεν έχει
καµµία σχέση µε επιλεκτική εντολή για ορισµένους και όχι για
άλλους κ.λπ.. Είναι κατηγορία συγκεκριµένη των αποσπασµένων
στην Βουλή.

Επ’ αυτού του ζητήµατος, λοιπόν, υπήρξε ο θόρυβος ο οποίος
αναπτύχθηκε τις τελευταίες ηµέρες. Προχωρήσαµε σε συνεν-
νόηση και µε την Κυβέρνηση, ακριβώς επειδή αυτός ο θόρυβος
πήρε προφανώς και πολιτικά χαρακτηριστικά και µια ένταση η
οποία τροφοδοτεί και ένα κλίµα µέσα στον κόσµο, στον οποίο
δεν µπορείς εύκολα αυτά τα οποία συζητάµε τώρα εµείς εν ηρε-
µία να τα εξηγήσεις έτσι όπως έγιναν, χθες στο πάγωµα που
αφορά τουλάχιστον τις µισές από αυτές τις περιπτώσεις. Εν
αδίκω, διότι για τους άλλους µισούς ήδη έχουν δηµοσιευθεί ΦΕΚ.
Ελπίζω και για κάποιους από αυτούς τους υπόλοιπους, οι οποίοι,
επαναλαµβάνω, είναι στα γραφεία Αντιπροέδρων και στις υπη-
ρεσίες της Βουλής και αφορούν υποθέσεις υπαλλήλων που δεν
έχουν σχέση ούτε κατά πλειοψηφία ούτε κατά γνωριµία µε τον
χώρο του οποίου είχα την τιµή να έχω κατ’ αρχάς την πρόταση
για να είµαι Πρόεδρος της Βουλής. 

Επαναλαµβάνω, ό,τι και αν γίνει, δεν πρόκειται να δώσουµε λί-
στες για να καταλάβει ο καθένας ποιοι αποσπασµένοι, από πού,
από πότε είναι σε αυτήν την υπόθεση. Εγώ σέβοµαι τον εαυτό
µου, τη δηµοκρατία και κυρίως τους ανθρώπους και τις οικογέ-
νειές τους. 

Αντίθετα, βεβαίως, από µια γνωστή πολιτική αντίληψη και επι-
κοινωνιακή αντίληψη, υπήρξε αυτή η προσπάθεια να χαρτογρα-

φηθούν δύο, τρεις, πέντε, επτά, -δεν ξέρω αν είναι εννιά ή τρει-
σήµισι- περιπτώσεις οι οποίες -προφανώς και δεν υπάρχει απα-
γορευτικό για ανθρώπους οι οποίοι είναι ΣΥΡΙΖΑ, εκτός αν βγήκε
απαγορευτικό επ’ αυτού- συµµετείχαν ή ήταν µέσα σε αυτήν τη
διαδικασία, και οι οποίοι µερικοί εξ αυτών ήταν από το 2007 και
αρκετοί εξ αυτών µετά το 2015. Και έγινε και γίνεται όλος αυτός
ο θόρυβος ο οποίος γίνεται. 

Εν συνόλω, λοιπόν, οι παρεµβάσεις οι οποίες µας αφορούν
ακόµα και προς τους ΙΔΟΧ είναι πολύ περιορισµένες πέραν
αυτών των κατηγοριών τις οποίες σας είπα για µια Βουλή η οποία
εκ των πραγµάτων, ήταν στη φιλοδοξία µας -για τέταρτη φορά
λέω- και µε τη συναίνεση και των άλλων πολιτικών δυνάµεων και
τη βοήθειά τους ανέπτυξε τις εργασίες της και µε εξωστρέφεια
και µε νέα τµήµατα τα οποία ήταν αναγκαία, όπως Νοµικό Τµήµα,
Τµήµα Αρχείων, το Ίδρυµα της Βουλής, που κάνει τριπλάσια δου-
λειά από αυτή που γινόταν. 

Υπήρχαν και υπάρχουν απόλυτες ανάγκες ακόµα. Τα οργανο-
γράµµατα σε καµµία περίπτωση δεν έχουν ολοκληρωθεί στη
Βουλή ούτε τα συµπληρώσαµε. Όλες οι δεσµεύσεις που είχαµε
πάρει, ακόµα και αυτό που ακούσατε περί του Ιδρύµατος ελή-
φθησαν εδώ µέσα. Θυµάµαι τη συγκεκριµένη συζήτηση, όπου
είχε ειπωθεί: «Μα, προβλέπεται ένα οργανόγραµµα πενήντα αν-
θρώπων και πάτε να βάλετε ανθρώπους;» και είχαµε πει εδώ ότι
ήταν τριάντα δύο εργαζόµενοι και το πολύ-πολύ να έµπαιναν
άλλοι τρεις-τέσσερις άνθρωποι για πολύ αναγκαίες δουλειές του
Ιδρύµατος. Αυτό κάναµε. Μέχρι εκεί. 

Δεν αισθάνοµαι ούτε ίχνος ενοχής και ευθύνης για το ότι πρέ-
πει είτε προσωπικά είτε µε τη θεσµική µου ευθύνη είτε ως Πλει-
οψηφία να είµαστε απολογούµενοι για το εξής: Ότι γίναµε ίδιοι
και κρατήσαµε το ίδιο καθεστώς το οποίο υπήρχε ως προς το ζή-
τηµα των εργασιακών σχέσεων -διότι σε άλλες πλευρές έγιναν
πολύ σπουδαία πράγµατα στη Βουλή τα οποία παραλάβαµε και
συνεχίσαµε- µε το προηγούµενο καθεστώς. Δεν µε ενδιαφέρει
ποσώς –σας επαναλαµβάνω- να υπάρχει ένα συµψηφισµός. Αυτό
θα ήταν άδικο και ο λαός δεν ζήτησε αυτό από εµάς. 

Ο λαός ζήτησε απ’ όλους µας να γίνει µια τοµή στη διαδικασία
σε όλα αυτά τα ζητήµατα και έγινε και στο επίπεδο των κρίσεων.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι στη Βουλή –δυστυχώς ίσως να είναι η
µόνη υπηρεσία του δηµοσίου- ολοκληρώθηκε και η αξιολόγηση
όλων των υπηρεσιών και οι κρίσεις σε όλα τα επίπεδα. Υπεβλή-
θησαν µόνο τρεις ενστάσεις στο διοικητικό δικαστήριο σε σχέση
µε επιλογές. Οι δύο εξ αυτών απορρίφθηκαν και εκκρεµεί άλλη
µία. Πλέον η Βουλή µε πλήρη, σύννοµη και προσήκουσα εναρ-
µόνιση µε τους νόµους λειτουργεί από το επίπεδο των Γενικών
Διευθυντών µέχρι το επίπεδο του Τµηµατάρχη. 

Αυτές οι τοµές οι οποίες έγιναν είναι πάρα πολύ σηµαντικές.
Πιστεύω πως είναι και αποτύπωµα µιας εντελώς διαφορετικής
αντίληψης για το προσωπικό της Βουλής, που αδικείται όταν από
πίσω του υπάρχει ταµπέλα ότι «ήρθε επί του Προέδρου τάδε»,
«έχει και άλλα δύο αδέλφια στη Βουλή», «είναι µέσα στους εκα-
τόν εβδοµήντα που έβαλε ο δείνα». Αδικούνται όλοι αυτοί οι άν-
θρωποι διότι έχουν τα προσόντα, δούλεψαν αυτά τα χρόνια και
µπορούν να συνεχίσουν να αποδίδουν. 

Αυτό, λοιπόν, είναι το αποτύπωµα και οι θεσµικές ρυθµίσεις,
οι οποίες έχουν περάσει στον Κανονισµό -όλες αυτές- και πι-
στεύω ότι θα καταστήσουν υποχρεωτικό και για το µέλλον, για
οποιαδήποτε κατάσταση –δηµοκρατία έχουµε- να διευρυνθούν
και να θωρακιστούν έτι περαιτέρω, αντί να υπονοµευθούν και να
προχωρήσουµε σε προηγούµενο καθεστώς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήµουν υποχρεωµένος στη ση-
µερινή τελευταία συνεδρίαση της Βουλής, πάνω σε ένα ζήτηµα
στο οποίο ευλόγως η κοινή γνώµη επιδεικνύει και επέδειξε πολύ
µεγάλη ευαισθησία, να είµαι πάρα πολύ σαφής, πάρα πολύ ειλι-
κρινής και επ’ αυτών των ζητηµάτων, εάν υπάρχει αντίλογος ή
εάν υπήρξε αντίλογος, διότι εκδηλώθηκε σε διάφορες φάσεις
προηγούµενα, είναι ανοικτός εν όψει της προεκλογικής περιόδου
στα πολιτικά κόµµατα και όχι σε ανθρωποφαγικές λαϊκίστικες εκ-
φάνσεις µιας πλευράς του δηµοσιογραφικού κατεστηµένου να
συζητηθούν και περαιτέρω να διευρυνθούν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Πριν δώσω τον λόγο
στον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ανδρέα Μιχαηλίδη για δεκαπέντε
λεπτά, θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, δεκαέξι µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαι-
δευτικοί συνοδοί από το 13ο Δηµοτικό Σχολείο της Κατερίνης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Μιχαηλίδη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µου επιτρέψετε αρχικά µέσα στο κλίµα που έχει διαµορ-

φωθεί τις τελευταίες ηµέρες να κάνω µια παρατήρηση, κύριε
Πρόεδρε.

Αναρωτιέµαι το εξής: Το κράτος έχει συνέχεια; Προφανώς και
έχει. Πώς διασφαλίζεται η συνέχεια αυτή; Διασφαλίζεται θεσµικά
µε το να λειτουργεί στα πλαίσια του Συντάγµατος και οι επιµέ-
ρους εξουσίες µέσα στα πλαίσια που προβλέπονται, για παρά-
δειγµα, όσον αφορά τη λειτουργία της νοµοθετικής εξουσίας,
δηλαδή τη Βουλή, στα πλαίσια του Κανονισµού της Βουλής.

Είναι, λοιπόν, δυνατόν να ακυρώνεται το νοµοθετικό έργο µιας
κυβέρνησης, επειδή ο Πρωθυπουργός εξήγγειλε ότι θα ζητήσει
τη διάλυση της Βουλής σε µερικές ηµέρες; Είναι αυτονόητα πα-
ράλογο. Και στο επιχείρηµα αν έχει πολιτική νοµιµοποίηση αυτή
τη στιγµή η Κυβέρνηση να φέρνει συγκεκριµένα νοµοθετήµατα,
αναρωτιέµαι, επίσης, κύριε Πρόεδρε, εφόσον υπάρχει εκπεφρα-
σµένη συναίνεση σε συγκεκριµένα νοµοσχέδια. Για παράδειγµα,
το νοµοθέτηµα, η τροπολογία, που θα αναπτυχθεί σε λίγο από
τον αρµόδιο Υπουργό για την κατάργηση της µείωσης του αφο-
ρολογήτου, έχει την ευρύτερη πολιτική συναίνεση και µάλιστα
του δεύτερου σε τάξη κόµµατος του Κοινοβουλίου. 

Το σχέδιο νόµου της κύρωσης της συµφωνίας, την οποία έχω
την τιµή να εισηγηθώ σε λίγο, είναι δυνατόν να µην έχει πολιτική
νοµιµοποίηση; Δηλαδή, η αναβάθµιση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας µε συγκεκριµένες δωρεές από το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρ-
χος» είναι δυνατόν να µην έχει πολιτική νοµιµοποίηση; 

Εποµένως, πέρα από τα παραληρήµατα, τα οποία ακούσαµε
εδώ, ειλικρινά θεωρώ τελείως παράλογο όλο αυτό το σκηνικό,
το οποίο στήνεται µε προφανείς λόγους, δηλαδή να αποµειωθεί,
έστω την τελευταία στιγµή, και να απαξιωθεί το έργο µιας κυβέρ-
νησης. 

Επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να εισηγηθώ το
κύριο νοµοσχέδιο, το οποίο έρχεται εδώ και το οποίο αποτελεί
ένα τµήµα µιας κύρωσης επιµέρους σύµβασης δωρεάς, η οποία
έχει υπογραφεί το Σεπτέµβριο του 2018, όπως όλοι γνωρίζουµε,
-µάλιστα είχα την τιµή να το εισηγηθώ και αυτό εγώ- για τη
δωρεά του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος» προς το ελληνικό δη-
µόσιο.

Σήµερα, εισηγούµαστε την κύρωση δύο τµηµάτων δύο επιµέ-
ρους συµβάσεων που βρίσκονται σε αυτό το γενικότερο πλαίσιο,
στη γενικότερη σύµβαση, το οποίο µάλιστα ονοµάζεται «Πρωτο-
βουλία για την ενίσχυση και αναβάθµιση της υγείας στην Ελ-
λάδα». 

Η σύµβαση αυτή αποτελείται από δύο τµήµατα και αφορά δύο
έργα: Το ΕΡΓΟ V, µε το οποίο προβλέπεται η δωρεά, η αγορά εκ
µέρους του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος» δύο καινούργιων και
πλήρως εξοπλισµένων αεροπλάνων, τα οποία θα διατεθούν στον
στόλο του ΕΚΑΒ, έτσι ώστε να είναι δυνατή η αεροδιακοµιδή
ασθενών από την περιφέρεια προς τα νοσοκοµεία της χώρας,
και ο πλήρης εξοπλισµός τους. Επίσης, προβλέπεται η επισκευή
δύο ελικοπτέρων, τα οποία αυτή τη στιγµή χρειάζονται και ανα-
νέωση του εξοπλισµού τους και αναβάθµιση της επιχειρησιακής
ικανότητας που έχουν. Το έργο αυτό είναι ύψους 25.000.000
ευρώ και αφορά κυρίως και αποκλειστικά µια δωρεά που κάνει
εξολοκλήρου το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» και απευθύνεται
προς το ΕΚΑΒ και προς το ελληνικό δηµόσιο.

Θέλω, επίσης, να πω ότι το έργο αυτό συνοδεύεται, πέρα από
την εισηγητική έκθεση, και από τα τεχνικά χαρακτηριστικά, τα

οποία έχουν προταθεί για τα συγκεκριµένα αεροπλάνα, αλλά και
για την αναβάθµιση των ελικοπτέρων. Βεβαίως, έχει και τη σχε-
τική έκθεση από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.

Επιτρέψτε µου, επίσης, να υπενθυµίσω, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, µια και είµαι Βουλευτής ενός ακριτικού νησιού, της
Χίου, πόσο σπουδαία και τι µεγάλη σηµασία έχει η δωρεά αυτή
για τους ακρίτες, για την άµεση διακοµιδή ασθενών, την οποία
ζούµε πολύ συχνά ως αναγκαιότητα εµείς οι κάτοικοι των νησιών. 

Το δεύτερο έργο, το ΕΡΓΟ VI, όπως αναφέρεται στη σύµβαση,
αφορά την αγορά, τη δηµιουργία, κατ’ αρχάς, µιας µονάδας πα-
ραγωγής ραδιοφαρµάκων, κύκλοτρων, σε νοσοκοµεία της
χώρας. Αυτή είναι µια απαραίτητη υποδοµή για την παρασκευή
φαρµάκων, τα οποία χρησιµοποιούνται για την αντιµετώπιση των
νεοπλασιών και προσφέρουν θεραπευτικές δυνατότητες σε
ασθενείς οι οποίοι πάσχουν από καρκίνο. Βεβαίως, αυτά είναι πια
σε µια πολύ συχνή χρήση. Αυτό αφορά τα νοσοκοµεία Ηρα-
κλείου, Ιωαννίνων, Λάρισας και Θεσσαλονίκης, το νοσοκοµείο
«Παπαγεωργίου». Επιτρέψτε µου να επισηµάνω ότι η διασπορά
στα συγκεκριµένα νοσοκοµεία έχει γίνει µε συγκεκριµένα κριτή-
ρια, έτσι ώστε να υπάρχει η δυνατότητα εξυπηρέτησης των όµο-
ρων περιοχών. 

Η δεύτερη οµάδα ιατρικού εξοπλισµού είναι η προµήθεια µη-
χανήµατος τοµογραφίας εκποµπής ποζιτρονίων. Και αυτή είναι
µια καινούργια δυνατότητα αιχµής για την καταπολέµηση ασθε-
νειών, νεοπλασιών. Αυτό αφορά, βεβαίως, τα νοσοκοµεία Ηρα-
κλείου, Ιωαννίνων, Λάρισας και Αλεξανδρούπολης.

Τα δύο αυτά κοµµάτια είναι συνολικής δαπάνης 17.000.000
ευρώ. Επίσης, η συγκεκριµένη σύµβαση συνοδεύεται µε τα ανα-
λυτικά τεχνικά χαρακτηριστικά, τα οποία πρέπει να έχουν οι δύο
αυτές οµάδες εξοπλισµών και βεβαίως, τη σχετική έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. 

Ως εκ τούτου, αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι θα πρέπει να
προβούµε στην κύρωση της σύµβασης για αυτά τα δύο συγκε-
κριµένα έργα και καλώ και τους συναδέλφους των άλλων πολιτι-
κών δυνάµεων να υπερψηφίσουν αυτήν την κύρωση, διότι
βεβαίως είναι προς την κατεύθυνση της αναβάθµισης των υπη-
ρεσιών της δηµόσιας υγείας και αφορούν ένα µεγάλο κοµµάτι
του ελληνικού λαού. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει ο κ. Κουτσούκος από τη Δηµοκρατική Συµπαρά-
ταξη.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί είµαστε εδώ σήµερα, νοµίζω το εξήγησε ο κ. Λοβέρδος

παίρνοντας τον λόγο επί της διαδικασίας, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι της Πλειοψηφίας, καθώς θεωρούµε ότι από την ώρα
που ο κ. Τσίπρας αναγνώρισε το βράδυ της Κυριακής στις 26 του
Μάη την καταδίκη του ελληνικού λαού στην πολιτική σας και προ-
κήρυξε εκλογές, η Βουλή έπρεπε να έχει κλείσει και σήµερα θα
έπρεπε να είναι σε εξέλιξη η προεκλογική εκστρατεία. 

Παρακολουθούµε ότι κρατήσατε ανοιχτή τη Βουλή για να πε-
ράσετε τροπολογίες της τελευταίας στιγµής, διαφόρων µορφών
εξυπηρετήσεις και προφανώς µέσα σε αυτά είναι και ζητήµατα
τα οποία είναι χρονίζοντα και έπρεπε να αντιµετωπιστούν και από
τις προηγούµενες Κυβερνήσεις και από την Κυβέρνηση τη δικιά
σας που κυβερνάει πέντε χρόνια. 

Το γεγονός ότι δεν τα κάνατε, δεν σας νοµιµοποιεί να παρα-
τείνετε τη θητεία της Βουλής στο όνοµα κάποιων «ευνοϊκών»
ρυθµίσεων, που έχουν να κάνουν µε την εξυπηρέτηση κοινωνικών
οµάδων µπροστά σε µια νέα εκλογική ήττα, όπως διαφαίνεται.
Αυτό είναι κάτι το οποίο δεν σας έσωσε µε το επίδοµα των εκλο-
γών που δώσατε στις Ευρωεκλογές. 

Θα είµαστε εδώ, λοιπόν, για να σας πούµε τη θέση µας για όλα
αυτά που φέρνετε και να επαναλάβουµε την άποψή µας ότι η
Βουλή σήµερα έπρεπε να είναι κλειστή, αυτό είπε ο κ. Τσίπρας. 

Και εν πάση περιπτώσει, κύριε Πρόεδρε της Βουλής, αν υπε-
ρασπίζεστε την τυπικότητα αυτής της διαδικασίας, θα έπρεπε,
τουλάχιστον πριν ανέβουν οι εισηγητές, να έχουµε τους βασι-
κούς Υπουργούς της Κυβέρνησης εδώ να µας εξηγήσουν τις µεί-
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ζονες τροπολογίες. 
Διότι εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έζησα αυτή την τε-

τραετία τη µεγάλη περιπέτεια της χώρας και του ΣΥΡΙΖΑ, των αυ-
ταπατών, των µεταλλάξεων και των ανώµαλων προσγειώσεων,
όπου άλλαζαν η ρητορεία, τα επιχειρήµατα και τα αφηγήµατα
ανάλογα µε τις σκοπιµότητες της συγκυρίας. Δηλαδή από το «θα
σκίσουµε τα µνηµόνια», περάσαµε σε µια ηττοπαθή διαπραγµά-
τευση, σε ένα σκληρό και αχρείαστο τρίτο µνηµόνιο, στη συνέ-
χεια σε ένα µεσοπρόθεσµο που δεσµεύει τη χώρα µέχρι το 2022
µε πρωτογενή πλεονάσµατα 3,5% και 2,4% µετά το 2022. Περά-
σαµε στη δέσµευση της δηµόσιας περιουσίας για εκατό χρόνια,
κάτι το οποίο δεν το είχε κάνει καµµία Κυβέρνηση, παρ’ ότι το
είχαν ζητήσει οι δανειστές, ούτε ο Γιώργος Παπανδρέου, ούτε ο
Αντώνης Σαµαράς. Και µάλιστα η Κυβέρνηση ένα µέρος αυτής
της δηµόσιας περιουσίας ύψους 25 δισεκατοµµυρίων το έχει
βάλει εγγύηση έναντι των δανειστών. 

Αυτή ήταν η πολιτική στη µεγάλη εικόνα και προφανώς όλα
αυτά για τα οποία έχετε δεσµεύσει τη χώρα είναι επικίνδυνο το
επόµενο διάστηµα να οδηγήσουν σε νέα αδιέξοδα, ανεξάρτητα
από την αλλαγή της Κυβέρνησης. Διότι η αλλαγή της Κυβέρνη-
σης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα σηµάνει αυτόµατα αλ-
λαγή αυτών των επαχθών όρων και των δεσµεύσεων που έχει
αναλάβει ο κ. Τσίπρας και θα υλοποιήσει -όπως φιλοδοξεί- ο κ.
Μητσοτάκης.

Τα πρωτογενή πλεονάσµατα 3,5% δεν µπορεί να τα αλλάξει
µόνος του ο κ. Μητσοτάκης. Δεν έχουµε ακούσει να λέει τίποτα
για τη δηµόσια περιουσία και µια σειρά άλλα.

Άρα, ασκήσατε µια πολιτική, η οποία είναι εις βάρος της
χώρας και επικίνδυνη για το µέλλον της. Και τώρα συζητούµε την
τελευταία στιγµή την κατάργηση του αφορολόγητου, το οποίο
εσείς ψηφίσατε µε τον ν.4472 τον Μάη του 2017 µαζί µε το µε-
σοπρόθεσµο, στο οποίο αναφέρθηκα, µε µέτρα 4,9 δισεκατοµ-
µυρίων.

Θυµάµαι χαρακτηριστικά τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ να
χειροκροτούν τον κ. Τσακαλώτο και τον κ. Χουλιαράκη, όταν ανέ-
πτυσσαν τη λογική των αντιµέτρων. Δηλαδή, έλεγαν ότι θεσπί-
ζουµε τα σκληρά µέτρα, την περικοπή των συντάξεων και τη
µείωση του αφορολόγητου, αλλά ταυτόχρονα έχουµε και ίσης
αξίας αντίµετρα. Μάλιστα, µας ανέπτυξαν και µια θεωρία που
έλεγαν ότι εµπροσθοβαρώς θα εφαρµοστούν τα αντίµετρα και η
κοινωνία θα βγει ωφεληµένη από την ψήφιση αυτών των σκλη-
ρών µέτρων, που πανηγυρικά και µε ονοµαστική ψηφοφορία επι-
κυρώσατε εδώ τον Μάη του 2017.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλο αυτό το αφήγηµα
της Κυβέρνησης κατέρρευσε, καθώς η Κυβέρνηση δεν µπο-
ρούσε να εξασφαλίσει µια δυναµική ανάπτυξη που θα επέτρεπε
να φύγουµε από την πολιτική της σκληρής λιτότητας, της υπερ-
φορολόγησης και των υπερβολικών εισφορών και έτσι το µόνο
που έκανε ήταν να έρθει προεκλογικά να κάνει µια διανοµή από
τα µατωµένα υπερπλεονάσµατα, µπας και καταλαγιάσει η οργή
του κόσµου, πράγµα όµως που δεν τα κατάφερε, γιατί ο κόσµος
ξέρει ότι ξεγελάστηκε και είναι πεισµωµένος.

Ήθελα, λοιπόν, εδώ τώρα να είναι ο κ. Τσακαλώτος ή ο κ. Χου-
λιαράκης να µου ανατρέψει το αφήγηµα του Μάη του 2017, που
εδώ, από αυτό το Βήµα, µας κατακεραύνωνε, διότι τα µέτρα
έχουν και αντίµετρα.

Έχετε αντιληφθεί τι θα ψηφίσετε, αγαπητοί συνάδελφοι της
Πλειοψηφίας; Θα ψηφίσετε την κατάργηση του άρθρου 10 του
ν.4472, που λέει ότι θα µειωθεί το αφορολόγητο από 1-1-2020.
Ταυτόχρονα, όµως, θα ψηφίσετε και την κατάργηση τριών αντι-
µέτρων, που εσείς τα έχετε ψηφίσει. Εδώ έχουµε το ψήφισµα και
το ξεψήφισµα σε όλη του την έκταση της και σε όλο του το µε-
γαλείο!

Τι λέει το άρθρο 11 που θα ξεψηφίσετε; Το άρθρο 11 λέει ότι
από το 2020 θα είχαµε µια µείωση κατά 30% του ΕΝΦΙΑ. Θυµίζω
ότι είναι ο ΕΝΦΙΑ που θα καταργούσατε. Εν πάση περιπτώσει,
επειδή δεν µπορούσατε να τον καταργήσετε, παρά το γεγονός
ότι τα λέγατε, υποσχεθήκατε µε νόµο που ψηφίσατε, ότι από το
2020 θα είχαµε µια µείωση κατά 30%. Το καταργείτε.

Τι λέει το άρθρο 12 που καταργείτε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι; Το άρθρο 12 που καταργείτε έχει να κάνει µε αυτήν τη

θεωρία που ακούω τελευταία να αναπτύσσει η Κυβέρνηση ότι θα
ελαφρύνει τη µεσαία τάξη, διότι το άρθρο 12 προέβλεπε ότι το
πρώτο κλιµάκιο των συντελεστών της φορολογίας εισοδήµατος
από 22% θα µειωθεί στο 20%. Αντιλαµβάνεστε ποιοι υπάγονται
στο πρώτο κλιµάκιο. Υπάγονται µισθωτοί και συνταξιούχοι µε τα
λιγότερα εισοδήµατα, διότι µετά τα κλιµάκια είναι πολύ υψηλό-
τερα. Και καταργείτε αυτήν τη δυνατότητα της φορολογικής ελά-
φρυνσης των µόνιµων υποζυγίων του προϋπολογισµού.

Το άρθρο 13 που καταργείτε, επίσης, προέβλεπε µια µείωση
της εισφοράς αλληλεγγύης, η οποία είναι ένα επαχθές µέτρο για
πολλές κατηγορίες εισοδηµάτων.

Κύριε Πρόεδρε –κι έχω την τιµή πάλι να είµαι εδώ και µε συγ-
χωρείτε, κύριε Πρόεδρε, που αναφέροµαι σε εσάς, δεν έχει καµ-
µία προσωπική αιχµή, η αναφορά είναι καθαρά πολιτική- εµείς
ως ΠΑΣΟΚ, Δηµοκρατική Συµπαράταξη και Κίνηµα Αλλαγής
έχουµε καταθέσει ολοκληρωµένες, επεξεργασµένες και τεκµη-
ριωµένες προτάσεις νόµου, µεταξύ των οποίων είναι και αυτή του
Φλεβάρη για την κατάργηση του αφορολόγητου, οι οποίες µε
βάση τη διαδικασία την κοινοβουλευτική και το Σύνταγµα πήγαν
στο Γενικό Λογιστήριο και πήραν και τη σχετική έκθεση. Εδώ
είναι η πρόταση νόµου και εδώ είναι η έκθεση του Γενικού Λογι-
στηρίου.

Είχατε υποχρέωση, κύριε Πρόεδρε, ανεξάρτητα από τη βού-
ληση της Κυβέρνησης, να τις φέρετε προς συζήτηση και ας ερ-
χόταν η Κυβέρνηση εδώ να εκθέσει τους δηµοσιονοµικούς ή
άλλους ευρύτερους λόγους που δεν µπορούσε να την κάνει απο-
δεκτή. Στο παρελθόν, επειδή έχω κι εγώ µια θητεία εδώ στα κοι-
νοβουλευτικά έδρανα, σας ενηµερώνω ότι αυτό γινόταν.
Ερχόταν η κυβέρνηση και έλεγε ότι είναι καλή η πρότασή σας,
αλλά γι’ αυτούς και γι’ αυτούς τους λόγους δεν µπορούµε να την
υιοθετήσουµε. Αυτό όµως ασκούσε µια κοινωνική και πολιτική
πίεση για τα µείζονα ζητήµατα. Η Κυβέρνηση σε συνεργασία µε
εσάς δεν τις έφερε για συζήτηση αυτές τις προτάσεις. 

Για το συγκεκριµένο θα ήθελα να σας πω ότι, αν είµαστε σε
µία κανονική διαδικασία, θα την ψηφίζαµε την κατάργηση του
αφορολόγητου, αλλά ουδέποτε θα ψηφίζαµε την κατάργηση των
όποιων θετικών είχατε προβλέψει µε τα λεγόµενα «αντίµετρα».
Και θα σας προτείναµε, αντί για ένα νόµο και ένα άρθρο µε το
οποίο καταργείτε τη µείωση του αφορολόγητου και µαζί καταρ-
γείτε και τα αντίµετρα, να τα ξεχωρίσετε για να µπορούν και οι
Βουλευτές σας να ψηφίσουν κατά συνείδηση. Θέλουν τη µείωση
του πρώτου φορολογικού κλιµακίου κατά 2%; Να την ψηφίσουν.
Θέλουν τη µείωση του ΕΝΦΙΑ; Να την ψηφίσουν. Θέλουν τη µεί-
ωση της εισφοράς αλληλεγγύης; Να την ψηφίσουν. Έτσι όπως
το κάνατε –µε ένα νόµο και ένα άρθρο- λειτουργείτε εκβιαστικά.
Δεν είναι όπως θα σκίζατε το µνηµόνιο. Είναι «µέτρα και αντίµε-
τρα», «ψηφίζω και ξεψηφίζω». Αυτή είναι η πολιτική µας τοποθέ-
τηση γι’ αυτήν την εξέλιξη.

Θα ήθελα σε αυτό το σηµείο στον λίγο χρόνο που έχω να κάνω
και µία αναφορά στις άλλες δέκα τροπολογίες της Κυβέρνησης,
η οποία έρχεται εις επίρρωσιν όσων είπα εισαγωγικά. Πρόκειται
για µία προσπάθεια µείζονα ζητήµατα, για τα οποία θα χρειαζό-
ταν µία πολύ ευρύτερη συζήτηση, για να τα αντιµετωπίσουµε κα-
νονικά, να περάσουν την τελευταία στιγµή για να «θωπεύσουµε»
κάποιες κοινωνικές οµάδες. Παραδείγµατος χάριν, να δώσουµε
επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης στους υπερήλικες ανασφάλι-
στους µε ιδιότητα µέλους της ελληνικής κοινότητας της Αλβα-
νίας. Να το δώσουµε. Έχουµε, όµως, και άλλες µειονότητες.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Το δίναµε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Να δώσουµε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, παράταση στα προγράµµατα κοινωφελούς εργασίας;
Τρεις µήνες σάς παρακαλάει ο κ. Κεγκέρογλου να κουβεντιά-
σουµε εδώ τη σχετική του ερώτηση. Αυτό δεν µπορεί να πηγαίνει
προαιρετικά. Αν την κάνουµε την παράταση, πρέπει να είναι υπο-
χρεωτική. Να δώσουµε φορολογική παράταση στα Αµυντικά Συ-
στήµατα; Την έχουµε δώσει τόσες φορές. Να την ξαναδώσουµε
άλλη µία φορά γιατί δεν πρόκειται να λύσετε το ζήτηµα.

Τι θα κάνουµε µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης; Τη χρεο-
κοπήσατε, κλείσατε τα εργοστάσια. 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ε, όχι!
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Θυµάµαι τον κ. Λαφαζάνη και την κ.
Βαλαβάνη, όταν έφεραν µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου τη
δυνατότητα της χρηµατοδότησής της. Τα έχω ζήσει, έχω ζήσει
αυτήν την περιπέτεια, το «ψηφίζω – ξεψηφίζω». Λέγατε ότι θα τη
σώσετε, τη χρεοκοπήσατε, χρωστάει στους εργαζόµενους, κα-
ταστρέφεται η τευτλοκαλλιέργεια, που απασχολεί χιλιάδες αγρό-
τες και τώρα µας φέρνετε µία ρύθµιση να πληρώσει ο
προϋπολογισµός τους εργαζόµενους. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΪΣΑΣ: Το εργοστάσιο στην Ορεστιάδα εσείς το
κλείσατε!

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Φέρνετε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, παράταση συµβάσεων στο Υπουργείο Υγείας. Δεν ξέρουµε
ποιους αφορά. Θα µπορούσαµε να κάνουµε µία κανονική συζή-
τηση για να δούµε αν όντως πρέπει να γίνει. 

Μας φέρνετε ένα ολόκληρο νοµοσχέδιο για τη ΡΑΕ. Ποιος από
εσάς έχει πράγµατι καταλάβει τι ρυθµίζουµε; Μας φέρνετε ρυθ-
µίσεις που, όπως είπα, θα µπορούσαν να τύχουν επεξεργασίας
και να έχουν έναν θετικό χαρακτήρα. 

Στο τέλος τέλος, µια και αναφέρθηκα στην παράδοση της δη-
µόσιας περιουσίας, έχετε δει τη διάταξη για τον διορισµό των δι-
οικήσεων στις θυγατρικές του υπερταµείου, που µας έφεραν
εδώ ο κ. Τσακαλώτος και ο κ. Χουλιαράκης; Τι λέει αυτή; Λέει ότι,
αφού εκχωρήσαµε στους δανειστές και στους εταίρους µας τη
δυνατότητα να ορίζουν τη διοίκηση του υπερταµείου –της Ελλη-
νικής Εταιρείας Συµµετοχών και Περιουσίας, όπως είναι ο τίτλος-
και να είναι σήµερα ο αξιότιµος κ. Le Pape Πρόεδρος του Επο-
πτικού Συµβουλίου, εκχωρούµε και τη δυνατότητα σε αυτήν τη
διοίκηση, στην οποία έχουν δικαίωµα βέτο οι δανειστές, να διο-
ρίζει και τις επιµέρους διοικήσεις των θυγατρικών. 

Θα ήθελα να θυµίσω ότι στην πρόταση που έχουµε καταθέσει
πριν τον Νοέµβρη για τα πρώτα µέτρα οικονοµικής ανάπτυξης και
κοινωνικής δικαιοσύνης αναφέρεται ότι «το ελληνικό κράτος πρέ-
πει να ανακτήσει την κυριαρχία του επί της δηµόσιας περιουσίας».
Και επειδή εµείς δεν είµαστε ψευτοεπαναστάτες, να λέµε άλλα
προεκλογικά και άλλα µετεκλογικά, αυτή η πρόταση θα παραµείνει
στην ατζέντα των θέσεων του Κινήµατος Αλλαγής για οποιεσδή-
ποτε πολιτικές εξελίξεις. Αναφέροµαι τώρα και στην απούσα Νέα
Δηµοκρατία, την οποία δεν την έχουµε ακούσει να λέει τίποτα. 

Τι λέει η πρότασή µας για την ανάκτηση της κυριαρχίας στη
δηµόσια περιουσία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Λέει ότι η Διά-
σκεψη των Προέδρων µε σχετική πλειοψηφία θα αποφασίζει,
αφού εξετάσει τους υποψήφιους να ασκήσουν διοίκηση στο
υπερταµείο, που διαπραγµατεύονται για να αξιοποιήσουν -εµείς
λέµε σε όφελος της ανάπτυξης και της κοινωνικής συνοχής- τη
δηµόσια περιουσία, δηλαδή θα αποφασίζει η Βουλή. Αυτά είναι
κρίσιµα ζητήµατα που θα έπρεπε να έχουµε συζητήσει, αν είχατε
τηρήσει µια νόµιµη κοινοβουλευτική διαδικασία.

Όµως, δυστυχώς, δεν την τηρήσατε. Υπάρχουν ζητήµατα στα
οποία όσο και να προσπαθήσετε δεν µπορείτε να απαντήσετε.
Ό,τι µεθόδους και να χρησιµοποιήσετε δεν µπορείτε να πείσετε
τον κόσµο. 

Και το πιο χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το εξής και θα τε-
λειώσω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε. Με πανηγύρια καταργήσατε
εδώ τη µείωση των συντάξεων, την οποία εσείς είχατε ψηφίσει
και σας καλέσαµε να στείλετε στους συνταξιούχους τα σηµει-
ώµατα του επανυπολογισµού, τα οποία είναι προβλεπόµενα από
τον νόµο Κατρούγκαλου κι έχετε αναλάβει την υποχρέωση πολ-
λές φορές να τα στείλετε στους συνταξιούχους για να δουν ποια
είναι η καινούργια τους σύνταξη και δεν το κάνατε. 

Άρα, λοιπόν, όποιες µεθόδους και να χρησιµοποιήσετε, όποια
µέτρα και να αξιοποιήσετε παραµονές των εκλογών, η καταδίκη
του ελληνικού λαού είναι δεδοµένη. Οι δικές µας προτάσεις είναι
πολύ καθαρές και διάφανες, γι’ αυτό ήρθαµε εδώ να τις πούµε.
Θα τις αναπτύξουµε και κατά την προεκλογική περίοδο και πι-
στεύουµε ότι ο λαός θα µας δώσει τη δυνατότητα να είµαστε µια
σοβαρή, υπεύθυνη, προοδευτική αντιπολίτευση απέναντι στις
συντηρητικές πολιτικές που εσείς εφαρµόσατε και φιλοδοξεί να
υλοποιήσει ο κ. Μητσοτάκης.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε για τη την τήρηση του χρόνου.

Κλείνει αυτή τη στιγµή το σύστηµα για εγγραφή οµιλητών. 
Τον λόγο έχει ο κ. Λαµπρούλης από το ΚΚΕ. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το όργιο υπουργικών τροπολογιών και δεν ξέρουµε και άλλων

βουλευτικών, συνεχίζεται, κύριε Πρόεδρε. Ήδη πριν από λίγο λά-
βαµε και νοµίζω και τα υπόλοιπα κόµµατα άλλες δύο υπουργικές
τροπολογίες. Ως πότε θα συνεχιστεί αυτό, κύριε Πρόεδρε;

Υποτίθεται ότι υπάρχει εδώ και καιρό απόφαση της Διάσκεψης
των Προέδρων έστω και µε την έναρξη της διαδικασίας στην
Ολοµέλεια συζήτησης ενός νοµοσχεδίου να µην κατατίθενται
τροπολογίες. Βέβαια συνεχίζεται αυτό το όργιο και δεν ξέρω
µέχρι πότε θα συνεχιστεί τουλάχιστον για σήµερα, µιας και είναι
η τελευταία συνεδρίαση.

Τώρα σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο, όπως έχουµε τοποθετηθεί
επανειληµµένα στα αντίστοιχα µέτρα που νοµοθετήθηκαν τον Σε-
πτέµβρη και αφορούν τη δωρεά του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρ-
χος», εµείς δεν είµαστε αντίθετοι σε αυτά τα µέτρα, τα οποία
µπορεί βεβαίως να βελτιώνουν τις παροχές, τις συνθήκες περί-
θαλψης του λαού και ιδιαίτερα αυτά που αφορούν την έγκαιρη
διάγνωση και θεραπεία και παράλληλα την αποκατάσταση.

Συστηµατικά, βεβαίως, αναδεικνύουµε τις τεράστιες ελλείψεις
στο δηµόσιο σύστηµα υγείας σε υποδοµές, εξοπλισµό και προ-
σωπικό στα νοσοκοµεία, την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, την
επείγουσα προνοσοκοµειακή φροντίδα και παράλληλα διεκδι-
κούµε την επίλυσή τους µε τις παρεµβάσεις µας τόσο στις δια-
δικασίες της Βουλής, αλλά κυρίως µε τη δράση µας στο πλαίσιο
του εργατικού και λαϊκού κινήµατος.

Και επισηµαίνουµε πως τέτοια µέτρα πρέπει να αποτελούν
αποκλειστικά ευθύνη του κράτους, να χρηµατοδοτούνται πλή-
ρως από τον κρατικό προϋπολογισµό, να εξασφαλίζεται η στε-
λέχωση µε µόνιµο προσωπικό πλήρους και αποκλειστικής
απασχόλησης, να εξασφαλίζεται ο επαρκής και σύγχρονος ια-
τροµηχανολογικός εξοπλισµός και να αποτελούν µέρος του πα-
νελλαδικά ανεπτυγµένου δηµόσιου συστήµατος υγείας,
προκειµένου να µπορούν να παρέχονται έγκαιρα µε ασφάλεια
και απολύτως δωρεάν όλες οι προληπτικές διαγνωστικές θερα-
πευτικές πράξεις, σε όσους φυσικά έχουν ανάγκη, χωρίς όµως
όρους και προϋποθέσεις.

Και κατά τη γνώµη µας, οι δηµόσιες υπηρεσίες υγείας, η ανά-
πτυξή τους και η απολύτως και καθολική αξιοποίησή τους από
τον λαό δεν µπορεί να εξαρτάται από τη φιλανθρωπία, τον εθε-
λοντισµό και την ατοµική διάθεση προσφοράς, διότι αποτελεί
λαϊκό δικαίωµα και κρατική ευθύνη που απορρέουν από το χα-
ρακτήρα που πρέπει να έχουν αυτές οι υπηρεσίες και επιπλέον
από το γεγονός ότι οι εργαζόµενοι και τα άλλα λαϊκά στρώµατα
είναι αυτοί οι οποίοι παράγουν τον πλούτο στη χώρα µας.

Θεωρούµε ότι το κράτος πρέπει πλήρως να εξασφαλίζει αυτές
τις δοµές και τις υπηρεσίες και µόνον επικουρικά και συµπληρω-
µατικά να αξιοποιούνται τυχόν προσφορές. Και απέναντι στο
γνωστό επιχείρηµα τόσο της Κυβέρνησης όσο και των προηγού-
µενων κυβερνήσεων, αλλά και των άλλων κοµµάτων, ότι το κρά-
τος δεν έχει λεφτά, υπάρχει κρίση και πάει λέγοντας, η
πραγµατικότητα είναι ότι και στην περίοδο των αυξηµένων ρυθ-
µών ανάπτυξης το κράτος και το κεφάλαιο του, µε όλες τις κυ-
βερνήσεις του, υποχρηµατοδοτούσαν το δηµόσιο σύστηµα
υγείας, δεν ανέπτυσσαν τις αναγκαίες υποδοµές, παράλληλα
παίρνοντας µέτρα περικοπών των δηµόσιων παροχών, ενώ οι
ασθενείς πλήρωναν πολλά περισσότερα.

Όλα αυτά σήµερα, βεβαίως, επιταχύνονται και πολλαπλασιά-
ζονται, διότι η ανάπτυξη µε ατµοµηχανή στους επιχειρηµατικούς
οµίλους είναι σε πλήρη αντίθεση µε τις λαϊκές κοινωνικές ανάγ-
κες. Έτσι, το κράτος ποτέ δεν έχει λεφτά για τις ανάγκες των
λαϊκών στρωµάτων ούτε στη φάση της καπιταλιστικής ανάπτυξης
ούτε στη φάση της καπιταλιστικής οικονοµικής κρίσης, διότι απο-
τελεί πολιτική επιλογή η παντός είδους στήριξη των µεγαλοεπι-
χειρηµατιών µέσω φοροαπαλλαγών, φοροελαφρύνσεων είτε µε
ζεστό χρήµα απευθείας για την εξασφάλιση της υψηλής τους
κερδοφορίας.
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Όµως, αυτά που παράγουν οι εργαζόµενοι και πολύ περισσό-
τερο αυτά που εµποδίζονται να παράξουν λόγω της καπιταλιστι-
κής ιδιοκτησίας φτάνουν και περισσεύουν για την ανάπτυξη ενός
δηµόσιου, σύγχρονου, καθολικού και δωρεάν συστήµατος
υγείας.

Η Κυβέρνηση, όπως και όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις,
αξιοποιούν αυτού του τύπου της συµφωνίες, όπως τη συγκεκρι-
µένη µε το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος», ώστε να επιδράσει µε
πολλαπλούς στόχους -ιδεολογικά, βεβαίως- στον λαό, στους ερ-
γαζόµενους: Αφ’ ενός, να καλλιεργήσει στο έδαφος των σοβα-
ρών προβληµάτων των λαϊκών οικογενειών το ανθρώπινο
πρόσωπο του συστήµατος του καπιταλισµού, του συστήµατος
της εκµετάλλευσης, έτσι ώστε να συµφιλιωθούν οι εργαζόµενοι
και ο λαός µας µε την αντίληψη ότι όσο περισσότερο πάει καλά
η κερδοφορία των επιχειρηµατιών, µπορεί να περισσέψει και κα-
νένα ψίχουλο και παράλληλα, οι εργαζόµενοι να εθίζονται µε την
αντίληψη για κοινωνικές υπηρεσίες και παροχές όχι ως δικαίωµα,
αλλά ως φιλανθρωπία. Διότι την ίδια ώρα που εµφανίζονται ως
µεγάλοι ευεργέτες υπέρ του λαού όλοι αυτοί οι επιχειρηµατικοί
όµιλοι, θεωρούν για παράδειγµα αιτία πολέµου ακόµα και τη
διεκδίκηση µιας στοιχειώδους αύξησης στον µισθό, βελτίωσης
συνθηκών εργασίας και ασφάλειας, διαµορφώνοντας δηλαδή
συνθήκες δουλειάς και ζωής µε όρους περασµένων δεκαετιών.

Όµως, είναι γνωστό ότι και σε αυτόν τον τοµέα λειτουργεί
ποιο; Το κόστος - όφελος. Έτσι, διαθέτουν είτε οι ίδιοι είτε µέσω
του κράτους ένα πολύ µικρό µέρος των κερδών από τη δουλειά
των εργαζοµένων για να εξασφαλίζουν πολλαπλάσιο κέρδος, επι-
διώκοντας την ενσωµάτωση και τη λεγόµενη κοινωνική ειρήνη,
ενώ η Κυβέρνηση, όπως και οι προηγούµενες µε τις πολιτικές
τους υπέρ της πλουτοκρατίας συµβάλλουν, ώστε το δικαίωµα
των ασθενών σε απαραίτητες υποδοµές, εξοπλισµό κ.λπ. στις
δηµόσιες δοµές υγείας να παρουσιάζεται ως προσφορά από αυ-
τούς που καταδικάζουν τον λαό στην εξαθλίωση.

Αυτό το περιεχόµενο έχουν οι βαρύγδουπες ευχαριστίες τόσο
του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης, όπως για παράδειγµα,
πέρυσι να θυµίσω στη ΔΕΘ, στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης,
προς το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος», όπως και των αντίστοιχων
Υπουργών της Κυβέρνησης, αλλά και όλων των άλλων κοµµάτων
µέχρι και του ναζιστικού εγκληµατικού µορφώµατος της Χρυσής
Αυγής στις αντίστοιχες συζητήσεις των νοµοσχεδίων στη Βουλή
για αυτές τις δωρεές και όχι µόνο.

Δίνετε, λοιπόν, όλοι µαζί τα εύσηµα, χειροκροτώντας αυτούς
που µε τις πολιτικές σας υπηρετείτε, προκειµένου να µη θιχτούν
τα κέρδη τους. Γι’ αυτό συµφωνείτε όλοι και δεν λέτε κουβέντα
για τις πενήντα επτά φοροαπαλλαγές που έχουν οι εφοπλιστές
ή το τζάµπα αφορολόγητο πετρέλαιο, όταν ο λαός και οι αγρότες
το χρυσοπληρώνουν, ανεβάζοντας το κόστος παραγωγής των
προϊόντων και µε αυτόν τον τρόπο, όταν για παράδειγµα η συµ-
µετοχή ακόµα και στην περίοδο της κρίσης από τα τεράστια και
αµύθητα κέρδη που βγάζουν όλοι αυτοί οι εφοπλιστές και οι επι-
χειρηµατικοί όµιλοι, οι οποίοι συνεισφέρουν στα φορολογικά
έσοδα είναι µόνο κατά 5%, ενώ τον λαό τον τσακίζετε και πριν
και τώρα, ο οποίος πληρώνει έως 95% των φορολογικών εσό-
δων.

Ακόµη και στη µείωση αυτής της περίφηµης εθελοντικής συ-
νεισφοράς στα φορολογικά έσοδα τη µειώσατε και κανείς, πλην
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, δεν δήλωσε την αντίθεσή του στο
ότι µειώθηκε έστω αυτή η εθελοντική συνεισφορά από τα 110
εκατοµµύρια στα 40 εκατοµµύρια. Σε αυτό δεν συµφωνήσατε
όλοι;

Για παράδειγµα, στην πρόσφατη Αναθεώρηση του Συντάγµα-
τος δεν απορρίψατε τα δύο µεγάλα κόµµατα, αλλά και τα άλλα,
τις προτάσεις του Κοµµουνιστικού Κόµµατος για άρση των προ-
νοµίων των εφοπλιστών και µάλιστα, επιµείνατε στην παραµονή
των προνοµίων τους; Βέβαια, ο κατάλογος δεν έχει τέλος, είναι
µακρύς.

Έτσι λοιπόν και ο ονοµαζόµενος «εθνικός ευεργέτης» αφού
λεηλάτησε τον πλούτο της χώρας µας και όχι µόνο, τους εργα-
ζόµενους µέσω της άγριας εκµετάλλευσης, έρχεται µε τις ευλο-
γίες του αστικού κράτους, των κυβερνήσεων και δίνει
πενταροδεκάρες από τα αµύθητα κέρδη του, που προήλθαν µε

τίµηµα ακόµα και τη ζωή δεκάδων εργατών στα ναυπηγεία όπως
και εκατοντάδων κατοίκων ως αποτέλεσµα της µόλυνσης που
προκάλεσε στο Θριάσιο. 

Αυτά τα ξεχνάµε; Τα ξεχνάτε; Γιατί ακόµα και αυτά τα λεφτά,
που δίνει είναι λεφτά των εργαζοµένων. Και εµείς δεν τον ξεπλέ-
νουµε τον ίδιο και την τάξη του, όπως κάνει και η σηµερινή Κυ-
βέρνηση που πιστοποιήθηκε ως σύγχρονο «πλυντήριο» των
επιχειρηµατικών οµίλων και του κράτους τους. 

Σε αυτούς δεν οφείλεται, για παράδειγµα, το γνωστό γεγονός
ότι δεκαετίες τώρα η Θεσσαλονίκη -µιας και συζητάµε για το για
τη δωρεά του Ιδρύµατος « Σταύρου Νιάρχου», που ήρθε και το
συζητήσαµε στην Ολοµέλεια και το κοµµάτι αυτό- είναι χωρίς
παιδιατρικό νοσοκοµείο ή ότι τα δηµόσια νοσοκοµεία και τα κέν-
τρα υγείας που φτιάχτηκαν, όλο και πιο πολύ ενισχύονται τα επι-
χειρηµατικά και εµπορευµατικά τους χαρακτηριστικά και ότι και
αυτά που θα φτιαχτούν σε αυτό το καθεστώς θα λειτουργούν; 

Ή για παράδειγµα δεν είναι αλήθεια ότι ολόκληρη η ανατολική
Αττική διαθέτει ορισµένα µισολειτουργούντα κέντρα υγείας και
ούτε ένα δηµόσιο νοσοκοµείο, ή ότι οι δηµόσιες µονάδες υγείας
είναι υποστελεχωµένες και µε σταθερά αυξανόµενο τον αριθµό
των υγειονοµικών, που εναλλάσσονται µεταξύ της ανεργίας και
της φτηνής προσωρινής εργασίας, ή ότι 4 δισεκατοµµύρια ετη-
σίως πάνε για τις νατοϊκές στρατιωτικές δαπάνες προκειµένου
να συµµετάσχουν στο πλιάτσικο όπου γης, ενώ για τη λαϊκή υγεία
δεν περισσεύει ευρώ;

Έτσι µετά την προµήθεια για παράδειγµα του pet scan στα πα-
νεπιστηµιακά νοσοκοµεία στην επικράτεια και την παραγωγή για
τη δηµιουργία µονάδων παραγωγής ραδιοφαρµάκων, εµείς βά-
λαµε και στην επιτροπή -αν θέλετε- κάποια ερωτήµατα, πώς θα
γίνει και µε ποιον τρόπο η στελέχωση, ποιοι θα είναι οι όροι πα-
ροχής των υπηρεσιών; Το κράτος θα χρηµατοδοτεί ώστε να πα-
ρέχονται, πραγµατικά, δωρεάν υπηρεσίες ή θα τα φορτώσει στα
υποχρηµατοδοτούµενα ασφαλιστικά ταµεία και στις εισφορές
των εργαζοµένων και των συνταξιούχων; 

Οι εργαζόµενοι θα είναι πλήρους και αποκλειστικής απασχό-
λησης, καλά αµειβόµενοι ή θα είναι µε τις µοντέρνες εργασιακές
σχέσεις που προσοµοιάζουν µε τις επιχειρήσεις και µε την αντί-
στοιχη αντίληψη στη λειτουργία τέτοιου εξοπλισµού, τα οποία
αξιοποιούνται ως µέσα για την εξασφάλιση εσόδων των νοσοκο-
µείων από τις άµεσες και έµµεσες πληρωµές των ασθενών, προ-
κειµένου να είναι τα τµήµατα βιώσιµα;

Αντίστοιχα κάναµε και µία αναφορά και στην επιτροπή –και το
επισηµαίνουµε και τώρα- στο άρθρο 1 όπου γίνεται λόγος για την
προµήθεια των αεροπλάνων και για την επισκευή των ελικοπτέ-
ρων µετά τη σύναψη σύµβασης µεταξύ των Υπουργείων, µετά
την παράδοση τους, δηλαδή την υπογραφή σύµβασης µεταξύ
των Υπουργείων και το ερώτηµα που βάλαµε, αν θέλετε, την πα-
ρατήρηση, αφορά τους όρους, που θα πραγµατοποιούνται οι
διακοµιδές και για τους οποίους θα πρέπει να υπάρχει συµφωνία,
όπως αναφέρεται, και έγκριση του ιδρύµατος. Κι εµείς λέµε ότι
αυτό σηµαίνει έµµεση παρέµβαση στο σύστηµα αεροκοµιδών
από το ίδρυµα και που ενδεχοµένως το κριτήριο του δωρεάν να
αποτελεί κριτήριο άρνησης της συµφωνίας από το ίδρυµα. 

Τελειώνοντας το κοµµάτι της τοποθέτησης µας για το νοµο-
σχέδιο, εµείς θεωρούµε και λέµε ξεκάθαρα ότι η ψήφος µας εκ-
φράζει την κριτική µας για τις ευθύνες και της παρούσας
Κυβέρνησης, η οποία µε την πολιτική της υπέρ της πλουτοκρα-
τίας περικόπτει δηµόσιες παροχές στην υγεία, αυξάνει την αντα-
ποδοτικότητα και τις πληρωµές στις υπηρεσίες υγείας, στα
φάρµακα, σε εξετάσεις και λοιπά, συµβάλλοντας ώστε το δι-
καίωµα του λαού, των ασθενών, είτε σε αναγκαίες δηµόσιες µο-
νάδες του, είτε σε ιατροτεχνολογικό εξοπλισµό, είτε σε µέσα
διακοµιδής να παρουσιάζεται ως προσφορά, ευεργεσία από αυ-
τούς που εκµεταλλεύονται και πλουτίζουν από τον µόχθο, τον
κόπο και τις αιµατηρές θυσίες του λαού µας, ενώ παράλληλα τον
καταδικάζουν στην εξαθλίωση.

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, στον χρόνο που αποµένει να
κάνω µία τοποθέτηση σε ό,τι αφορά την περίφηµη τροπολογία
για το αφορολόγητο. Η Κυβέρνηση εδώ –ακούσαµε λίγο πριν
στην συζήτηση ή στις παρεµβάσεις των κοινοβουλευτικών εκ-
προσώπων και του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και άλλων και το προηγούµενο
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διάστηµα και τις προηγούµενες µέρες- θέλει και επιβράβευση
για αυτή την τροπολογία. Πρόκειται για κοροϊδία, για εµπαιγµό
της δήθεν κοινωνικής ευαισθησίας που παρουσιάζει ότι έχει. Κα-
ταργεί στην ουσία ένα αντιλαϊκό µέτρο και συγχρόνως αναιρεί
αντίµετρα. Από τη µία δίνει και από την άλλη παίρνει, ώστε να µη
θιγούν τα «µατωµένα» υπερπλεονάσµατα από την «αφαίµαξη»
του λαού. 

Αυτό που αναδεικνύεται, παρά τις όποιες «κορώνες» και τους
λεονταρισµούς του Πρωθυπουργού χθες, αλλά και της Κυβέρ-
νησης, είναι η πλήρης ευθυγράµµιση µε τη δηµοσιονοµική πει-
θαρχία της Κοµισιόν, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των θεσµών.
Έτσι, λοιπόν, εξηγείται και η άρνηση της Κυβέρνησης για τη µεί-
ωση του αφορολόγητου, δηλαδή για την τροπολογία που κατέ-
θεσε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας τον Μάιο και την οποία
βεβαίως επανακαταθέσαµε και στο σηµερινό νοµοσχέδιο. Θεω-
ρούµε ότι είναι λύση η υπερψήφιση αυτής της τροπολογίας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος, που σηµαίνει όντως και ουσιαστικά
την πραγµατική µείωση του αφορολόγητου χωρίς όρους και προ-
ϋποθέσεις που πλήττουν πάλι τον λαό µας. 

Βεβαίως αυτή η τροπολογία για την κατάργηση της µείωσης
του αφορολόγητου δεν αφορά µόνο τα εισοδήµατα µισθωτών
και συνταξιούχων, αλλά επεκτείνεται και στην κατάργηση της µεί-
ωσης του αφορολόγητου και στους αυτοαπασχολούµενους.
Εµείς καλούµε το Σώµα να την υπερψηφίσει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-

θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµε-
τείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας»
που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκατρείς µαθήτριες και
µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο
Κουβαρά.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Μαυρωτάς από το Ποτάµι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ξεκινήσω ευχόµενος καλή επιτυχία στα παιδιά

που από χθες έχουν µπει στη διαδικασία των πανελλαδικών εξε-
τάσεων, χθες στα ΕΠΑΛ, σήµερα στα γενικά λύκεια και να τους
πω –πρώτον- να µη φοβούνται το άγχος που είναι φυσιολογικό
να έχουν και –δεύτερον- ότι αυτή δεν θα είναι η µοναδική
«πόρτα» που θα συναντήσουν στη ζωή τους.

Πάµε και στα του νοµοσχεδίου. Τελευταία µέρα, λοιπόν, της
Βουλής σήµερα, τελευταίο νοµοσχέδιο. Αφορά την κύρωση των
επιµέρους συµβάσεων για τα Έργα V και VI της δωρεάς από το
Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» για το Υπουργείο Υγείας.

Το «ζουµί» της σηµερινής ηµέρας, όµως, δεν είναι τόσο αυτό
καθαυτό το νοµοσχέδιο, αλλά οι τροπολογίες και ειδικά η µία που
αφορά την κατάργηση της µείωσης του αφορολόγητου που θα
ίσχυε από 1-1-2020, κάτι που σίγουρα αδικεί το νοµοσχέδιο για
τη δωρεά, το οποίο µετατρέπεται σε ένα «όχηµα» τροπολογιών.
Έχουµε µέχρι στιγµής δώδεκα υπουργικές και δώδεκα βουλευ-
τικές στον «προθάλαµο» να περιµένουν.

Θα ξεκινήσω µε δυο λόγια για τη δωρεά από το Ίδρυµα «Σταύ-
ρος Νιάρχος». Αφορά τα δύο Έργα V και VI της συνολικής δω-
ρεάς, δηλαδή την προµήθεια νέου εξοπλισµού, καθώς και τη
συντήρηση του υφισταµένου, µε σκοπό την ενίσχυση της δυνα-
µικότητας και της αποτελεσµατικότητας των αεροδιακοµιδών
του ΕΚΑΒ. Το Έργο VI αφορά την προµήθεια και εγκατάσταση
ειδικού ιατρικού εξοπλισµού pet scan, καθώς και τη δηµιουργία
µονάδων παραγωγής ραδιοφαρµάκων σε επιλεγµένα δηµόσια
νοσηλευτικά ιδρύµατα της χώρας στο Ηράκλειο, στα Γιάννενα,
στη Λάρισα και στη Θεσσαλονίκη. Είναι δύο εξαιρετικά σηµαν-
τικά έργα, που δείχνουν τις συνέργειες ιδιωτικού και δηµόσιου
τοµέα και το πώς µπορούν να αναβαθµίσουν τις υπηρεσίες
υγείας στη χώρα µας, όταν ξεπερνάµε κάποιες «παιδικές αρρώ-
στιες». 

Ειδικά το Έργο V κόστους 25 εκατοµµυρίων για την αναβάθ-
µιση των αεροδιακοµιδών µε δύο νέα αεροπλάνα και για τη συν-
τήρηση δύο ελικοπτέρων είναι εξαιρετικά σηµαντικό για το ΕΚΑΒ

και για τη χώρα µας. Σε µια χώρα µε έντονη «νησιωτικότητα» και
«ορεινότητα» είναι κρίσιµο να νιώθουν οι πολίτες ασφαλείς σε
θέµατα υγείας όπου κι αν βρίσκονται, ακόµα και στο πιο αποµα-
κρυσµένο νησί. 

Με την κρίσιµη αυτή δωρεά επαυξάνεται η ηρωική, θα έλεγα,
συνεισφορά του τµήµατος αεροδιακοµιδών του ΕΚΑΒ, που έχει
πληρώσει µάλιστα και φόρο αίµατος πάνω στο καθήκον, όπως
συνέβη µε τη συµµαθήτριά µου, τη γιατρό του ΕΚΑΒ Σοφία Μπε-
φόν, που έχασε τη ζωή της στο τραγικό δυστύχηµα µε το ελικό-
πτερο του ΕΚΑΒ το 2001 µαζί µε άλλους τέσσερις συνεπιβάτες. 

Το Έργο VI αφορά στην προµήθεια και εγκατάσταση ειδικού
ιατρικού εξοπλισµού pet τοµογραφία εκποµπής ποζιτρονίων,
καθώς και στη δηµιουργία µονάδων παραγωγής ραδιοφαρµάκων
σε τέσσερα επιλεγµένα νοσοκοµεία της χώρας, όπως είπαµε.

Το έργο αυτό θα συντελέσει στη συνολική αναβάθµιση του συ-
στήµατος υγείας, καθώς θα δηµιουργηθούν µονάδες παραγω-
γής ραδιοφαρµάκου απαραίτητες και αναγκαίες για την
υγειονοµική κάλυψη του πληθυσµού και την πληρέστερη λει-
τουργία ενός σύγχρονου δηµόσιου συστήµατος υγείας και ως
εκ τούτου κρίνεται εξαιρετικά αναγκαία για τους Έλληνες ασθε-
νείς µε καρκίνο. 

Θα ξεκινήσω από την τροπολογία για την κατάργηση της µεί-
ωσης του αφορολόγητου. Γενικά ο στόχος της µείωσης του αφο-
ρολογήτου θα µπορούσε να ήταν θεωρητικά σωστός. Διεύρυνση
της φορολογικής βάσης, λιγότερα από περισσότερους. Αυτά στη
θεωρία. Στην πράξη όµως -το είχαµε πει και τότε που είχατε ψη-
φίσει τη µείωση του αφορολόγητου- δεν επιτυγχάνεται το ζητού-
µενο έτσι όπως γινόταν. Γιατί δεν αφορά τους ελεύθερους
επαγγελµατίες -αυτοί δεν έχουν αφορολόγητο, φορολογούνται
από το πρώτο ευρώ- και δεν αφορά τα έσοδα από ακίνητα, κα-
ταθέσεις κ.λπ. που φορολογούνται αυτοτελώς και έχουν ξεχω-
ριστή κλίµακα χωρίς αφορολόγητο. 

Τελικά οι µόνοι, που θα κληθούν να πληρώσουν φόρους, ενώ
πριν δεν πλήρωναν, είναι οι συνταξιούχοι µε εισόδηµα 5.600 έως
9.000 ευρώ τον χρόνο. Αυτοί όµως ήδη πληρώνονται από το δη-
µόσιο ταµείο. Δηλαδή, το κράτος θα τα βγάζει από τη µία τσέπη
και θα τα βάζει στην άλλη. Η αύξηση της φορολογίας για αυτή
την οµάδα είναι δηµοσιονοµικά ισοδύναµη µε τη µείωση των συν-
τάξεων αυτής της οµάδας. Το να σου δίνω εκατό και να σου
παίρνω πίσω τα είκοσι είναι το ίδιο µε το να σου δίνω κατευθείαν
ογδόντα.

Η δεύτερη κατηγορία αυτών που πλήττονται επειδή δεν πλή-
ρωναν και τώρα θα πληρώνουν είναι οι εργαζόµενοι κυρίως στον
ιδιωτικό τοµέα µε µηνιαίες καθαρές αποδοχές από 400 ευρώ έως
630 ευρώ, δηλαδή µικτές 480 ευρώ έως 750 ευρώ αν θεωρή-
σουµε δεκατέσσερις µισθούς. Όµως, οι µισθωτοί εργαζόµενοι
στη χώρα καταβάλλουν ήδη υψηλές ασφαλιστικές εισφορές από
το 1 ευρώ. Δεν είναι δηλαδή ακριβές ότι δεν συµµετέχουν στα
δηµοσιονοµικά βάρη. Ποσό ίσο µε το 41% των µικτών αποδοχών
τους κατευθύνεται στα δηµόσια ταµεία. Εφόσον, λοιπόν, το
ασφαλιστικό έχει γίνει ουσιαστικά φορολογικό στην Ελλάδα, οι
ασφαλιστικές εισφορές είναι ήδη υψηλές και µε αυτή την έννοια
οι µισθωτοί εργαζόµενοι, ακόµα και αυτοί που εµπίπτουν στο
αφορολόγητο έως τώρα, υπερφορολογούνται, δεν υποφορολο-
γούνται. 

Το τρίτο και το κυριότερο, κατά τη γνώµη µας, δεν είναι µόνο
οι χαµηλόµισθοι, που τώρα για πρώτη φορά θα πληρώσουν
φόρο, δηλαδή οι πρώτες κλίµακες, που θα επιβαρυνθούν, αλλά
και το ότι θα επιβαρυνθούν και αυτοί που ήδη πλήρωναν και
έχουν σηκώσει το µεγάλο βάρος της δηµοσιονοµικής προσαρ-
µογής, δηλαδή τα µεσαία και µικροµεσαία εισοδήµατα, µε αυτή
την πτώση του αφορολόγητου. Όσοι έχουν εισόδηµα, δηλαδή
πάνω από 10.000 ευρώ, καλούνται να πληρώσουν επιπλέον 650
ευρώ τον χρόνο µε τη µείωση του αφορολόγητου. 

Και επειδή, όπως έχετε δει, τα τελευταία τέσσερα χρόνια που
είναι το Ποτάµι στη Βουλή δεν κάνουµε µόνο κριτική, αλλά και
προτάσεις, το ίδιο θα κάνουµε µέχρι την τελευταία στιγµή, µέχρι
και σήµερα. Πώς θα µπορούσε να είναι αποδεκτή και βιώσιµη µία
µείωση του αφορολόγητου ώστε να διευρυνθεί η φορολογική
βάση; Αυτό θα µπορούσε να γίνει αν η άσκηση οικονοµικής πο-
λιτικής δεν γινόταν µεµονωµένα και αποσπασµατικά. Πρέπει να
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υπάρχει ολιστική προσέγγιση λαµβάνοντας υπ’ όψιν όλες τις πα-
ραµέτρους. Παραδείγµατος χάριν, µείωση του αφορολογήτου
µε ταυτόχρονη µείωση των ασφαλιστικών εισφορών. Παραδείγ-
µατος χάριν, εισφορές υπέρ εργατικής κατοικίας και εργατικής
εστίας ειδικά για χαµηλόµισθους. 

Επίσης, η κατάργηση της επικουρικής ασφάλισης για τους χα-
µηλόµισθους όταν υπάρχουν πολλές χώρες στην Ευρώπη που οι
υποχρεωτικές ασφαλιστικές εισφορές για συµπληρωµατική
ασφάλιση πέραν από τον πρώτο πυλώνα, που ο πρώτος πυλώνας
είναι η κύρια σύνταξη, αρχίζουν να επιβαρύνουν τα εισοδήµατα
από ένα κατώφλι και πάνω, όπως συµβαίνει σε Ολλανδία, Γαλλία,
Ελβετία και Αγγλία. Μία τέτοια πρόταση έχει κάνει και ο ΙΟΒΕ
στην πρότασή του για το ασφαλιστικό. Δηλαδή, οι χαµηλόµισθοι
να µην πληρώνουν εισφορές επικουρικής ασφάλισης και να ει-
σάγεται ένα κατώφλι, δηλαδή να πληρώνουν το 6% πάνω από
ένα κατώφλι 9.000-9.100 ευρώ. 

Ένα δεύτερο που θα µπορούσαµε να προτείνουµε είναι αντι-
σταθµιστικά µέτρα για τους χαµηλοσυνταξιούχους, χαµηλότερη
συµµετοχή στα φάρµακα, έκπτωση ιατρικών δαπανών, επειδή
αυτοί δεν θα επωφεληθούν από τη µείωση των ασφαλιστικών ει-
σφορών ή την κατάργηση τους για τα µικρά εισοδήµατα. 

Ένα τρίτο θα ήταν η δηµιουργία µιας ενδιάµεσης κλίµακας φο-
ρολογίας µε χαµηλότερο φορολογικό συντελεστή, δηλαδή ας
πούµε 10% για εισοδήµατα από 5.600-10.000 ευρώ. Ένας χαµη-
λότερος, δηλαδή, ενδιάµεσος συντελεστής αµβλύνει το πρό-
βληµα. Αυξάνεται µεν ο φόρος για όσους δεν πληρώνουν τίποτα,
αλλά σαφώς λιγότερο από τη σηµερινή κατάσταση. Επιπλέον,
ακυρώνεται η αύξηση του φόρου για τα µικροµεσαία εισοδή-
µατα, δηλαδή αυτά που είναι πάνω από 10.000 ευρώ, που είναι
και η στόχευση του νοµοθέτη. 

Εξάλλου, η λογική του να πληρώνουν κάτι λίγο αυτοί που µέχρι
τώρα δεν πλήρωναν -η διεύρυνση δηλαδή της φορολογικής
βάσης- και όχι να πληρώνουν περισσότερα αυτοί που ήδη είχαν
επωµιστεί το µεγάλο βάρος, είναι κάτι το οποίο θα έπρεπε να το
επιδιώξουµε. Και εσείς, αντίθετα, καταργείτε στα αντίµετρα τη
µείωση του φορολογικού συντελεστή από 22% σε 20%, κάτι που
ήταν ψηφισµένο. Τώρα πηγαίνει στο βωµό της κατάργησης της
µείωσης του αφορολόγητου.

Τέλος, ένα τέταρτο µέτρο θα µπορούσε να ήταν η όποια γενική
µείωση του αφορολόγητου να συνοδεύεται από µεγάλη και ου-
σιαστική αύξηση του αφορολόγητου για κάθε ανήλικο τέκνο, έτσι
ώστε να αντισταθµίζεται πλήρως. Αυτή θα ήταν και µία πολιτική
φιλική προς την αντιµετώπιση του µεγάλου δηµογραφικού µας
προβλήµατος ή θα µπορούσε να ήταν ένα µείγµα αυτών των τεσ-
σάρων, ας το πούµε, πολιτικών.

Όλα αυτά τα λέµε, γιατί πρέπει να υπάρχουν σοβαρές εναλ-
λακτικές. Όχι µόνο ότι καταργούµε τα αντίµετρα, που δείχνουν
µία στόχευση και ένα συνολικό σχεδιασµό και όχι οριζόντιες µει-
ώσεις -όχι δηλαδή, τροπολογίες του τύπου «πάρτε πίσω το
µέτρο, επειδή έτσι θέλουµε», όπως κατατέθηκαν και από άλλα
κόµµατα-, αλλά να υπάρχει µία σοβαρή αντιπρόταση. Και αυτό
γιατί στο ενδεχόµενο της κατάργησης του µέτρου, θα πρέπει να
ζυγίσουµε και το αντίκτυπο που θα έχει αυτή η ενέργεια στις διε-
θνείς αγορές. Θα είναι ένα ακόµα µήνυµα πως η χώρα ξηλώνει
το πουλόβερ των µεταρρυθµίσεων, ένα ακόµα πλήγµα στην αξιο-
πιστία της χώρας, Αν όµως, υπάρχει ένα σοβαρό σχέδιο, µία σο-
βαρή αντιπρόταση, µία σοβαρή εναλλακτική, αυτό θα συνέβαλε
στην αξιοπιστία της χώρας.

Σχετικά µε τις άλλες τροπολογίες, κάποιες µπορεί να είναι
όντως αναγκαίες για τη συνέχιση λειτουργίας του κράτους και
κάποιες άλλες είναι αποτέλεσµα της αδράνειας, όταν έπρεπε να
γίνουν. Ένα σηµαντικό κριτήριο για εµάς είναι το αν θα κάνετε
δεκτές τις βουλευτικές τροπολογίες, κάτι που την προηγούµενη
Τετάρτη δεν έγινε. Ο Υπουργός αντιστάθηκε στις βουλευτικές
τροπολογίες, οι οποίες δεν είναι και λίγες. Αν θα µείνει σε αυτή
την περίπτωση, σε αυτήν τη γραµµή ο Υπουργός ή αν έχει αλλά-
ξει κάτι σε σχέση µε την Τετάρτη -αν έγινε ξανά Υπουργικό Συµ-
βούλιο και άλλαξε τη στάση-, αυτό θα περιµένουµε να το
ακούσουµε.

Κλείνοντας τα τελευταία λεπτά, επειδή αυτή είναι και η τελευ-
ταία µου οµιλία στη Βουλή, θα ήθελα να ευχαριστήσω τους συ-

ναδέλφους Βουλευτές όλων των κοµµάτων για τη συνεργασία
τους µέσα από γόνιµες, τις περισσότερες φορές, αντιπαραθέ-
σεις. 

Επίσης, θα ήθελα να ευχαριστήσω και το πάντα πρόθυµο προ-
σωπικό της Βουλής, που µας βοήθησε ουσιαστικά στη λειτουρ-
γία µας ως Βουλευτές, και κυρίως να ευχαριστήσω τους
συνεργάτες µου στο γραφείο που δούλευαν επτά µέρες τη βδο-
µάδα, είκοσι τέσσερις ώρες την ηµέρα, για να είµαι εγώ κατάλ-
ληλα προετοιµασµένος. Επίσης, τους συνεργάτες του Ποταµιού,
τα παιδιά από την κοινοβουλευτική υποστήριξη, στους οποίους
οφείλεται ένα µεγάλο µέρος από την πολύ καλή εικόνα που
έδειξε το Ποτάµι στη Βουλή. Μπορεί να διαφωνούσατε µε τις θέ-
σεις µας, αλλά δεν θα διαφωνήσετε ότι ήµασταν πάντα καλά δια-
βασµένοι. Βέβαια, να ευχαριστήσω και τον Σταύρο που µου
άνοιξε την πόρτα γι’ αυτό το ωραίο ταξίδι που δεν τελειώνει εδώ.

Η πορεία του Ποταµιού στη Βουλή µού θύµισε λίγο τα παιδικά
µου χρόνια. «Τι οµάδα είσαι;», ρώταγαν. «Πανιώνιος» απαντού-
σες. «Και από τις µεγάλες;», σου έλεγαν. Το Ποτάµι αρνιόταν να
απαντήσει σε αυτήν την ερώτηση και αυτό έγινε στόχος και των
δύο µεγάλων. Και βέβαια και των αντίστοιχων µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης, κάποιους έγκριτους δηµοσιογράφους των οποίων
ακούω να πανηγυρίζουν ειρωνικά, όπως συνηθίζουν, για την
πτώση του. Όµως, µη βιαστείτε να νεκρολογήσετε το Ποτάµι.
Μπορεί να µην είναι παρόν στην επόµενη Βουλή, αλλά θα είναι
παρόν στην πολιτική σκηνή, γιατί σε µία µεταβατική και ρευστή
περίοδο, όπως αυτή που διανύουµε, χρειάζεται ο γόνιµος, ορθο-
λογικός, συνθετικός λόγος του. 

Και επειδή οι καλοί δεν χάνονται και το Ποτάµι είναι καλό για
τον τόπο, δεν θα χαθεί. Μόνο για λίγο καιρό ξαποσταίνει και ξανά
προς τα µπρος θα τραβήξει, γιατί η ανάγκη για δηµιουργία, αξιο-
κρατία, σύνεση, σύνθεση, επιδίωξη συναινέσεων, θεσµική θωρά-
κιση, η ανάγκη για προοδευτικές λύσεις, πέρα από ιδεολογικά
χαρακώµατα, κάτι που πρεσβεύει το Ποτάµι, δεν θα πάψουν ποτέ
να είναι επίκαιρες για τη χώρα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Μαυρωτά, ο οποίος ήταν µια σηµαντική φωνή σε
αυτή τη Βουλή, µία φωνή σαν αυτές, που κατά τη γνώµη µου,
έχει ανάγκη το Κοινοβούλιο.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Σταθάκης για να παρουσιάσει κάποιες
τροπολογίες.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, δύο είναι οι τροπολογίες.
Η πρώτη αφορά ενεργειακές ρυθµίσεις. Πρόκειται ουσιαστικά
για δύο άρθρα, τα οποία αναφέρονται στις άδειες και τη λειτουρ-
γία των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας. Πρόκειται για προθε-
σµίες οι οποίες δεν έχουν καλυφθεί µε ευθύνη της δηµόσιας
διοίκησης. Υπενθυµίζω ότι πρόκειται για µια µεγάλη κατηγορία
2 δισ. επενδύσεων σε ΑΠΕ, που πρέπει να τελειώσουν µέχρι τις
31-12-2019. 

Σε αυτές τις περιπτώσεις µε το πρώτο άρθρο ουσιαστικά πα-
ρατείνεται η διάρκεια ισχύος των οριστικών προσφορών σύνδε-
σης των σταθµών παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από ΑΠΕ,
εφόσον έχει υποβληθεί πλήρες αίτηµα, εννοείται για χορήγηση
άδειας εγκατάστασης σαράντα πέντε ηµέρες πριν από τη λήξη
ισχύος της οριστικής προσφοράς σύνδεσης. Άρα, αυτοί που κά-
νουν την επένδυση έχουν υποβάλει έγκαιρα το αίτηµα, σαράντα
πέντε ηµέρες πριν, και για λόγους που έχουν να κάνουν µε τη
δηµόσια διοίκηση, τον ΑΔΜΗΕ ή τις άλλες υπηρεσίες, κινδυ-
νεύουν να χάσουν την άδεια. 

Το ίδιο ισχύει και για το δεύτερο άρθρο. Αφού έχει ολοκληρω-
θεί το έργο και κάνει αίτηµα σύνδεσης στον ΑΔΜΗΕ –επαναλαµ-
βάνω έχει ολοκληρωθεί το έργο-, η ενεργοποίηση της σύνδεσης,
η σύνδεση αυτή µπορεί να πραγµατοποιηθεί εντός τριών µηνών.
Δίνουµε τρεις µήνες, δηλαδή, στον ΑΔΜΗΕ να ολοκληρώσει τον
φάκελο και να δώσει την οριστική άδεια. 

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι και οι δύο αφορούν αναγκαίες
ρυθµίσεις. Έχουν γραφτεί δεκάδες άρθρα αυτό τον καιρό, αυτή
την εβδοµάδα, από όλο το φάσµα του Τύπου για τον κίνδυνο που
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διατρέχουµε εάν δεν διορθώσουµε –επαναλαµβάνω µε υπαιτιό-
τητα πάντα από την πλευρά της δηµόσιας διοίκησης- αυτές τις
προθεσµίες. 

Με το τρίτο άρθρο της τροπολογίας εξαιρούνται τα µέλη των
ενεργειακών κοινοτήτων από την υποχρεωτική ασφάλιση του
ΕΦΚΑ. Ξεκινάνε τα προγράµµατα χρηµατοδότησης των ενεργει-
ακών κοινοτήτων αυτόν τον µήνα. Συνεπώς αυτή η διευκρίνιση
ήταν αναγκαία. 

Επίσης, µε το τελευταίο άρθρο ουσιαστικά ευθυγραµµίζεται
στη συναποθήκευση πετρελαιοειδών η νοµοθεσία που υπάρχει
µε αυτή του Υπουργείου Οικονοµικών, η οποία από τον Μάιο του
2019 είναι σε ισχύ, έχοντας όµως πολλές εκκρεµότητες από την
προηγούµενη προβληµατική νοµοθεσία. Ουσιαστικά ενοποιούν-
ται οι διαδικασίες αυτές σε µία. 

Αυτές είναι οι ενεργειακές ρυθµίσεις. Επαναλαµβάνω ότι όλες,
οι δύο πρώτες, έχουν κατεπείγοντα χαρακτήρα, όπως και η τε-
λευταία, ενώ υπάρχει και µία διαδικαστική, διευκρινιστική για την
έναρξη των ΕΣΠΑ για τις ενεργειακές κοινότητες το αµέσως επό-
µενο διάστηµα. 

Αυτή ήταν η τροπολογία µε αριθµό 2232/193.
Η επόµενη τροπολογία µε αριθµό 2248 αφορά µία ενότητα, τη

ΡΑΕ. Πρωταρχικό ζήτηµα είναι ότι τον Ιούνιο του 2019 λήγουν οι
συµβάσεις των πενήντα πέντε. Είναι ο κύριος όγκος των εργαζο-
µένων στη ΡΑΕ. Ταυτόχρονα, έχουν προκηρυχθεί εδώ και αρκε-
τούς µήνες από το ΑΣΕΠ περίπου αυτές και λίγες περισσότερες
θέσεις. Θα προσληφθούν µόνιµα µέσω ΑΣΕΠ. Συνεπώς τον Ιού-
νιο εάν δεν ανανεωθούν οι συµβάσεις των εργαζοµένων, ουσια-
στικά η ΡΑΕ κλείνει και δίνεται η προθεσµία παράτασης για ένα
χρόνο, θεωρώντας ότι µέσα στον χρόνο αυτό θα έχει ολοκληρω-
θεί η διαδικασία του ΑΣΕΠ που θα προσλάβει το µόνιµο προσω-
πικό στη ΡΑΕ. 

Προσφέρεται, επίσης, στη Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, δικα-
στική υπεράσπιση, ρυθµίσεις που ισχύουν για πολλές άλλες ανε-
ξάρτητες αρχές –ΑΑΔΕ, Επιτροπή Ανταγωνισµού, Εθνική
Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων- µε τα άρθρα 1 και
2 και της δίνεται φυσικά το δικαίωµα να γνωµοδοτεί στο ΑΣΕΠ
για τις προσλήψεις εξειδικευµένου επιστηµονικού δυναµικού.
Υπενθυµίζω ότι η ΡΑΕ επιτελεί ένα σηµαντικό, καθοριστικό ρόλο
ως ανεξάρτητη αρχή στον ενεργειακό τοµέα.  

Οι επόµενες διατάξεις έχουν επίσης τον χαρακτήρα κατεπεί-
γοντος. Το πρώτο όσον αφορά την εφαρµογή µακροχρόνιου µη-
χανισµού αποζηµίωσης επάρκειας ισχύος. Αυτό τι σηµαίνει;
Όλες οι µονάδες της ΔΕΗ και των ιδιωτών επιδοτούνται για λό-
γους ασφάλειας του συστήµατος. 

Η ρύθµιση αυτή έχει κατεπείγοντα χαρακτήρα, διότι στις 15
Ιουνίου ενεργοποιείται ο νέος ευρωπαϊκός µηχανισµός. Η ρύθ-
µιση αυτή είναι αναγκαία, προκειµένου όλες οι µονάδες της ΔΕΗ,
και οι υπάρχουσες και οι υπό κατασκευή, η «Πτολεµαΐδα 5» για
παράδειγµα, όπως και των ιδιωτών, να µπορούν να ενταχθούν
στο σύστηµα των ΑΔΙ µετά την κοινοποίηση της 15ης Ιουνίου, που
θα βγει αντίστοιχη διάταξη σε ευρωπαϊκό επίπεδο. 

Το δεύτερο άρθρο της τροπολογίας αφορά ένα επιµέρους
θέµα, το γνωστό έργο «Πολυπόταµος» που συνδέει τις ΑΠΕ, το
οποίο έχει πληρωθεί από τον ΑΔΜΗΕ. Όσον αφορά τις προθε-
σµίες εντός των οποίων θα πληρωθεί αυτό το έργο από τους
ιδιώτες παραγωγούς προς όφελος του ΑΔΜΗΕ, δίνεται µία πα-
ράταση της προθεσµίας εντός της οποίας αυτοί οι ιδιώτες θα
συµφωνήσουν µε τον ΑΔΜΗΕ να πληρώσουν το µεγαλύτερο
µέρος του έργου, όπως προβλέπεται από τις σχετικές συµβά-
σεις. Δίνουµε λίγο χρόνο ακόµα για να µπορέσουν να καταλή-
ξουν σε συµφωνία. 

Το τελευταίο άρθρο της τροπολογίας, που είναι επίσης σηµαν-
τικό και µε ασφαλή χρονικό ορίζοντα άµεσο, αφορά την παρα-
γωγή ηλεκτρικής ενέργειας στην Κρήτη. Η λειτουργία των
µονάδων της Κρήτης τελειώνει στις 31-12-2019. Παρατείνεται η
δυνατότητα λειτουργίας τους, εφόσον κάνουν κάποιες αλλαγές
και προβάλουν περιβαλλοντικό ισοζύγιο, έως ότου συνδεθεί η
Κρήτη µε τα δύο καλώδια, κάτι το οποίο θα γίνει το 2022 και το
2023. Η παράταση αυτή είναι επιβεβληµένη και χρειάζεται και πε-
ρίπου έξι µήνες για να µπορέσει να προχωρήσει γραφειοκρατικά.
Ως εκ τούτου, µε το άρθρο αυτό διασφαλίζεται η ενεργειακή

ασφάλεια της Κρήτης µε νόµιµο τρόπο µέχρι την ολοκλήρωση
των δύο διασυνδέσεων. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα εννιά µέλη από τον Σύλλογο Γονέων και Κηδεµόνων του
Δηµοτικού Σχολείο Κουνάβων Ηρακλείου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Λιβανίου από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΖΩΗ ΛΙΒΑΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πορεία της σηµερινής Κυβέρ-

νησης κλείνει µε το σηµερινό νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Υγείας. Σήµερα ολοκληρώνεται ένας κύκλος κοινοβουλευτικός,
αλλά και ένας κύκλος προσωπικός για την κάθε µια και τον κα-
θένα από εµάς. Σήµερα για κάποιες και κάποιους συναδέλφους
ίσως είναι η τελευταία φορά που ανεβαίνουν στο Βήµα του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου. Σήµερα µετράµε όλοι και όλες το µπόι
µας απέναντι στην ιστορία και τη δηµοκρατία. 

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια γίναµε όλοι µάρτυρες µιας τιτά-
νιας προσπάθειας ανασυγκρότησης και επέκτασης των δηµό-
σιων δοµών υγείας. Η Κυβέρνηση µπορεί να υπερηφανεύεται ότι
παρέλαβε ένα διαλυµένο σύστηµα και δηµιούργησε παρά την
πρωτοφανή στέρηση πόρων ένα αξιόπιστο, ισχυρό και ικανό να
ανταποκριθεί στις πραγµατικές ανάγκες του ελληνικού λαού σύ-
στηµα δηµόσιας υγείας. 

Η φιλοσοφία διακυβέρνησης, η ιεράρχηση των αναγκών και η
επίπονη προσπάθεια αντιµετώπισης των πραγµατικών προβλη-
µάτων µαζί µε την υπεύθυνη διαχείριση των λιγοστών πόρων πέ-
τυχαν αυτό που φάνταζε αδύνατο σε τόσο σύντοµο χρονικό
διάστηµα στα συγκεκριµένα οικονοµικά δεδοµένα. 

Η στάση και η υπευθυνότητα των µελών της Κυβέρνησης, η
πρακτική υποστήριξη από τη συντριπτική πλειοψηφία των εργα-
ζοµένων στις δοµές υγείας και η αποτελεσµατικότητα που επέ-
δειξε η Κυβέρνηση εκεί που διαχρονικά απέτυχαν οι προηγούµε-
νες έπεισαν και οργανισµούς, όπως το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρ-
χος» να πολλαπλασιάσουν τις δωρεές, να συνεργαστούν µε την
Κυβέρνηση και να καλύψουν µέρος των πραγµατικών αναγκών. Η
πολύτιµη βοήθειά τους στην αγορά εξοπλισµού, η ανανέωση του
στόλου του ΕΚΑΒ και σήµερα η δωρεά των εναέριων µέσων κά-
λυψαν πολλές ανάγκες. 

Η εµπιστοσύνη που έδειξαν, όχι µόνο το Ίδρυµα «Σταύρος
Νιάρχος», αλλά και άλλοι οργανισµοί, εδράζεται στο ότι η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση απέδειξε στην πράξη τη σταθερή της θέση να
ενισχύσει τις δοµές του δηµοσίου, ώστε αυτές να συνδράµουν
στη συντριπτική πλειοψηφία και τις ανάγκες του ελληνικού λαού.

Η Κυβέρνηση πέτυχε να δηµιουργήσει νέες δοµές, να εκσυγ-
χρονίσει και να ανασυγκροτήσει τα νοσοκοµεία, να προσλάβει
επιστηµονικό και βοηθητικό προσωπικό, περιορίζοντας το κό-
στος, σταµατώντας το πάρτι που είχε στηθεί µέσα από εταιρείες
επικοινωνίας και άλλες πρακτικές, προκειµένου συγκεκριµένα
πρόσωπα να καρπώνονται το δηµόσιο χρήµα. Ίσως αυτό να εξη-
γεί και το µένος ορισµένων, κυρίως ηλεκτρονικών, µέσων εναν-
τίον του ΣΥΡΙΖΑ και των µελών της Κυβέρνησης.

Ο ελληνικός λαός θα κληθεί σε λίγες µέρες να αποφασίσει τον
δρόµο, που θα ακολουθήσουµε τα επόµενα χρόνια. Η κατάργηση
της µείωσης του αφορολόγητου, που περιλαµβάνεται στις σηµε-
ρινές τροπολογίες, είναι ένα ακόµα θετικό βήµα σε µία σειρά από
πρωτοβουλίες που υπόσχονται καλύτερες µέρες για όλους.

Το γεγονός ότι τα ταµεία είναι γεµάτα, το ασφαλιστικό σύ-
στηµα είναι βιώσιµο και οι δηµόσιες και δωρεάν υπηρεσίες του
κοινωνικού κράτους αποκαταστάθηκαν σε µεγάλο βαθµό είναι
κάποια από τα µεγάλα επιτεύγµατα της σηµερινής Κυβέρνησης.

Η αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης, η ισότιµη απόδοση
πόρων σε όλες τις περιφέρειες και τους νοµούς της χώρας, η
πραγµατική ενίσχυση της τοπικής αυτοδιοίκησης µε πόρους,
προσωπικό και ουσιαστικές αρµοδιότητες είναι η παρακαταθήκη
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αυτής της Κυβέρνησης που κατάφερε να νοικοκυρέψει σε µε-
γάλο βαθµό την οικονοµία, αντιµετωπίζοντας παθογένειες δεκαε-
τιών και κρατώντας την κοινωνία όρθια.

Η Κυβέρνηση µε την υποστήριξη του ελληνικού λαού πέτυχε
πολλά, δηµιουργώντας τις αναγκαίες προϋποθέσεις για να δηµι-
ουργήσουµε έναν νέο πλούτο και νέα καλύτερα δεδοµένα. Η τε-
τραετία που πέρασε αφορούσε τα πιο αδύναµα κοινωνικά
στρώµατα των οποίων απειλούνταν µέχρι και η δυνατότητα επι-
βίωσής τους µέχρι το 2015.

Στην τετραετία που έρχεται, η ώρα να ανασάνει η µεσαία τάξη,
η ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας, έφτασε. Οι µικρές και
µεσαίες επιχειρήσεις, οι αυτοαπασχολούµενοι, οι δηµόσιοι και
ιδιωτικοί υπάλληλοι στήριξαν στην πράξη αυτή τη δύσκολη προ-
σπάθεια σταθεροποίησης της πατρίδας µας.

Ο ελληνικός λαός γνωρίζει ότι η Κυβέρνηση, παρά τα λάθη ή
τις παραλείψεις, παρά τις καθυστερήσεις σε κρίσιµα ζητήµατα,
παρά το ότι πολλοί εξακολουθούν και να δυσκολεύονται, να µην
βλέπουν τη βελτίωση στην καθηµερινότητά τους, πάλεψε τίµια
και παλεύει για ένα καλύτερο αύριο για όλους.

Ο ελληνικός λαός στις 7 Ιουλίου δεν θα πάρει βιαστικές απο-
φάσεις και κυρίως δεν θα ριψοκινδυνεύσει την επιστροφή όλων
εκείνων που ευθύνονται για την οικονοµική χρεοκοπία και την κοι-
νωνική κατάρρευση. Στις 7 Ιουλίου ο ελληνικός λαός θα επιλέξει
και πάλι τον ΣΥΡΙΖΑ για Κυβέρνηση και τον Αλέξη Τσίπρα για
Πρωθυπουργό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ. Βα-
σίλης Κεγκέρογλου από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι η τελευταία µέρα κοινοβουλευτικού έργου και ανεξάρ-

τητα από τις fast track διαδικασίες που αποφασίστηκαν, νοµίζω
ότι πρέπει να αναφερθούµε ευρύτερα. Νιώθω την ανάγκη να πω
δυο κουβέντες στο Κοινοβούλιο για την ιστορική διαδροµή της
χώρας από το 1974 και µετά, για τη µεγάλη οικονοµική και κοι-
νωνική πρόοδο που επιτεύχθηκε στη Μεταπολίτευση και η οποία
ήταν κυρίως έργο των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, αλλά και για τα
λάθη, τις παραλείψεις και τις οπισθοδροµήσεις.

Θα ήθελα να πω ότι δεν διασφαλίστηκε αυτή η πρόοδος µετά
από το 2003, που ενταχθήκαµε στον σκληρό πυρήνα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, ούτε διαφυλάχθηκε το υψηλό βιοτικό επίπεδο
που κατέκτησε ο ελληνικός λαός. 

Δυστυχώς, οπισθοδροµήσαµε και είναι πλέον καθαρό. Η πε-
ρίοδος 2004-2009 έφερε την κρίση και το πρώτο µνηµόνιο. Δυ-
στυχώς, δεν υπήρξε εθνική συνεννόηση. «Ζάππεια» από τη µία
µεριά, «ένα άρθρο και ένας νόµος για την κατάργηση των µνη-
µονίων» από την άλλη, ακρίβυναν και µάκρυναν την κρίση.

Και µέσα σε αυτό ήρθε και το δεύτερο κόµµα που προκάλεσε
µνηµόνιο και δεν είναι άλλο από το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ. Έχουµε
διαχειριστεί όλοι µνηµόνια πλην του ΚΚΕ και άλλων δυνάµεων,
αλλά δύο κόµµατα προκάλεσαν µνηµόνιο, η Νέα Δηµοκρατία του
κ. Καραµανλή και ο ΣΥΡΙΖΑ του κ. Τσίπρα.

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Γελάτε, γιατί δεν καταλαβαίνετε τι εννοεί η λέξη «προκάλεσε»,

αλλά νοµίζετε ότι είναι αυτός που υπέγραψε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Άλλος δηµιούργησε. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Σας χαρακτηρίζει. Σας χαρακτη-

ρίζει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ελάτε τώρα, τελευ-

ταία µέρα...
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Μα, σε εµένα κάνετε την παρα-

τήρηση, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Απευθύνοµαι σε

όλους.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Α, γιατί το βλέµµα σας το βλέπω

προς τα εδώ, γι’ αυτό. Σε όλους απευθύνεστε. 
Έστω και την τελευταία µέρα δεν µπορείτε να ακούτε αλή-

θειες. Μα, πώς να ακούσετε αλήθειες, αφού έχετε γεµίσει ψέ-
µατα τον ελληνικό λαό και όχι µόνο ψέµατα, αλλά και πράξεις
που στηρίζονται στα ψέµατα. 

Εσείς είστε αυτοί που αµφισβητήσατε την πρόοδο της Μετα-

πολίτευσης και αναβιώσατε τον παλαιοκοµµατισµό. Το ΠΑΣΟΚ,
κύριοι συνάδελφοι, είναι το µόνο κόµµα που συγκρούστηκε µε
κατεστηµένες δοµές -λείπει η Νέα Δηµοκρατία να τα ακούσει,
αλλά τα ακούει από το δηµόσιο λόγο- και έφτασε κάποια στιγµή
η ώρα και αποφάσισε και εµπέδωσε θεσµούς δηµοκρατικούς,
διαφάνειας και αξιοκρατίας.

Το ΑΣΕΠ δεν είναι µόνο του, δεν είναι µόνο το ΑΣΕΠ για την
αξιοκρατική επιλογή των στελεχών της δηµόσιας διοίκησης. Είναι
το σύνολο των ανεξάρτητων αρχών, είναι το σύνολο των θεσµών
για τη διαφάνεια. Ακόµα και η «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» είναι µία πράξη που
φροντίζει για να συµπεριφερόµαστε όλοι καλύτερα, όλοι οι διοι-
κούντες, αλλά και οι διοικούµενοι.

Δυστυχώς και αυτά προσπαθήσατε να τα διακορεύσετε και να
τα υπερβείτε. Και το φαινόµενο των τελευταίων ηµερών σε αυτήν
σας την επιλογή εντάσσεται. Φαίνεται ότι σας µπόλιασαν για τα
καλά οι ακροδεξιοί που έχετε εντάξει στο κόµµα σας, αλλά και
οι γυρολόγοι, όλοι αυτοί του σάπιου συστήµατος που ακόµα και
στο δικό µας κόµµα ήταν και τους αποβάλαµε, αυτοί οι τύποι που
ήρθαν σε εσάς για την καρέκλα, που µπορούσατε συγκυριακά
να τους προσφέρετε. Είναι γνωστά τα ονοµατεπώνυµα, δεν αξίζει
τον κόπο ούτε να τα αναφέρει κανείς.

Σήµερα, λοιπόν, τελευταία µέρα κοινοβουλευτικού έργου,
εµείς έχουµε τοποθετηθεί για τη διαδικασία όπως έχει έρθει. Και
νοµίζω ότι και την τελευταία µέρα αποτυπώνεται µε την πρακτική
σας αυτό το οποίο πιστεύετε. Ενώ φέρνετε την κατάργηση της
µείωσης του αφορολόγητου, την οποία είχατε ψηφίσει µόνοι σας
-όταν σας λέγαµε ότι δεν χρειάζεται, όταν έλεγε ο κ. Τσακαλώτος
ότι θα παραιτούνταν εάν υπέγραφε νέα µείωση του αφορολογή-
του, ο οποίος θα έπρεπε σήµερα να αναλαµβάνει που ξαναεπα-
νέρχεται- ταυτόχρονα φέρνετε διατάξεις και καταργείτε και
θετικά µέτρα, που τα ψήφισε όλη η Βουλή. Φέρνετε ταυτόχρονα
διατάξεις και καταργείτε θετικά µέτρα και δεν ξέρουµε γιατί, δεν
το εξηγήσατε αυτό. Σας το επέβαλαν; Δεν έχουµε βγει από το
µνηµόνιο; Τι ακριβώς συµβαίνει;

Είναι µία απαράδεκτη διαδικασία, ακόµα και από τις ρυθµίσεις
και τις τροπολογίες που αφορούν θέµατα υπαρκτά. Εδώ και καιρό
σας έχουµε καταθέσει την πρόταση νόµου για την κατάργηση της
διάταξης που είχατε ψηφίσει για τη µείωση του αφορολόγητου και
δεν την φέρατε για συζήτηση στη Βουλή. Ενώ υποχρεούται το
Προεδρείο της Βουλής να καθορίζει συγκεκριµένη µέρα, µία Πέµ-
πτη κάθε µήνα, για τη συζήτηση πρότασης νόµου, το παραβαίνει
συστηµατικά. Υπάρχουν γύρω στις δεκατέσσερεις προτάσεις
νόµου όλων των κοµµάτων που δεν συζητήθηκαν σε αυτήν τη
Βουλή. Γιατί παραβιάσατε τον Κανονισµό µε το έτσι θέλω;

Έρχοµαι σε δύο άλλα θέµατα για την κοινωφελή εργασία. Εδώ
και καιρό έχουµε ζητήσει µε επίκαιρη ερώτηση να τοποθετηθείτε
και να κάνετε µία παρέµβαση στο πρόγραµµα, ούτως ώστε να δι-
ευρυνθεί το χρονικό διάστηµα. 

Και έρχεστε σήµερα, τελευταία µέρα, και τι λέτε; Δύνανται,
λέει, οι φορείς να παρατείνουν κατά τέσσερις µήνες. Δύνανται.
Ένας στεναχωρηµένος δήµαρχος, δηλαδή, που δεν εκλέχτηκε
και που δεν τον αφορά το θέµα, δύναται και να µην τους πάρει.
Μα, το πρόγραµµα είναι ενιαίο, κύριοι, δεν είναι για κάθε δήµο
χωριστά. Είναι ενιαίο σε όλη την Ελλάδα µε ενιαία ρύθµιση.

Το ίδιο κάνετε µε τις συµβάσεις εργασίας στο Υπουργείο
Υγείας. Προηγουµένως συναντηθήκαµε µε τις καθαρίστριες από
νοσοκοµεία. Δεν γίνεται ενιαία ρύθµιση. Και εδώ δύναται ο διοι-
κητής! Γιατί δύναται ο διοικητής και δύνανται οι διοικήσεις; Πρέ-
πει να είναι ενιαία η ρύθµιση. Να υπάρχει παράταση για έξι
µήνες, ένα χρόνο, τρεις µήνες, δώδεκα µήνες; Να το βάλετε κα-
θαρά µέσα. Τα έφερα ως παραδείγµατα αυτά.

Υπάρχουν, λοιπόν, ζητήµατα τα οποία θα µπορούσε η Βουλή
να έχει ψηφίσει εδώ και καιρό, αλλά και σήµερα. Με το που τα
βάζετε, όµως, σε ένα άρθρο και σε ένα νόµο, νοµίζω ότι και αυτοί
που συµµετέχουν στη διαδικασία δεν θα ψηφίσουν. Εµείς έχουµε
ξεκαθαρίσει ότι λέµε τις πολιτικές µας απόψεις και βέβαια τις κα-
ταθέτουµε ενώπιον του Κοινοβουλίου, αλλά στη διαδικασία ψή-
φισης δεν µετέχουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ.
Αθανάσιος Παπαδόπουλος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Κραυγές και ψίθυροι, απί-
στευτη δαιµονολογία, αβάσταχτη ελαφρότητα για να έχει ήδη
κλείσει τις εργασίες της η Βουλή. Κι όµως, η συζήτηση στην Ολο-
µέλεια για τη δωρεά του Ιδρύµατος «Σταύρου Νιάρχου» δίνει µία
ακόµη δυνατότητα να κάνουµε µία εξυπηρέτηση στους ασθενείς,
στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, σε µας τους Βουλευτές να εκφρά-
σουµε τις ευχαριστίες µας στο Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος», στο
Ίδρυµα Ωνάση, στον ΟΠΑΠ, στα όργανα αυτοδιοίκησης, σε πολ-
λούς άλλους δωρητές, σε όλους εκείνους που αποφάσισαν να
συµβάλλουν στην ανέγερση νέων νοσοκοµείων και πτερύγων,
στην κτηριακή αναβάθµιση, στο σύγχρονο βιοϊατρικό εξοπλισµό,
στην ποιοτική βελτίωση των υποδοµών πολλών νοσοκοµείων της
χώρας, µαζί και το νοσοκοµείο Τρικάλων, σε µία περίοδο που γί-
νεται καταφανής η διαφορά των σχεδιασµών της Νέας Δηµοκρα-
τίας και του ΣΥΡΙΖΑ για τα κρίσιµα ζητήµατα που αφορούν και
την υγεία.

Η σηµερινή Ολοµέλεια µάς επιτρέπει να συγκρίνουµε πολιτι-
κές, να διαπιστώσουµε ότι η αποδόµηση, η κατάρρευση του δη-
µόσιου συστήµατος υγείας, που άφησε η κυβέρνηση Σαµαρά µε
τις επιλογές της, αντικαταστάθηκε από προσπάθειες στήριξης,
αναβάθµισης του ΕΣΥ στο διάστηµα 2015-2019. 

Αυτή τη συζήτηση αποφεύγει η Νέα Δηµοκρατία. Αποφεύγει
να αναφερθεί σε ζητήµατα συνεπειών από την ανεπαρκή στελέ-
χωση των νοσοκοµείων, των τµηµάτων επειγόντων περιστατικών,
των ΜΕΘ, των ΜΑΦ, των µονάδων τεχνητού νεφρού, των ογκο-
λογικών τµηµάτων, των κέντρων υγείας, των περιφερειακών ια-
τρείων, εάν εφαρµοστεί ο κανόνας 1 προς 5. 

Αποφεύγει να αναφερθεί στις συνέπειες από την εκχώρηση σε
ιδιωτικά συµφέροντα του µάνατζµεντ των νοσοκοµείων, από την
επιστροφή των εργολάβων, από την ελαχιστοποίηση των χρηµα-
τοδοτήσεων του ΕΟΠΥΥ, από την επιστροφή στο παλιό, αµαρ-
τωλό, σύστηµα προµηθειών, από την κατάργηση των τοπικών
µονάδων υγείας και την επιστροφή στις επισκέψεις των συµβε-
βληµένων γιατρών, που έληγαν τις πρώτες ηµέρες κάθε µήνα,
από την επιστροφή στο σύστηµα των voucher για τους ανασφά-
λιστους.

Η ΠΟΕΔΗΝ, η Νέα Δηµοκρατία, το ΚΙΝΑΛ, η Αντιπολίτευση γε-
νικά επισηµαίνει τα σηµερινά κενά στελέχωσης. Δεν κάνει, όµως,
καµµία κριτική στο σύστηµα 1 προς 5. Δεν κάνει καµµία κριτική
στο νεοφιλελεύθερο σχέδιο για την υγεία, στην ιδιωτικοποίηση
των υπηρεσιών υγείας, στην ενίσχυση των διαγνωστικών µεγα-
θηρίων σε βάρος των ελεύθερων επαγγελµατιών εργαστηριακών
ιατρών. 

Γνωρίζουν, όµως, ότι το εναλλακτικό σχέδιο του ΣΥΡΙΖΑ για
την υγεία είναι η πορεία προς την ολοκλήρωση της µεταρρύθµι-
σης στην Πρωτοβάθµια Φροντίδα Υγείας, προς τη λειτουργία αυ-
τοτελών τµηµάτων επειγόντων περιστατικών και τη συνολική
ενίσχυση της επείγουσας περίθαλψης, των αεροδιακοµιδών, των
πλωτών διακοµιδών, του ΕΚΑΒ, προς την αναβάθµιση των δοµών
ψυχικής υγείας, προς το πρόγραµµα «Νοσηλεία στο Σπίτι» και
τις δηµόσιες δοµές αποκατάστασης, προς την εξαφάνιση της ρε-
µούλας, της διασπάθισης του δηµόσιου χρήµατος, της διαπλε-
κόµενης διαφθοράς στην υγεία, στο φάρµακο, προς τις δυόµισι
χιλιάδες προσλήψεις ανά έτος -τις οποίες έχουµε αποφασίσει-,
προς την ποιοτική ολοκλήρωση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Εµείς οφείλουµε να επιτρέψουµε στους πολίτες να γνωρίζουν
και να συγκρίνουν τα συγκρουόµενα σχέδια στην υγεία, στο φάρ-
µακο, στο κοινωνικό κράτος, στις εργασιακές σχέσεις, στην απα-
σχόληση, στο ασφαλιστικό σύστηµα, στο παραγωγικό µοντέλο,
στη δίκαιη και βιώσιµη ανάπτυξη, στις πιέσεις που ασκούνται από
τη νεοφιλελεύθερη ευρωπαϊκή νοµενκλατούρα -και τις ζούµε
αυτές τις ηµέρες- που υποτίθεται ότι βρήκε ότι δεν αντέχει ο
προϋπολογισµός και µπορεί να έχουµε εκτροχιασµό. Το βρήκε
τώρα. Το βρήκε όταν έχουν δεχθεί όλες εκείνες τις εγγυήσεις και
τα σαφή προγράµµατα του οικονοµικού µας επιτελείου ότι υπάρ-
χουν όλα τα δεδοµένα. 

Σήµερα θέλουµε να εγκρίνουµε και την κατάργηση της µεί-
ωσης του αφορολόγητου, ένα ζήτηµα στο οποίο φαίνεται πάλι η
διαφορά αντιλήψεων. Κοιτάξτε λίγο τι λέτε. Κατέθεσε το ΚΙΝΑΛ

µία πρόταση κατάργησης του αφορολόγητου εδώ και πάρα πολ-
λούς µήνες. Ακολούθησε η Νέα Δηµοκρατία, το έκανε και το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Υποτίθεται ότι εκείνο το χρονικό
διάστηµα µπορούσαµε άνετα να το κάνουµε παρά τους εκβια-
σµούς των δανειστών, παρά τους ελέγχους. 

Σήµερα εσείς κυρίως, της Νέας Δηµοκρατίας, του ΚΙΝΑΛ, λέτε
να µην γίνει και σήµερα γιατί δεν πρέπει να ψηφιστεί. Και αν το
ψηφίσετε, το συγκρίνετε µε άλλα ζητήµατα στα οποία ξέρατε
τους εκβιασµούς των δανειστών. 

Το 2017 θυµάστε τι έγινε µε τη δεύτερη αξιολόγηση; Δεν θυ-
µάστε µε ποιους εκβιασµούς το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο εκ-
βίαζε ώστε να µην µπορεί η Κυβέρνηση, η Βουλή να προχωρήσει
σε όλα εκείνα τα µέτρα και για τις συντάξεις και για το αφορο-
λόγητο; Εξαφανίσατε τους εκβιασµούς; 

Δεν ξέρετε ποιο είναι το τοπίο στη νεοφιλελεύθερη Ευρώπη,
στην οποία κυρίως αυτή η πτέρυγα στηρίζει το σχέδιο Βέµπερ;
Δεν τα ξέρουν αυτά; Δεν ξέρουν ποιες είναι οι επιπτώσεις στον
σχεδιασµό για την Ελλάδα της νέας εποχής; Τα ξέρουν πάρα
πολύ καλά. 

Τι κάνουν, όµως; Διά της φυγής προσπαθούν να αποφύγουν
τις κρίσιµες συγκρίσεις. Διά της φυγής αποφεύγουν τα αµείλικτα
ερωτήµατα, όπως ποια Ελλάδα παραλάβαµε εµείς, όταν ανεβή-
καµε στην εξουσία, ποια δηµόσια ταµεία των µείον 400 εκατοµ-
µύριων ευρώ βρήκαµε και ποια αφήνουµε σήµερα, µε ένα
αποθεµατικό των 31 δισεκατοµµυρίων; Ποια ήταν η κατάσταση
στην απασχόληση, το ύψος της ανεργίας, ποιες ήταν όλες εκεί-
νες οι δυνατότητες οι οποίες τότε δεν υπήρχαν και σήµερα υπάρ-
χουν ώστε η οικονοµία να έχει µία πραγµατική ανάκαµψη;

Αυτά, λοιπόν, είναι τα ζητήµατα των συγκρίσεων και συγκρού-
σεων που θα κάνουµε στο επόµενο χρονικό διάστηµα, ώστε
ώριµα ακόµα και τώρα ο ελληνικός λαός να µπορεί να αποφασί-
σει. 

Εµείς είµαστε σίγουροι ότι αυτό που θα κάνει, θα είναι να εκ-
δηλώσει την ωριµότητα που έχει δείξει σε κρίσιµες στιγµές της
ιστορίας όταν τα ζητήµατα που είναι προς σύγκριση βγαίνουν
απροκάλυπτα, όπως βγαίνουν και τα εναλλακτικά σχέδια για να
αποφασίσει τι κυβέρνηση θέλει στην επόµενη περίοδο, δηλαδή
µία νεοφιλελεύθερη κυβέρνηση µε κορµό τη Νέα Δηµοκρατία ή
µια προοδευτική κυβέρνηση µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ και µε όλες τις
άλλες δυνάµεις του προοδευτικού χώρου, του οικολογικού
χώρου προς τις οποίες απευθύνουµε µία πρόσκληση προγραµ-
µατικής σύγκλισης. 

Η σηµερινή συζήτηση µάς δίνει τη δυνατότητα να πούµε και
στα παιδιά που ετοιµάζονται για τις εξετάσεις «καλή επιτυχία».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Μπάρκας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να παρουσιάσω τις δύο
τροπολογίες που αφορούν το χαρτοφυλάκιο του Υπουργείου Ερ-
γασίας, την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2229 και ειδικό 190 και
την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2230 και ειδικό 191. 

Θα ξεκινήσω µε τη διάταξη που αφορά το προσωπικό καθα-
ριότητας του ΟΑΕΔ. Με τη συγκεκριµένη ρύθµιση παρατείνουµε
την ισχύ των συµβάσεων εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορισµένου
χρόνου του προσωπικού στην καθαριότητα στον ΟΑΕΔ έως τις
30 Σεπτεµβρίου 2019, προκειµένου να αντιµετωπιστεί το πρό-
βληµα της απαγόρευσης νέων προσλήψεων ενόψει των βουλευ-
τικών εκλογών στις 7 Ιουλίου, έτσι ώστε να µην σηµειωθεί
κανένας κίνδυνος για τη δηµόσια υγεία εξαιτίας τυχόν ελλείψεων
στο προσωπικό καθαριότητας στις υπηρεσίες. 

Σχετικά µε την τροπολογία για τα µέλη της ελληνικής µειονό-
τητας της Αλβανίας, µε τη ρύθµιση αυτή αίρονται οι χρονικοί πε-
ριορισµοί που αναφέρονται στις περιπτώσεις γ’ και δ’ της
παραγράφου 1 του άρθρου 93 του ν.4387/2016 αναφορικά µε τις
προϋποθέσεις λήψης του επιδόµατος ανασφάλιστων υπερηλίκων
για τα µέλη της ελληνικής µειονότητας στην Αλβανία. Η ρύθµιση
αυτή αφορά αρκετά χιλιάδες µέλη, συµπολίτες µας, µέλη της
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συγκεκριµένης µειονότητας, οι οποίοι για γραφειοκρατικούς λό-
γους δεν µπορούσαν να ενταχθούν στους δικαιούχους του επι-
δόµατος αυτού.

Συγκεκριµένα, οι δικαιούχοι της παρακάτω κατηγορίας θα λαµ-
βάνουν το εν λόγω επίδοµα χωρίς να απαιτείται: πρώτον, να δια-
µένουν µόνιµα και νόµιµα στην Ελλάδα δεκαπέντε συνεχόµενα
έτη πριν από την υποβολή της αίτησης για τη λήψη του επιδόµα-
τος ή δεκαπέντε έτη µεταξύ του δέκατου έβδοµου και του εξη-
κοστού έβδοµου έτους της ηλικίας τους και δεύτερον, να έχουν
συµπληρώσει στη χώρα τουλάχιστον τριάντα πέντε πλήρη έτη
διαµονής, προκειµένου να τους καταβάλλεται πλήρες το ποσόν
του επιδόµατος. 

Άφησα για το τέλος τη διάταξη για τα προγράµµατα απασχό-
λησης κοινωφελούς χαρακτήρα, όπου έχει αναπτυχθεί µεγάλος
διάλογος. Τα προγράµµατα αυτά στοχεύουν και στόχευαν στην
αντιµετώπιση των επιπτώσεων της µακροχρόνιας ανεργίας, έτσι
όπως αυτή αναπτύχθηκε στη χώρα µας την περίοδο 2010-2015
και στην επανασύνδεση των ανέργων µε την αγορά εργασίας
µέσω της απόκτησης επαγγελµατικής εµπειρίας και νέων δεξιο-
τήτων. 

Ταυτόχρονα, οι άνθρωποι που απασχολούνται σε αυτά τα προ-
γράµµατα παράγουν µετρήσιµο έργο για τις τοπικές κοινωνίες,
υλοποιώντας έργα που δηλώνονται από τους δήµους και τις πε-
ριφέρειες σε όλη τη χώρα. 

Από το 2016 η Κυβέρνηση, το Υπουργείο Εργασίας, έδωσε
προγράµµατα αναβαθµισµένα εργασιακά και ασφαλιστικά όσον
αφορά τα δικαιώµατά τους, ενώ ταυτόχρονα, προχωρήσαµε και
σε επέκταση της απασχόλησης των ωφελούµενων από πέντε σε
οκτώ µήνες. 

Εισαγάγαµε δράσεις συµβουλευτικής υποστήριξης, αλλά και
προαιρετική εκπαίδευση σε εξειδικευµένα κέντρα κατάρτισης µε
δυνατότητα πιστοποίησης. Από το 2015 έχουν ολοκληρωθεί οκτώ
προγράµµατα απασχόλησης κοινωφελούς χαρακτήρα στη χώρα
µας µε τους ωφελούµενους να φτάνουν τους εβδοµήντα χιλιά-
δες. Σήµερα λειτουργούν τέσσερα προγράµµατα συνολικού προ-
ϋπολογισµού 331 εκατοµµυρίων ευρώ, στα οποία απασχολούνται
σαράντα έξι χιλιάδες τετρακόσιοι δεκατέσσερις άνθρωποι. 

Επίσης, µέχρι σήµερα κατέστη δυνατή η παράταση σε προ-
ηγούµενο χρόνο για δύο προγράµµατα κοινωφελούς χαρακτήρα,
κατόπιν νοµοθετικής ρύθµισης. Συγκεκριµένα, αναφέροµαι στο
πρόγραµµα απασχόλησης σε προσφυγικές δοµές, σε hot spot
και εκείνα στην αντιπυρική προστασία. Αυτά αποτελούν εξαί-
ρεση, καθώς άπτονται συγκεκριµένων άµεσων και ανειληµµένων
αναγκών, όπως η συνέχιση της όσο το δυνατόν αποτελεσµατικό-
τερης διαχείρισης της προσφυγικής κρίσης -το γνωρίζουµε όλοι

αυτό- αλλά και η έγκαιρη προετοιµασία της αντιπυρικής περιό-
δου. 

Γνωρίζετε ότι έχουµε ήδη ξεκινήσει να προετοιµαζόµαστε για
τον δεύτερο κύκλο κοινωφελούς εργασίας σε δήµους και περι-
φέρειες, ο οποίος, όπως έχουµε ανακοινώσει θα ξεκινήσει να
υλοποιείται τον ερχόµενο Οκτώβρη. 

Επίσης, ήδη είχα εξαγγείλει, µε αφορµή τη συζήτηση επίκαι-
ρης ερώτησης στη Βουλή πριν από τις αυτοδιοικητικές εκλογές,
ότι σκοπός µας ήταν να µην αφήσουµε τους δήµους και τις πε-
ριφέρειες χωρίς υποστήριξη σε µια τουριστική περίοδο, κατά την
οποία οι ανάγκες για τις παρεχόµενες υπηρεσίες και για τα έργα
αυξάνονται ιδιαίτερα, αλλά και όπως έχω ξαναπεί, παράγουν
εξαιρετικά χρήσιµο έργο, για παράδειγµα, στον τοµέα της πρό-
ληψης φυσικών καταστροφών στις τοπικές κοινωνίες.

Ανταποκρινόµενοι, λοιπόν, στα περίπου διακόσια ενενήντα
εννέα αιτήµατα των φορέων, κυρίως δήµων και περιφερειών, που
υποστηρίζονται µέσω του συγκεκριµένου προγράµµατος κοινω-
φελούς χαρακτήρα, καθώς και στα αιτήµατα των ανθρώπων που
απασχολούνται µέσω των συγκεκριµένων προγραµµάτων, αλλά
και µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον και την τήρηση της δέ-
σµευσής µας να µην αφήσουµε χρονικά κενά µεταξύ των δύο
προγραµµάτων, δίνουµε σήµερα τη δυνατότητα επέκτασης της
χρονικής διάρκειας των προγραµµάτων κοινωφελούς χαρακτήρα
στους ΟΤΑ, στους δήµους και στις περιφέρειες. 

Θα ήθελα να ανακοινώσω από αυτό το Βήµα επίσηµα, σταµα-
τώντας την παραπληροφόρηση από διάφορα ιντερνετικά sites
και εφηµερίδες, ότι η νοµοθετική αυτή ρύθµιση είναι το πρώτο
βήµα, ώστε να δοθεί παράταση στον πρώτο κύκλο προγράµµα-
τος κοινωφελούς χαρακτήρα στους δήµους, που «τρέχει» αυτή
τη στιγµή, για τέσσερις µήνες, ώστε αφενός να αντιµετωπιστούν
οι όποιες έκτακτες και επείγουσες ανάγκες κυρίως των δήµων
και των δηµοτικών υπηρεσιών, οι οποίες χρήζουν άµεσης παρέµ-
βασης και ο νέος κύκλος να συγχρονιστεί µε την ανάληψη καθη-
κόντων των νέων αυτοδιοικητικών αρχών το φθινόπωρο.

Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνοντας, θα ήθελα να καταθέσω και
µία νοµοτεχνική βελτίωση στην τροπολογία µε αριθµό 2230/191.
Είναι µία παρέµβαση, προσθέτουµε µία φράση: Στην περίπτωση
γ’ της πρώτης προτεινόµενης διάταξης, η φράση «σε δήµους και
περιφέρειες» αντικαθίσταται από τη φράση «σε δήµους, περιφέ-
ρειες και λοιπά νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου».

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-

λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Κωνσταντίνος Μπάρκας κα-
ταθέτει την προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει
ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ.
Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος από τη Δηµοκρατική Συµπαρά-
ταξη. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε σήµερα εδώ ως Κοινο-
βουλευτική Οµάδα για να θέσουµε ζητήµατα τα οποία αφορούν
την πορεία της χώρας, αλλά και να δούµε ουσιαστικά ποιους εξυ-
πηρέτησε η Βουλή των τελευταίων ηµερών και ποιους θέλει να
εξυπηρετήσει.

Εγώ διαφωνώ µε το κόµµα µου που λέει ότι δεν έπρεπε να µεί-
νει η Βουλή ανοιχτή. Ξέρετε γιατί, συνάδελφοι; Διότι δεν θα βλέ-
παµε τον χαρακτήρα µιας Κυβέρνησης που τις τελευταίες µέρες
νοµοθετεί ουσιαστικά για τους «φίλους», για όποιο µικρό και µε-
γάλο ρουσφέτι κατηγορούσε όλους τους υπόλοιπους. 

Και ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, το να το παίζεις -δήθεν- αρι-
στερός, δικαιωµατιστής µε συνθήµατα κατά της ελίτ και να πα-
ραδέχεσαι δηµόσια ότι διορίζεσαι γιατί έχεις διασυνδέσεις, είναι
χειρότερο από τη Δεξιά της Δεξιάς.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ:...(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύριε συ-

νάδελφε. 
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαστε εδώ για να

πούµε τα ονόµατα. Εδώ, όµως, αυτό δεν το έχει πει κάποιος παρά
το έχει πει συνάδελφός σας. Το είπε δηµόσια. Δεν το έκρυψε.

Δεύτερον, επειδή ακούω την άποψή σας για τα βοθροκάναλα,
σήµερα είδα ότι σπάσατε το εµπάργκο. Τι έγινε; Οι Βουλευτές
σας πηγαίνουν σε βοθροκάναλα; Το ξεχάσατε και αυτό, κύριοι
συνάδελφοι; Πάει ο αγώνας ενάντια στα βοθροκάναλα; Πάει και
αυτός στην τιµή της προεκλογικής περιόδου; 

Κύριοι συνάδελφοι, έχω να θέσω τρία νοµίζω ουσιαστικά θέ-
µατα, που τα έθεσαν και οι συνάδελφοι. 

Αν σήµερα κατηγορούµε τον Πρόεδρο της Βουλής, σε καµµία
περίπτωση προσωπικά, αλλά για τη θεσµική του ιδιότητα, είναι
διότι εδώ και έναν χρόνο δεν έφερε στη Βουλή να συζητηθεί το
αφορολόγητο, την πρότασή µας. Αυτό είναι το µεγάλο πρό-
βληµα, ότι δεν χρησιµοποίησε τους κοινοβουλευτικούς κανόνες,
ώστε να έρθει στη Βουλή και να συζητηθεί και τα κόµµατα να πά-
ρουν τις αποφάσεις τους.

Και την ίδια ώρα µάς κατηγορείτε. Λέτε «πώς δεν θα το ψηφί-
σετε;». Μα, θα ψηφίζουµε και θα ξεψηφίζουµε µαζί; Εµείς έχουµε
µία τροπολογία που τελειώνει το θέµα του αφορολόγητου. 

Εσείς βγάζετε απέξω τη µείωση του κατώτερου κλιµακίου
φόρου που αφορά τους πιο φτωχούς. Από 22% το πηγαίνετε στο
20%. Πόσα εκατοµµύρια είναι αυτό; Είναι 870 εκατοµµύρια. Αφή-
νετε απέξω τη µείωση του ΕΝΦΙΑ, που είναι 209 εκατοµµύρια, τη
µείωση της εισφοράς αλληλεγγύης. Άρα εδώ πρέπει να ψηφί-
σετε, αν θέλετε, την τροπολογία µας, η οποία το µόνο που κάνει
είναι να επαναφέρει τα πράγµατα εκεί που ήταν.

Δεύτερον, εγώ πιστεύω ότι το κράτος πρέπει να στηρίζει τον
ιδιωτικό τοµέα. Σήµερα, όµως, κάνετε κάτι, κύριε Υπουργέ, µε το
οποίο θέλω να σας πω ότι δείχνετε το ένα µέρος της ευαισθησίας
σας. Από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων στηρίζουµε την
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και όλους τους παραγωγούς.
Πολύ σωστά. Αλλά ανακοινώθηκε χθες, κύριε Υπουργέ, το κλεί-
σιµο δύο εργοστασίων της «FRIGOGLASS» στην Κάτω Αχαΐα και
του «Γάλα Βλάχας» µε εβδοµήντα έξι υπαλλήλους στο Πλατύ
Ηµαθίας. 

Αναρωτιέµαι γιατί σε αυτούς τους ανθρώπους δεν δίνουµε
τους µισθούς από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων; Αυτοί
δεν είναι εργαζόµενοι; Αυτοί δεν έχουν οικογένειες; Αυτοί δεν
έχουν παιδιά; Τα παιδιά τους δεν δίνουν εξετάσεις; Έτσι είναι η
Αριστερά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Τους εκατόν πενήντα
εργαζόµενους της «FRIGOGLASS» και του «Γάλα Βλάχας» τούς
πετάµε, αλλά τους υπόλοιπους όχι; Εγώ πιστεύω ότι αν είσαστε
δίκαιοι θα έπρεπε να πληρώσουµε µε το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων όλους. Όχι, κύριοι συνάδελφοι! Δεν σας ενδιαφέ-
ρουν οι εργαζόµενοι. Σας ενδιαφέρουν οι ψηφοφόροι-πιθανόν
εργαζόµενοι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Μας ενδιαφέρουν οι εργαζόµε-
νοι, αλλά δεν είµαστε λαϊκιστές σαν εσένα!

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω να το πω αυτό,
γιατί δεν ακούστηκε καλά. Θέλω να πω, αγαπητοί φίλοι και φίλες,
ότι ένας Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ µε κατηγόρησε για λαϊκισµό!
Αυτό είναι το µεγαλύτερο ανέκδοτο της Μεταπολίτευσης! Σας
ευχαριστώ πάρα πολύ!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τελειώνω µε το εξής, αγαπητοί συνάδελφοι.
Από αυτό το Βήµα, παρ’ ότι είναι η τελευταία µέρα και κανένας

δεν ξέρει ποιοι θα είναι την επόµενη µέρα εδώ και ποιοι όχι,
υπάρχουν άνθρωποι που φεύγουν µε ψηλά το κεφάλι και υπάρ-
χουν άνθρωποι που δεν φεύγουν µε ψηλά το κεφάλι. Η παράταξή
µας φεύγει µε ψηλά το κεφάλι, γιατί δεν φοβήθηκε και στις πιο
δύσκολες στιγµές για τη χώρα έβαλε µπροστά το εθνικό συµφέ-
ρον κι έφτασε ακόµα και στο 4%. Δεν εξαγοράστηκε για θέσεις,
αλλά έχει αρχές και αξίες. Γι’ αυτό οι πολίτες γνωρίζουν ότι προ-
οδευτική παράταξη είναι µία στη χώρα, το ΠΑΣΟΚ, το Κίνηµα Αλ-
λαγής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης)
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον

λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Για ποιον λόγο;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έχω έναν λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ποιος είναι ο λόγος;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Η τροπολογία που αφορά δεκαεπτά

χιλιάδες συνταξιούχους, µε ώρα κατάθεσης 11.20’. Έλεος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, έχετε τον

λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Με ώρα καταθέσεως 11.20’ ήρθε τροπολογία που αφορά δε-

καέξι ή δεκαεπτά χιλιάδες συνταξιούχους της «Εθνικής», µε αµ-
φιλεγόµενο περιεχόµενο. Θα το αναπτύξει και θα την
καταδικάσει η κ. Χριστοφιλοπούλου. Μοιράζεται τώρα στους
Βουλευτές. Γι’ αυτό αποχωρούµε, γιατί δεν θα συνεργήσουµε σε
τέτοιες µεθόδους πια.

Κύριε Πρόεδρε, όµως και εσείς είστε Προεδρείο. Στις 11.20’,
την τελευταία στιγµή του τελευταίου σχεδίου νόµου να έρχεται
τροπολογία για την οποία είναι απέξω εργαζόµενοι και φωνά-
ζουν; Δεν είναι πράγµατα αυτά. Κι αν υπάρχει κάτι θετικό, που
δεν µπορώ να το δω –λένε ότι δεν υπάρχει- πώς µπορούµε να το
συζητήσουµε και να το καταλάβουµε;

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, αποσύρετέ την αυτήν. Δεν είναι δυ-
νατόν να τη συζητήσουµε. Ούτε Υπουργός υπάρχει εδώ να την
εξηγήσει. Μόλις έφυγε ο συνάδελφος από το Υπουργείο Εργα-
σίας.

Τι θα γίνει, κύριε Πρόεδρε; Τι θα γίνει; Αυτό τι είναι, δηλαδή,
τώρα; Είναι Βουλή;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Καµατερός έχει
τον λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, νιώθω την ανάγκη να τοποθετηθώ στην επί-

θεση που δεχόµαστε για την κατάθεση τροπολογιών, όπως και
πριν από λίγο, ιδιαίτερα των βουλευτικών, γιατί είµαι και εγώ από
τους Βουλευτές που έχουν καταθέσει τροπολογίες.

Εµένα µε έστειλαν εδώ οι συµπατριώτες µου από είκοσι πέντε
κατοικηµένα νησιά για να µάχοµαι για τα προβλήµατά τους εδώ
µέσα, από νησιά που δεν έχουν µεταξύ τους επαφή, από κατοί-
κους νησιών που δεν ξέρει ο ένας τον άλλον. Δεν ξέρουν οι κά-
τοικοι από το Αγαθονήσι τους κατοίκους του Καστελόριζου ούτε
από την Κάσο τους κατοίκους της Νισύρου ούτε από την Αστυ-
πάλαια τους κατοίκους της Χάλκης. Και το ίδιο ισχύει σε όλα τα
νησιά. Είναι ο πιο δύσκολος νοµός. Νιώθω, λοιπόν, ότι έχω υπο-
χρέωση µέχρι την τελευταία µέρα που λειτουργεί η Βουλή κανο-
νικά να µάχοµαι για τα προβλήµατα του τόπου µου εδώ µέσα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και όπως µας έχουν συνηθίσει όλα αυτά τα χρόνια, προσπα-

θούν να µας φέρουν στα µέτρα τους. Αυτό το κάνουν από την
πρώτη στιγµή που βγήκε η Κυβέρνησή µας και όχι µονάχα σε πε-
ριπτώσεις που υπήρχαν υπαρκτά ζητήµατα και τα µεγάλωναν για
να δείξουν ότι «να, είναι και αυτοί σαν και εµάς», αλλά έφτιαχναν
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και ψεύτικες ειδήσεις, ακριβώς γιατί αυτό τους πείραζε. Αυτό
ήθελαν να δείξουν, ότι είµαστε και εµείς σαν κι αυτούς.

Τώρα, όµως, αυτές τις µέρες το έχουν παρακάνει και µε το
θέµα των τροπολογιών, αλλά και µε το θέµα που συζητιέται
αυτές τις τελευταίες µέρες µε τις µετατάξεις κ.λπ..

Είχε πάρα πολύ δίκιο ο κύριος Πρόεδρος που έβαλε το ζήτηµα
στη σωστή του διάσταση. Δεν συγκρινόµαστε. Δεν συγκρίνουµε
ανόµοια πράγµατα. Δεν συµψηφιζόµαστε και ιδιαίτερα από ποι-
ους; Από αυτούς που έκαναν διορισµούς των µετακλητών που
είχαν και τους µονιµοποίησαν στη Βουλή και µάλιστα σε µια
νύχτα; Και έρχονται να µιλήσουν για µετατάξεις οι οποίες είναι
απ’ όλους συµφωνηµένες. Δεν είναι τα «δικά µας παιδιά», όπως
ήταν τα δικά τους. Τα είπε πολύ καλά ο κύριος Πρόεδρος και δεν
θέλω να επανέλθω. Και µας κατηγορούν τώρα γι’ αυτά; Ξέρουµε
τον σκοπό τους. Έχουµε και τα κανάλια, που από το πρωί ως το
βράδυ λένε ότι «και αυτοί φεύγουν και κάνουν τα ίδια».

Όσον αφορά τις τροπολογίες, θέλω να πω στον συνάδελφο
που µίλησε πριν: Ξέχασε πόσες τροπολογίες ήλθαν το 2014 στο
τελευταίο νοµοσχέδιο; Πάνω από εκατό. Τα ξεχνάει; 

Μάλιστα, να µη συγκρίνουµε τις τροπολογίες, γιατί εγώ εδώ
θέλω να µείνω. Πείτε µου ποιες είναι οι «φωτογραφικές» τροπο-
λογίες και εγώ θα σας απαντήσω. Είναι εύλογο το ερώτηµα:
Καλά, τις φέρατε την τελευταία µέρα, την τελευταία εβδοµάδα;
Ξέρετε γιατί; Θα σας απαντήσω. Γιατί είναι τροπολογίες οι
οποίες είναι δουλεµένες όχι µόνο µήνες, αλλά και χρόνια. Έχουν
συµφωνηθεί µε τους Υπουργούς πάνω από έναν χρόνο και
έπρεπε να συνεννοηθούµε µε δύο-τρία Υπουργεία. Συνέβαινε οι
υπηρεσίες των Υπουργείων να µη συνοµιλούν µεταξύ τους, αλλά
και οι Υπηρεσίες του ιδίου Υπουργείου να µη  συνοµιλούν µεταξύ
τους. Δηλαδή, φανταστείτε πόσο κόπο κάναµε για να λύσουµε
προβλήµατα που αφορούν όχι µόνο έναν νοµό, αλλά στις πιο
πολλές περιπτώσεις αφορούν όλη τη χώρα. Πρόκειται για προ-
βλήµατα δεκαετιών.

Θα αναφερθώ σε συγκεκριµένα παραδείγµατα. Σε αυτό, βέβαια,
έχουµε ευθύνη ως Κυβέρνηση, γιατί ο κόσµος δεν αντιλήφθηκε
αν υπάρχει διαφορά στην πάταξη της γραφειοκρατίας. Δεν µπορεί
Υπουργοί που έχουν συµφωνήσει σε τροπολογίες που λύνουν
προβλήµατα, να µην µπορούν να επιβληθούν και να µας σέρνουν
οι υπηρεσίες από εδώ και από εκεί για πάνω από έναν χρόνο. 

Γι’ αυτό τις φέραµε τώρα, γιατί δεν ξέρουµε τι θα γίνει µετά.
Ακόµα και η ίδια Κυβέρνηση να είναι δεν ξέρουµε ποιοι Υπουργοί
θα είναι, δεν ξέρουµε ποιοι σύµβουλοι θα είναι, δεν ξέρουµε
ποιοι διευθυντάδες θα είναι και θα γίνει πάλι από την αρχή η ίδια
ιστορία και ο κόσµος κάτω να ταλαιπωρείται.

Επιτρέψτε µου να σας πω συγκεκριµένο παράδειγµα και πείτε
µου αν είναι «φωτογραφική» τροπολογία. Tο έχω πει δεκάδες
φορές: Αυτή η τροπολογία είναι η τρίτη ή τέταρτη φορά που έρ-
χεται στη Βουλή και η απάντηση των Υπουργών ήταν «ναι, συµ-
φωνούµε, θα τη δούµε στις υπηρεσίες». Πότε επιτέλους θα τη
δούµε; Πόσο θα περιµένουµε; Αφορά, για παράδειγµα, στη δω-
δεκάµετρη λωρίδα στη Δωδεκάνησο. Το ξαναλέω: Στη Δωδεκά-
νησο για τον καθορισµό της γραµµής αιγιαλού και παραλίας
προστίθενται δώδεκα µέτρα στο µέγιστο χειµέριο κύµα. Υπάρχει,
δηλαδή, µία λωρίδα δωδεκάµετρη. Αυτό είναι καλό, είναι υπέρ
του περιβάλλοντος, γιατί έτσι προστατεύονται οι παραλίες. 

Από το 1948, όµως, που έγινε η ενσωµάτωση, ταλαιπωρούνται
όσοι έχουν ιδιοκτησίες εντός αυτής της λωρίδας, γιατί αυτόµατα
οι ιδιοκτησίες καθίστανται κατεδαφιστέες, ούτε καν απαλλοτριω-
τέες. Δεν µπορούν να κάνουν τίποτα και είναι κτίσµατα που τα
έχουν κάνει οι παππούδες και οι προπαππούδες µας. Έχουµε πε-
ρίπτωση στη Λέρο που µοναστήρι βρίσκεται εντός της δωδεκά-
µετρης λωρίδας!

Είναι «φωτογραφική», λοιπόν, η διάταξη να λέµε ότι εξαιρούν-
ται τα κτίσµατα προ του 1948 ή αυτά που είναι καταγεγραµµένα
στο κτηµατολόγιο; Είναι «φωτογραφική» η διάταξη; Πείτε µου.
Είναι «φωτογραφική» η διάταξη, την οποία δουλέψαµε πάνω από
δύο χρόνια, από το 2014 που ψηφίστηκε ο νόµος από εσάς, κύ-
ριοι απόντες, που όριζε ότι για τον καθορισµό των ορίων όλων
των ρεµάτων χρειάζεται προεδρικό διάταγµα; Έχεις δηλώσει, για
παράδειγµα, στο κτηµατολόγιο ένα χαντάκι δεκαπέντε, είκοσι
πόντων και πρέπει για να το οριοθετήσεις να πας σε προεδρικό

διάταγµα, το οποίο χρειάζεται δύο, τρία χρόνια τουλάχιστον, για
να µην αναφερθώ στο κόστος. Είναι «φωτογραφική» διάταξη να
πεις ότι αυτά εξαιρούνται και ακολουθείται η συνήθης διαδικασία
που πάλι θέλει έναν χρόνο; 

Κάναµε µια τέτοια τροπολογία, αλλά θέλει µία βελτίωση. Τε-
λειώνω µε αυτό για να καταλάβετε το µέγεθος της γραφειοκρα-
τίας: Ενώ κάναµε τροπολογία και λέµε ότι δεν χρειάζεται
προεδρικό διάταγµα για την οριοθέτηση, έπρεπε να πούµε και
«για την προσωρινή οριοθέτηση». Δείτε το παράλογο. Αυτό έρ-
χεται να ρυθµίσει η τροπολογία σήµερα. Με ευθύνη, όµως, των
απόντων -της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και άλλων- οι κά-
τοικοι θα ταλαιπωρούνται ακόµα και δεν ξέρουν τι θα γίνει εάν
δεν περάσει σήµερα αυτή η τροπολογία. 

Ποια είναι η βελτίωση που φέρνουµε; Δεν χρειάζεται προ-
εδρικό διάταγµα για την οριοθέτηση των ρεµάτων, αλλά χρειάζε-
ται -αυτή είναι η ερµηνεία που δίνουν διάφορες νοµικές
υπηρεσίες- για την προσωρινή οριοθέτηση των ρεµάτων. Αυτή
τη συµπλήρωση, αυτή τη διόρθωση κάνουµε. Ξέρετε πόσοι απε-
λευθερώνονται και όχι µόνο στα Δωδεκάνησα, αλλά σε όλη τη
χώρα, όπου υπάρχει ή δηµιουργείται κτηµατολόγιο; 

Αν αυτές είναι «φωτογραφικές» διατάξεις, ας κρίνει ο λαός, ας
κρίνουν αυτοί που θα ψηφίσουν στις επόµενες εκλογές ποιοι
είναι αυτοί που τους λένε τώρα ότι «θα έρθουµε εµείς και θα το
λύσουµε», αυτοί, δηλαδή, που έχουν δηµιουργήσει το πρόβληµα
έως τώρα. Ας τους κρίνει ο λαός στις εκλογές που έρχονται.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει η κ. Χριστοφιλοπούλου από την Δηµοκρατική
Συµπαράταξη.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ουσιαστικά έχουν προκηρυχθεί οι εκλογές, τυπικά όχι.
Βρισκόµαστε σε αυτήν την τελευταία, πιστεύω, Ολοµέλεια της
Βουλής των Ελλήνων γι’ αυτήν την Περίοδο υπό τη «βροχή» τρο-
πολογιών της τελευταίας στιγµής και άλλων ρουσφετιών και µε-
τατάξεων. Πραγµατικά είναι θλιβερό. Αυτοί που σήµερα
πιστεύουν ακόµα ότι εκπροσωπούν δήθεν το καινούργιο και το
προοδευτικό, είναι πιο παλιοί από το παλιό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να µιλήσω όχι µόνον
για τον εµπαιγµό των συµπολιτών µας, γιατί εσείς οι ίδιοι ψηφί-
σατε µε τα χεράκια σας τη µείωση του αφορολογήτου και εσείς
οι ίδιοι είπατε «έχουµε αντίµετρα». Είπατε ότι τη φτωχοποίηση
της µεσαίας τάξης την αναγνωρίζετε. Άκουσα κάποια στιγµή τον
κ. Τσακαλώτο να το λέει. Και όχι µόνο…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς τι κάνατε;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ό,τι και να πείτε, ο λαός

έχει καταλάβει. Μπορείτε να µε διακόψετε όσες φορές θέλετε
και βεβαίως ο Πρόεδρος θα κρατήσει χρόνο ως οφείλει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ πάρα
πολύ, κύριε Παπαδόπουλε! Χαλάτε την παράδοση στη σηµερινή
τελευταία συνεδρίαση.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Και ερχόσαστε, λοιπόν,
σήµερα και φέρνετε µία τροπολογία µε την οποία ξαφνικά λέτε
ότι η µη µείωση του αφορολογήτου συνοδεύεται από τα αντίµε-
τρα. Διότι καλείται η Βουλή –δηλαδή εσείς µόνοι σας, γιατί εµείς
θα φύγουµε- να ψηφίσει και το καλό και το κακό, δηλαδή τίποτα,
ίσον µηδέν. Και στην κοινωνική ευαισθησία παίρνετε µηδέν.

Και σήµερα φέρνετε στις 11.20’ µία τροπολογία, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, για δεκαεπτά χιλιάδες συνταξιούχους της Εθνι-
κής Τραπέζης της Ελλάδος, η οποία όχι µόνο είναι άτσαλη, όχι
µόνο είναι πρόχειρη, αλλά ξέρετε πολύ καλά ότι το πρόβληµα
αυτό ισχύει γι’ αυτούς τους ανθρώπους για δύο και πλέον χρόνια
που δεν παίρνουν επικουρικές συντάξεις και γίνονται ερωτήσεις
επί ερωτήσεων, επίκαιρες, γραπτές, παρεµβάσεις, συµµετοχές
στις συνελεύσεις για τα προβλήµατα. 

Και υπάρχει διάθεση από την Αντιπολίτευση να λυθεί το θέµα,
να λυθεί ουσιαστικά, να λυθεί µε µελέτη, να λυθεί δίκαια για τους
συνταξιούχους. Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Κοινο-
βουλευτικός µας Εκπρόσωπος είπε «Τι είναι αυτά;». Αυτά είναι
χάλια. 

7928 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Από µια µατιά που πρόλαβα να ρίξω -βλέπετε τι ώρα είναι- φαί-
νεται ότι χωρίζετε τους συνταξιούχους της Εθνικής Τράπεζας
της Ελλάδος σε δύο κατηγορίες: στα κορόιδα, αυτούς δηλαδή
που βγαίνουν τώρα στη σύνταξη -και γνωρίζετε πολύ καλά ότι
Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος έχει ξεκινήσει νέα εθελουσία- και
σε όσους έχουν ήδη συνταξιοδοτηθεί.

Οι δεύτεροι θα απολαύουν το καθεστώς που σχετίζεται µε τις
εισφορές που αυτοί και ο εργοδότης τους πλήρωσαν τόσα χρόνια.
Οι δεύτεροι, αυτοί οι κακόµοιροι που βγαίνουν τώρα, θα έχουν
40% λιγότερες παροχές για τις ίδιες εισφορές. Αυτό είναι ντροπή,
αυτό είναι διαχωρισµός των συνταξιούχων σε δύο κατηγορίες. Και
το φέρνετε χωρίς να υπάρχει η µελέτη για το ΕΤΕΑΕΠ. 

Το είχαµε πει προς το Υπουργείο Εργασίας, είναι πάνω από
ενάµιση χρόνο τώρα που το Κίνηµα Αλλαγής φωνάζει εντός και
εκτός Βουλής. Και άλλα κόµµατα το κάνουν. Αλλά ήµασταν εµείς
που φέραµε δύο και τρεις φορές και επίκαιρη ερώτηση και επι-
τέλους, µετά από πολλές προσπάθειες, ήρθε κάποια στιγµή ο κ.
Πετρόπουλος εδώ, απαντώντας σε δική µου επίκαιρη ερώτηση
και σε κάποιου άλλου Βουλευτή άλλου κόµµατος -δεν θυµάµαι
αυτή τη στιγµή να πω ποιος ή ποια ήταν- και είπε ότι θα λύσει το
θέµα και είναι τουλάχιστον ένας χρόνος που έχει περάσει. Ένας
χρόνος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι! 

Κι έρχεται τώρα 11.20’ αυτή η τροπολογία. Και ξαναλέω, του-
λάχιστον αν είχε κάποια µελέτη, κάτι, και δεν διαχώριζε τους συν-
ταξιούχους, να λέγαµε «έστω τελευταία στιγµή το φέρατε, το
λύνετε το θέµα». Όµως το θέµα -ξαναλέω και επιφυλασσόµενη
από µία µατιά που πρόλαβα να διαβάσω, να καταλάβω- φαίνεται
ότι το λύνετε µε τον πλέον άδικο για τους συνταξιούχους τρόπο. 

Κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν δεν θέλατε να κά-
νετε παροχολογία, ρουσφέτια και εξαγγελίες της τελευταίας
στιγµής, όπως αυτό που κάνετε τώρα, να σας θυµίσω ότι εµείς
στο Κίνηµα Αλλαγής στις 7 Φεβρουαρίου, µε πρώτη υπογρά-
φουσα την κ. Γεννηµατά, είχαµε καταθέσει πρόταση νόµου, την
οποία θα µπορούσατε να δεχθείτε και η οποία περιείχε την πλήρη
κατάργηση της µείωσης του αφορολόγητου και τη µείωση του
συντελεστή φορολογίας επιχειρήσεων από το 29% στο 20%. 

Και θέλω για ένα λεπτό να αναφερθώ σε ένα ειδικό πρόγραµµα
που δίνει φτερά πραγµατικά κι εκεί θα άξιζε τον κόπο να δούµε
πώς θα βρούµε τα χρήµατα για τα παιδιά µας που φεύγουν στο
εξωτερικό, τα παιδιά µας που ολοένα και περισσότερα από αυτά
αναζητούν αλλού την τύχη τους, τα παιδιά µε σπουδές ή τα παι-
διά µε κάποια τεχνική κατάρτιση. 

Εµείς, λοιπόν, λέµε στο Κίνηµα Αλλαγής ότι πρέπει οι πολιτικές
δυνάµεις να δουν αυτή την πρόταση νόµου, αλλά δεν τη φέρατε,
κύριε Πρόεδρε. Δεν τη φέρατε ποτέ, ούτε αυτή ούτε κάποια από
τις άλλες προτάσεις για το δηµογραφικό που φέραµε, να συζη-
τηθεί τουλάχιστον στη Βουλή, να συζητηθεί, να υπάρξει ένας
προβληµατισµός. Όχι! 

Στις 7 Φεβρουαρίου κατετέθη αυτή η πρόταση από το Κίνηµα
Αλλαγής και ποτέ δεν έστερξε η Κυβέρνηση και η Βουλή να τη
φέρουν για συζήτηση, για να συζητήσουµε και να δούµε αν αξίζει
τον κόπο αυτή η πρότασή µας, να τη δούµε και να τη δει και το
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, αν η Κυβέρνηση ήθελε να δείξει
αυτή την ευαισθησία για τους νέους ανθρώπους. 

Εµείς λέµε για πρόγραµµα, λοιπόν, όπου έχουµε τριετή απαλ-
λαγή από τη φορολογία εισοδήµατος και ασφαλιστικές εισφορές
για τους νέους ανθρώπους που αρχίζουν τη δική τους επιχειρη-
µατική δραστηριότητα, γιατί εµείς δεν δαιµονοποιούµε ούτε το
επιχειρείν ούτε αυτές τις δράσεις που φέρνουν επενδύσεις και
µέλλον στην πατρίδα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ)

Όµως, εµείς είµαστε αυτοί που εγγυόµαστε ένα ισχυρό κοινω-
νικό κράτος, ένα σύγχρονο κοινωνικό κράτος, γιατί εµείς το οι-
κοδοµήσαµε και µε τα λάθη και τα προβλήµατά του άντεξε.
Όµως, αυτή τη στιγµή οι Έλληνες πολίτες καλούνται να δουν τι
ακριβώς γίνεται εδώ, στη Βουλή των Ελλήνων, την τελευταία
ηµέρα και γιατί εδώ και δύο-τρεις µήνες οι προτάσεις µας ποτέ
δεν ήλθαν στην Ολοµέλεια να συζητηθούν;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ξαναλέω: Δεν είχατε διάθεση ούτε να συζητήσετε ούτε να κά-

νετε διάλογο ούτε να διαβουλευτείτε. Δεν είχατε την παραµικρή
δηµοκρατική ευαισθησία, γι’ αυτό το Κίνηµα Αλλαγής απέρχεται
από τη διαδικασία αυτή, την οποία και καταγγέλλει άλλη µία
φορά.

(Στο σηµείο αυτό αποχωρεί από την Αίθουσα η Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Τον λόγο έχει ο Βου-
λευτής Λάρισας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Νίκος Παπαδόπουλος και µετά θα
δώσω τον λόγο στον κ. Ρήγα για να υποστηρίξει δύο τροπολο-
γίες.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σου έτυχε τελευταία µέρα να είναι η πρώτη σου συνεδρίαση!

Συγχαρητήρια!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ποτέ δεν είναι αργά!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλλον θα είναι η τελευταία,

αλλά είναι σηµαδιακή. Είσαι από τους νεότερους και να δούµε
πώς η ζωή θα τα φέρει στην επόµενη Βουλή.

Πάντως, γίνεται εδώ ένας διάλογος πραγµατικά και κουφών,
µπορώ να το πω. Βρήκαν το Βήµα για να πουν και µετά φεύγουν.

Εγώ θα ήθελα να ρωτήσω και τη Νέα Δηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ, αν και το ΠΑΣΟΚ ήταν στην κυβέρνηση του 2014, να µας
πουν ποια ήταν η φορολογία των αγροτών. Διότι είδα ένα µεγάλο
σούσουρο για τη φορολογία.

Να σας πω. Η φορολογία την οποία είχαν κάνει ήταν 13% συν-
τελεστής φόρου από το πρώτο ευρώ, συν όλες οι επιδοτήσεις
µέσα, συν οι αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ, συν, συν, όλα µέσα. Δη-
λαδή, αν πούµε ότι υπήρχε 500 εκατοµµύρια ευρώ κέρδος µε 1
δισεκατοµµύριο ευρώ, που είναι και όλες οι επιδοτήσεις µέσα,
καταλαβαίνετε ότι οι αγρότες θα πλήρωναν πάνω από 500 εκα-
τοµµύρια ευρώ φόρο µε αυτό το σύστηµα που λένε, των µικρών
συντελεστών της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ.

Κυβερνούσαν. Όταν ήρθαµε εµείς, αυτό το σύστηµα βρήκαµε,
συν του ότι βρήκαµε και τα 650 εκατοµµύρια ευρώ του τέλους
επιτηδεύµατος, το οποίο επίσης εµείς καταργήσαµε. Πόσο ψέµα
να αντέξεις µπροστά σε αυτή την εκφώνηση που κάνουν εδώ και
το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία και σπεκουλάρουν και κάποιοι
άλλοι;

Να πάµε τώρα να δούµε εµείς τι κάναµε, για να δουν και οι
αγρότες, και στο τέλος θα πω και τι τους περιµένει, αν δεν είναι
κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ.

Εµείς κάναµε το αφορολόγητο, όπως ξέρετε, στα 9.500 ευρώ
για όλες τις οικογένειες µε παιδιά και για το ανδρόγυνο στα
8.600 ευρώ, συν ότι στο αφορολόγητο βάλαµε το πρασίνισµα και
12.000 ευρώ, που είναι συνδεδεµένες ενισχύσεις των αγροτών,
συν ότι στο αφορολόγητο µπαίνουν όσοι κάνουν βιολογική γε-
ωργία ή κτηνοτροφία. Αυτό κτίζεται στο αφορολόγητο. Οι εξισω-
τικές αποζηµιώσεις που παίρνουν οι κτηνοτρόφοι είναι εκτός.
Αυτοί που κάνουν νιτρορύπανση είναι εκτός. Αυτοί που κάνουν
οποιοδήποτε πρασίνισµα είναι εκτός στη φορολογία. Μπορεί
ένας αγρότης πραγµατικά να κτίσει ένα αφορολόγητο, το οποίο
να είναι και 30.000 ευρώ και 25.000 ευρώ και 15.000 ευρώ ανά-
λογα µε την καλλιέργεια την οποία κάνει. Τον φορολογούµε µετά
από όλα αυτά τα κέρδη µέχρι τώρα µε 22%.

Τι γίνεται τώρα; Κάναµε ένα ακόµα σύστηµα, το οποίο ψηφί-
σαµε µετά το Πάσχα -αν θυµάστε- και βγήκε και τώρα η εξαγγε-
λία του Πρωθυπουργού για ένα -10% στον φόρο εισοδήµατος,
που µειώνει τον πραγµατικό φόρο έως και 50%.

Το δεύτερο που κάναµε για τους αγρότες είναι ο συντελεστής
απόσβεσης κεφαλαίου 150%. Δηλαδή, αν κάνεις µια επένδυση
100.000 ευρώ, θα αποδίδεις για 150.000 ευρώ. Είναι µεγάλο κί-
νητρο για τους αγρότες.

Είναι πολλά τέτοια που κάναµε, συν ότι καταργήσαµε και το
650, το τέλος επιτηδεύµατος, δεν υπάρχει αυτό. Και τα δώσαµε
όλα αυτά κίνητρα µέσα από τους συνεταιρισµούς, γιατί πι-
στεύουµε στο συνεταιριστικό κίνηµα και είναι το όχηµα αυτό που
εµείς λέµε ότι θα βγάλει τη χώρα.

Ένα άλλο που πρέπει να δούµε και πολλές φορές έχω προκα-
λέσει και τους υπεύθυνους της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ να µας πούνε ποιο είναι το φορολογικό τους σύστηµα, τι
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ακριβώς πιστεύουν. Ποτέ κανένας δεν είπε. Λένε το γενικό 9%
από τον συντελεστή µέχρι 10.000 ευρώ, χωρίς καµµία άλλη δι-
ευκρίνιση. Αυτό τι σηµαίνει; Αυτό σηµαίνει ότι όλοι οι αγρότες,
µικροί και µεσαίοι, θα πληρώσουν φόρο. Διότι εδώ και το ΠΑΣΟΚ
δεν το αναφέρει και η Νέα Δηµοκρατία δεν το αναφέρει ποιο θα
είναι και πώς θα ανάγεται το αφορολόγητό του, δηλαδή θα είναι
συνδεδεµένες µέσα, θα είναι το πρασίνισµα, ποιο θα είναι; Δεν
διευκρινίζουν τίποτα. Άρα πρέπει να πούµε στους αγρότες ότι η
φορολογία, την οποία ετοιµάζουν για τους αγρότες, σε κυβέρ-
νηση Νέας Δηµοκρατίας είναι 10% από το πρώτο ευρώ. Αυτό
είναι καθαρό και πιθανόν να έχουµε µια κλιµάκωση. Αυτό τι ση-
µαίνει; Ότι ο µικροµεσαίος αγρότης -που εµάς το 85% δεν πλη-
ρώνει τώρα φόρο- όλοι αυτοί θα πληρώσουν φόρο. Ένας
αγρότης ο οποίος έχει 5.000 καθαρά έσοδα µε το 10% θα πλη-
ρώσει 500 ευρώ φόρο, συν τα 650, το τέλος επιτηδεύµατος, που
δεν λένε τι θα το κάνουν. Άρα πρέπει να είναι καθαρό σε όλους
µας, πρέπει και εµείς να ξέρουµε που θα πάµε έξω. 

Και θέλω, κλείνοντας, να πω το εξής: Είχα κάνει εδώ πριν λίγο
καιρό µία οµιλία µε τα θετικά, τι έχει κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ αυτά τα τε-
λευταία χρόνια. Μόνο στον αγροτικό τοµέα επί επτά λεπτά δεν
µπόρεσα να απαριθµήσω αυτά που έχουµε κάνει για τον αγρο-
τικό τοµέα. Είναι τόσα πολλά: Από τις λαϊκές αγορές, από τους
συνεταιρισµούς, από τις οµάδες παραγωγών, τα πάντα, τα
πάντα, τα πάντα έχουµε κάνει για να προωθήσουµε αυτό που
λέµε: την ανάταξη του πρωτογενούς τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Νοµίζω ότι τα καλύτερα είναι µπροστά µας. Πρέπει να πούµε
στον κόσµο την αλήθεια. Με αυτή πορευτήκαµε, τουλάχιστον
όλα αυτά τα χρόνια. Και πρέπει να τους πούµε τι τους περιµένει
εάν βγει η Νέα Δηµοκρατία.

Και τελευταίο στοιχείο, περίπου οι κατά κύριο επάγγελµα
αγρότες, γι’ αυτούς πάντοτε µιλάµε, πλήρωσαν -νοµίζω, αν δεν
κάνω λάθος- 50 εκατοµµύρια, µε τα τελευταία στοιχεία που
έχουµε. Με αυτούς στην κυβέρνηση θα έχουµε τεράστια αύξηση
της φορολογίας των µικροµεσαίων αγροτών και βεβαίως θα ελα-
φρύνουν οι µεγάλοι αγρότες, διότι το ποσοστό, ο συντελεστής
στο 9% καταλαβαίνετε ότι βοηθάει τα πολύ µεγάλα εισοδήµατα.
Αλλά σε εµάς εναπόκειται να πούµε την αλήθεια όπως εµείς την
ξέρουµε και δεν έχουµε να φοβηθούµε τίποτα και για κανέναν.

Θέλω να σας χαιρετήσω όλους. Είναι µια δύσκολη µάχη, που
θα τη δώσουµε όπως εµείς ξέρουµε. Μου έτυχε στα εξήντα
πέντε µου να γίνω Βουλευτής. Πάλι µε αγώνες, εµπρός, για µια
νέα Ελλάδα. Και θα πάµε όλοι µαζί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδόπουλο.

Τώρα θα δώσω τον λόγο στον Αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής
Άµυνας, τον κ. Ρήγα, για να υποστηρίξει τις υπ’ αρίθµ. 2235 και
2251 τροπολογίες.

Ο λόγος σε εσάς, κύριε Ρήγα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, η τροπολογία µε

αριθµό 2235/196 αφορά τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα και
παρέχει τη δυνατότητα να χορηγηθεί η φορολογική και ασφαλι-
στική ενηµερότητα για επιπλέον χρονικό διάστηµα έξι µηνών από
τις 22 Ιουνίου του 2019 µέχρι τις 22 Δεκεµβρίου του 2019 κατά
παρέκκλιση κάθε γενικής και ειδικής διάταξης προκειµένου να
διευκολυνθεί η συµµετοχή σε διαγωνισµούς ανάληψης, εκτέλε-
σης δηµοσίων έργων ή προµηθειών από τον δηµόσιο τοµέα, η
περαιτέρω δυνατότητα είσπραξης χρηµάτων από το ελληνικό δη-
µόσιο και η δυνατότητα λειτουργίας της εταιρείας τους επόµε-
νους µήνες.

Η δεύτερη τροπολογία µε δύο άρθρα µε αριθµό 2251/212
αφορά τα ναυπηγεία της Ελευσίνας και τα ναυπηγεία του Σκα-
ραµαγκά. Με την προωθούµενη διάταξη για τα ναυπηγεία Σκα-
ραµαγκά θέλουµε να ολοκληρωθεί, δηλαδή σκοπείται απ’ αυτήν
τη διάταξη, η ολοκλήρωση των αναγκαίων εργασιών και δοκιµών
για τα υποβρύχια «Πιπίνος», «Ωκεανός», «Ματρώζος» και «Κα-

τσώνης», ώστε αυτά να αποδοθούν το ταχύτερο δυνατόν στον
στόλο για πλήρη επιχειρησιακή εκµετάλλευση.

Για τα ναυπηγεία της Ελευσίνας στο πλαίσιο αυτό να κυρωθεί
η σύµβαση του ν.4361/2016, η τριµερής συµφωνία που υπήρξε
µεταξύ Πολεµικού Ναυτικού και της εταιρείας και των εργαζοµέ-
νων για την ολοκλήρωση του προγράµµατος ναυπήγησης και κα-
τασκευής της τορπιλακάτου «Ρουσσέν». Γι’ αυτό το Πολεµικό
Ναυτικό ανέλαβε τον συντονισµό του έργου, την προµήθεια υλι-
κών και υπεργολαβιών. Με την ανωτέρω συµφωνία εξασφαλί-
στηκε αφ’ ενός για το Πολεµικό Ναυτικό η ευκαιρία να
υλοποιηθεί τελικά το έργο κατασκευής των τορπιλακάτων και αφ’
ετέρου για τους εργαζόµενους η προοπτική συνέχισης της απα-
σχόλησής τους εν µέσω οικονοµικής κρίσης.

Σας καλώ να κάνετε αποδεκτές τις τροπολογίες αυτές. Είναι
για τη συνέχιση της λειτουργίας των εταιρειών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Ρήγα.
Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Εµµανουηλίδης, Βουλευτής Κα-

βάλας από τον ΣΥΡΙΖΑ, για επτά λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Επ’ ευκαιρία θα ήθελα να χαιρετίσω τη λειτουργία του Προ-

έδρου Μαυρωτά, που κατά την εκτίµησή µου αποτελεί µια δι-
καίωση πολιτικού ανδρός µε ιδιαίτερο ήθος και πολιτική
σοβαρότητα. Ειπώθηκε ότι είναι λίγο οριακό την τελευταία µέρα
λειτουργίας της Βουλής να αναλάβει την Προεδρία. Ωστόσο, θα
επικαλεστώ το δηµοσθένειο: «Προς γαρ το τελευταίο εκβάν, έκα-
στον των πριν υπαρξάντων κρίνεται».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Έρχοµαι στη συνέχεια για να πω ότι η ζώσα πολιτική είναι συ-

ναρπαστική, γιατί ενυπάρχει σ’ αυτήν το στοιχείο της περιπέ-
τειας. Περιπέτεια, κατά τον Αριστοτέλη, είναι «η εις το εναντίον
των πραττοµένων µεταβολή». Είναι η ανατροπή από τα αναµενό-
µενα. Αυτό είχαµε µε τις εκλογές για την ανάδειξη των Ευρωβου-
λευτών. Η Κυβέρνηση περίµενε άλλα αποτελέσµατα και ηχηρά
–θα έλεγα- στην κάλπη αποδοκιµάστηκε αυτή η πρακτική. Εί-
χαµε, λοιπόν, µια ανατροπή, όµως στη ζωή, όπως και στην πολι-
τική, οι ανατροπές είναι συστατικό στοιχείο της δύναµης της
κοινωνικής, της δύναµης της πολιτικής, εν προκειµένω. 

Οι εκλογές για την ανάδειξη των Ευρωβουλευτριών και των
Ευρωβουλευτών έγιναν µε προθετικό στοιχείο την τιµωρητική
κριτική απέναντι σε µια Κυβέρνηση που έκανε όσα έκανε ή δεν
έκανε αυτά που ο κόσµος ήθελε να κάνει. Οι εκλογές που έρχον-
ται προθετικό έχουν ουσιαστικό. Είναι εκλογές σκέψης και περί-
σκεψης, γιατί καλύτερα ο λαός µε την ψήφο του να σκεφτεί ποια
θα είναι η κατάσταση όταν –ο µη γένοιτο- υπάρξει η παλινόρ-
θωση ενός συστήµατος που βαρύνεται µε µύριες όσες όχι αδυ-
ναµίες, αλλά στοχευµένες και εγκληµατικές πολιτικές
συµπεριφορές που αναδείχθηκαν από τα πρώτα χρόνια της Με-
ταπολίτευσης και κορυφώθηκαν µε την εισαγωγή µας στη δίνη
των µνηµονίων.

Πέρα από αυτή τη φρίκη, υπήρξε η δεύτερη φρίκη της διαχεί-
ρισης των µνηµονίων. Αλυσιδωτά αυτά τα βήµατα γίνανε και από
την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και από την κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας. Και έρχονται τώρα να παρουσιαστούν ως λυτρωτές.
«Ο τρώσας και ιάσεται». Έδωσε χρησµό. Πώς είναι δυνατόν
αυτός που έσπειρε την καταστροφή αυτός να γίνει και προποµ-
πός της ίασης; Αυτή τη σχιζοφρενική κατάσταση πρέπει να αντι-
ληφθεί ο ελληνικός λαός και µε µνήµη και κρίση πρέπει να
αποδώσει αυτά που πρέπει να αποδοθούν. Αν πραγµατικά ηττή-
θηκε η Κυβέρνηση και ο ΣΥΡΙΖΑ, ηττήθηκε κυρίως σε έναν τοµέα,
στον επικοινωνιακό τοµέα. Κατόρθωσε το πολιτικό, το κοινωνικό,
το οικονοµικό σύστηµα -και όχι τα κόµµατα µόνο- να µετακυλήσει
όλα τα βάρη που συσσώρευσαν οι ίδιοι, Νέα Δηµοκρατία και
ΠΑΣΟΚ, τα χρόνια της µνηµονιακής λαίλαπας, να µηδενίσουν το
κοντέρ του χρόνου και να πουν ότι η φτωχοποίηση, η ερηµοποί-
ηση της χώρας και της κοινωνίας έγινε και αρχίζει από τον Γε-
νάρη του 2015 και στο εξής. 

Μας κατηγορούν για ψέµατα. Ένα ψέµα αναδείχθηκε και είναι
ακριβώς αυτό που χαλκεύει την ιστορική και την κοινωνική πραγ-
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µατικότητα. Εµπιστευόµενος την κρίση και κυρίως το ένστικτο
της κοινωνικής αυτοσυντήρησης της κοινωνίας, καλώ την κοινω-
νία, µε απόλυτη βεβαιότητα ότι πάντα ο πολιτικός της ορθολογι-
σµός την κατευθύνει προς τη σωστή πλεύση, να αποδώσει τα
πολιτικά επίχειρα κατά τη διάρκεια της εκλογικής διαδικασίας
της 7ης Ιουλίου.

Θα πω ένα τελευταίο. Μας κατηγορούν, λέει, για αποβιοµηχά-
νιση. Έχω εδώ µια θέση του Προέδρου του ΣΕΒ από την «ΚΑΘΗ-
ΜΕΡΙΝΗ» παρµένο. Τα επτά χρόνια 2009 - 2015 της µεγάλης
ύφεσης ο παραγωγικός ιστός της χώρας κυριολεκτικά αποδιαρ-
θρώθηκε. Οι επενδύσεις µειώθηκαν κατά 62% µε τη µεταποίηση
και τη βιοµηχανική δραστηριότητα να πληρώνουν το κόστος της
ύφεσης. 

Έχει αναλυτικό κατάλογο των δεκάδων επιχειρήσεων που
έκλεισαν κατά τα έργα και τις ηµέρες του success story του Σα-
µαρά και της παρέας του.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Εµµανουηλίδης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τέλος, επειδή υπάρχει συγκινησιακή φόρτιση, θα έλεγα ότι
στα ίδια ιερά µέρη πάλι θα ξαναβρεθούµε.

Να είστε καλά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.

Εµµανουηλίδη. 
Τον λόγο έχει ο κ. Αντωνίου Χρήστος, Βουλευτής Ηµαθίας µε

τον ΣΥΡΙΖΑ. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν

έχουν περάσει παρά εννιά µήνες από τον Αύγουστο του 2018,
όταν η χώρα µας και τυπικά έκλεισε τον κύκλο των µνηµονιακών
πολιτικών. Από το 2010 ο ελληνικός λαός έζησε δύσκολα χρόνια.
Κυρίως η µεγάλη κοινωνική πλειοψηφία υπέστη δραµατικές µε-
ταβολές στη ζωή της. 

Διακόσιες πενήντα χιλιάδες επιχειρήσεις έκλεισαν µόνο τα
πρώτα τέσσερα χρόνια, τα µνηµονιακά. Να θυµίσω ότι η ανεργία
εκτοξεύτηκε στο 28%, το 1/4 του ΑΕΠ χάθηκε και µια µεγάλη κοι-
νωνική µερίδα βρέθηκε στα όρια του κοινωνικού αποκλεισµού.

Η δική µας Κυβέρνηση, λοιπόν, είχε την υποχρέωση σε πρώτη
φάση να σταθεροποιήσει αυτό το απίστευτο κοινωνικό φαινό-
µενο, να υπάρχουν άνθρωποι που ψάχνουν στα σκουπίδια να
φάνε. Έπρεπε, λοιπόν, αυτόν τον κόσµο να τον σώσουµε και τον
σώσαµε, µε µια πολιτική που είχε στόχο την κοινωνική ανόρθωση
και τη σταθεροποίηση αυτών των κοινωνικών στρωµάτων.

Μπορεί ίσως µε την πολιτική µας να αδικήσαµε κάποια κοινω-
νικά στρώµατα, που ίσως επιβαρύνθηκαν λίγο περισσότερο.
Αυτή, όµως, η πολιτική ήταν µια δίκαιη πολιτική, µια πολιτική από
την οποία έπρεπε να περάσουµε, για να φτάσουµε σταδιακά -
όπως έχουµε φτάσει σήµερα- σε µια πολιτική που στοχεύει σε
αυτά τα κοινωνικά στρώµατα, κυρίως στην άνω-µεσαία τάξη, την
ανώτερη εισοδηµατικά, που πλήρωσε λίγο παραπάνω από όσο
έπρεπε. Και αυτή ακριβώς η πολιτική, στη φάση που την υλοποι-
ούµε σήµερα, δεν πρόλαβε ακόµα να αναπτυχθεί στο σύνολό
της, έτσι ώστε να φανούν γρήγορα τα αποτελέσµατα στα ελλη-
νικά νοικοκυριά. 

Είναι µια µεταβατική φάση, που πρέπει να περάσουµε. Ήδη
την έχουµε περάσει. Είµαστε σε µια φάση ανάκαµψης. Για ένατο
συνεχές τρίµηνο η οικονοµία µας αναπτύσσεται µε ρυθµούς
πάνω από 2%, τα δηµοσιονοµικά µας έχουν έρθει σε τάξη. Πάνε
οι εποχές που τα ελλείµµατα έτρεχαν µε 1 δισεκατοµµύριο ευρώ
τον µήνα και που µας οδήγησαν αυτές οι άναρχες δηµοσιονοµι-
κές πολιτικές στα µνηµόνια και στην εκτόξευση του δηµοσίου
χρέους. Αυτά ο ελληνικός λαός δεν πρέπει να τα ξεχάσει και δεν
τα ξεχνάει. Ποιος τον οδήγησε στην κοινωνική καταστροφή,
ποιος τον οδήγησε στα µνηµόνια, ποιος τον οδήγησε σε αυτή τη
µεγάλη περιπέτεια, που ευτυχώς για την Ελλάδα µας έχει τελει-
ώσει.

Είµαστε στη φάση ακριβώς της πολιτικής αυτής, που έχει
στόχο τη µεγάλη κοινωνική πλειοψηφία, που εµείς θέλουµε να
εκφράσουµε και ιστορικά εκφράζουµε. Είµαστε ο προοδευτικός
πόλος. Στον ΣΥΡΙΖΑ έλαχε και στις επόµενες εκλογές να ηγείται

αυτού του πόλου και για λογαριασµό αυτών των στρωµάτων να
δώσει την εκλογική µάχη που έρχεται. Είµαστε αισιόδοξοι και
αποφασισµένοι ότι ο ελληνικός λαός έχει µνήµη, έχει κρίση και
θα αντιληφθεί την αυταπάτη του ακραίου νεοφιλελεύθερου πα-
ραδείσου που υπόσχεται η Νέα Δηµοκρατία και ο κ. Μητσοτάκης.
Θα δουλέψουµε και εµείς για να γίνουν πιο κατανοητά όλα αυτά
στον κόσµο τις µέρες που έρχονται, µέχρι τις εκλογές.

Πήρα τον λόγο κυρίως για να υποστηρίξω, κατά την άποψή
µου, δύο πολύ θετικές τροπολογίες. Όσον αφορά στη µείωση
του αφορολόγητου, να θυµίσω ότι, όταν τη θεσµοθετήσαµε και
την ψηφίσαµε µετά από απαίτηση του Διεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου -κατά το κλείσιµο της τρίτης αξιολόγησης, µαζί µε τα
µέτρα της περικοπής της προσωπικής διαφοράς στις συντάξεις,
τότε που δίναµε τη µάχη µε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο-, κά-
ποια πολιτικά κόµµατα που δεν είναι σήµερα εδώ, έλεγαν «τελει-
ώνετε, κλείστε την αξιολόγηση, ψηφίστε ό,τι σας ζητάνε, γιατί
όσο καθυστερείτε, µεγαλώνει ο λογαριασµός». Το θυµόµαστε,
νοµίζω, όλοι αυτό, όπως πρέπει να το θυµάται και ο ελληνικός
λαός. Αυτή ήταν η συνεισφορά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και του ΚΙΝΑΛ. Τώρα είµαστε στη φάση που αυτά τα µέτρα µπο-
ρούµε να τα πάρουµε πίσω. Είναι η ώρα. Είναι δίκαιο. Και γίνεται
πράξη µε τη σηµερινή τροπολογία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Επίσης, µια σηµαντική τροπολογία, για την οποία θέλω να πω

λίγα πράγµατα, είναι η τροπολογία για την Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης, που τακτοποιεί ζητήµατα οφειλών που έχει η εταιρεία
προς τους εργαζόµενους και στους τευτλοπαραγωγούς µας για
την περσινή σοδειά του 2018. 

Νοµίζω ότι η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι µια στρατηγι-
κής σηµασίας επιχείρηση για τη χώρα µας, που και από πλευράς
απασχόλησης και από πλευράς συνεισφοράς στο ΑΕΠ και από
πλευράς εναλλακτικής καλλιέργειας στους αγρότες µας πρέπει
να µείνει ζωντανή. Πρέπει να µείνει βιώσιµη. Και πρέπει να κάνουµε
ό,τι µπορούµε για να σωθεί αυτή η επιχείρηση, που -να επισηµάνω
εδώ- καταταλαιπωρήθηκε τα προηγούµενα χρόνια από άστοχες,
πελατειακού τύπου, πολιτικές των προηγούµενων κυβερνήσεων,
που την έφτασαν στο χείλος της καταστροφής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας να ζητήσω συγ-
γνώµη από κάποιους κλάδους εργαζοµένων, επειδή δεν προλά-
βαµε να υλοποιήσουµε τις δεσµεύσεις µας. Αναφέροµαι στον
κλάδο των συµβασιούχων σχολικών καθαριστριών. Ο χρόνος δεν
µας επέτρεψε να αποκαταστήσουµε την αδικία που τους έγινε
το 2012, όταν απεντάχθηκαν από το καθεστώς των βαρέων και
ανθυγιεινών. Είναι κάτι που ο χρόνος δεν µας επέτρεψε να κά-
νουµε. Δίνουµε την υπόσχεση ότι µετά τις εκλογές και οπωσδή-
ποτε µε την οποιαδήποτε κατάσταση προκύψει, πάλι θα είµαστε
δίπλα τους στον αγώνα που δίνουν. 

Ευχαριστώ πολύ και καλή τύχη σε όλους, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.

Αντωνίου. 
Τώρα θα δώσω τον λόγο στον κ. Πιτσιόρλα, Αναπληρωτή

Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης, για να αναπτύξει την τρο-
πολογία µε αριθµό 2233.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΠΙΤΣΙΟΡΛΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µίας και Ανάπτυξης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι µια τροπολογία µε δύο σηµεία. Το ένα αφορά την παρά-

ταση προθεσµίας ολοκλήρωσης των επενδυτικών σχεδίων του
ν.3299/2004. Είναι επενδυτικά σχέδια, τα οποία έχουν ταλαιπω-
ρηθεί πάρα πολύ λόγω της περιόδου της κρίσης που περάσαµε.
Δίνεται, λοιπόν, µια νέα παράταση µέχρι το τέλος του 2019 για
όσα έργα έχουν υλοποιήσει το 50% και είναι στη φάση πια ολο-
κλήρωσης να προλάβουν να τα ολοκληρώσουν. 

Το δεύτερο σηµείο αφορά ρυθµίσεις για την Ελληνική Βιοµη-
χανία Ζάχαρης, την οποία παρέλαβε αυτή η Κυβέρνηση σε µια
κατάσταση ηµιδιάλυσης µε 225 εκατοµµύρια ευρώ χρέη. Μετά
από µεγάλη προσπάθεια έχει διαµορφωθεί ένα οριστικό πια σχέ-
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διο διάσωσης, εξυγίανσης και αναδιάρθρωσης της εταιρείας,
προκειµένου να συνεχιστεί η καλλιέργεια των τεύτλων στην Ελ-
λάδα και η παραγωγή ζάχαρης. Έχει κατατεθεί ήδη το σχέδιο
αυτό, σύµφωνα µε τις προβλέψεις του άρθρου 106 του Πτωχευ-
τικού Κώδικα. Έχει κατατεθεί και εκδικάζεται τις επόµενες µέρες.
Έχει υπάρξει δεσµευτική πρόταση και επενδυτή, ο οποίος θα
συµβάλει στον εµπλουτισµό αυτού του σχεδίου, που έχει ήδη κα-
τατεθεί. Εποµένως είµαστε µπροστά στη φάση οριστικής επίλυ-
σης του προβλήµατος. 

Εν όψει, λοιπόν, της εκδίκασης της πρότασης αυτής γι’ αυτό
το σχέδιο οριστικής επίλυσης του προβλήµατος, οφείλουµε να
αντιµετωπίσουµε τις κοινωνικές συνέπειες από αυτή την πλήρη
αναδιάρθρωση της εταιρείας. Υπάρχουν χρέη προς τους τευτ-
λοπαραγωγούς από την παραγωγή του 2018 και ένα µικρό µέρος
του 2017 και υπάρχουν και χρέη προς τους εργαζόµενους, δε-
δουλευµένα που δεν έχουν καταβληθεί. Για αυτά τα δύο θέµατα

προτείνουµε να ψηφίσει η Βουλή τη δυνατότητα µιας ενίσχυσης
προς την εταιρεία, προκειµένου να αντιµετωπιστούν ακριβώς οι
κοινωνικές συνέπειες της υλοποίησης του σχεδίου διάσωσης και
αναδιάρθρωσης της εταιρείας. 

Υπάρχει και µια νοµοτεχνική βελτίωση σε αυτό το σηµείο σχε-
τικά µε τους τευτλοπαραγωγούς. Αφορά την καλλιέργεια του
2018 και του 2017. Υπήρχε στο σχέδιο µόνο το 2018 και προστί-
θεται «και το 2017». Νοµίζουµε ότι είναι µια ρύθµιση που λύνει
ένα κοινωνικό πρόβληµα και βεβαίως δροµολογεί την οριστική
επίλυση ενός µεγάλου προβλήµατος µιας µεγάλης βιοµηχανίας
της χώρας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας και

Ανάπτυξης κ. Πιτσιόρλας καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:

7932 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Τον λόγο έχει τώρα ο
Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης κ. Πετρόπουλος για την τροπολογία 2252 για πέντε
λεπτά. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Πρόκειται για την τροπολογία που αφορά τη ρύθµιση της κα-
ταβολής επικουρικής σύνταξης µετά από δεκαοκτώ µήνες στους
συνταξιούχους του επικουρικού της Εθνικής Τράπεζας. Είναι ένα
πρόβληµα που δηµιουργήθηκε από τον διχασµό των ασφαλισµέ-
νων στην Εθνική το 2005, όταν οι νέοι ασφαλισµένοι άρχισαν να
εγγράφονται στο επικουρικό δηµόσιο σύστηµα ασφάλισης και οι
παλιοί έµειναν στον ιδιωτικό φορέα ΛΕΠΕΤΕ, που υπήρχε και λει-
τουργούσε εντός της Εθνικής Τράπεζας µε τις εγγυητικές προ-
βλέψεις της αρχικής ενοχικής δέσµευσης που είχε η Εθνική
Τράπεζα. 

Είναι ένα θέµα για το οποίο έχουµε µιλήσει κατ’ επανάληψη
εδώ, απαντώντας διεξοδικά και στις σχετικές ερωτήσεις που
είχαν υποβάλει Βουλευτές του Κινήµατος Αλλαγής κυρίως. Ήταν
συχνές αυτές οι ερωτήσεις και είχαµε απαντήσει διεξοδικά πάνω
στα θέµατα αυτά και θεωρούσα ότι πράγµατι υπήρχε µια συµ-
φωνία για την επίλυση του θέµατος. Τουλάχιστον αυτό εκφρα-
ζόταν από τη συλλογική εκπροσώπηση των εργαζοµένων, που
εκπροσωπούν αυτή την πολιτική πλευρά στον χώρο της εργα-
σίας. 

Σήµερα µε έκπληξη άκουσα ότι άστραψε και βρόντηξε ο κ. Λο-
βέρδος, η κ. Χριστοφιλοπούλου είπε ότι αυτά είναι πράγµατα που
δεν θα τα ανεχθούν. Δεν ξέρω αν στο τέλος αρνηθούν να ψηφί-
σουν, αλλά πρόκειται για δεκαέξι χιλιάδες πεντακόσιους περίπου
ασφαλισµένους, που επί δεκαοκτώ µήνες δεν έχουν πάρει τη
σύνταξη. Είναι µια ευθύνη τεράστια των προηγούµενων κυβερ-
νήσεων, που άφηναν τα πράγµατα να πορεύονται µε έναν τέτοιον
τρόπο, που µε βεβαιότητα θα οδηγούσε σε αυτό το αποτέλεσµα,
να µην µπορούν να πάρουν οι άνθρωποι τη σύνταξή τους κάποια
στιγµή. 

Είναι αυτό που κατ’ επανάληψη έχουµε αποδείξει και το απο-
δεικνύει και η πραγµατικότητα πια, για να µη συµβεί αυτό που η
Νέα Δηµοκρατία υπόσχεται ότι θα φέρει στη χώρα, έναν διχασµό
για άλλη µία φορά για τους ασφαλισµένους στο επικουρικό σύ-
στηµα της χώρας, καθώς έχετε ακούσει όλοι ότι οι νέοι ασφαλι-
σµένοι από εδώ και πέρα θα πηγαίνουν σε ιδιωτικούς φορείς
ασφάλισης και οι παλιοί θα µείνουν στο Ενιαίο Ταµείο Επικουρι-
κής Ασφάλισης, στο δηµόσιο σύστηµα, δηλαδή. Αν συµβεί αυτό,
αποδεδειγµένα πια –γιατί η ζωή το απέδειξε, δεν χρειάζονται
αναλύσεις- οι µελλοντικοί ασφαλισµένοι του δηµόσιου συστήµα-
τος επικουρικής σύνταξης θα µείνουν πάλι χωρίς επικουρική σύν-
ταξη, όπως συνέβη και στην Εθνική Τράπεζα, που σήµερα το
πρόβληµά τους το επιλύουµε µε αυτόν τον τρόπο.

Για να γίνει κατανοητό, εµείς δεν παρεµβαίνουµε για να κα-
ταργήσουµε δικαιώµατα των εργαζοµένων. Η διάταξη σαφώς
προσδιορίζει τη δική µας αρµοδιότητα ως µιας υπεύθυνης Κυ-
βέρνησης, που κατά το Σύνταγµα και τους ισχύοντες νόµους
πρέπει να µεριµνούµε για τη χορήγηση αυτής της ασφαλιστικής
παροχής. Παρεµβαίνουµε µέσω του δηµόσιου συστήµατος επι-
κουρικής σύνταξης, για να καταβάλλεται µε αυξηµένο υπολογι-
σµό και καλύτερη παροχή επικουρικών συντάξεων στους
εργαζοµένους αυτούς, οι οποίοι έπαιρναν πράγµατι υπέρτερες
συνταξιοδοτικές επικουρικές παροχές, όµως µε ένα άλλο σύ-
στηµα, µε τους κανόνες του ΛΕΠΕΤΕ, του Λογαριασµού Επικου-
ρικής Ασφάλισης της Εθνικής Τράπεζας. Αυτό υπάρχει ήδη και
εκκρεµεί ως θέµα στα δικαστήρια και δεν παρεµβαίνουµε σε καµ-
µία περίπτωση ούτε στις δίκες που έχουν ανοιχθεί. Τα δικαστήρια
θα αποφασίσουν και, εφόσον πράγµατι ευδοκιµήσουν οι σχετικές
προσφυγές, προφανώς η τράπεζα θα κληθεί να ανταποκριθεί
στις σχετικές υποχρεώσεις που θα διατάξει το δικαστήριο. 

Εκείνο που κάνουµε εµείς είναι να δώσουµε αναδροµικά τις
παροχές που είχαν στερηθεί αυτοί οι άνθρωποι, που δεν µπο-
ρούσαν πολλοί από αυτούς να επιβιώσουν, είχαν τεράστιο πρό-
βληµα, πραγµατικό πρόβληµα επιβίωσης και δεν γίνεται να το
αφήσουµε έτσι. Είναι µια διαδικασία που έχει κρατήσει πάρα πολ-

λούς µήνες διαρκών διαβουλεύσεων. Αν ανατρέξετε στα Πρα-
κτικά της Βουλής, θα δείτε ότι από το 2018 έχουµε συνεχώς την
ίδια ακριβώς διατύπωση πολιτικών προτάσεων από την πλευρά
της Κυβέρνησης, να τηρηθεί η διαδικασία των διαπραγµατεύ-
σεων µεταξύ των δύο µερών.

Είναι µια πρακτική που και το Διεθνές Γραφείο Εργασίας είχε
υποβάλει σχετική σύσταση στην ελληνική κυβέρνηση από παλιά.
Έπρεπε οι παλιές κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας να
πάρουν µέτρα ώστε να λυθεί το θέµα αυτό, πράγµα το οποίο δυ-
στυχώς δεν συνέβη και έσκασε και αυτό το πρόβληµα στα δικά
µας χέρια.

Επειδή θέλουµε να διαχειριστούµε µε ευθύνη το θέµα, δεν
δραπετεύουµε από αυτή την ευθύνη και εισάγουµε αυτή τη
στιγµή αυτή τη διάταξη προκειµένου να επιλυθεί, διότι δεν
έχουµε εµπιστοσύνη να αφήσουµε στην τύχη αυτό το πράγµα
για µελλοντική ρύθµιση. Πρέπει µε την ευθύνη που αναλάβαµε
να λύσουµε αυτό το πρόβληµα.

Επιβαρύνεται η Εθνική Τράπεζα ετησίως µε 40 εκατοµµύρια
επιπλέον των ποσών που ο νόµος προβλέπει ότι πρέπει να κατα-
βάλλονται. Όλοι όσοι έχουν βρεθεί στη θέση του συνταξιούχου
θα πάρουν αυξηµένη σύνταξη σύµφωνα µε τον πρώτο τύπο που
υπάρχει στην αιτιολογική έκθεση. Είναι ο τύπος που ισχύει για
το ΕΤΕΑΕΠ, µε αυξηµένη όµως παροχή, διότι υπολογίζεται µε
9% και όχι µε 6%, που είναι για τους λοιπούς ασφαλισµένους.
Τούτο συµβαίνει διότι κατέβαλαν µεγαλύτερη εισφορά οι εργα-
ζόµενοι και ο εργοδότης τους για την επικουρική σύνταξη του
ΛΕΠΕΤΕ.

Για όσους υποβάλλουν από εδώ και πέρα, µελλοντικούς δη-
λαδή συνταξιούχους, ο τύπος είναι επίσης διαφορετικός, διότι
από τον Γενάρη του 2015 και µετά ισχύει και ο κανόνας NTC, ένα
σύστηµα µεικτό, γιατί αυτό ισχύει και στο ΕΤΕΑΕΠ. Τούτο δεν
σηµαίνει ότι καταργούνται οι διατάξεις του ΛΕΠΕΤΕ. Αν το δικα-
στήριο αποκαταστήσει τη λειτουργία του ΛΕΠΕΤΕ µε υποχρέωση
της Εθνικής Τράπεζας να καταβάλει τις αρκετές δεκάδες εκα-
τοµµύρια που πρέπει να καταβάλει, εκεί πια το θέµα θα έχει µία
άλλη εξέλιξη. Θα ρυθµιστούν µε τον τρόπο που προβλέπει το κα-
ταστατικό του ΛΕΠΕΤΕ.

Καταλήγω...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Καταλήξτε, παρα-

καλώ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Δικαιοσύνης): Καταλήγω
και κάνω έκκληση, να έρθουν οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες να
στηρίξουν αυτή την ανάγκη, γιατί δεν µπορεί ο κόσµος να µένει
χωρίς συντάξεις, επειδή ήταν δυστυχώς η πρακτική του παρελ-
θόντος καταδικασµένη να φέρει τέτοια αποτελέσµατα και δεν
µπορεί το Κοινοβούλιο να απέχει από αυτή την ευθύνη του.

Κάναµε τα πάντα, κάναµε διαβουλεύσεις και µε εργαζόµενους
και µε τις ενώσεις τους. Αυτό είναι ένα αποτέλεσµα µακράς προ-
σπάθειας, η οποία πρέπει να στεφθεί µε το αποτέλεσµα της οµο-
φωνίας όλων των πτερύγων, αλλιώς κανείς ας κρίνει ποιος
νοιάζεται και ποιος δεν νοιάζεται να λύσει προβλήµατα. Δεν είναι
προβλήµατα που δηµιουργήσαµε, είναι προβλήµατα που λύναµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Πετρόπουλε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Γιώργος Ουρσουζίδης, Βουλευτής

Ηµαθίας από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΥΡΣΟΥΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα είναι η τελευ-

ταία µέρα πριν προκηρυχθούν οι εκλογές. Έχω την τιµή να
κλείνω τη διαδικασία, καθώς είµαι ο τελευταίος οµιλητής.

Θα ήθελα, λοιπόν, να ευχαριστήσω όλους τους συναδέλφους,
οι οποίοι, όλο αυτό το χρονικό διάστηµα που είχα την τιµή να εκ-
προσωπώ την ιδιαίτερη πατρίδα µου εδώ, ασκούσαν κριτική και
προσπαθούσαν να µας βελτιώσουν στις πράξεις και τις πρωτο-
βουλίες στις οποίες προβαίναµε.

Έχω την αίσθηση ότι υπηρετήσαµε µε δίκαιο τρόπο. Είναι γνω-
στό ότι παραλάβαµε την πατρίδα µας χρεοκοπηµένη και κατα-
φέραµε µέσα σε τέσσερα χρόνια να ολοκληρώσουµε µία πορεία,
που έφερε τον Αύγουστο του 2018 και την κατάργηση ουσια-
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στικά της µνηµονιακής πολιτικής και ό,τι αυτό σήµαινε για τους
πολίτες.

Βεβαίως, οι πολίτες, και ιδιαίτερα οι ελεύθεροι επαγγελµατίες,
είναι εξαιρετικά καταπονηµένοι από αυτή την προσπάθεια. Θέλω
να τους ευχαριστήσω για αυτό. Ωστόσο, στο πλήρωµα του χρό-
νου, όταν ακριβώς µπορούσαµε να υιοθετήσουµε µέτρα ανακού-
φισης για αυτούς τους ανθρώπους που πραγµατικά µάτωσαν,
προέκυψε το ζήτηµα των εκλογών. Εκλογές τώρα ή τον Σεπτέµ-
βρη; Προφανώς έντιµα ο Πρωθυπουργός προτίµησε, µετά το
αποτέλεσµα των ευρωεκλογών, να έχουµε τις εκλογές της 7ης

Ιουλίου. 
Θέλω να πιστεύω ότι οι άνθρωποι οι οποίοι µελετούν όλα

εκείνα που περάσαν σαν νοµοθετήµατα από τη Βουλή των Ελλή-
νων τα τελευταία τέσσερα χρόνια και έχουν την κρίση θα κατα-
λάβουν ότι ο στόχος µας ήταν να εξυπηρετηθούν οι πολίτες µε
έναν δίκαιο τρόπο και να ευνοηθούν εκείνες οι ευάλωτες κοινω-
νικές οµάδες που το είχαν πραγµατικά ανάγκη.

Από τη θέση αυτή θα πρέπει να ευχαριστήσω τους δύο Υπουρ-
γούς στο Υπουργείο Υγείας, οι οποίοι πραγµατικά κατάφεραν
κάτω από εξαιρετικά δύσκολες συνθήκες να ανοίξουν τις πόρτες
των νοσοκοµείων, έτσι ώστε ο πολίτης να απολαµβάνει το αγαθό
της δηµόσιας υγείας. Συνταγµατικά, εφόσον το επιτρέψουν οι
συνθήκες, θα κατοχυρωθεί από την επόµενη Βουλή.

Θέλω να ευχαριστήσω, επίσης, το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος»
για τις καίριες παρεµβάσεις του σε ζητήµατα που αφορούν την
εύνοια ευάλωτων κοινωνικών οµάδων. Είχα την τιµή να υπηρε-
τήσω σαν δηµοτικός σύµβουλος στον Δήµο της Βέροιας το κοµ-
µάτι εκείνο που αφορά στα ΑΜΕΑ, στους ανθρώπους δηλαδή µε
ειδικές ανάγκες, και τότε είχαν βοηθήσει συµβάλλοντας µε συγ-
κεκριµένους τρόπους που εµείς προτείναµε και βοήθησαν πραγ-
µατικά αυτή την ευαίσθητη κοινωνική οµάδα.

Έτσι, τώρα έρχονται και κάνουν δωρεά στην ελληνική πολιτεία
δύο αεροπλάνα πλήρως εξοπλισµένα και την επισκευή δύο ελι-
κοπτέρων, για να µπορούν οι ακρίτες, να µπορούν οι άνθρωποι
που είναι στο µέτωπο της παράκτιας ζώνης να απολαµβάνουν –
τα αυτονόητα θα έλεγα, αλλά κάτι το οποίο δεν ήταν καθόλου
αυτονόητο το 2014- την παροχή υγείας, δηλαδή το Καστελλό-
ριζο, η Σαµοθράκη, όλα τα µικρά νησιά του Αιγαίου να έχουν την
ελπίδα ότι µπορεί να φτάσει έγκαιρα κάποιος κοντά τους και να
τους παρέχει το αγαθό της υγείας.

Παράλληλα, θα πρέπει να αναφερθώ στις δύο τροπολογίες.
Είναι εδώ ο κ. Πιτσιόρλας, που αναφέρθηκε ήδη στην Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης. Λύνει ένα ζήτηµα το οποίο πραγµατικά θα
ήταν πάρα πολύ άδικο για ανθρώπους οι οποίοι παρέδωσαν τη
σοδειά τους και τοµ µόχθο τους να µην µπορούν να απολαύσουν
την ανταµοιβή τους. Το ίδιο ισχύει φυσικά και για τους εργαζό-
µενους.

Ανοίγεται ένα νέο µέτωπο µε έναν καινούργιο επενδυτή και εύ-
χοµαι να σωθεί η καλλιέργεια, έτσι ώστε να µπορούν οι αγρότες
οι οποίοι επένδυσαν σε πάρα πολύ ακριβά µηχανήµατα για να
διατηρήσουν αυτή την καλλιέργεια να συνεχίσουν απλούστατα
και να εκλείψει το φαινόµενο της µονοκαλλιέργειας, το οποίο
µόνο δυσάρεστες συνέπειες θα είχε.

Η κατάργηση του αφορολογήτου είναι η άλλη τροπολογία,
είναι το αυτονόητο, είναι αυτό που όταν εµείς λέγαµε εδώ και ο
κ. Τσακαλώτος εισηγούνταν τα αντίµετρα κάποιοι µάς χλεύαζαν,
µας έλεγαν ότι δεν υφίστανται αντίµετρα, ότι λέµε ψέµατα. Ακρι-
βώς η οικοδόµηση µέτρων δίνει σήµερα το δικαίωµα σε αυτή την
Κυβέρνηση να άρει το άδικο µέτρο, θα έλεγα, της µείωσης του
αφορολόγητου, το οποίο αφορά εν τέλει σε ανθρώπους οι οποίοι
πραγµατικά την έχουν ανάγκη.

Κλείνοντας την οµιλία µου, δεν µπορώ παρά να ευχαριστήσω
τους ανθρώπους που στήριξαν αυτή την Κυβέρνηση στο µεγάλο
ζήτηµα που αφορά στο εθνικό µας ζήτηµα, το µακεδονικό, το
οποίο λύθηκε και ιδιαίτερα, κύριε Πρόεδρε, να ευχαριστήσω το
Ποτάµι και εσάς προσωπικά για τη στάση σας, φυσικά τον Σπύρο
Δανέλλη και όλους εκείνους τους ανθρώπους που αγνόησαν το
πολιτικό κόστος και στήριξαν αυτό το οποίο οι συνθήκες επέτρε-
παν να πετύχουµε και το πετύχαµε στο 100%.

Μακεδονία, πλέον, είναι µόνο η αρχαία ελληνική Μακεδονία
σκέτο. Όλα τα άλλα αφορούν σε γεωγραφικούς προσδιορισµούς

και κάτι πολύ διαφορετικό από αυτό που όλοι καταλαβαίνουµε:
αρχαία, αρχαίος ελληνικός πολιτισµός, αρχαία ελληνική Μακε-
δονία, Φίλιππος, Μέγας Αλέξανδρος και όλα τα σχετικά. Αυτό
θέλει λίγο ακόµα χρόνο να πάρει, θα το κατανοήσουν οι Έλληνες
πολίτες και πράγµατι θα αποδώσουν τα του Καίσαρος τω Καί-
σαρι.

Θέλω να ευχαριστήσω τους συµπολίτες µου που µε στείλανε
σ’ αυτή εδώ την Αίθουσα. Προσπάθησα να σεβαστώ τον χώρο,
έχοντας πάντα στο µυαλό µου ανθρώπους που υπηρέτησαν, µε-
γάλες προσωπικότητες. Ιδιαίτερα, όµως, θα ήθελα να αναφερθώ
σε έναν συµπολίτη µου, στον Γιώργο Χιονίδη, Βουλευτή της Ένω-
σης Κέντρου, ο οποίος πράγµατι υπηρέτησε µε έναν εξαιρετικά
έντιµο και ηθικό τρόπο θα έλεγα από τα έδρανα αυτού του Κοι-
νοβουλίου. 

Θέλω να ευχαριστήσω τους ανθρώπους που µε στήριξαν σε
αυτή την προσπάθεια, την οικογένειά µου, τους γονείς µου, τους
φίλους µου. Και θέλω να τους πω ότι επιστρέφοντας, εάν δεν
επανεκλεγώ στις εκλογές της 7ης Ιουλίου, θα µπορώ να τους κοι-
τάξω στα µάτια, υπηρετήσαµε µε έναν έντιµο τρόπο. 

Επαναλαµβάνω, ενδεχοµένως, δεν προσέξαµε τους ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες όσο θα έπρεπε, αλλά αυτό ήταν αντικειµε-
νικά πάρα πολύ δύσκολο. Όταν δηµιουργήθηκαν οι
προϋποθέσεις για αυτό, δυστυχώς προέκυψαν τα αποτελέσµατα
των ευρωεκλογών, τα οποία οφείλαµε να τα σεβαστούµε και τα
σεβαστήκαµε.

Θέλω να συγχαρώ τον Πρόεδρο Βουλής, τον κ. Βούτση, για
το ξεκαθάρισµα σήµερα σε ό,τι αφορά τις προσλήψεις και για
εκείνα τα ζητήµατα µε τα οποία ασύστολα πολλά µέσα ενηµέρω-
σης έχουν βοµβαρδίσει τον ελληνικό λαό, και την στάση του
Πρωθυπουργού, ο οποίος ξεκαθάρισε µε τον πλέον καθαρό
τρόπο -θα έλεγα- το ζήτηµα.

Θέλω να αναφέρω µόνο ένα θέµα. Όλες αυτές οι προσλήψεις
είτε είναι τριάντα δύο είτε είναι εξήντα, αφορούν µόνο στους συ-
νεργάτες του Κυριάκου Μητσοτάκη όταν ήταν Υπουργός. Είχε
πενήντα δύο. Και δεν αφορούσαν µισθούς των 1.150 ευρώ ή
1.300 ευρώ, αλλά αφορούσαν πολύ περισσότερα χρήµατα, όπως
των 18.000 ευρώ µηνιαία αποζηµίωση.

Κλείνοντας -και επειδή θέλω να κλείσω µε ένα τρόπο που αρ-
µόζει σε ευγενική συµπεριφορά- θέλω να ευχαριστήσω και πάλι
το σύνολο των συναδέλφων µου, που ο καθένας από το µετερίζι
του προσπάθησε να πει την αλήθεια του. Και είναι γεγονός ότι ο
εθνικός ποιητής όρισε ως εθνικό ότι είναι αληθές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Ουρσουζίδη. Τον λόγο έχει η τελευταία οµιλία από τον κατάλογο
κ. Παναγιώτα Κοζοµπόλη, Βουλευτή Μεσσηνίας από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ - ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ: Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και για το ότι µου δίνετε το Βήµα και
εκτός καταλόγου. Θα απασχολήσω την Εθνική Αντιπροσωπεία
µόνο για πέντε λεπτά.

Αισθάνθηκα την ανάγκη να πάρω τον λόγο µετά απ’ όλα αυτά
που δηµοσιεύονται σήµερα περί προσλήψεων δηµοσίων υπαλ-
λήλων στη Βουλή και γι’ αυτή γενικά την ανθρωποφαγία και τη
δολοφονία χαρακτήρων. Και λέω ότι αισθάνθηκα την ανάγκη να
πάρω τον λόγο ως µέλος της Επιτροπής Κανονισµού της Βουλής
και ως εισηγήτρια των αποφάσεών της στην Ολοµέλεια.

Τα συγκεκριµένα θέµατα -τα οποία σήµερα διαδίδονται και
ψευδώς κατά κύριο λόγο- εµπίπτουν στο δεύτερο τµήµα του Κα-
νονισµού της Βουλής. Εδώ θέλω να σας πω, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ότι από την πρώτη συνεδρίαση αυτής της επιτρο-
πής, από τον Οκτώβριο του 2015, πήραµε απόφαση να τροπο-
ποιήσουµε και να κωδικοποιήσουµε και τα δύο µέρη του
Κανονισµού της Βουλής, τόσο το κοινοβουλευτικό όσο και το
δεύτερο µέρος που αφορά στη διαχείριση των ανθρώπινων
πόρων και την εν γένει λειτουργία της Βουλής.

Αυτό το κάναµε σιγά-σιγά µε συναινετικό τρόπο κατά κανόνα.
Τροποποιήσαµε και κωδικοποιήσαµε. Έχουµε να παρουσιά-
σουµε ένα έργο, που πραγµατικά είναι γιγάντιο. Και δεν είναι
µόνο ποσοτικό, είναι ποιοτικό. Γιατί οι διάσπαρτες διατάξεις, που
βρίσκονταν παντού και πουθενά, αυτή τη στιγµή είναι κωδικοποι-
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ηµένες και µε διαφανή τρόπο λειτουργούν όλες οι υπηρεσίες της
Βουλής, οι κρίσεις, οι µετατάξεις, οι µετακινήσεις των υπαλλή-
λων.

Στο πλαίσιο αυτό τον Δεκέµβριο του 2018 µετά από πρόταση
ενός έµπειρου κοινοβουλευτικού, του κ. Τραγάκη, -εγώ θα πω
και το όνοµά του- αλλά και από οχλήσεις που είχε η επιτροπή
από τους συλλόγους των υπαλλήλων, αποφασίστηκε και τέθηκε
και στην Ολοµέλεια. Η απόφαση της Ολοµέλειας, η οποία πάρ-
θηκε στη συνεδρίασή της τον Φεβρουάριο του 2019 ήταν να
υπαχθούν οι υπάλληλοι της Βουλής στο σύστηµα της µετακίνη-
σης του ν.4440/2016.

Ήδη αυτός ο νόµος λειτουργεί. Εφαρµόζεται µε επιτυχία.
Υπήρχε αυτό το αναχρονιστικό καθεστώς, που για µία µετακί-
νηση από την µία υπηρεσία στην άλλη στο δηµόσιο έπρεπε να
περάσουν πέντε ή επτά χρόνια, µε εκατό υπουργεία να αναµει-
γνύονται και που τελικά µπορεί να µη γινόταν ποτέ, εκτός αν κά-
ποιος είχε τη δυνατότητα να το κάνει παραπλεύρως.

Σε αυτό το υγιές σύστηµα της κινητικότητας εντάχθηκαν και
οι εργαζόµενοι της Βουλής. Περί αυτού πρόκειται. Δεν πρόκειται
περί νέων προσλήψεων, περί ρουσφετολογικών τοποθετήσεων
ή για «όργιο» -που λέει κάποια εφηµερίδα και το είδα σήµερα το
πρωί- που γίνεται στη Βουλή την τελευταία στιγµή.

Πραγµατικά για την επικράτηση συγκεκριµένων παρατάξεων
είναι -και µάλιστα θα το πω ευθέως- και συγκεκριµένα της Νέας
Δηµοκρατίας και άλλων, όλων όσοι συνηγορούν σε αυτό, είναι
πολύ άδικο να δολοφονούνται χαρακτήρες, να απαξιώνεται όλο
το έργο που έχει γίνει την παρούσα περίοδο στον Κανονισµό της
Βουλής.

Γιατί -το ξαναλέω- οι παρεµβάσεις αυτές είχαν σκοπό να απα-
λείψουν το χαοτικό και το θολό καθεστώς που υπήρχε και να συ-
στηµατοποιήσουν µε διαφάνεια τους κανόνες εσωτερικής
λειτουργίας της Βουλής, ώστε ο έλεγχος να είναι δυνατός και να
µην υπάρχουν παράπονα και να µην αφήνουν περιθώρια σπίλω-
σης τόσο της Βουλής όσο και των υπηρετούντων υπαλλήλων σε
αυτήν. Αυτά τα φαινόµενα τα χρόνια της κρίσης έλαβαν µεγάλες
διαστάσεις, πλήττοντας δικαίους και αδίκους.

Στο πλαίσιο αυτό προανέφερα τι ακριβώς έγινε.
Θέλω να καταθέσω και το Φύλλο Εφηµερίδας της Κυβέρνη-

σης, στο οποίο δηµοσιεύτηκε η απόφαση που πάρθηκε στην
Ολοµέλεια τον Φεβρουάριο του 2018. Θέλω να επαναλάβω και
πάλι ότι δεν πρόκειται περί προσλήψεων.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Παναγιώτα Κοζοµπόλη - Αµα-
νατίδη καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεν θα κάνω καµµία αναφορά, γιατί δεν µου το επιτρέπει ο
χρόνος και υποσχέθηκα να πάρω τον λόγο µόνο για λίγο, στο τι
έχει κάνει αυτή η παρούσα περίοδος, η παρούσα Προεδρία στη
Βουλή γιατί πράγµατι θα αδικούσα το έργο της. Είναι γνωστό,
νοµίζω, και φαίνεται.

Να µου επιτρέψει ο κύριος Πρόεδρος να πω µόνο µία κου-
βέντα, να περάσω στο δεύτερο θέµα, για την τροπολογία για τη
µείωση του αφορολόγητου.

Θέλω να θυµίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πώς πάρθηκε
αυτή η απόφαση. Στο κλείσιµο της δεύτερης αξιολόγησης, στο
πλαίσιο αυτό, ζητήθηκε από τους δανειστές και τελικά, προκεί-
µενου να κλείσει η δεύτερη αξιολόγηση, αποφασίστηκε να µει-
ωθούν οι συντάξεις από 1-1-2019 και το αφορολόγητο από
1-1-2020. Μεταξύ ποίων συµφωνήθηκε αυτό το µέτρο; Μεταξύ
της χώρας µας και των δανειστών. Γιατί επιβλήθηκε; Για συγκε-
κριµένους λόγους, για να κλείσει η δεύτερη αξιολόγηση, διότι
από τις περικοπές αυτές που προανέφερα θα προέκυπταν δηµο-
σιονοµικά έσοδα για να καλύπτουν τις υποχρεώσεις της χώρας
σύµφωνα µε τη δανειακή σύµβαση. Είναι, λοιπόν, κατανοητό.

Τα οικονοµικά της χώρας πήγαν καλύτερα και έτσι έγινε δυ-
νατό, σε συµφωνία πάντα µε τους δανειστές, γιατί πρόκειται για
συµφωνηµένο και νοµοθετηµένο έργο, να µην εφαρµοστεί η πε-
ρικοπή των συντάξεων.

Εν συνεχεία, για να ακολουθήσει και το δεύτερο, δηλαδή να
µην εφαρµοστεί η περικοπή του 2020, µεταξύ ποίων έπρεπε να
συµφωνηθεί; Μεταξύ εκείνων που συµφωνήθηκε και αποφασί-

στηκε, δηλαδή µεταξύ της χώρας µας και των δανειστών. Για να
γίνει αυτό, θα έπρεπε φυσικά η οικονοµία της χώρας, τα οικονο-
µικά δεδοµένα, ο δηµοσιονοµικός χώρος να είναι τέτοιος που να
το επιτρέπει.

Έρχεται, λοιπόν, πρώτα εδώ µε µία τροπολογία το ΚΙΝΑΛ και
µας λέει «κύριοι, εδώ ψηφίστε αυτό το µέτρο». Εν συνεχεία έρ-
χεται µε µία ανάλογη τροπολογία ο κ. Μητσοτάκης. Το φέρνουν
εδώ, το φέρνουν στις επιτροπές.

Συγγνώµη, αν αυτό δεν είναι υποκρισία και θεατρινισµός τότε
τι είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Γιατί πώς µπορεί η Βουλή
των Ελλήνων µονοµερώς κάτι που έχει συµφωνηθεί και έχει υπο-
γραφεί από άλλους, από τρίτους, ούτε καν υπάρχει η Βουλή εκεί,
να ξεψηφίσει ένα µέτρο, να αφήσει τα συµφωνηµένα; Όλοι αυτοί
που µιλούν για αριστεία, για την τήρηση των συµφωνηµένων τι
ακριβώς µας λένε;

Εποµένως ήρθε η ώρα και η δυνατότητα –κάτι που οφείλεται
στην καλή οικονοµία της χώρας- να µπορεί όλο αυτό να ανατρα-
πεί. Όλοι σήµερα εκθείασαν την περικοπή του αφορολογήτου,
αλλά µας εγκαλούν γιατί δεν το κάναµε όταν εκείνοι το έφερναν
προς ψήφιση.

Δεν θα υποκύψουµε σε αυτούς τους θεατρινισµούς και τις
υποκρισίες. Όταν η χώρα δεν κινδυνεύει και πραγµατικά τα δη-
µοσιονοµικά της πράγµατα κινούνται µε απόλυτη ασφάλεια, τότε
θα προχωρήσει, όπως και προχωρεί σήµερα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής τριάντα
πέντε µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Αγρινίου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο επικεφαλής του Ποταµιού και Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας κ. Σταύρος Θεοδωράκης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Ποταµιού): Κυρίες και κύριοι, όπως ήδη έχετε ενη-
µερωθεί, το Ποτάµι δεν κατεβαίνει στις ερχόµενες εθνικές εκλο-
γές και εγώ προφανώς δεν θα είµαι στην επόµενη Βουλή.

Όπως είχα πει, η µεταπήδηση σε άλλη κοµµατική βάρκα ή κα-
λύτερα µαούνα στο δικό µου αξιακό σύστηµα ισοδυναµεί µε προ-
δοσία. Μασκαραλίκια είναι η λέξη που χρησιµοποιούν στο χωριό
µου γι’ αυτούς που έχουν πάντα µια δικαιολογία για να µην κά-
νουν αυτό που έχουν δεσµευτεί, για να καταπατήσουν τον λόγο
τους.

Μασκαραλίκια, λοιπόν, στη δική µου ζωή δεν χωράνε. Απο-
χωρώ από τη Βουλή και παραιτούµαι από την ηγεσία του κινή-
µατος που ίδρυσα, αναλαµβάνοντας την ευθύνη για την ήττα στις
ευρωεκλογές.

Τα λάθη µου είναι γνωστά σε αυτούς που βαδίσαµε πέντε χρό-
νια τώρα µαζί, µε µεγαλύτερο την υποχώρησή µου στην αρχική
µας δέσµευση ότι θα κάνουµε πολιτική χωρίς τους περιφερόµε-
νους πολιτικούς και έπειτα η αυταπάτη, κυρίως η δική µου αυτα-
πάτη, ότι µπορούµε να δηµιουργήσουµε ένα νέο κίνηµα
συνεργαζόµενοι µε παλιά κόµµατα και µε παλιές δυνάµεις.

Όµως, σήµερα θέλω να απαντήσω σε κάποια ερωτήµατα που
συντηρούν ορισµένοι στον δηµόσιο διάλογο: Τι ρόλο παίζει το
Ποτάµι, τι πρόσφερε και ποιες είναι οι διαφορές του από το υπό-
λοιπο πολιτικό σύστηµα;

Το Ποτάµι δηµιουργήθηκε για να τα αλλάξουµε όλα χωρίς να
γκρεµίσουµε τη χώρα. Αυτό ήταν το πρώτο εµπνευσµένο σύν-
θηµά µας. Σπανίως στην ελληνική πολιτική σκηνή συστρατεύθη-
καν τόσοι σπουδαίοι σκεπτόµενοι πολίτες σε µια προσπάθεια, σε
ένα κίνηµα µε µια µικρή επιρροή στις µάζες -είπαν οι τελευταίες
κάλπες-, αλλά αυτό δεν είναι πάντα το µείζον στην εξέλιξη, στην
πολιτική και στην πρόοδο. Οι µειοψηφίες είναι αυτές που δίνουν
την σπίθα για να αλλάξει ο κόσµος.

Αλλάξατε, λοιπόν, τον κόσµο; Προφανώς, όχι. Όµως, κάποια
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λίγα τα καταφέραµε και κυρίως αποδείξαµε ότι γίνεται. Για
πρώτη φορά ένα κίνηµα µη επαγγελµατιών της πολιτικής επέ-
ζησε σε τρεις εκλογικές αναµετρήσεις χωρίς να µιµηθεί τον
τρόπο οργάνωσης και δανειοδότησης των κλασικών καθεστωτι-
κών σχηµάτων. Δεν τακιµιάσαµε µε συντεχνίες και συµφέροντα.
Εφηύραµε µια ποταµίσια πολιτική ηθική: Ορίσαµε διαφορετικά
το λάθος και το σωστό στην πολιτική και συγκρουστήκαµε µε
κάθε πυρήνα λαϊκισµού και συντηρητισµού.

Για όλους τους άλλους, για τους περισσότερους άλλους, για
να µην υπερβάλλω, η επικράτηση του κόµµατός τους περνά
µέσα από την αναπαραγωγή του ίδιου αποτυχηµένου µοντέλου:
κοµµατικός κρατισµός και µάχες µόνο για τα ηνία, για τις καρέ-
κλες, για την κουτάλα.

Κυρίες και κύριοι, η χώρα µε αφορµή την κρίση και σε µια προ-
σπάθεια να προσεγγίσει τον σύγχρονο κόσµο και υπό το βλέµµα
και πολλές φορές τις εντολές της Ευρώπης απαλλάχθηκε από
ένα µέρος της σκουριάς που έχει κατακαθίσει στους αρµούς της
κοινωνίας, της οικονοµίας, του δηµοσίου.

Δεν ήταν αποφάσεις του ΣΥΡΙΖΑ. Ήταν κατακτήσεις της επο-
χής, νοµοτελειακές υποχρεώσεις της Κυβέρνησης και κανονικά,
θα έλεγα, και της προηγούµενης κυβέρνησης και της προπρο-
ηγούµενης κυβέρνησης.

Δεν θα κάνω σήµερα µια απαρίθµηση των αλλαγών που επι-
τεύχθηκαν επειδή το Ποτάµι ήταν εδώ, σε αυτή την Αίθουσα.
Είναι γνωστά και συζητιούνται. Όµως, ξέρετε, η πιο ξένη σε µένα
συζήτηση από την πρώτη µέρα που µπήκα στη Βουλή µέχρι και
σήµερα ήταν και παραµένει αυτή που θέλει τον πολιτικό να έχει
ένα τεφτέρι και κάθε βράδυ να καταγράφει κέρδη. Εκεί που στην
κανονική ζωή οι άνθρωποι αναρωτιούνται «σωστό ή λάθος, δίκαιο
ή άδικο, εφικτό ή αδύνατο;», στους διαδρόµους της πολιτικής
ακούς µόνο «µας συµφέρει ή δεν µας συµφέρει;».

Οι προτάσεις που γίνονται δεν ζυγίζονται µε βάση την προ-
σφορά τους στην κοινωνία και στο µέλλον της χώρας, αλλά µε
βάση το εκλογικό ισοζύγιο της στιγµής, τι µας δίνει ψήφους, τι
µας αφαιρεί ψήφους. Αυτά τα βουνά από τα µικρά και µεγάλα
συµφέροντα βούλιαξαν και βουλιάζουν την Ελλάδα.

Το Ποτάµι δεν µετείχε σε αυτόν τον ανταγωνισµό. Γεννήθηκε
από την κοινωνία για να πει ότι η Ελλάδα δεν έχει άλλον χρόνο.
Δεν έχει χρόνο για αναβολές, δεν έχει χρόνο για άγονες συγ-
κρούσεις, δεν έχει χρόνο για ιδεοληψίες.

Ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν ο µεγάλος µας αντίπαλος όταν εµφανιστήκαµε
µαζί µε όλες τις ακραίες δυνάµεις των αγανακτισµένων εθνικο-
λαϊκιστών που τότε ήταν ενωµένες.

Και από την αρχή µας πολέµησαν, µέχρι και σήµερα, όλοι
αυτοί που βλέπουν την κοινωνία τεµαχισµένη σε κοµµατικά τιµά-
ρια. Εµείς, όµως, παρά την πίεση, πότε από το αριστερό καθε-
στώς, πότε από το δεξιό καθεστώς δεν θυσιάσαµε την
ανεξαρτησία µας, δεν µασήσαµε τα λόγια µας, δεν δειλιάσαµε
και δεν υποχωρήσαµε. Το Ποτάµι, αγνοώντας το πολιτικό κό-
στος, προσπάθησε να απορροφήσει από την πολιτική ό,τι ήταν
χρήσιµο, να πετάξει ό,τι ήταν άχρηστο και να προσθέσει µερικά
πράγµατα που µόνο αυτό µπορούσε. 

Η κοινωνία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ανάγκη από πο-
λιτικούς, ερευνητές, αρωγούς, τολµηρούς και µεταρρυθµιστές.
Οι δηλώσεις τις τελευταίες ηµέρες στελεχών της Αντιπολίτευσης
-και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης βέβαια- ότι δεν διαφωνούν
µε τους Ποινικούς Κώδικες, αντιθέτως, αλλά δεν είναι και ανάγκη
να µείνουν και στη Βουλή να τους ψηφίσουν δείχνουν όλη τη µι-
κρότητα της ελληνικής πολιτικής, µια µικρότητα που επέδειξε σε
όλη της το µεγαλείο και ο ΣΥΡΙΖΑ τα χρόνια της κρίσης και έγινε
Κυβέρνηση, µία µικρότητα που είναι στανταράκι πολιτικής εκλο-
γικής επιτυχίας, χθες, σήµερα και φοβούµαι και αύριο.

Ξέρουµε και εµείς αυτή την κλασική συνταγή επιτυχίας, ότι ο
κόσµος θέλει άσπρο-µαύρο, ότι ο κόσµος δεν διακρίνει αποχρώ-
σεις, ότι ο κόσµος θέλει φωνές, ότι ο κόσµος θέλει να τον κολα-
κεύεις. Την ξέρουµε τη συνταγή, αλλά δεν την ακολουθούµε.
Θέλαµε να πετύχουµε µε έναν διαφορετικό τρόπο. Και αυτό ήταν
και είναι πάντα δύσκολο.

Οι κώδικες λοιπόν -για να επιστρέψω στο τελευταίο επίδικο-
ήταν ένα βήµα θετικό και αναγκαίο, όπως άλλωστε είπε και χθες
ο Ευάγγελος Βενιζέλος, ο οποίος -προσέξτε και επιτρέψτε µου

µία µικρή σηµείωση- έκανε την τελευταία του οµιλία στο Κοινο-
βούλιο µε παρόντα µόνο έναν Βουλευτή από τους δεκαεννέα που
έχει το κόµµα του, από τους δεκαεννέα που τον χειροκροτούσαν
µέχρι χθες. Μη µας πιάσουν σε καµµία φωτογραφία να χειρο-
κροτούµε τον αποδιοποµπαίο της Αρχηγού! Τι ντροπή!

Οι κώδικες, όµως, έχουν ήδη ψηφιστεί και θα ισχύσουν από
την 1η Ιουλίου. Η Ελλάδα έρχεται πιο κοντά στις σύγχρονες αντι-
λήψεις του ευρωπαϊκού νοµικού πολιτισµού. Είναι ένα έργο ση-
µαντικών νοµικών της πράξης και της θεωρίας που
συνεργάστηκαν υπό τη προεδρία σηµαντικών προσωπικοτήτων
της δικαιοσύνης, όπως ο Ιωάννης Μανωλεδάκης, ο Βασίλης
Μαρκής, ο Χριστόφορος Αργυρόπουλος. Είναι χαρακτηριστικό
της κακοδαιµονίας µας ότι και αυτή η επιβεβληµένη θεσµική µε-
ταρρύθµιση παραλίγο να συνθλιβεί στις κοµµατικές συµπληγά-
δες που κρατούν καθηλωµένη τη χώρα µας στο παρελθόν και τη
µιζέρια.

Είµαι περήφανος, λοιπόν, για την τελευταία πράξη της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Ποταµιού που έµεινε εδώ στη Βουλή
και ψήφισε τους κώδικες. Και κρατώ ως παρακαταθήκη τα εν-
θουσιώδη θετικά σχόλια των ανθρώπων, των λειτουργών της δι-
καιοσύνης.

Ο µεταδοτικός ιός της παλαιοκοµµατικής κουτοπονηριάς
«αφού θα το κάνουν κάποιοι άλλοι, γιατί να εκτεθούµε εµείς;»
δεν προσέβαλε ποτέ το Ποτάµι. Και αυτό θέλω να αναγνωριστεί
από όλους. Αυτό το αποδείξαµε από τη νοµιµοποίηση της ιατρι-
κής κάνναβης µέχρι την ένταξη της Βόρειας Μακεδονίας στο
ΝΑΤΟ. Τεσσεράµισι χρόνια, κάθε φορά µας έδιναν µία συµ-
βουλή: «Κρυφτείτε και περιµένετε µία άλλη συγκυρία, µία άλλη
εποχή, κάποτε που όλα ως διά µαγείας θα αλλάξουν».

Ο αγαπηµένος Ντίνος Χριστιανόπουλος στο ποίηµά του «Εγ-
καταλείπω την ποίηση», λέει κάπου στον έκτο, έβδοµο στίχο «Να
µη µε κατηγορήσουν για ευκολία, πως δεν έσκαψα βαθιά…».
Αυτό λέµε στους φίλους, αλλά και στο αντιπάλους τούτες τις
µέρες του απολογισµού. Σκάψαµε βαθιά στο Ποτάµι, κάθε µέρα,
κάθε ώρα για κάθε θέµα. 

Οι λύσεις, ακόµα και οι απλές λύσεις, στην Ελλάδα µετά από
τόσα χρόνια στα αζήτητα είναι θαµµένες σε µεγάλο βάθος, σαν
τους φυσικούς πόρους. Δεν ξέρω, µπορεί κάποιοι άλλοι να κα-
µώνονται ότι τα καταφέρνουν εύκολα, να τα έχουν όλα στο
µυαλό τους. Εµείς, όµως, παιδευτήκαµε πολύ για κάθε πρόταση,
για κάθε θέση, για κάθε ψηφοφορία, για κάθε οµιλία, σχεδόν για
κάθε ανακοίνωση. Εξαντλούσαµε καθηµερινά τα όρια της ανα-
ζήτησης.

Και θέλω να στείλω ένα µήνυµα στους ογδόντα έξι χιλιάδες
πολίτες που µας ψήφισαν στις ευρωεκλογές. Τους ζητώ να µη
χάσουν αυτό που τους έκανε Ποτάµι. Τους ζητώ να είναι περή-
φανοι γι’ αυτά που καταφέραµε, ειλικρίνεια, ευθύτητα, αλήθεια.

Η χώρα έχει µπροστά της µία κρίσιµη περίοδο. Μετά τις εκλο-
γές πρέπει να παρθούν γρήγορα γενναίες αποφάσεις που θα επι-
τρέψουν την ανάπτυξη της οικονοµίας. Πρέπει να σταµατήσουµε
να σκιαµαχούµε µε φαντάσµατα και να πάρουµε τις αναγκαίες
µεταρρυθµιστικές αποφάσεις που έχει ανάγκη ο τόπος.

Οι νέοι πρέπει να είναι η προτεραιότητα, να τους ωθήσουµε
να αναλάβουν καίριες θέσεις στην πολιτική ζωή, στην κοινωνία,
παντού. «Υπάρχει ένας βαθύς λόγος δικαιοσύνης που επιτάσσει
τη διακυβέρνηση της κοινωνίας από νέους» έλεγε ο Σταύρος
Τσακιράκης. Αυτοί που έχουν µπροστά τους το µεγαλύτερο
µέρος της ζωής τους, είναι δίκαιο να µπορούν να ορίζουν την
τύχη τους. Πρώτα οι νέοι, λοιπόν. Έξω τα κόµµατα από το δηµό-
σιο, τα πανεπιστήµια, τη δικαιοσύνη. Αξιοκρατία και όχι κοµµατι-
κοί διορισµοί και κοµµατικές προαγωγές.

Όσα συµβαίνουν τις τελευταίες ώρες της Κυβέρνησης πάλι
γύρω από το κράτος, πάλι γύρω από το δηµόσιο χρήµα, γυρίζουν
τη χώρα πολλά χρόνια πίσω. 

Συνεχίζω, όµως, για τις προτεραιότητες. Πρώτα οι νέοι. Έξω
τα κόµµατα. Μπροστά το περιβάλλον, για να µην παραδώσουµε
και εκεί χάος στα παιδιά µας. Ναι στη διαφορετικότητα, γιατί και
το δικαίωµα του ενός έχει αξία σε µία σύγχρονη φιλελεύθερη κοι-
νωνία. Και τέλος, ανοικτή οικονοµία χωρίς υπερφορολόγηση και
γραφειοκρατία.

Κυρίες και κύριοι, οι Έλληνες µπορούν να τα καταφέρουν,
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αρκεί να άρουµε τα εµπόδια από τους δρόµους και τις διαδρο-
µές µας, αρκεί το κοµµατικό κράτος, η κοµµατική διοίκηση, η
κοµµατική αυθεντία να αφήσει λίγο χώρο στην πραγµατική πολι-
τική, στην αληθινή πολιτική. 

Σκοπός της ζωής, λέει, είναι να ηττάσαι από ολοένα και µεγα-
λύτερα πράγµατα. Αποχαιρετώ, λοιπόν, τη Βουλή πολιτικά ηττη-
µένος, ανθρώπινα θλιµµένος, αλλά τελικά υπερήφανος για την
προσφορά του Ποταµιού στην κοινωνία και την πατρίδα και αι-
σιόδοξος ότι ο σπόρος που ρίξαµε θα φυτρώσει ξανά. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Θεοδωράκη.

Τώρα δίνω τον λόγο στον Αναπληρωτή Υπουργό Υγείας κ.
Παύλο Πολάκη για δεκαοκτώ λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Ήταν συγκινητικό το κλείσιµο του προηγούµενου οµιλητή.
Οφείλω να αναγνωρίσω ότι παρά το ότι έχουµε συγκρουστεί
πολύ έντονα µε τον κ. Θεοδωράκη, γιατί εκπροσωπούµε και δια-
φορετικές ιδεολογικές αντιλήψεις, η αναγνώριση από µέρους
του της ήττας που δέχτηκε το κόµµα του και το ότι αποχωρεί,
συνιστά πολιτικό θάρρος, το οποίο οφείλουµε να του αναγνωρί-
σουµε. Και επιµένω, παρά τις διαφορές και τις έντονες συγκρού-
σεις τις οποίες είχαµε στη διάρκεια αυτών των τριών-τεσσάρων
χρόνων στις διαδικασίες της Βουλής και εκτός από αυτήν. 

Εγώ θέλω να επαναφέρω λίγο τη συζήτηση στην ουσία του ση-
µερινού νοµοσχεδίου.

Θα απαντήσω, λοιπόν, σε µια σειρά από πράγµατα τα οποία σή-
µερα ακούστηκαν εδώ, προσπαθώντας να θολώσουν την εικόνα,
την ιστορία και όλο το έργο, το οποίο έγινε τα προηγούµενα χρό-
νια από αυτήν εδώ την Κυβέρνηση σε συνθήκες σκληρής επιτρο-
πείας, διαχείρισης χρεοκοπίας και ενός µνηµονίου.

Εγώ νιώθω περήφανος, γιατί µετά από τέσσερα χρόνια σή-
µερα στην τελευταία συνεδρίαση της Βουλής, το τελευταίο νο-
µοσχέδιο είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο αφορά τον χώρο της
υγείας και κυρώνει δύο κοµµάτια µιας δωρεάς, για την οποία –
υπενθυµίζω- πριν από λίγες µέρες είχε γίνει ένας πανικός στα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Έλεγαν ότι ακυρώνεται η δωρεά του
Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος».

Δεν ξέρω αν το θυµάστε, συνάδελφοι, ξεκινώντας από το γνω-
στό «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» και αναπαραγόµενο εν είδει χιονοστιβάδας
από τα υπόλοιπα έλεγαν ότι ακυρώνεται η δωρεά του Ιδρύµατος
«Σταύρος Νιάρχος» µε αφορµή ένα υποτµήµα του υποτµήµατος
της δωρεάς, που αφορούσε ένα εκπαιδευτικό πρόγραµµα για τις
νοσοκοµειακές λοιµώξεις, για το οποίο, επειδή γίνεται κάτι πα-
ράλληλα από το πρώην ΚΕΕΛΠΝΟ -νυν ΕΟΔΥ-, υπάρχει ακόµη
µια διαπραγµάτευση για το τι µορφή θα πάρει. Πρόκειται για ένα
ποσό της τάξης των 3 έως 5 εκατοµµυρίων ευρώ σε ένα σύνολο
δωρεάς 300. Τι πέρασε έξω, όµως; Ότι ακυρώνεται η δωρεά, για
να προσπαθήσουν να κτυπήσουν και σε αυτό το επίπεδο την Κυ-
βέρνησή µας.

Σήµερα, λοιπόν, κυρώνουµε δύο σηµαντικά κοµµάτια -είναι οι
συγκεκριµένες πια συµβάσεις- της δωρεάς τους Ιδρύµατος
«Σταύρος Νιάρχος».

Υπενθυµίζω πάλι, γιατί ούτε αυτό είδε τα φώτα της δηµοσιό-
τητας, ότι ένα συγκεκριµένο πρώτο τµήµα που αφορά την ανα-
νέωση εξοπλισµού στο Νοσοκοµείο «Ευαγγελισµος» ύψους 8,5
εκατοµµυρίων ευρώ το έχουµε κυρώσει πριν από λίγο καιρό.

Σήµερα, λοιπόν, κυρώνουµε δύο κοµµάτια που αφορούν τις
αεροδιακοµιδές του ΕΚΑΒ, τα πτητικά µέσα του ΕΚΑΒ και το κοµ-
µάτι των τοµογράφων εκποµπής ποζιτρονίων και τα κυκλοτρόνια
που µπαίνουν σε κάποια νοσοκοµεία.

Με το πρώτο κοµµάτι, την πρώτη σύµβαση νούµερο V, συµ-
φωνείται ότι θα αγοραστούν δύο αεροπλάνα αεροδιακοµιδών,
τα οποία θα αντικαταστήσουν τα C-27 και C-130, τα οποία χρη-
σιµοποιούµε και µας διαθέτει σήµερα η Πολεµική Αεροπορία -
και την ευχαριστεί όλη η ελληνική κοινωνία για αυτό-,
προσφέροντας ταχύτερο και φθηνότερο και εξίσου ασφαλές
πτητικό έργο στη µεταφορά των βαρέως πασχόντων από όλες
τις νησιωτικές περιοχές της χώρας.

Ταυτόχρονα, συµφωνήθηκε και θα επισκευαστούν στις εγκα-
ταστάσεις της Εθνικής Αεροπορικής Βιοµηχανίας τα δύο από τα
τρία ελικόπτερα του ΕΚΑΒ, για το οποία θυµίζω ότι όταν αγορά-
στηκαν, δεν υπογράφτηκαν συµβόλαια συντήρησης. Έπεσαν
τρία, άλλα τρία συµπλήρωσαν τις ώρες –το ένα µε µια πιο σο-
βαρή βλάβη- και δεν υπήρχαν συµβόλαια συντήρησης.

Μέχρι τώρα στο θέµα του ΕΚΑΒ ενισχύσαµε τον προϋπολογι-
σµό του λειτουργικού που πρακτικά διπλασιάστηκε µετά τη χρη-
µατοδότησή του από το 2016 µε συν 13 εκατοµµύρια ευρώ τον
χρόνο σε διπλές δόσεις, 26 εκατοµµύρια δηλαδή, που ξεχρεώ-
σαµε χρέη προς την Πολεµική Αεροπορία που κρατάγανε από το
1990 και ενισχύσαµε έτσι τη δυνατότητά του να µπορεί να λει-
τουργεί τις αεροδιακοµιδές και τις πλωτές διακοµιδές.

Επίσης, έγινε ήδη η αγορά και η αντικατάσταση του µισού του
στόλου, τον οποίον παραλάβαµε πρακτικά διαλυµένο. Είχαν να
αγοραστούν καιρό καινούργια ασθενοφόρα. Είχε επτακόσια πε-
νήντα. Τα τριακόσια πενήντα και επιπλέον έχουν αντικατασταθεί
ή είναι σε διαδικασία αντικατάστασης, χωρίς να συνυπολογίζω
κάποια άλλα που βρήκαµε και αξιοποιήσαµε.

Ακόµα, ιδρύθηκε η βάση αεροδιακοµιδών στη Σύρο -αίτηµα
των Κυκλαδιτών για πάνω από σαράντα χρόνια-, σε συνδυασµό
µε τη βάση του ΕΚΑΒ στη Χαλκιδική που λειτουργεί τρία συνε-
χόµενα καλοκαίρια κάθε Παρασκευή, Σάββατο, Κυριακή σε συ-
νεργασία µε το ελικόπτερο της Πυροσβεστικής.

Έχουµε το πρόσφατο άνοιγµα της βάσης των αεροδιακοµιδών
στο Άκτιο. Ήδη µεταφέρθηκαν τα πρώτα περιστατικά από την
Κέρκυρα στα Γιάννενα, από τη Ζάκυνθο στην Πάτρα σε πολύ
µικρό χρόνο σε σχέση µε αυτόν που χρειαζόταν πριν µε τα
πλωτά, την οδική διαδροµή κ.λπ.. Αυτή καλύπτει και δίνει πλέον
ασφάλεια και στα νησιά του Ιονίου πελάγους, αλλά και στον
ορεινό όγκο της Πίνδου.

Έχουµε και τον άλλο διαγωνισµό σε εξέλιξη -ανοίχτηκαν οι τε-
χνικές προσφορές και προχωράµε στο άνοιγµα των οικονοµικών
προσφορών- για την προµήθεια, σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Εµπορικής Ναυτιλίας, τριών πλωτών µέσων που θα σταθµεύουν
σε Νάξο, Λέρο και Ρόδο. 

Σε συνδυασµό µε όλα τα παραπάνω, ολοκληρώνουµε ένα σχέ-
διο κάλυψης όλου του ελλαδικού χώρου -και στο χερσαίο και στο
νησιωτικό του κοµµάτι- µε αξιόπιστα µέσα, µε ασφαλείς όρους
και χρονική ταχύτητα ανταπόκρισης πολύ µεγάλη στην κάλυψη
των αναγκών της διακοµιδής ασθενών από τα σηµεία των τραυ-
µατισµών ή της νόσησης προς τους υγειονοµικούς σχηµατι-
σµούς. Όλο αυτό το έργο που έχει γίνει, το ξέρουν και οι
εργαζόµενοι του ΕΚΑΒ, το εισπράττει και η κοινωνία.

Στο σηµείο αυτό να κάνω µία παρένθεση περί της δολοφονίας
χαρακτήρα. Ακούστηκαν διάφορα πράγµατα σήµερα. Ενώ όλα
αυτά έχουν γίνει -δεν λέω πράγµατα που δεν έχουν γίνει- την ίδια
στιγµή αυτό που βγαίνει στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης ήταν ότι
«ναι, στη Ρόδο κάποια στιγµή µεταφέραµε κάποιον µε αγροτικό».
Αγοράζουµε ενενήντα ασθενοφόρα, αλλά αυτό που βγαίνει είναι
ότι σε κάποιο αποµακρυσµένο σηµείο άργησε µια ώρα να πάει
το ασθενοφόρο, επειδή ήταν χαλασµένο ή δεν υπήρχε βάρδια
του οδηγού.

Εµείς δεν είπαµε ότι τα λύσαµε όλα. Θα τα λύσουµε όλα την
επόµενη τετραετία. Το λέω και το εννοώ. Αυτό, όµως, που παρα-
λάβαµε τον Γενάρη του 2015 δεν έχει καµµία σχέση µε αυτό που
έχουµε ήδη φτιάξει -και προγραµµατίζουµε και όλα αυτά που
λέω- τον Ιούνη του 2019. 

Χρησιµοποιούµε και τη δωρεά του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρ-
χος». Εδώ υπάρχει µια πολύ µεγάλη διαφορά και πρέπει να κάνω
µία παρένθεση και να υπενθυµίσω κάποια πράγµατα που θεωρώ
υποχρέωσή µου να τα υπενθυµίσω. 

Η αρχική πρόταση από το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» ήταν να
δώσει 200 εκατοµµύρια ευρώ για να ξαναφτιαχτεί σε βάθος δε-
καετίας ο «Ευαγγελισµός». Αυτή ήταν η αρχική πρόταση. Είχε
γίνει µια προεργασία πριν αναλάβουµε εµείς, αλλά δεν προχω-
ρούσε. Αυτή η πρόταση µάς ήρθε.

Είπαµε τότε ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ότι δεν χρει-
άζεται αυτό. Με βάση το σχέδιο ανάταξης της δηµόσιας υγείας
το οποίο έχουµε καταρτίσει, αυτό το οποίο χρειαζόµαστε και το
οποίο θα δράσει συµπληρωµατικά και ενισχυτικά σε όλες τις πα-
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ρεµβάσεις που κάνουµε ήταν: Παιδιατρικό Νοσοκοµείο στη Θεσ-
σαλονίκη, καινούργιο νοσοκοµείο στην Κοµοτηνή που είναι το πιο
παλιό της χώρας, παρέµβαση στο ΕΚΑΒ, παρέµβαση στους εξο-
πλισµούς, παρέµβαση στον «Ευαγγελισµό», παρέµβαση στα εκ-
παιδευτικά προγράµµατα. Και το δέχτηκαν. Εµείς λειτουργήσαµε
και στο επίπεδο των δωρεών, συµπληρωµατικά και ενισχυτικά,
σε σχέση µε το σχέδιο το οποίο υλοποιούσαµε. Και τα λέω για
να τα υπενθυµίσουµε αυτά, γιατί ούτε αυτά είδαν το φως της δη-
µοσιότητας έτσι όπως έπρεπε.

Και στο δεύτερο κοµµάτι, λοιπόν, που αφορά τους τοµογρά-
φους εκποµπής ποζιτρονίων -που αφορούν µια εξέταση που σή-
µερα βοηθάει πάρα πολύ και στη διάγνωση αλλά και στον
σχεδιασµό της θεραπευτικής αντιµετώπισης ασθενών που πά-
σχουν από κακοήθεια- η δωρεά του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρ-
χος» δρα συµπληρωµατικά και ενισχυτικά σε αυτό που ήδη
υλοποιούµε µέσω του προγράµµατος δηµοσίων επενδύσεων και
τα χρήµατα της Περιφέρειας Αττικής όσον αφορά το Λεκανοπέ-
διο. 

Ουσιαστικά συµπληρώνουµε και δίνουµε πανελλαδικά κάλυψη
µε το Νοσοκοµείο Αλεξανδρούπολης, το Πανεπιστηµιακό στο
Ηράκλειο, το Πανεπιστηµιακό στα Γιάννενα, το Πανεπιστηµιακό
στη Λάρισα, όπου τοποθετούµε τοµογράφους εκποµπής ποζι-
τρονίων σε συνέχεια της τοποθέτησης και έναρξης λειτουργίας
στο «Μεταξά», της τοποθέτησης και έναρξης λειτουργίας στο
«Θεαγένειο», της αγοράς καινούργιου στο Γενικό Ογκολογικό
Νοσοκοµείο Κηφισιάς «Οι Άγιοι Ανάργυροι».

Στην ουσία, δίνουµε µια πανελλαδική κάλυψη στη δυνατότητα
των ασθενών να µπορούν να κάνουν την εξέταση αυτή µέσα στο
δηµόσιο σύστηµα υγείας. Και, παράλληλα, κάνουµε και µια άλλη
µεγάλη παρέµβαση που έρχεται και αυτή ενισχυτικά της παρέµ-
βασης που ήδη κάνουµε, µε την αγορά, µέσω του διαγωνισµού
της Περιφέρειας Αττικής, που συµφωνήσαµε µε τη Ρένα Δούρου,
στο Γενικό Ογκολογικό Νοσοκοµείο Κηφισιάς και στο «Μεταξά»,
και την τοποθέτηση δύο κυκλοτρονίων παραγωγής ραδιοφαρµά-
κων.

Με τη δωρεά του Ιδρύµατος του Νιάρχου βάζουµε κυκλοτρό-
νια και στο Ηράκλειο και τη Λάρισα και τα Γιάννενα και στο Νο-
σοκοµείο «Παπαγεωργίου» που έχει pet scan από παλιότερα
χρόνια, ούτως ώστε να απεξαρτηθούµε από τη µονοπωλιακή κα-
τάσταση στην οποία ζούµε αυτά τα χρόνια, διότι υπάρχει µόνο
µία εταιρεία στην Ελλάδα που παράγει ραδιοφάρµακο, η οποία
µας το πουλάει και εµείς αναγκαζόµαστε να το αγοράζουµε σε
πάρα πολύ υψηλή τιµή, σε σχέση µε αυτό που συµβαίνει σε
άλλες ευρωπαϊκές χώρες.

Υπήρξε προσπάθεια διαπραγµάτευσης. Τώρα που βλέπει ότι
µπαίνουν αυτά, ήδη αρχίζει και κάνει εκπτώσεις, γιατί θεωρούσε
ότι δεν θα προχωρούσαµε σε αυτή την προµήθεια είτε από δικά
µας χρήµατα είτε από τα χρήµατα της δωρεάς. Αυτό, λοιπόν, το
πράγµα κυρώνουµε κατ’ αρχήν σήµερα.

Εδώ θέλω να κάνω µια παρένθεση και να πω το εξής. Ακού-
στηκε και κατά τη διάρκεια της επιτροπής, αλλά και γενικά από
τα ΜΜΕ και από τους πολιτικούς µας αντιπάλους, ότι, ευτυχώς,
λέει, που υπάρχουν και οι δωρεές και έτσι σώζεται το σύστηµα
υγείας, σε µια προσπάθεια διαστρέβλωσης της πραγµατικότητας
και υποτίµησης αυτού του οποίου έχει γίνει τα προηγούµενα τέσ-
σερα χρόνια, όταν παραλάβαµε ένα σύστηµα πρακτικά έτοιµο να
καταρρεύσει λειτουργικά. 

Εγώ σήµερα, λοιπόν, ανακοινώνω και από αυτό το Βήµα -τα
είπα και στην επιτροπή, αλλά θεωρώ υποχρέωσή µου να τα επα-
ναλάβω, διότι σπάει έτσι και µε αυτόν τον τρόπο το τείχος σιω-
πής που έχει επιβάλει η συντριπτική πλειοψηφία των ΜΜΕ- ότι
αυτή η Κυβέρνηση ενώ διαχειρίστηκε µνηµόνιο, ενώ διαχειρί-
στηκε µια χρεοκοπία, ενώ κυβέρνησε µε την ασφυκτική θηλιά των
δανειστών πάνω από το κεφάλι της, έκανε µια σαφή πολιτική επι-
λογή που µεταφράστηκε και σε συγκεκριµένα πράγµατα, όσον
αφορά την ανανέωση του εξοπλισµού του δηµόσιου συστήµατος
υγείας σε όλη τη χώρα και την αναβάθµιση των ξενοδοχειακών
του υποδοµών. Και τα λέω συγκεκριµένα.

Υπάρχει ένας κωδικός κρυφός από το αποθεµατικό του
Υπουργείου Υγείας από όπου τα προηγούµενα χρόνια γίνονταν
µελέτες, γινόταν πληρωµή εφάπαξ. Ακούστε! Το αποθεµατικό

του Υπουργείου Υγείας να πληρώνει εφάπαξ αντί του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών -καταλαβαίνετε γιατί- ή να πληρώνει κάποιες
δικαστικές αποφάσεις. Από αυτό τον κωδικό έχουµε δώσει ήδη
30 εκατοµµύρια ευρώ µέχρι το 2018 και φέτος πρέπει να είναι
ανάµεσα σε 5,5 µε 6 εκατοµµύρια, όλα χρηµατοδοτήσεις στα νο-
σοκοµεία και στα κέντρα υγείας της χώρας για αναβάθµιση εξο-
πλισµού ή αναβάθµιση ξενοδοχειακών υποδοµών.

Έχουµε δώσει από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων
Εθνικών Πόρων -όχι ΕΣΠΑ, αλλά εθνικών πόρων- του Υπουργείου
Υγείας 40 εκατοµµύρια ευρώ τα προηγούµενα χρόνια και µε νέα
έργα φέτος άλλα 4,5 εκατοµµύρια ευρώ, που τα δύο αφορούν
την αντικατάσταση του pet scan στον «Ευαγγελισµό», όπως λέµε,
που είναι όλα συµπληρωµατικά. 

Έχουµε δώσει -κι έχει υλοποιηθεί ο διαγωνισµός- τα 40 εκα-
τοµµύρια εξοπλισµού σε όλα τα νοσοκοµεία της Αττικής συν εί-
κοσι στα στρατιωτικά νοσοκοµεία, 60 εκατοµµύρια ευρώ από
αυτή την παρέµβαση. Έχουµε υλοποιήσει όλους τους διαγωνι-
σµούς και πολλά έχουν αγοραστεί, τα 35 εκατοµµύρια ευρώ που
είχαν µείνει υπόλοιπο από το ΕΣΠΑ του 2014-2020 που ήταν για
νέα έργα, γιατί όλα τα άλλα ήταν µεταφερόµενα έργα από την
προηγούµενη περίοδο που δεν είχαν τελειώσει, τα εκατόν
τριάντα. Δεν τα µετράω αυτά τα εκατόν τριάντα, γιατί έχουν εν-
ταχθεί από την προηγούµενη περίοδο, τώρα υλοποιούνται, τώρα
τελειώνουν πολλά νοσοκοµεία από αυτά. Όµως, τα νέα έργα
είναι τριάντα πέντε και υλοποιούνται παντού. Από εκεί, ας πούµε,
είναι ένα κοµµάτι των ασθενοφόρων. 

Υλοποιούµε και ήδη προκηρύσσονται διαγωνισµοί σε πολλά
νοσοκοµεία από τα αντισταθµιστικά της «SIEMENS», το κοµµάτι
που αφορά τον χώρο της υγείας, 23 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Και επίσης -κάτι που έµεινε εντελώς κρυφό και όχι τυχαία- από
το υπερπλεόνασµα του 2018 δεν δώσαµε µόνο επίδοµα αλληλεγ-
γύης και όλα αυτά που είπαµε, αλλά δώσαµε και 23,5 εκατοµµύ-
ρια ευρώ σε πέντε νοσοκοµεία της χώρας, τα τέσσερα
ογκολογικά -7 εκατοµµύρια ευρώ στον «Άγιο Σάββα», 5 εκατοµ-
µύρια ευρώ στο «Μεταξά», 5 εκατοµµύρια ευρώ στο «ΓΟΝΚ», 5
εκατοµµύρια ευρώ στο «Θεαγένειο» και 1,5 εκατοµµύρια ευρώ
στο «Λαϊκό»- για συγκεκριµένους αναγκαίους εξοπλισµούς που
δεν χωρούσαν στις προηγούµενες παρεµβάσεις τις οποίες κά-
ναµε. Αυτό έγινε µε απόφαση του Υπουργείου Οικονοµικών µετά
και από δική µας συµφωνία, για να χορηγηθεί αυτό από το υπερ-
πλεόνασµα, επαναλαµβάνω, του 2018.

Επίσης, αξιοποιήσαµε τα 3,5 εκατοµµύρια ευρώ του αντικαρ-
κινικού εράνου του 2009, όπου τα πρώτα 4-5 εκατοµµύρια ευρώ
ο Αβραµόπουλος τα είχε κάνει -υποτίθεται- µελέτη του αρχείου
νεοπλασιών, ένα «EXCELάκι» που µας κόστισε 1,5-2 εκατοµµύρια
ευρώ, συν κάτι αντίστοιχα επιδοτούµενα από το ΕΣΠΑ και κάτι
τέτοια πράγµατα. Όλα αυτά τα 3,5 εκατοµµύρια ευρώ τα κάναµε
µηχανήµατα για τα ογκολογικά νοσοκοµεία. Όλα αυτά αθροίζον-
ται σε περίπου 220-230 εκατοµµύρια ευρώ.

Βέβαια, να µην ξεχάσω τον διαγωνισµό που ολοκληρώθηκε για
τους δεκαεννιά αξονικούς, που τον έκανε το «Σισµανόγλειο».
Μέσα από τα έσοδα του ΕΟΠΥΥ έχει κατακυρωθεί ο διαγωνισµός
σε δεκαεννιά νοσοκοµεία της χώρας, από την Ηµαθία µέχρι τη
Σητεία, όπου αγοράζονται αυτοί οι αξονικοί. Ήδη υπογράφονται
οι εκτελεστικές συµβάσεις για την τοποθέτησή τους και θα απο-
πληρωθούν από τα έσοδα τα οποία παίρνουν πλέον τα νοσοκο-
µεία από τον ΕΟΠΥΥ.

Όλα αυτά, λοιπόν, που είναι 230 εκατοµµύρια ευρώ περίπου,
δόθηκαν µε πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης. Εδώ να βάλω και
ένα δίληµµα. Ο κ. Μητσοτάκης σε συνέντευξή του πρόσφατα
είπε το εξής: «Γιατί να αγοράζουµε εξοπλισµό υψηλής τεχνολο-
γίας στα νοσοκοµεία; Μπορούµε αυτόν τον εξοπλισµό να τον νοι-
κιάσουµε από τους ιδιώτες ή επειδή το δηµόσιο δεν είναι
λειτουργικό» -λες και εµείς κυβερνούσαµε αυτό το δηµόσιο σα-
ράντα χρόνια και δεν έγινε λειτουργικό- «µπορούµε στα µηχανή-
µατα που υπάρχουν να τους βάλουµε µέσα ως µάνατζερ, να τα
δουλέψουν αυτοί, να τους δώσουµε και το προσωπικό». Δηλαδή,
να µην έχουν ούτε εργατικό κόστος. Η Θάτσερ ωχριά µπροστά
σε αυτή τη σύλληψη. Θα έχουν εξασφαλισµένη την πελατεία από
τους ασφαλισµένους του ΕΟΠΥΥ και θα κονοµάνε, επειδή είναι
όµορφοι.
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Είναι, λοιπόν, στο χέρι του ελληνικού λαού να διαλέξει, στις 7
Ιουλίου, αν όλα αυτά τα οποία έχουν υλοποιηθεί ή υλοποιούνται
δοθούν βορά -το λέω έτσι- µαζί µε τους εργαζόµενους σε ιδιώτες
και µεγάλες διαγνωστικές αλυσίδες του χώρου της υγείας, οι
οποίες είναι προφανώς έτοιµες και συνεννοηµένες να κάνουν ένα
deal εφόρµησης και στον χώρο των δηµόσιων νοσοκοµείων.
Είναι στο χέρι του ελληνικού λαού να διαλέξει.

Εµείς αυτά θα τα δουλέψουµε µε τους εργαζόµενους του συ-
στήµατος. Αυξάνουµε τη δυναµικότητά του, µπορούµε να καλύ-
ψουµε πολύ περισσότερες υγειονοµικές ανάγκες των ασθενών
µε την ολοκλήρωση της τοποθέτησης αυτής. Θα το δουλέψουµε
µε τους εργαζόµενους του συστήµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ, σας παρακαλώ πολύ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ξέ-
ρετε γιατί τους άνοιξε η όρεξη και γιατί έγινε αυτή η πρόταση;
Υπάρχει ένας πολύ απλός λόγος. Διότι ο ΕΟΠΥΥ το 2014 στα δη-
µόσια νοσοκοµεία και στα κέντρα υγείας της χώρας έδωσε 80
εκατοµµύρια ευρώ. Το 2018 έφτασε να δίνει 670 εκατοµµύρια
ευρώ. Ένα µεγάλο µέρος αυτού του ποσού οφείλεται στις εξε-
τάσεις που κάνει το σύστηµα και τις πληρώνεται από τον ΕΟΠΥΥ. 

Προφανώς αυτό το πράγµα, αυτή η τεράστια αύξηση της ρευ-
στότητας του δηµόσιου συστήµατος έχει ανοίξει την όρεξη σε
πάρα πολλά τρωκτικά, τα οποία και τα προηγούµενα χρόνια έκα-
ναν αντίστοιχες δουλειές στον ιδιωτικό τοµέα, ότι «να, πρέπει να
βάλουµε χέρι και πόδι και εκεί, γιατί και εδώ έχει ψητό και πρέπει
να το φάµε».

Επίσης, εµείς κάναµε µια τεράστια προσπάθεια και αυτή τη
στιγµή η µπάλα είναι στην Τράπεζα Πειραιώς. Πρέπει να το πω
αυτό το πράγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Να κλείσουµε µε
αυτό;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σχε-
δόν. Είναι και κάτι άλλο που θέλω να πω. 

Κάναµε µια τεράστια προσπάθεια µε το «Ερρίκος Ντυνάν», το
οποίο άλλοι έδωσαν µέσα από χαριστικές ρυθµίσεις στην Τρά-
πεζα Πειραιώς και είναι µια ιδιωτική κλινική ιδιοκτησίας Τράπεζας
Πειραιώς και εµείς και µε βάση τα αποτελέσµατα της εξεταστι-
κής επιτροπής το ξαναπαίρνουµε πίσω.

Κάναµε πρόταση σε συνεργασία µε το Ίδρυµα Ωνάση και αυτή
τη στιγµή απλά η τράπεζα παίζει καθυστέρηση, δεν µπορεί να
πει «όχι». Δεν µπορεί να πει «όχι»! Γιατί ουσιαστικά αν πει «όχι»
στην πρόταση στην οποία έχουµε κάνει, θα πρέπει να τους κυ-
νηγήσουν οι µέτοχοί της, διότι είναι απείρως η καλύτερη πρό-
ταση που έχει κατατεθεί από οποιονδήποτε άλλον που έδωσε
προσφορά για το σύστηµα.

Όµως, προφανώς και η διοίκησή της πιεσµένη και από τη Νέα
Δηµοκρατία ή από άλλους, δεν προχωράει στην υλοποίηση της
σύµβασης. Υπάρχει πλήρες σχέδιο για το πώς θα ενταχθεί το
«Ντυνάν» στο «Ωνάσειο», σαν διακριτή κλινική, µε διαφύλαξη των
δικαιωµάτων των εργαζοµένων, που έτσι κι αλλιώς τα διαφυλά-
ξαµε και στο νοµοσχέδιο που ψηφίσαµε για την κύρωση του Με-
ταµοσχευτικού Κέντρου, και για τους εργαζόµενους του
«Ωνασείου». Δεν προχωράει, λοιπόν, παίζει καθυστέρηση.

Αυτές οι εκλογές θα κρίνουν πολλά, θα κρίνουν πάρα πολλά.
Και θα κρίνουν, ειδικά στον χώρο της υγείας, αν θα συνεχίσουµε
µία προσπάθεια ανάταξης, ολοκλήρωσης, βελτίωσης του δηµό-
σιου συστήµατος υγείας, το οποίο ενισχύθηκε µε δεκαεννιάµισι
χιλιάδες άτοµα προσωπικό, ενισχύθηκε µε διαδικασίες που κα-
νείς δεν µπορεί να πει το οτιδήποτε, ενισχύθηκε µε χρηµατοδό-
τηση 400 εκατοµµύρια παραπάνω αύξηση του ορίου δαπανών,
ενισχύθηκε από τον ΕΟΠΥΥ -τα είπα προηγουµένως- ενισχύθηκε
µε αυτούς τους εξοπλισµούς. Στηρίξαµε την πρωτοβάθµια µε τις
εκατόν είκοσι πέντε ΤΟΜΥ που ανοίξαµε, παρά τον λυσσαλέο πό-
λεµο τον οποίο δεχτήκαµε. 

Οι εκλογές, λοιπόν, θα κρίνουν αν θα συνεχιστεί αυτή η προ-
σπάθεια ή αν αυτή η προσπάθεια θα πισωγυρίσει εκχωρώντας
κοµµάτια της λειτουργίας του ισορροπηµένου πια συστήµατος
σε έναν ιδιωτικό τοµέα για να κονοµάει άσχηµα, υπονοµεύοντας

πάλι τα εργασιακά δικαιώµατα. Γιατί εδώ είναι πολύ απλά τα
πράγµατα. Σε εβδοµήντα επτά νοσοκοµεία έχουµε διώξει τους
εργολάβους. Και µετά την απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστη-
ρίου και του Σ.τ.Ε. έχει ξεκινήσει η διαδικασία και για τα υπό-
λοιπα. 

Και µε αυτό έχει σχέση µία τροπολογία που θα υπερασπίσω
τελειώνοντας την οµιλία µου, διότι είναι προφανής ο πόθος πάρα
πολλών να συνεχίσουν αυτό το πελατειακό σύστηµα και το µιζα-
δόρικο που µας κόστιζε «ο κούκος αηδόνι». Στον «Ευαγγελισµό»
από τα 4,5 εκατοµµύρια που δίναµε τον χρόνο στον εργολάβο
καθαριότητας τώρα δίνουµε 2,5 εκατοµµύρια, την ίδια στιγµή
που οι εργαζόµενες και οι εργαζόµενοι εκεί παίρνουν 200 µε 300
ευρώ παραπάνω στην τσέπη. Με τα 2,5 εκατοµµύρια παίρνουνε
250 µε 300 ευρώ παραπάνω στην τσέπη και δίναµε 4,5 εκατοµ-
µύρια. Καταλαβαίνετε το γλέντι που γινόταν.

Αυτά είναι που θα µπουν σε διακινδύνευση. Αυτά είναι τα οποία
πρέπει να καταλάβει, πέρα από τη σκόνη και τον ορυµαγδό που
υπήρξε και µε το πρόσφατο, για να µπορεί να πει κανείς κάτι για
το timing. Γιατί από ό,τι κατάλαβα εδώ σηκώθηκε ένας ορυµα-
γδός γι’ αυτό, έτσι; 

Εγώ δεν µπαίνω σε κανέναν συµψηφισµό. Εγώ ένα πράγµα θα
πω µόνο, δεν θα µπω σε κανέναν συµψηφισµό. Υπήρχε ένα θέµα
του timing απ’ ό,τι καταλαβαίνω. Η πρότασή τους ήταν για την
κινητικότητα. Αν κατάλαβα καλά και από όσο διάβασα, ο κ. Τζα-
βάρας είχε πει ότι πρέπει να προχωρήσουµε και να λύσουµε ένα
ζήτηµα που υπάρχει πολλά χρόνια. 

Όµως, βέβαια, την ίδια στιγµή είχαµε το πάθος και το µένος
αυτών των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, που βρήκαν άλλη µία
αφορµή για να χτυπήσουν τον ΣΥΡΙΖΑ και να σπάσουν αυτή την
ιστορία του ηθικού πλεονεκτήµατος. Πόσο βγήκε στην επιφάνεια,
πόσο έδειξαν το ότι ασκήθηκαν δύο κακουργηµατικού χαρα-
κτήρα διώξεις για προσλήψεις καταφανώς παράνοµες; Και µιλάω
για το ΚΕΕΛΠΝΟ και τους διορισµούς του Άδωνη Γεωργιάδη.
Έχουν ασκηθεί οι διώξεις κακουργηµατικού χαρακτήρα και στη
συµµορία του ΚΕΕΛΠΝΟ εκεί µέσα.

Βέβαια -και µε αυτό θα κλείσω πριν πω την τροπολογία- υπάρ-
χει και το εξής...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Να πάµε και στην τρο-
πολογία;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Υπάρχει το εξής. Εάν ο ελληνικός λαός θέλει να γυρίσουµε στην
κατάσταση στην οποία τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, ενώ συµ-
βαίνουν αυτά, θα λιβανίζουν την Κυβέρνηση, αυτό ξέρετε τι ση-
µαίνει; Σηµαίνει το εξής πράγµα: ότι αυτά τα τέσσερα χρόνια
εµείς από το ΚΕΕΛΠΝΟ και τα νοσοκοµεία στα µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης, υπαρκτά και ανύπαρκτα, κόψαµε 130 εκατοµµύρια
ευρώ. Τόσο είναι το υπολογιζόµενο ύψος της διαφηµιστικής δα-
πάνης που θα έπαιρναν από τον χώρο της υγείας, για αέρα κο-
πανιστό, για banner, για καταχωρήσεις, για πράγµατα που θα
έπρεπε να προβάλουν δωρεάν και ποτέ δεν πρόβαλαν. 

Γι’ αυτό στοχοποιήθηκα εγώ, γιατί βάλαµε το χέρι µας µέσα
στον βούρκο και τον καθαρίσαµε, γιατί αυτά τα 130 εκατοµµύρια
εµείς τα κάναµε µεταµοσχεύσεις που ξεπληρώσαµε, τα κάναµε
εξοπλισµούς, τα κάναµε άλλα πράγµατα, γιατί αυτή την υπό-
σχεση δώσαµε στον ελληνικό λαό όταν αναλάβαµε το 2015 και
όταν συµβιβαστήκαµε τον Ιούλη. 

Δώσαµε µια υπόσχεση ότι θα κρατήσουµε την κοινωνία όρθια
στηρίζοντας το κοινωνικό κράτος -και το στηρίξαµε- αλλά για να
στηρίξεις το κοινωνικό κράτος, πρέπει να χτυπήσεις το διεφθαρ-
µένο σύστηµα και να λες τα πράγµατα µε το όνοµά τους, γιατί
το ύφος µπορεί να είναι έντονο, αλλά το ήθος είναι κρυστάλλινο
και λέει αυτά που πρέπει εκεί που πρέπει, όπως πρέπει. Να µη
νοµίζει κανείς ότι χαϊδεύοντας ή µιλώντας πιο ήπια στους διε-
φθαρµένους, πρόκειται να τους συµπεριφερθούν ανάλογα. Να
µην το νοµίζει κανείς αυτό. Ο κακός θέλει χειρότερο. Δεν γίνεται
µε άλλον τρόπο. Νοµίζω ότι αυτό είναι ένα πολύ µεγάλο συµπέ-
ρασµα που έχει βγει, γι’ αυτό στοχοποιηθήκαµε. 

Αν θέλει, λοιπόν, ο ελληνικός λαός 130 εκατοµµύρια ευρώ να
πάνε διαφηµιστική δαπάνη σε υπαρκτά και ανύπαρκτα sites, είναι
και αυτό ένα δίληµµα στις 7 Ιουλίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κύριε Πολάκη, µιλάτε
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επί εικοσιεπτάµισι λεπτά. Να πάµε στην τροπολογία.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, ξέρω ότι έχω καταχραστεί τον χρόνο, αλλά η οµιλία
µου έχει και έναν χαρακτήρα απολογισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Το καταλαβαίνω. Έχει
χαρακτήρα καταληκτικής συνεδρίασης. Απλώς να περάσετε στην
τροπολογία, γιατί περιµένουν…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ξέ-
ρετε, εγώ είµαι χαρούµενος που κλείνουµε µε νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Υγείας, γιατί είχαµε µεγάλη νοµοθετική παραγωγή
και πρέπει κάποια πράγµατα, τα οποία δυστυχώς δεν µπορούµε
να τα περάσουµε µέσα από τα ΜΜΕ, γιατί δεν τα έχουµε «ταΐσει»
µε διαφηµιστική δαπάνη, τουλάχιστον να τα πούµε από το Βήµα
της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Γι’ αυτό σας έδωσα
και παραπάνω χρόνο. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το
ξέρω και σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Να πάµε και στην τρο-
πολογία.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Ένιωσα την ανάγκη να απαντήσω σε κάποια πράγµατα και θα πω
άλλη µια κουβέντα. Υπάρχει ένα µεγάλο στοίχηµα και είναι στοί-
χηµα της επόµενης τετραετίας. Όλες οι τροπολογίες λύνουν
προβλήµατα. Ούτε χαριστικές είναι ούτε τακτοποιητικές «ηµετέ-
ρων». Όλες οι τροπολογίες λύνουν σοβαρά κοινωνικά προβλή-
µατα. Κάποιες άλλες δεν «κατέβηκαν» ενώ θα έπρεπε, κατά τη
γνώµη µου. 

Το θέµα ποιο είναι; Ότι το µεγάλο στοίχηµα, για το οποίο σή-
µερα κάνουν αυτή τη φασαρία η Νέα Δηµοκρατία, το ΚΙΝΑΛ
κ.λπ., είναι ότι µια σειρά από πράγµατα, όπως αυτά που έρχονται
σήµερα εδώ -και που οι υπουργικές θα γίνουν δεκτές- οφείλονται
σε µια λειτουργία ενός κρατικού µηχανισµού, ο οποίος τα προ-
ηγούµενα χρόνια ήταν σαφώς απέναντι και αυτό πρέπει να το
βγάζουµε κατ’ αρχάς ως συµπέρασµα. Ήταν σαφώς απέναντι. 

Είπε κάποια πράγµατα ο συνάδελφος κ. Καΐσας προηγουµένως.
Δεν είναι δυνατόν για να προχωρήσει µια τροπολογία, οι υπηρε-
σιακοί να το καθυστερούν δύο και τρεις και έξι και οκτώ µήνες.
Αυτό συνέβη, άρα η κουβέντα δεν θα έπρεπε να µεταφερθεί εκεί. 

Η κουβέντα που πρέπει να κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ -και θα την κάνει και
προεκλογικά- δεν είναι αυτά που λένε περί Μαδούρο κ.λπ. και
όλα αυτά τα fake news και τα χυδαία που κάνουν. Η κουβέντα
είναι η εξής: Τι σηµαίνει κράτος για την Αριστερά; Πώς λειτουρ-
γεί; Είναι δυνατόν µ’ ένα κράτος δοµηµένο επί σαράντα χρόνια,
είτε στο πελατειακό σύστηµα είτε στη διαφθορά και στην παρα-
οικονοµία, να υλοποιήσεις αριστερό πολιτικό σχέδιο, αν δεν κά-
νεις δραστικές και άµεσες παρεµβάσεις; Εγώ κατανοώ ότι
διαχειριζόµενος χρεοκοπία δεν µπορείς να το κάνεις, όµως το
κεντρικό κράτος είναι για να κάνει τέσσερις δουλειές, όχι αυτό
που κάνει σήµερα. 

Το 80% της δουλειάς των Υπουργείων είναι να ετοιµάζουν
πράγµατα και να µας φέρνουν να υπογράφουµε πράγµατα, τα
οποία θα µπορούσαν να λυθούν σε πολύ χαµηλότερα επίπεδα.
Το κεντρικό κράτος είναι για να παράγει το σχέδιο, να µοιράζει
τα λεφτά, να ορίζει τους κανόνες, να δίνει όλη αυτή την αρµο-
διότητα στις αποκεντρωµένες δοµές του κράτους, να τα υλοποι-
ούν και να έχει όχι τον προληπτικό έλεγχο, που έλεγε η Αριστερά
παλιότερα, αλλά τον ετήσιο τελικό κατασταλτικό έλεγχο, για να
έχει τον φόβο που να φυλά τα έρηµα σ’ όλες τις αποκεντρωµένες
δοµές. Έτσι θα πάρει εµπρός η παραγωγική ανασυγκρότηση,
έτσι θα αλλάξει και έτσι δεν θα είχαµε όλη αυτή την κουβέντα –
µην πω καµµιά άσχηµη κουβέντα- σε σχέση µε το «βολεύετε, κά-
νετε, δείχνετε».

Διότι εµείς διαχειριστήκαµε µία κατάσταση στην οποία έπρεπε
να παίξουµε µε αυτόν τον «σκοπό», γιατί δεν µπορούσαµε να αλ-
λάξουµε τους όρους του «τραγουδιού». Όµως µάθαµε, ξέρουµε
και µπορούµε να το αλλάξουµε. Μόνο εµείς µπορούµε. Μόνο η
Αριστερά µπορεί, δεν µπορεί κανείς άλλος. Πρέπει, όµως, να
είναι πιο αποφασιστική, να προτείνει το σχέδιο, να µη συνδιαλέ-
γεται µε κάποιους που είναι εκ φύσεως ταγµένοι στην άλλη
µπάντα και έτσι θα προχωρήσει. Και αυτό είναι ένα µεγάλο µή-

νυµα το οποίο βγάζουµε.
Θα πω µία κουβέντα: αν αυτοί έχουν επτά ψυχές, εµείς έχουµε

εννέα ζωές, γιατί παίρνουµε δύναµη από τον ελληνικό λαό που
καταλαβαίνει. Και θα καταλάβει και θα είναι άλλα τα κριτήρια µε
τα οποία θα ψηφίσει στις 7 Ιουλίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Παρακαλώ, ολοκλη-

ρώστε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ολο-

κληρώνω µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2247 και ειδικό
208. Τώρα ξεκινούν και γίνονται πάρα πολλοί διαγωνισµοί ανθρώ-
πων που είχαν υπογράψει συµβάσεις εργασίας στην καθαριό-
τητα, σίτιση και φύλαξη σε πολλά νοσοκοµεία. Αυτοί οι
διαγωνισµοί πιθανότατα δεν θα προλάβουν να ολοκληρωθούν
µέχρι τη µέρα που λήγει η θητεία των ανθρώπων αυτών και κά-
ποιων λήγει και µέσα στο καλοκαίρι. Δίνουµε, λοιπόν, τη δυνατό-
τητα να µπορεί να παραταθεί η θητεία των ήδη υπηρετούντων,
µέχρι να τελειώσει ο διαγωνισµός, που έτσι κι αλλιώς έχουν προ-
κηρυχτεί πολλοί, προκειµένου να µην αναγκαστούµε, επειδή θα
λήξει η θητεία τους, να φέρουµε ξανά εργολάβους µέσα. Παρα-
τείνεται, λοιπόν, η θητεία αυτών που ήδη είναι.

Επίσης, επειδή λήγει η θητεία στο επόµενο διάστηµα και πολ-
λών µετακινήσεων ή αποσπάσεων προσωπικού που έχουν γίνει
σε νοσοκοµεία, σε κέντρα υγείας -όπου υπάρχουν ανάγκες και
που έχουν γίνει µε αποφάσεις των οικείων διοικητών- για να µη
δηµιουργηθούν προβλήµατα λειτουργίας σε υγειονοµικές δοµές
-θα ξαναγυρίσουν στη θέση τους άνθρωποι οι οποίοι χρειάζονται
να είναι εκεί, καθώς µετακινήθηκαν ή αποσπάστηκαν για λόγους
οικογενειακούς ή άλλους δικούς τους, αλλά βασικά για λόγους
ανάγκης του συστήµατος- δίνεται παράταση αυτών των µετακι-
νήσεων µέχρι 31-12-2019.

Ευχαριστώ πάρα πολύ και να είστε καλά όλοι.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Πολάκη.

Τον λόγο έχει για δώδεκα λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Κα-
ραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Είναι άχαρο -και δεν θα το κάνω- να τοποθετηθώ και για τη ση-
µερινή διαδικασία αλλά και για την κύρωση της δωρεάς. Μία δια-
δικασία κατά τη γνώµη του ΚΚΕ προσβλητική, γιατί πρώτα απ’
όλα προσβάλλει την ανθρώπινη αξιοπρέπεια, όχι µόνο µε τα διά-
φορα αλισβερίσια, αλλά πάνω από όλα µε τις ευχαριστίες που
ακούστηκαν σε αυτή εδώ την Αίθουσα προς τους λεγόµενους
«εθνικούς ευεργέτες», οι οποίοι διαχρονικά δεν έκαναν τίποτε
άλλο παρά να επιστρέφουν ένα ελάχιστο µέρος από τα κλεµ-
µένα, από όλα αυτά, δηλαδή, που έκλεψαν από τον ελληνικό λαό.
Από πάνω τους επιβραβεύετε για τις πράξεις τους και τους λέτε
και «ευχαριστώ». Πώς να χαρακτηρίσω µια τέτοια πράξη, για κά-
ποιους που ισχυρίζονται ότι είναι ακόµη αριστεροί!

Βεβαίως, ο κύριος Υπουργός δεν παρέµεινε στη µακροσκελή
του τοποθέτηση σε αυτή την κύρωση, αλλά αναφέρθηκε συνολι-
κότερα για τα ζητήµατα της υγείας. Δεν χρειάζονται πολλά λόγια
για να απαντήσουµε σε αυτά που είπε. Φθάνει µόνο η εικόνα η
οποία υπάρχει στα νοσοκοµεία, µε τη συνεχή υποβάθµιση των
παρεχόµενων υπηρεσιών -νοσοκοµεία τα οποία λειτουργούν σε
κατάσταση ασφυξίας, έτοιµα να καταρρεύσουν- µε την εντατικο-
ποίηση του δυναµικού, του νοσηλευτικού και ιατρικού, µε την
ανακύκλωση των εργαζόµενων.

Από αυτή την άποψη, όσον αφορά την τροπολογία την οποία
φέρνει εδώ για τις καθαρίστριες και τους υπόλοιπους που έχουν
συµβάσεις χρόνου, αλλά και σε άλλους φορείς που παρατείνεται
αυτή η σύµβαση µέχρι να γίνουν διαγωνισµοί και άλλες συµβά-
σεις, οι οποίες «τρέχουν», πρόκειται ακριβώς για µια σκόπιµη
στάση της Κυβέρνησης που παίζει µε τις ανάγκες των εργαζό-
µενων. Και αυτό γιατί; Διότι ακριβώς δεν έχει καµµία απολύτως
διάθεση να σταµατήσει και να καταργήσει τη γάγγραινα των συµ-
βάσεων χρόνου και έργου, της µερικής απασχόλησης. Αντίθετα,
την ανακυκλώνει.
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Και εδώ σε αυτούς τους διαγωνισµούς είναι πάρα πολύ κα-
θαρό. Έπρεπε για όλες αυτές, οι οποίες εργάζονται µε συµβά-
σεις, να µετατραπούν οι συµβάσεις αυτές σε συµβάσεις
αορίστου χρόνου. Δεν το κάνει, όµως, η Κυβέρνηση και µάλιστα
η µοριοδότηση που δίνει είναι πάρα πολύ µικρή σε σχέση µε την
προϋπηρεσία την οποία είχαν. Άρα δεν διασφαλίζεται ότι θα συ-
νεχίσουν να εργάζονται ως καθαρίστριες, ως φύλακες ή στη σί-
τιση, αλλά αντίθετα τις εκβιάζει µε αυτή τη διαδικασία, γιατί
ακριβώς αποτελεί πρόκληση να παίζει µε τον πόνο τού κάθε ερ-
γαζόµενου η σηµερινή Κυβέρνηση ή οι προηγούµενες που έπαι-
ζαν, όταν αρνήθηκαν την πρόταση του ΚΚΕ στην Αναθεώρηση
του Συντάγµατος, δηλαδή να καταργηθεί αυτή η επαίσχυντη διά-
ταξη του Συντάγµατος που απαγορεύει τη µετατροπή των συµ-
βάσεων µερικής απασχόλησης σε αορίστου χρόνου. Και αυτό
φέρει την υπογραφή και του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ, που δεν δέχτηκαν τη συγκεκριµένη πρόταση του
ΚΚΕ. Και δεν το δεχτήκατε γιατί θέλετε την οµηρία των εργαζο-
µένων, να συνεχιστεί η οµηρία τους, θέλετε να τους εκβιάζετε,
να τους τσακίζετε την αξιοπρέπεια και να τους κλέβετε την ψήφο
αλλά και την ανοχή τους σε µία αντιλαϊκή πολιτική.

Ας δούµε, όµως, και κάποια άλλα ουσιαστικά ζητήµατα τα
οποία αποκρύπτονται από τη συζήτηση και συνολικότερα την
προεκλογική αυτή περίοδο. Μιλάω για την έκθεση αξιολόγησης
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Είναι ιδιαίτερα αποκαλυπτική αυτή
η έκθεση αξιολόγησης, γιατί αποκαλύπτει ακριβώς ότι τα µνηµό-
νια και οι µνηµονιακοί νόµοι είναι εδώ. Η σκληρή εποπτεία από
µεριάς των δανειστών είναι εδώ και οι αντιλαϊκές δεσµεύσεις πα-
ραµένουν, ανεξάρτητα από την κυβερνητική σύνθεση που θα
προκύψει από τις εκλογές, γιατί ακριβώς η πορεία που θα ακο-
λουθήσει η νέα κυβέρνηση είναι προδιαγεγραµµένη. Αυτή η πο-
ρεία καθορίζεται πρώτα από όλα από τις ανάγκες των
επιχειρηµατικών οµίλων. Η ανταγωνιστικότητα και η κερδοφορία
τους είναι η αιτία που τσακίζει τα δικαιώµατα και τις ζωές των
εργαζόµενων. Είναι αυτή η οποία εκτοπίζει βίαια από την αγορά
τους επαγγελµατίες και τους εµπόρους.

Επιχαίρει η Κυβέρνηση ότι προχωράει στην ανάπτυξη και µά-
λιστα στη δίκαιη ανάπτυξη και από την άλλη µεριά η Νέα Δηµο-
κρατία µιλάει για βιώσιµη ανάπτυξη και για εκτόξευση των
επενδύσεων. Όµως, για δείτε ένα σηµερινό παράδειγµα. Η «FRI-
GOGLASS», µια πολυεθνική η οποία είναι άµεσα συνδεδεµένη µε
την «COCA-COLA-3Ε», άλλη πολυεθνική, η οποία έχει παραγω-
γική δραστηριότητα σε πέντε ηπείρους, έκλεισε το µοναδικό ερ-
γοστάσιο που έχει στην Ελλάδα στην Κάτω Αχαΐα. Το έκλεισε
σήµερα, µετά από αλλεπάλληλα αντεργατικά κύµατα που είχε
εξαπολύσει στους εργαζόµενους, µε µειώσεις στους µισθούς, µε
µειώσεις στο ωράριο, µε εκ περιτροπής εργασία, µε απειλές και
µε εκβιασµούς. Σήµερα έκλεισε το εργοστάσιο πετώντας ενε-
νήντα εργαζόµενους στον δρόµο. Αυτή είναι η ανάπτυξή σας, κύ-
ριοι Υπουργοί; Αυτή είναι η ανάπτυξή σας; Είχαµε, λοιπόν, το
κλείσιµο του εργοστασίου της «FRIGOGLASS». Γιατί το έκλεισε;
Επειδή δεν έχει κέρδη; Κάθε άλλο. Επειδή θέλει περισσότερα
κέρδη, γι’ αυτό το έκλεισε. Ο ανταγωνισµός και η κερδοφορία
είναι που κλείνουν τα εργοστάσια, που πετάνε τους εργαζόµε-
νους στον δρόµο και απέναντι σε αυτό, βεβαίως, καµµία κυβέρ-
νηση δεν µπορεί να κάνει τίποτα, όπως δεν µπορεί να κάνει και ο
παριστάµενος Υπουργός Οικονοµικών τίποτα, να προστατεύσει
τους εργαζόµενους, να διασφαλίσει τις θέσεις εργασίας τους,
γιατί τα κλειδιά της οικονοµίας τα έχει ο επιχειρηµατίας. «Είναι
δικιά µου η επιχείρηση και ό,τι γουστάρω κάνω», λέει, και ταυτό-
χρονα εκβιάζει και πιέζει τις κυβερνήσεις να του δώσουν νέα
προνόµια, νέα κίνητρα, νέες νοµοθετικές διατάξεις για να υπάρ-
χει αυτή η εργασιακή ζούγκλα η οποία επικρατεί. Και µετά τάχα
µου δήθεν µιλάει η Κυβέρνηση για ανάκτηση της εργασίας και
των δικαιωµάτων των εργαζοµένων.

Θα πάτε αυτά να τα πείτε και στους απολυµένους της «FRI-
GOGLASS», κύριοι Υπουργοί, σε συνθήκες ανάπτυξης και όχι
κρίσης; Αλλά πού να πάτε να τα πείτε! 

Δεύτερο στοιχείο που καθορίζει και ορίζει την πορεία του επό-
µενου διαστήµατος είναι η ανάγκη για δηµοσιονοµική πειθαρχία
και για αιµατοβαµµένα πρωτογενή πλεονάσµατα, µε τη δαµό-
κλειο σπάθη να επικρέµαται πάνω από τις πλάτες και τον σβέρκο

του λαού µας, γιατί αυτός πληρώνει τα αιµατοβαµµένα πρωτο-
γενή πλεονάσµατα και θα συνεχίζει να τα πληρώνει µέχρι το
2060.

Για ποιον λόγο; Για να µπορεί να είναι το χρέος βιώσιµο, ένα
κρατικό χρέος για το οποίο δεν ευθύνεται και το οποίο θα έπρεπε
να είχε διαγραφεί και µάλιστα µονοµερώς. 

Για ποιον λόγο; Για να υπάρχουν υπερπλεονάσµατα και να κά-
νετε αναδιανοµή υπέρ των επιχειρηµατικών οµίλων µέσα από τα
διάφορα κίνητρα τα οποία τους δίνετε, φορολογικά και αναπτυ-
ξιακά. Γιατί από τα 10 ευρώ που κλέβετε από τον εργαζόµενο και
από τον λαό, τού επιστρέφετε δήθεν το 1, µε τα διάφορα επιδό-
µατα αλληλεγγύης, ενώ τα υπόλοιπα 9 πηγαίνουν στις τσέπες
των δανειστών, στις τσέπες των εµποροβιοµήχανων, των εφοπλι-
στών και των τραπεζιτών. Εκεί τα στέλνετε και τα κλέβετε από
τον µόχθο του λαού, των εργαζόµενων, των συνταξιούχων, των
αυτοαπασχολούµενων.

Μιλάτε περί κοινωνικής ευαισθησίας και να µη διακοπεί αυτή
η κοινωνική ευαισθησία; Αλήθεια, πόθεν προκύπτει η κοινωνική
σας ευαισθησία; Από τη διάταξη που φέρατε για το αφορολό-
γητο; Μεγάλη κοινωνική ευαισθησία δείχνετε για να µη µειωθεί!
Δείχνετε µεγάλη κοινωνική ευαισθησία και πρέπει να σας το ανα-
γνωρίσουµε αυτό, όταν την ίδια στιγµή φέρνετε διάταξη µε την
οποία καταργείτε τα θετικά αντίµετρα, γιατί πρέπει, λέει, να είναι
δηµοσιονοµικά ουδέτερο το µέτρο! Δηλαδή, διάλεξε από ποια
θέση θέλεις να χάσεις. Θα χάσεις από την τσέπη της µείωσης
του αφορολόγητου ή από την τσέπη τού να µην µειωθεί ο συντε-
λεστής φορολόγησης των φυσικών προσώπων από το 22% στο
20% ή από την έκπτωση που θα σου δώσουν στον ΕΝΦΙΑ ή από
την κατάργηση της κοινωνικής εισφοράς αλληλεγγύης; Διάλεξε
από ποια θέση θέλεις να χάσεις. Από ποια τσέπη θέλεις να χά-
σεις, αυτό του λέτε. Και είναι προκλητικό αυτό το πράγµα το
οποίο κάνετε, γιατί ακριβώς πρέπει τα δηµόσια οικονοµικά, η δη-
µοσιονοµική πειθαρχία και τα πρωτογενή πλεονάσµατα να συνε-
χίσουν να υπάρχουν. 

Εµείς σας το λέµε, το ΚΚΕ σάς το λέει πολύ καθαρά: αποσύ-
ρετε τις υπόλοιπες διατάξεις των λεγόµενων αντιµέτρων και αφή-
στε µόνο τη µη µείωση του αφορολόγητου. Κάντε το, σας
προκαλούµε εδώ και θα το ψηφίσουµε άµα το κάνετε. Αποσύ-
ρετε, όµως, από την τροπολογία την λεγόµενη κατάργηση των
αντιµέτρων και µην την βάζετε µαζί. Γιατί δεν το κάνετε αυτό;
Γιατί έτσι επιβεβαιώνετε την άρνηση την οποία δώσατε πριν από
δεκαπέντε µέρες, στις 15 του Μαΐου, στην τροπολογία του ΚΚΕ,
που προέβλεπε ακριβώς απλά και µόνο τη µη µείωση του αφο-
ρολόγητου και τίποτε άλλο. Να, λοιπόν, γιατί αρνηθήκατε τότε
ως Κυβέρνηση να δεχθείτε την τροπολογία του ΚΚΕ, γιατί ακρι-
βώς δεν θα ήταν δηµοσιονοµικά ουδέτερη, ακριβώς γιατί θα ελά-
φρυνε και θα ανακούφιζε τα λαϊκά στρώµατα. 

Και αποτελεί επίσης πρόκληση όσον αφορά τη λεγόµενη κοι-
νωνική σας ευαισθησία το να διατηρείτε και να µην καταργείτε
τις διάφορες φορολογικές παροχές, τις οποίες δώσατε στο µε-
γάλο κεφάλαιο, να υλοποιείτε κατά γράµµα τα αντίµετρα για
τους επιχειρηµατικούς οµίλους, όπως τη µείωση των φορολογι-
κών συντελεστών για τα νοµικά πρόσωπα. 

Αλήθεια, εκεί δεν επηρεάζει τη δηµοσιονοµική ισορροπία η µεί-
ωση των φορολογικών συντελεστών για τα νοµικά πρόσωπα; Ή
η µείωση των φορολογικών συντελεστών για τα διανεµόµενα
κέρδη από το 15% στο 10% δεν σας επηρεάζει και σας επηρεάζει
η µείωση από το 22% στο 20% για τα φυσικά πρόσωπα;

Να η κοινωνική σας ευαισθησία ποια είναι. Αυτή ακριβώς είναι,
αλλά µέσα από αυτήν τη φορολογική πολιτική θέλετε να θωρα-
κίσετε την ανταγωνιστικότητα των επιχειρηµατικών οµίλων και
µπροστά σε αυτήν την ανάγκη τσακίζετε στα φορολογικά βάρη
τους εργαζόµενους, τους συνταξιούχους και τα υπόλοιπα λαϊκά
στρώµατα.

Έτσι, λοιπόν -και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- εµείς λέµε κάτι
πάρα πολύ απλό, ότι ο ελληνικός λαός µε τις επιλογές που θα
κάνει και µπροστά στην κάλπη δεν πρέπει να διαλέξει τι θα χάσει
και ποιος θα του επιβάλει τη χασούρα, την οποία θα την έχει είτε
θα είναι µια κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ ή κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας
ή των διαφόρων άλλων πρόθυµων που θέλουν να στηρίξουν τέ-
τοιες κυβερνητικές επιλογές, γιατί ακριβώς απέναντί του έχει
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έναν ενιαίο σχεδιασµό, τον σχεδιασµό που υπαγορεύεται από τις
ανάγκες των επιχειρηµατικών οµίλων και των δανειστών.

Και αυτόν τον ενιαίο σχεδιασµό τον υπηρετούν πιστά όλες οι
κυβερνήσεις και όλα τα αστικά κόµµατα εδώ µέσα. Αυτόν τον
σχεδιασµό θα υπηρετήσει και η επόµενη κυβέρνηση.

Απέναντι, λοιπόν, σε αυτόν τον αντιλαϊκό, ταξικό σχεδιασµό,
υπάρχουν οι λαϊκές ανάγκες. Είναι το σχέδιο του ΚΚΕ. Και γι’
αυτόν ακριβώς τον λόγο εµείς λέµε ότι πρέπει να ενισχυθεί το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ούτως ώστε από καλύτερες θέ-
σεις ο ελληνικός λαός µετά τις εκλογές να αντιπαλέψει την αντι-
λαϊκή πολιτική -όποιος και εάν εκλεγεί κυβέρνηση-, να περάσει
στην αντεπίθεση, να διεκδικήσει όχι µόνο την αποκατάσταση των
απωλειών, αλλά πάνω απ’ όλα την ικανοποίηση των σύγχρονων
αναγκών του.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καραθανασόπουλο.
Και τώρα θα δώσω τον λόγο στον Υπουργό Οικονοµικών, τον

κ. Τσακαλώτο, για να µας παρουσιάσει τις δύο τροπολογίες
2234/195 και 2249/210.

Να σας δώσω πέντε λεπτά;
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Όχι,

παραπάνω. Έχει γίνει ήδη πολλή συζήτηση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Είναι δύο οι τροπολο-

γίες. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θα

χρειαστώ λιγότερο από τον κ. Πολάκη πάντως! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Έχω κόψει ήδη τον

χρόνο από τον κ. Ξανθό!
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε µεγάλη προσοχή τον κ. Καρα-
θανασόπουλο. Είπε ότι θα πουν στους ανθρώπους να µην ψηφί-
σουν και να µην τους επηρεάσει το λιγότερο κακό, το ποιος θα
κόψει περισσότερο.

Αν ο µη γένοιτο κερδίσει η Νέα Δηµοκρατία, θα είναι άλλο ένα
τεράστιο λάθος του ΚΚΕ. Γιατί όταν το πρόγραµµα της Νέας Δη-
µοκρατίας ξεδιπλωθεί -και δεν είναι ανάγκη να κάνουµε εικασίες,
µπορούµε να δούµε ακριβώς τι είπε ο κ. Στουρνάρας για το
ασφαλιστικό, µπορούµε να δούµε ακριβώς τι είπαν για τον φόρο
πάνω στην ενέργεια µε την ανακοίνωση που έκαναν, µπορούµε
να δούµε ακριβώς τι έχουν πει για το 1 προς 5 όσον αφορά τη
δηµόσια διοίκηση, τον δηµόσιο τοµέα, δηλαδή να φεύγουν πέντε
και να έρχεται ένας-, όλος ο δικός µας κόσµος και όλος ο δικός
σας κόσµος θα υποφέρει απ’ αυτό. 

Πολλές φορές έχει κάνει το λάθος το ΚΚΕ. Πολλές φορές έχει
κάνει το λάθος και η Αριστερά. Δεν είµαστε στις συνθήκες που
ηγεµονεύει ο νεοφιλελευθερισµός. Κυριαρχεί ο νεοφιλελευθερι-
σµός, αλλά παντού είναι τρωτός στην αντίδραση των λαϊκών και
των µεσαίων στρωµάτων, που φοβούνται και την κεντροδεξιά,
πόσω µάλλον την άκρα δεξιά. Και γι’ αυτό εµείς καλούµε και το
ΚΚΕ και τους ψηφοφόρους ή να πιέσουν να αλλάξετε τη γραµµή
για να µπορέσουµε µαζί να αντιµετωπίσουµε τον φόβο ή να µη
σας ψηφίσουν! Γιατί είναι πολύ σοβαρά τα πράγµατα για να λέτε
ακριβώς αυτά που λέγατε στην κυριαρχία του νεοφιλελευθερι-
σµού. Είναι πολύ σοβαρά τα πράγµατα! Δεν έχουµε εδώ δύο
προγράµµατα που πάνω-κάτω είναι τα ίδια. Έχουµε δύο αντιπα-
ραθετικά προγράµµατα µε σαφή ιδεολογικό και κοινωνικό πρό-
σηµο. Και το ίδιο θα έλεγα και για τους ανθρώπους και τους
υποστηρικτές του ΚΙΝΑΛ. Έφυγε ο κ. Βενιζέλος, αλλά η γραµµή
έµεινε ίδια.

Ρωτάω τους ανθρώπους που ψήφισαν ΚΙΝΑΛ: Μπορούν πραγ-
µατικά να τηρήσουν ίσες αποστάσεις απέναντι σε µια Κυβέρνηση
που λέει ότι πρέπει να έχουµε µία ισορροπία ανάµεσα στο κοι-
νωνικό κράτος και στη µείωση της φορολογίας και σε µία εν δυ-
νάµει κυβέρνηση, τη Νέα Δηµοκρατία, που δίνει µόνο έµφαση
στη µείωση της φορολογίας, ετοιµάζει το έδαφος ότι εδώ µας
αφήνουν καµένη γη, δεν θα έχουµε τίποτα, και οι φοροελαφρύν-
σεις θα είναι για τους συνήθεις υπόπτους, δηλαδή για τις ελίτ;
Και λένε οι άνθρωποι που ψηφίζουν ΚΙΝΑΛ –µε όλες τις διαφο-
ρές, τις αποκλίσεις, ό,τι κριτική θα µπορούσαν να κάνουν για τη

δική µας Κυβέρνηση- ότι αυτό µπορεί να είναι το ίδιο; 
Είναι το ίδιο πράγµα να υποστηρίξεις µια συµµαχία προοδευ-

τικών δυνάµεων, που µπορούν να σταµατήσουν αυτό το τσου-
νάµι που µας έρχεται µε το να πεις «δεν µε νοιάζει, θα πει ο λαός
τι θα κάνουµε»; Αυτό λέει η ηγεσία του ΚΙΝΑΛ; Δηλαδή είναι σαν
ο Βαρθολοµαίος να βάζει τους ανθρώπους της θρησκείας να
πουν αν θα γίνουν µουσουλµάνοι ή χριστιανοί. Ε, δεν γίνεται έτσι.
Η ηγεσία δεν µπορεί να έχει αυτήν την άποψη. Η ηγεσία πρέπει
να πει αν συµφωνεί µε µερικά πράγµατα που έχουµε κάνει από
το καλοκαίρι του 2018. 

Μας λέτε ότι χτυπάµε τη µεσαία τάξη γιατί σώζουµε το αφο-
ρολόγητο, αλλά συγχρόνως βγάζουµε και τα αντίµετρα. Το λέει
η Νέα Δηµοκρατία. Πρέπει να σας πω ότι µε στεναχώρησε που
το είπε και ο κ. Καραθανασόπουλος, γιατί συνήθως είναι πολύ
προσεκτικός στο τι λέει και όταν είναι σε νούµερα. 

Γιατί ξέρει ο κ. Καραθανασόπουλος, όπως ξέρω και εγώ, ότι
τα αντίµετρα άρχισαν το 2018. Ενώ είχαν ψηφιστεί για το 2019
και το 2020 από το 2018 άρχισαν, για την παιδική φτώχεια και για
το επίδοµα των παιδιών. Και από το 2019 µεγάλο κοµµάτι από τα
αντίµετρα έγιναν. 

Δηλαδή, τον δικό σας κόσµο και τον κόσµο του ΚΙΝΑΛ η «Βοή-
θεια στο Σπίτι», τα σχολικά γεύµατα, η ειδική αγωγή, το να υπάρ-
χουν καθηγητές δεν θα τον βοηθήσει; Δεν τους ενδιαφέρει; Δεν
µειώσαµε το 2019 τις κοινωνικές εισφορές που ήταν στα αντίµε-
τρα του 2020; Δεν κάναµε άλλες αλλαγές, όπως η µείωση του
ΦΠΑ; 

Άρα τι έχουµε τώρα σε αυτήν την τροπολογία για το αφορο-
λόγητο; Αρχίσαµε το 2017 µε µέτρα-αντίµετρα. Τότε µας λέγατε
όλοι, και από εδώ και από εκεί, ότι είναι φαντασιώσεις του Τσίπρα
τα αντίµετρα, ότι δεν υπάρχουν, ότι δεν υπάρχουν αντίµετρα,
µόνο µέτρα. Δεν µειώσαµε τις συντάξεις. Δεν θα µειώσουµε το
αφορολόγητο και υπάρχουν αντίµετρα. Και όχι µόνο υπάρχουν
αντίµετρα του 2019, αυτό το «πακέτο» της Θεσσαλονίκης, αλλά
υπάρχουν και αντίµετρα στο «πακέτο» που ανακοινώσαµε στο
Ζάππειο για το 2020. Υπάρχουν κάποιες αλλαγές. Τα ψηφίσαµε
τα αντίµετρα το 2017 και τώρα είµαστε στο 2019, έχουµε κάνει
κάποιες αλλαγές. Αλλά έχει γίνει ολόκληρο. Είναι µια µεγάλη
προσπάθεια να γίνουν και έχουµε επιπλέον από τα αντίµετρα που
έχουµε κάνει άλλο 1% του ΑΕΠ για το 2020. 

Αυτά που λέτε δεν στηρίζονται στα στοιχεία. Γιατί τα στοιχεία,
κύριε Καραθανασόπουλε, λένε ότι έχει µειωθεί η ανισότητα, ο
λεγόµενος δείκτης Gini. Τα στοιχεία λένε ότι έχει µειωθεί η παι-
δική φτώχεια. Τα στοιχεία λένε ότι η διαφορά του πάνω από το
20% σε σχέση µε το κάτω του 20% έχει συρρικνωθεί. Αυτά είναι
τα στοιχεία. 

Είναι αυτό που θέλουµε; Είναι σοσιαλισµός; Όχι, δεν είναι σο-
σιαλισµός. Είναι, όµως, στη σωστή κατεύθυνση; Άρα θα σας πα-
ρακαλούσα να µην επαναλαµβάνετε ό,τι λέει η Νέα Δηµοκρατία
για τα αντίµετρα. Να µπορούµε να το συζητήσουµε σοβαρά. 

Αν δεν είναι τα σωστά αντίµετρα να µου το λέγατε. Αλλά ότι
είναι 1% παραπάνω για το 2020, πάνω από τα αντίµετρα που ήδη
έχουµε ψηφίσει, δεν µπορεί να το αρνηθεί κανείς. Αυτό είναι
στοιχείο. Να µου πείτε ότι δεν σας αρέσει αυτό και εκείνο και το
άλλο αντίµετρο, αλλά όχι ότι δεν υπάρχουν αντίµετρα. Να είναι
σοβαρή η συζήτηση. 

Άρα εισηγούµαι αυτήν την τροπολογία για αυτόν τον λόγο.
Γιατί είναι στη σωστή κατεύθυνση, είναι σε µια κατεύθυνση που
διευρύνεται η ταξική µας µεροληψία και στα µεσαία στρώµατα. 

Και το πολιτικό αντίστοιχο αυτής της διεύρυνσης είναι το κά-
λεσµα των ανθρώπων που είναι πράσινοι, που είναι σοσιαλδηµο-
κράτες, που είναι κοµµουνιστές, που είναι αριστεροί, να είµαστε
µαζί για να αποτρέψουµε κάτι που δεν είναι παρόµοιο, κύριε Κα-
ραθανασόπουλε, δεν έχει καµµία σχέση. Είτε δεν διαβάσατε τι
λέει ο κ. Μητσοτάκης, η κ. Ξαφά, ο κ. Στουρνάρας ή το διαβά-
σατε και δεν το καταλάβατε. Αλλά ότι είναι το ίδιο δεν µπορείτε
να το ισχυριστείτε καθόλου. 

Και γι’ αυτό αυτήν τη στιγµή ο κόσµος πρέπει να πάρει τη ζωή
του στα χέρια του για να το αλλάξει. Νοµίζω ότι είπα αρκετά για
αυτήν την τροπολογία. 

Προχωρώ στην άλλη που έχει δυο κοµµάτια και το ένα είναι
για τις τράπεζες. Περάσαµε ένα νοµοσχέδιο για συγχωνεύσεις-
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διασπάσεις. Ποιο είναι το ερώτηµα; Όταν γίνεται κάτι τέτοιο,
πρέπει τα δυο κοµµάτια να ζητήσουν άδεια χρηµατοοικονοµικού
ιδρύµατος από την αρχή ή όχι; 

Η άποψή µας είναι όχι και είναι και η άποψη της Τράπεζας της
Ελλάδας και του Υπουργείου Οικονοµικών. Γιατί; Γιατί παίρνει
πάρα πολύ χρόνο αυτό και θα δυσκολέψει τη στρατηγική µείωση
των κόκκινων δανείων. Αυτή είναι η ουσία αυτής της τροπολο-
γίας. Αφού το ένα κοµµάτι είχε άδεια χρηµατοοικονοµική, όταν
το κόβεις στα δυο, δεν µπορεί να αρχίσει από την αρχή. Μπορεί
να υπάρχει µια πιο σύντοµη διαδικασία, αλλά όχι αυτό που το
στέλνεις στις καλένδες και άρα οι τράπεζες δεν µπορούν να λει-
τουργήσουν µε τον τρόπο που πρέπει. 

Το τελευταίο είναι για το λεγόµενο υπερταµείο, όπου κάνουµε
µια αλλαγή για να µπορέσουν να είναι στις Επιτροπές Επιλογής
Στελεχών και εκτελεστικά µέλη. Κατά τη δική µου άποψη, είναι
παράλογο αυτό που µας είχε επιβληθεί, για παράδειγµα, ο CEO,
ο βασικός, ο διευθύνων σύµβουλος να µην έχει άποψη -σε επι-
τροπή θα είναι, δεν θα είναι δική του ή δική της απόφαση- για το
τι είναι, να έχει µια εικόνα, αν είναι συνεργάσιµοι, αν ταιριάζουν
τα χνώτα τους και αν έχει τις ανάγκες που θεωρεί. Άρα, πρέπει
να είναι. Είναι πολύ απλή τροπολογία και δεν νοµίζω ότι χρειάζε-
ται να πούµε κάτι παραπάνω.

Τελειώνοντας, λέω ότι σήµερα κλείνει η Βουλή. Έχει τεράστια
σηµασία ο κόσµος που µας ακούει να ξέρει τι διακυβεύεται. Δεν
είναι κανονικές εκλογές που θα έχουµε δυο κόµµατα περίπου να
λένε τα ίδια πράγµατα, όπως συνηθίσαµε πριν από την κρίση.
Λέµε διαφορετικά πράγµατα, µε διαφορετικές κοινωνικές ανα-
φορές, µε διαφορετικές προτεραιότητες, µε διαφορετική σοβα-
ρότητα και µε διαφορετική αξιοπιστία, που έχουµε αποδείξει τα
τελευταία τέσσερα χρόνια, και συγχρόνως µε µια Κυβέρνηση
που πήρε το µήνυµα από τις ευρωεκλογές και θεωρεί ότι µπορεί
να διορθώσει τα κακώς κείµενα και να πάει µπροστά. 

Σε αυτές τις εκλογές πρέπει να αποφασίσουµε για τη ζωή µας.
Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.

Τσακαλώτο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ

να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κύριε Καραθανασό-

πουλε, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα

πάρω τον λόγο για ένα λεπτό γιατί αναφέρθηκε τουλάχιστον
στην τοποθέτηση του ΚΚΕ.

Κύριε Υπουργέ, εµείς δεν θα πετάξουµε την µπάλα στην εξέ-
δρα. Σας µιλήσαµε για τα συγκεκριµένα αντίµετρα που καταργεί
η τροπολογία σας και τα οποία ανακουφίζουν λαϊκά στρώµατα. 

Γιατί δεν βάζετε στη θέση αυτών των αντιµέτρων τη µείωση
των φορολογικών συντελεστών για τα νοµικά πρόσωπα, τη µεί-
ωση της φορολογίας για τα διανεµόµενα κέρδη που ανακουφί-
ζουν τον λαό και να µη γίνουν αυτές οι µειώσεις; Βάζετε µέσα
άλλα πράγµατα γιατί τα συµφέροντα των επιχειρηµατικών οµί-
λων είναι ο ιερός κανόνας τον οποίο και εσείς ακολουθείτε.

Δεν θα αναφερθώ άλλο σε αυτά, αλλά θα αναφερθώ σε κάτι
το οποίο έχει πολύ µεγάλη σηµασία. Μιλήσατε για το τεράστιο
λάθος του ΚΚΕ. Έχετε το θράσος να λέτε ότι το ΚΚΕ θα φέρει
τη Νέα Δηµοκρατία στην κυβέρνηση; Η δική σας πολιτική δεν την
ξέπλυνε; Εσείς δεν πήγατε στους δήµους που ήταν αντίπαλο το
ΚΚΕ, στους τρεις της Αττικής και στην Ικαρία, µε τη Νέα Δηµο-
κρατία για να χάσει το ΚΚΕ; Εσείς δεν τα κάνατε αυτά; 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Στο κάτω κάτω της γραφής αυτό που σας πειράζει είναι η πο-

λιτική του ΚΚΕ. Να αλλάξει –λέει- πολιτική το ΚΚΕ, δηλαδή να
γίνει ένα χρήσιµο κόµµα για την αστική τάξη. Θέλετε ένα χρήσιµο
κόµµα για τους ιµπεριαλιστές, όπως έγιναν τα άλλα κοµµουνι-
στικά κόµµατα στην Ευρώπη τα οποία έχετε ως παράδειγµα.

Αλήθεια, για πείτε µου: Αυτά τα ισχυρά τότε κοµµουνιστικά
κόµµατα της Ιταλίας, της Γαλλίας που αναθεώρησαν την επανα-
στατική στρατηγική, πού κατέληξαν; Στον σκουπιδοτενεκέ της
ιστορίας! Και αντίθετα, στη θέση τους ισχυροποιήθηκε η ακρο-
δεξιά και στην Ιταλία και στη Γαλλία. Και έχετε το θράσος να εγ-

καλείτε το ΚΚΕ για την πολιτική, την οποία έχει και να αυτοχαρα-
κτηρίζεστε ως αριστεροί που έχετε ξεκόψει οποιαδήποτε σχέση
µε την Αριστερά, γιατί ακριβώς είστε συνδαιτυµόνες του Αµερι-
κανού Πρέσβη; «Yes, man» λέτε στον Αµερικάνο Πρέσβη. Σφίγ-
γετε το χέρι του Νετανιάχου, του φονιά του παλαιστινιακού λαού!
Και εγκαλείτε εσείς εµάς;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, ολοκληρώστε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κοιτάξτε, κύριε Τσακα-
λώτο κι εσείς του ΣΥΡΙΖΑ, δεν θα γίνει το ΚΚΕ χρήσιµο κόµµα για
τους Αµερικανούς ιµπεριαλιστές, για το κεφάλαιο και τους εφο-
πλιστές, όπως εσείς θα θέλατε. Διότι ακριβώς το ισχυρό ΚΚΕ
είναι η απάντηση και στην ακροδεξιά και στον φασισµό. Γιατί στο
κάτω κάτω της γραφής, µε την ακροδεξιά εσείς συνεργαστήκατε
τέσσερα χρόνια στην Κυβέρνηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Να µην το κάνουµε

αυτό το πινγκ πονγκ. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, το τελευταίο ήταν βαρύ. Ξέρετε ότι πάντα τηρώ τον
χρόνο µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Δεν θέλω, όµως, να
υπάρξουν προσωπικές αναφορές για να µην το συνεχίσουµε. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, δεν θα κάνω προσωπικές αναφορές, ειδικά µε τον κ.
Καραθανασόπουλο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο για ένα λεπτό µόνο, σας παρακαλώ. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Μάλι-
στα, κύριε Πρόεδρε. Αυτό ζήτησα. Δεν ζήτησα παραπάνω. 

Δεν νοµίζω ότι χρειάζεται να απαντήσω στο αν εµείς ήµασταν
µαζί µε τη Χρυσή Αυγή. Νοµίζω όλος ο κόσµος ξέρει ποιοι πάλε-
ψαν…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Με τους Ανεξάρτητους
Έλληνες σας είπα ότι ήσασταν στην Κυβέρνηση µαζί. Ακροδεξιά
δεν είναι; Έλεος, µε τη διαστρέβλωση!

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Εγώ
θέλω να πω µόνο ένα πράγµα, κύριε Καραθανασόπουλε. Εγώ δεν
σας διέκοψα. Ακούστε µε ήρεµο τρόπο για να µπορεί και ο κό-
σµος να καταλάβει τις αντιπαραθέσεις που υπάρχουν και όχι
αυτές που είναι φαντασιώσεις. 

Με ρωτήσατε «τι µε νοιάζει;». Ένα πράγµα µε νοιάζει. Κανένα
άλλο. Με νοιάζει να µην είµαστε εδώ µετά από έναν χρόνο και να
έχουµε έναν κόσµο που θα του έχουν πάρει πίσω τα επιδόµατα,
που θα τους έχουν αυξήσει τους φόρους, που θα τους έχουν
τσακίσει τις εργασιακές σχέσεις, που θα τους έχουν κόψει τις
συλλογικές συµβάσεις. Δεν µπορώ εγώ να φανταστώ τι θα πούµε
σε αυτόν τον κόσµο, όταν σε έναν χρόνο, σε όλα τα επίπεδα, η
ζωή τους θα είναι χειρότερη. Αυτό µε νοιάζει. Τίποτα άλλο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Στη δικιά σας πολιτική

αναφέρεστε; Αυτή είναι η δική σας αυτοκριτική; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι τέσσερις µαθήτριες και µα-
θητές και δύο εκπαιδευτικοί από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Κιλκίς. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από το Πο-
τάµι, ο κ. Νικόλαος Νυφούδης για έξι λεπτά, επειδή έχει µιλήσει
ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΥΦΟΥΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 6 Σεπτεµβρίου 2018, µε-

ταξύ του ελληνικού δηµοσίου και του ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρ-
χος» υπεγράφη η σύµβαση, η οποία κυρώθηκε µε τον
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ν.4564/2018 στο πλαίσιο της πρωτοβουλίας για την ενίσχυση και
αναβάθµιση της υγείας στην Ελλάδα. Στη σύµβαση αυτή προ-
βλέπονταν η χρηµατοδότηση από το ίδρυµα οκτώ έργων, καθένα
από τα οποία θα αποτελούσε επί µέρους σύµβαση, που µετά την
κύρωσή της συνιστά αναπόσπαστο κοµµάτι της αρχικής σύµβα-
σης. 

Με το παρόν σχέδιο νόµου κυρώνονται οι επιµέρους συµβάσεις
δωρεάς για τα Έργα V και VI, τα οποία αφορούν τα παρακάτω:
Με το Έργο V τίθεται η βάση για τον εκσυγχρονισµό των αεροµε-
ταφορών που εκτελεί το ΕΚΑΒ. Αυτό αφορά, αφ’ ενός την προµή-
θεια δύο καινούργιων υπερσύγχρονων αεροσκαφών µετά του
εξοπλισµού τους, αφ’ ετέρου την επισκευή των υφιστάµενων ελι-
κοπτέρων. Τα καινούργια αυτά αεροσκάφη και τα ελικόπτερα που
θα συντηρηθούν θα συντελέσουν ουσιαστικά στην ενίσχυση της
δυναµικότητας και αποτελεσµατικότητας των αεροδιακοµιδών του
ΕΚΑΒ και στην αδιάλειπτη εκτέλεση των αεροδιακοµιδών βαριών
ασθενών σε νοσηλευτικά ιδρύµατα και θα χρησιµοποιούνται για
τη µεταφορά ιατρικού προσωπικού για την παροχή ιατρικής φρον-
τίδας και πρώτων βοηθειών σε βαριά ασθενείς.

Ως εκ τούτου, η υλοποίηση του συγκεκριµένου έργου, η δα-
πάνη ολοκλήρωσης του οποίου υπολογίζεται στο ποσό των
25.000.000 ευρώ και το οποίο καλύπτεται εξ ολοκλήρου από το
ίδρυµα, θα έχει άµεσο αντίκτυπο συνολικά στις παρεχόµενες
υπηρεσίες υγείας σε όλη την επικράτεια, εκσυγχρονίζοντας και
αναβαθµίζοντας το σύστηµα υγείας και ενισχύοντας το αίσθηµα
ασφάλειας των πολιτών ως προς την άµεση πρόσβασή τους στις
δηµόσιες δοµές υγείας.

Αναφορικά µε το Έργο VI, το έργο αυτό αφορά την προµήθεια
και εγκατάσταση ιατρικού εξοπλισµού τοµογραφίας, εκποµπής
ποζιτρονίων στα Νοσοκοµεία Ηρακλείου, Ιωαννίνων, Λάρισας και
Αλεξανδρούπολης.

Επίσης, αφορά τη δηµιουργία µονάδων παραγωγής ραδιο-
φαρµάκων κύκλοτρων στα Νοσοκοµεία Ηρακλείου, Ιωαννίνων,
Λάρισας και στο Νοσοκοµείο «Παπαγεωργίου» Θεσσαλονίκης. Η
ιστορική δαπάνη αυτού του έργου υπολογίζεται στο ποσό των
17 εκατοµµυρίων ευρώ και θα καλυφθεί εξ ολοκλήρου από το
ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος». 

Η υλοποίηση του συγκεκριµένου έργου µε τον υπερσύγχρονο
εξοπλισµό που θα εγκατασταθεί, θα αποτελέσει τοµή για τα δε-
δοµένα του συστήµατος υγείας της χώρας, εκσυγχρονίζοντας
και αναβαθµίζοντας συνολικά τις παρεχόµενες υπηρεσίες
υγείας, όχι µόνο στα µεγάλα αστικά κέντρα της Αθήνας και της
Θεσσαλονίκης, αλλά και σε ολόκληρη την επικράτεια µε την εξυ-
πηρέτηση χιλιάδων ασθενών. 

Η ψήφιση, λοιπόν, των ρυθµίσεων στο παρόν σχέδιο νόµου
κρίνεται αναγκαία προκειµένου να υλοποιηθεί η δωρεά του ιδρύ-
µατος «Κοινωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος», δωρεά που θα
αναβαθµίσει και θα ενισχύσει το δηµόσιο σύστηµα υγείας της
χώρας µας, καθώς θα επιφέρει σηµαντικά οφέλη στη λειτουργία
του ΕΚΑΒ και των νοσοκοµείων µε τελικό ωφελούµενο τον πο-
λίτη, που θα λαµβάνει καλύτερης ποιότητας παρεχόµενες υπη-
ρεσίες υγείας.

Επιπλέον, µε την αναβάθµιση των αεροδιακοµιδών εγκαθι-
δρύεται µεγαλύτερο αίσθηµα ασφάλειας για τους πολίτες των
παραµεθόριων και αποµακρυσµένων περιοχών, καθώς η κάλυψη
εκτάκτων αναγκών θα γίνεται γρηγορότερα και µε µεγαλύτερη
ασφάλεια. Ως εκ τούτου, στο Ποτάµι δεν µπορούµε παρά να εί-
µαστε θετικοί στην ψήφισή τους.

Όµως, µαζί µε την κύρωση των δύο αυτών συµβάσεων, κατά
την πάγια πλέον τακτική σας, φέρνετε προς ψήφιση και δώδεκα
διαφορετικές τροπολογίες, φυσικά όλες εκπρόθεσµες. Οι προ-
τεινόµενες τροπολογίες συνολικά θα µπορούσαν να χαρακτηρι-
στούν ως ένα σύνολο αποσπασµατικών και άσχετων µεταξύ τους
διευθετήσεων σε θέµατα διαφορετικών Υπουργείων, µε το µάτι
της Κυβέρνησης –πού αλλού;- στις κάλπες των επικείµενων εθνι-
κών εκλογών. 

Οι τροπολογίες αυτές δίνουν συνεχώς παρατάσεις σε προθε-
σµίες που προβλέπονται για το δηµόσιο. Άραγε γιατί; Γιατί το δη-
µόσιο µε τις χρόνιες παθογένειές του, που κανείς δεν θέλησε και
δεν θέλει να εξαλείψει, απλά αδυνατεί να αντεπεξέλθει στα προ-
βλεπόµενα εκ του νόµου χρονικά πλαίσια δράσης. Δίνουν δωρά-

κια στους δήµους να παρατείνουν από µόνοι τους τη χρονική
διάρκεια απασχόλησης των προγραµµάτων κοινωνικής εργα-
σίας. Παρατείνουν συµβάσεις καθαριότητας. Εκλογές έχουµε,
να µη λήξουν τώρα οι συµβάσεις. Ας λήξουν αργότερα, µε τη νέα
κυβέρνηση. 

Προβλέπουν την αναδροµική διαγραφή προστίµων σε επιχει-
ρήσεις του κλάδου πετρελαιοειδών µε το αιτιολογικό της ευθυ-
γράµµισης της νοµοθεσίας των Υπουργείων Περιβάλλοντος και
Οικονοµικών αναφορικά µε την συναποθήκευση πετρελαιοειδών.

Ρυθµίζουν, επίσης, θέµατα της Ρυθµιστικής Αρχής Ενέργειας
και του µακροχρόνιου µηχανισµού αποζηµίωσης επάρκειας
ισχύος και θέµατα λειτουργίας ατµοηλεκτρικών µονάδων παρα-
γωγής ηλεκτρικής ενέργειας σε υφιστάµενες εγκαταστάσεις
στην Κρήτη. 

Πληρώνουν καθυστερηµένα υποχρεώσεις ζηµιογόνων οργανι-
σµών, όπως η Ελληνική Βιοµηχανίας Ζαχάρεως, αντί να υλοποι-
ήσουν σχέδιο εξυγίανσής τους, ώστε να µην ζηµιώνουν άλλο το
δηµόσιο. Δήθεν διευκολύνουν τις επενδύσεις µε το να δίνουν αλ-
λεπάλληλες παρατάσεις ολοκλήρωσης επενδυτικών σχεδίων.
Μα, τα επενδυτικά σχέδια δεν ολοκληρώνονται γιατί οι επενδυτές
αδυνατούν να ολοκληρώσουν τους όρους, µε τους οποίους είχαν
ενταχθεί στον αναπτυξιακό νόµο πριν την οικονοµική κρίση. 

Όσες παρατάσεις αν δώσετε εσείς και η επόµενη κυβέρνηση,
δεν θα το αλλάξετε αυτό. Αφήστε που οι περισσότερες από
αυτές τις επενδύσεις δεν µπορούν να ολοκληρωθούν, γιατί οι
επενδύσεις αυτές έχουν διακόψει τη λειτουργία τους, ενώ έχουν
ήδη λάβει τη µισή κρατική επιχορήγηση και εσείς πολύ απλά δεν
θέλετε να ασχοληθείτε σοβαρά µε το θέµα αυτό. Ας αναγκα-
στούν να κάνουν τις ανακλήσεις των επενδύσεων οι επόµενοι.

Τέλος, µε τροπολογία καταργείτε τις διατάξεις σχετικά µε τη
µείωση του αφορολόγητου ορίου εισοδήµατος από µισθωτή ερ-
γασία και συντάξεις, ενώ παράλληλα καταργείτε και τα φορολο-
γικά αντίµετρα που θεσπίστηκαν σε αντιπαραβολή του
προαναφερόµενου µέτρου. Παίρνετε δηλαδή πίσω τη µείωση του
αφορολογήτου ορίου, πιστεύοντας ότι θα το λάβουν σοβαρά υπ’
όψιν τους οι πολίτες, όταν µετά από ένα µήνα θα βρεθούν στις
κάλπες. Μάλλον δεν µάθατε το µάθηµά σας από το δώρο Χριστου-
γέννων που δώσατε το Πάσχα λίγες µέρες πριν τις ευρωεκλογές. 

Όµως, µε τέτοια τεχνάσµατα ανάπτυξη δεν πρόκειται να
δούµε. Η χώρα χρειάζεται σοβαρές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις,
δοµικές αλλαγές στη λειτουργία του κράτους και της οικονοµίας,
αλλαγές οι οποίες θα το µετασχηµατίσουν σε ένα σύγχρονο κρά-
τος που θα είναι ελκυστικό όχι στους ξένους, αλλά στους νέους
της που έφυγαν στο εξωτερικό αναζητώντας εργασία και ένα κα-
λύτερο µέλλον και που αδυνατούν να επιστρέψουν ακόµα και αν
πραγµατικά το θέλουν. 

Κυβερνήστε, λοιπόν, κύριοι, όχι µε το βλέµµα στις κάλπες,
αλλά µε το βλέµµα στη νέα γενιά, στα δεκαεφτάχρονα που δί-
νουν σήµερα πανελλήνιες εξετάσεις και αγωνιούν για την εισα-
γωγή τους στα πανεπιστήµια, στα δεκαεφτάχρονα που αγωνιούν
για το µέλλον τους σε αυτήν τη χώρα, στα δεκαεφτάχρονα που
συνεχίζουν να ονειρεύονται. Κυβερνήστε µε τέτοιον τρόπο ώστε
τα σηµερινά δεκαεφτάχρονα να µη χρειαστούν να ξενιτευτούν,
να µπορέσουν να µείνουν στη χώρα µας, να επιχειρήσουν, να και-
νοτοµήσουν και να διαπρέψουν. 

Κουράστηκα τα τελευταία δέκα χρόνια να βλέπω τα ίδια υγρά
µάτια, το ίδιο χαµένο βλέµµα του ξενιτεµένου νέου, του ξενιτε-
µένου οικογενειάρχη, του ξενιτεµένου Έλληνα. 

Κλείνοντας, να ευχηθώ φυσικά σε όλους τους µαθητές της Γ’
λυκείου καλή επιτυχία στις εισαγωγικές εξετάσεις στα πανεπι-
στήµια.

Να πω ένα µπράβο στους γονείς που στήριξαν τα παιδιά τους
σ’ αυτόν τον δύσκολο αγώνα και να τους προτρέψω να µην απο-
γοητευτούν από όποιο αποτέλεσµα. Να κυνηγήσουν τα όνειρά
τους ανεξάρτητα από την επιτυχία ή την αποτυχία τους στις πα-
νελλήνιες. Να γίνουν κατά βάση συνειδητοποιηµένοι πολίτες,
ωραίοι άνθρωποι!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Νυφούδη.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’ - 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2019 7945



Εν συνεχεία θα πάρουν τον λόγο µε τη σειρά, ο κ. Σπίρτζης για
να υποστηρίξει την τροπολογία 2231 και ο κ. Παππάς για την τρο-
πολογία 2250. Θα ακολουθήσει στο Βήµα ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Μαντάς και θα κλείσει ο κ. Ξανθός.

Ορίστε, κύριε Σπίρτζη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών και Μεταφο-

ρών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι µία τροπολογία, µία ρύθµιση τυπική. Είναι για τους συµ-

πολίτες µας που έχουν συµπληρώσει την ηλικία των εβδοµήντα
τεσσάρων ετών και πρέπει να παρατείνουµε την ισχύ άδειας οδή-
γησης –ο προηγούµενος νόµος ισχύει µέχρι τις 31 Ιουλίου του
2019-, προκειµένου να εξυπηρετηθούν λόγω εκλογών και λόγω
του φόρτου που υπάρχει στις υπηρεσίες των περιφερειών λόγω
των γνωστών, αν θέλετε, δυσχερειών που κάποιοι σκόπιµα έχουν

ξεκινήσει εδώ και µήνες.
Παρατείνεται, λοιπόν, αυτή η προθεσµία για πέντε µήνες και

το ίδιο ισχύει για την έκδοση της απαραίτητης βεβαίωσης ότι
έχουν δώσει ή έχουν κάνει αίτηση για εξετάσεις, για να µην
υπάρχει πρόβληµα µε την Τροχαία, γιατί δεν έβγαζαν αντίστοιχες
βεβαιώσεις µέχρι τέλος του χρόνου.

Είναι δύο τυπικές ηµεροµηνίες και υπάρχει και µια νοµοτεχνική
βελτίωση που θέλω να σας δώσω στα Πρακτικά για την κατάρ-
γηση της σχετικής διάταξης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κ.

Χρήστος Σπίρτζης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρω-
σης κ. Παππάς για την τροπολογία 2250.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Ξεκινώντας θα ήθελα να πω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ στον δεύτερο γύρο
των δηµοτικών και περιφερειακών εκλογών –διότι ακούστηκαν
κάποια πράγµατα- στήριξε παντού προοδευτικά ψηφοδέλτια και
στους δήµους και στις περιφέρειες. Και θα ήταν ευχής έργο κάθε
προοδευτική δύναµη σε αυτή εδώ την Αίθουσα, να µπορούσε ευ-
θαρσώς να υποστηρίξει το ίδιο, διότι σε πολλές γειτονιές της
Αθήνας φάνηκε ότι δεν ήταν έτσι η κατάσταση.

Δεύτερον, χρήσιµη Αριστερά είναι η Αριστερά που µπορεί να
αλλάξει τα πράγµατα για τον λαό. Για τα συµφέροντα ενδεχοµέ-
νως χρήσιµη Αριστερά είναι αυτή που αποχωρεί από το πολιτικό
παιχνίδι και διατυπώνει την άποψη ότι τα πράγµατα θα αλλάξουν
σε κάποιο απροσδιόριστο µέλλον.

Ένα δεύτερο σχόλιο που θα ήθελα να κάνω, είναι ότι ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Ποταµιού περιέγραψε νοµίζω κά-
ποιους ευγενείς στόχους. Γι’ αυτούς τους ευγενείς στόχους
εργαζόµαστε και σε αυτούς τους ευγενείς στόχους καλούµε και
κάθε προοδευτική δύναµη να συµβάλλει εν όψει της κρίσιµης
αναµέτρησης της 7ης Ιουλίου. Αυτό είναι ένα ξεκάθαρο µήνυµα.

Κύριε Πρόεδρε, καλώ το Σώµα να ψηφίσει την τροπολογία -
και ευχαριστώ τον Υπουργό που την έκανε αποδεκτή-, η οποία
αφορά τα ζητήµατα διανοµής του Τύπου.

Τα ζητήµατα διανοµής του Τύπου έχουν γίνει γνωστά µε πάρα
πολλά δηµοσιεύµατα. Η ελευθερία του Τύπου προστατεύεται
από το Σύνταγµά µας και θα σας έλεγα ότι πρέπει να διασφαλί-
ζεται, µέσω ακριβώς της εγγύησης ότι και η διανοµή του Τύπου
θα είναι ελεύθερη.

Τα προβλήµατα στη διανοµή του Τύπου έχουν, όπως είπα,
γίνει γνωστά. Υπάρχει ένα µονοπώλιο στη διανοµή του Τύπου και
δηµοσιεύµατα πάρα πολύ σοβαρά περί µονοµερούς αλλαγής της
εµπορικής πολιτικής του πρακτορείου απέναντι στα διανεµόµενα
έντυπα, προκάλεσαν την αντίδραση της Κυβέρνησης µε επιστολή
δική µου και του Υφυπουργού κ. Κρέτσου προς την Επιτροπή Αν-
ταγωνισµού, η οποία ακολουθήθηκε από επιστολή και του
Υπουργού Ανάπτυξης και του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης κ.
Δραγασάκη.

Η απόφαση της Επιτροπής Ανταγωνισµού µε βάση αυτά τα
ερωτήµατα, τα οποία απηύθυνε η Κυβέρνηση, είναι απόφαση
ασφαλιστικών µέτρων απέναντι στην εταιρεία διανοµής του
Τύπου, απέναντι στο πρακτορείο.

Η απόφαση της Επιτροπής Ανταγωνισµού πιθανολογεί ότι
έχουµε πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα εκµετάλλευσης της δεσπό-
ζουσας θέσης του µονοπωλίου πρακτικά απέναντι στα άλλα δια-
νεµόµενα έντυπα και δίνει εντολή για «πάγωµα» της αλλαγής της
εµπορικής πολιτικής, ενώ λέει ότι πιθανολογείται ότι υπάρχει ζή-
τηµα άρνησης πώλησης συγκεκριµένων εντύπων και διακριτικής
διαχείρισης µε τις επιστροφές των ασφαλιστικών εισφορών.

Εισάγουµε, λοιπόν, µία ρητή απαγορευτική διάταξη για την πα-
ρακώληση της κυκλοφορίας του Τύπου, που αφορά όλα τα στά-
δια διακίνησης του Τύπου και, βεβαίως, περιγράφουµε τις
προβλεπόµενες ποινές. Είναι ένα πεδίο, το οποίο δυστυχώς έχει
αναπτύξει εντός του πάρα πολύ σοβαρά θέµατα σύγκρουσης
συµφερόντων. Αυτός που διανέµει τον Τύπο έχει και δικά του έν-
τυπα και στα δικά του έντυπα συµπεριφέρεται µε τρόπο προνο-
µιακό. Η Κυβέρνηση έρχεται να καλύψει εδώ ένα νοµικό κενό
πάρα πολύ σοβαρό υπό το φως και αυτής της απόφασης της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού.

Βεβαίως να ενηµερώσω το Σώµα, κύριε Πρόεδρε, για τη σύµ-
βαση για το έργο του γραµµικού κώδικα, το έργο δηλαδή που
θα δίνει σε πραγµατικό χρόνο σε όλα τα στάδια τα στοιχεία της
κυκλοφορίας εντύπων. Ανοίγω εδώ µία παρένθεση. Τα στοιχεία
της κυκλοφορίας εντύπων τα οποία δηµοσιεύονται αυτή τη
στιγµή, δεν αφορούν πραγµατικά νούµερα. Αφορούν εκτιµήσεις
που προκύπτουν από το ίδιο το πρακτορείο. Αντιλαµβάνεστε, λοι-
πόν, ότι εδώ υπάρχει ζήτηµα «γκρίζων ζωνών». Τις επόµενες
µέρες, λοιπόν, υπογράφουµε και τη σύµβαση για το λεγόµενο

και γνωστό «bar code». 
Εισάγουµε, λοιπόν, δύο πυλώνες πάρα πολύ µεγάλης διαφά-

νειας στη διανοµή των εντύπων.
Το δεύτερο σκέλος της τροπολογίας αφορά τη µετάθεση της

ηµεροµηνίας για την υποχρεωτική ηλεκτρονική υπογραφή των
δηµοσίων υπαλλήλων. Έχει γίνει µια πάρα πολύ σοβαρή προσπά-
θεια και είναι ένα τεράστιο βήµα. Έχουµε ήδη υπογράψει τη σύµ-
βαση µε τον ανάδοχο για την ηλεκτρονική διακίνηση εγγράφων
στο δηµόσιο. Εκατόν πενήντα χιλιάδες δηµόσιοι λειτουργοί θα
έχουν την αποµακρυσµένη ψηφιακή τους υπογραφή, και είκοσι
ένα χιλιάδες σηµεία θα διασυνδεθούν µεταξύ τους. 

Εδώ επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι θεµελιώνεται
και µία ακραία διαφορά στον τρόπο που αντιλαµβάνεται κανείς
τη µεταρρύθµιση του δηµόσιου τοµέα. Σύµφωνα µε τη µελέτη
του ΙΟΒΕ αυτό το σύστηµα της ηλεκτρονικής διακίνησης εγγρά-
φων θα εξοικονοµήσει για το Δηµόσιο 380 εκατοµµύρια ευρώ.
Το ποσό αυτό είναι δύο επιδόµατα ενοικίου.

Ποια είναι η απάντηση της άλλης της νεοφιλελεύθερης αντί-
ληψης; Περιορισµός, απολύσεις ένα προς πέντε. Μας ακούει ο
κόσµος, ο οποίος αυτή τη στιγµή µπορεί να βρίσκεται στα νοσο-
κοµεία, στα ΤΟΜΥ, στα σχολειά. Ακούει ότι υπάρχουν πολιτικές
δυνάµεις, οι οποίες θέλουν να φύγουν πρώτα πέντε γιατροί για
να προσλάβουµε έναν, να φύγουν πέντε νοσηλευτές για να
προσλάβουµε έναν, να φύγουν πέντε πυροσβέστες για να προσ-
λάβουµε έναν. Νοµίζω ότι µπορεί κάποιος να βγάλει τα συµπε-
ράσµατά του. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Παππά.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Χρήστος Μαντάς για δώδεκα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, χαµήλωσαν
και τα φώτα καθώς κλείνει η αυλαία αυτής της Κοινοβουλευτικής
Περιόδου! Ήταν µία Κοινοβουλευτική Περίοδος η οποία κατά τη
γνώµη µου- µε τα συγκλονιστικά στοιχεία που περιέχει και δια-
δραµατίστηκαν όλη αυτήν την περίοδο- θα µείνει στην ιστορία
µε θετικό πρόσηµο.

Όταν η κοινωνική πλειοψηφία µάς έδωσε τη δύναµη τον Γε-
νάρη του 2015 και την ευθύνη να αναλάβουµε τη διακυβέρνηση
του τόπου και µας ξανάδωσε και άλλες φορές αυτή τη δυνατό-
τητα -και στο συγκλονιστικό δηµοψήφισµα του καλοκαιριού του
2015 και στη συνέχεια, µετά τον δύσκολο, τον επώδυνο συµβι-
βασµό, και τον Σεπτέµβρη του 2015- νοµίζω ότι όλες και όλοι µας
από την Πλειοψηφία της Βουλής, από τον ΣΥΡΙΖΑ, κάναµε ό,τι
ήταν ανθρωπίνως δυνατόν -προφανώς µε λάθη, παραλείψεις, δυ-
σκολίες και αστοχίες- για να µπορέσουµε να βγάλουµε τη χώρα
από αυτή τη µεγάλη κρίση, από αυτό το βαθύ σκοτάδι στο οποίο
µας είχαν βυθίσει µετά από σαράντα χρόνια διακυβέρνησης τα
συστηµικά κόµµατα.

Και νοµίζω ότι κάναµε, θα το έλεγα πολύ απλά, το καθήκον µας
απέναντι στην κοινωνική πλειοψηφία. Και νοµίζω ότι θα κριθούµε
µε αυστηρό και δίκαιο τρόπο και στις επερχόµενες εκλογές από
τον ελληνικό λαό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε σήµερα ένα νοµοσχέ-
διο για το οποίο όλοι συµφωνούµε στον βασικό του κορµό –θα
πω και για τις τροπολογίες δύο πράγµατα- και το οποίο ενισχύει
το δηµόσιο σύστηµα υγείας µε µεροληπτικό τρόπο. Και λέω αυτή
τη λέξη, διότι δεν είναι καθόλου τυχαίο το ότι αυτή η δωρεά πη-
γαίνει στο δηµόσιο σύστηµα υγείας και ενισχύει το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας. 

Διότι θέλω να υπογραµµίσω ένα από τα µεγάλα διακυβεύµατα
της περιόδου που έρχεται και ιδιαίτερα της πολιτικής αντιπαρά-
θεσης, που ελπίζω και εύχοµαι -και πρέπει να συµβάλλουµε όλοι
σε αυτό- να είναι µια προγραµµατική αντιπαράθεση σε ένα ρευ-
στό πολιτικό τοπίο και σε µια Ευρώπη και έναν κόσµο που είναι,
θα έλεγα, σε µια µετάβαση που είναι οριακή πρώτα από όλα εξαι-
τίας της απειλής της κλιµατικής αλλαγής. Και αυτό δεν πρέπει
να το ξεχνάµε ούτε στιγµή. Είναι ίσως το πιο κρίσιµο πράγµα της
επόµενης περιόδου. 

Αυτή νοµίζω ότι είναι η κορυφαία αντιπαράθεση, ανάµεσα στις
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δυνάµεις που θέλουν ένα δηµόσιο κοινωνικό σύστηµα υγείας που
να παρέχει δωρεάν και υψηλού επιπέδου υπηρεσίες στους πολί-
τες και στις δυνάµεις που θέλουν να γυρίσουµε στα παλιά και
έχουν κάνει από τώρα ήδη τα deal, για να εκχωρήσουν στον ιδιω-
τικό τοµέα- και ιδιαίτερα στις µεγάλες ιδιωτικές ασφαλιστικές
εταιρείες- «φιλέτα» του εθνικού συστήµατος υγείας. 

Αυτή θα είναι µια κορυφαία αντιπαράθεση και πρέπει να κά-
νουµε ό,τι είναι δυνατόν, ό,τι είναι ανθρωπίνως δυνατόν αυτές
τις µέρες, για να αναδείξουµε αυτή τη διαφορετική πολιτική, τη
ριζικά διαφορετική πολιτική, αλλά και να κάνουµε ό,τι είναι δυ-
νατόν, για να πείσουµε τον κόσµο ότι όχι µόνο η ελληνική αλλά
και η παγκόσµια πραγµατικότητα, δείχνει ότι όταν δεν έχουµε δη-
µόσιο σύστηµα υγείας -αυτό είναι συµπέρασµα του Παγκόσµιου
Οργανισµού Υγείας και όλων των ανθρώπων όπου γης-, τότε οι
ανισότητες εκτοξεύονται.

Κι εµείς είµαστε η κατ’ εξοχήν δύναµη απέναντι στις ανισότη-
τες και είµαστε και η πιο αποτελεσµατική δύναµη, η Αριστερά
δηλαδή, στον αγώνα και την πάλη ενάντια στις ανισότητες.

Σε αυτό το νοµοσχέδιο υπάρχουν σηµαντικές τροπολογίες,
που λύνουν πράγµατι προβλήµατα. Δεν είναι ούτε τακτοποιήσεις
της τελευταίας στιγµής ούτε έχουν τέτοιο χαρακτήρα σε καµµία
περίπτωση. Και µία από αυτές για τις οποίες έχει γίνει πάρα πολύ
µεγάλος λόγος, είναι η τροπολογία που αφορά την κατάργηση
της µείωσης του αφορολογήτου.

Πριν από κάποια χρόνια, τον Μάιο του 2017, συζητούσαµε
αυτό το θέµα στην Ολοµέλεια της Βουλής και πιο πριν στις επι-
τροπές, και θα ήθελα να σας διαβάσω κάτι που ειπώθηκε στις
επιτροπές: «Αυτή τη στιγµή η µέση οφειλή στον ΟΑΕΕ είναι
10.000 ευρώ. Το 70% των ασφαλισµένων, δηλαδή πεντακόσιες
εβδοµήντα πέντε χιλιάδες συνάδελφοί µου, δεν καταβάλλουν
ασφαλιστικές εισφορές και έχουν οφειλές προς το ταµείο. Πάµε
να τα πληρώσουµε αυτά; Μπορούµε; Όχι. Πάµε για κλείσιµο». 

Αυτά εδώ τα λόγια που σας διάβασα, είναι η παρέµβαση και
οµιλία του Προέδρου της ΓΣΕΒΕΕ το 2013, που τα επανέφερε
στη µνήµη µας ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ Χρήστος Καραγιαννίδης
και είναι ενδεικτικά της κατάστασης που είχε δηµιουργηθεί µέσα
στα σκοτεινά χρόνια των µνηµονίων και αυτής της καταστροφής
που έγινε βασικά από το 2010 µέχρι τη δική µας διακυβέρνηση
και η οποία νοµίζω ότι αποδεικνύει χωρίς αµφιβολία ότι η βασική,
η κρίσιµη βολή ενάντια στην κοινωνική πλειοψηφία και στα µε-
σαία στρώµατα έγινε σε αυτή την περίοδο.

Είναι πάρα πολύ χαρακτηριστικά αυτά που έλεγε ο Πρόεδρος
της ΓΣΕΒΕΕ το 2013.

Για να το τεκµηριώσω αυτό ακόµα παραπάνω, θα ήθελα να κα-
ταθέσω δύο στοιχεία από την ΕΛΣΤΑΤ, τα οποία δείχνουν πώς
ακριβώς επήλθε αυτή η πολύ µεγάλη καταστροφή κυρίως στα
µεσαία στρώµατα, όπου δεν έχουν χάσει όπως λέγεται -έχει ει-
πωθεί και από τη δική µας πλευρά- 5.000 ευρώ αυτό το διάστηµα,
αλλά έχουν χάσει δυστυχώς ακόµη περισσότερο. Είναι σχεδόν
ένα 37%, που αντιστοιχεί περίπου στα µεσαία εισοδήµατα σε
10.000 ευρώ απώλεια. Καταθέτω τη σχετική αναφορά από την
ΕΛΣΤΑΤ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαντάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης πρέπει να γνωρίζουµε ότι από το 2009 µέχρι το 2015,
οκτακόσιες είκοσι δύο χιλιάδες άτοµα µετακινήθηκαν από τα µε-
σαία στα φτωχότερα στρώµατα. Αντίθετα από το 2015 έως το
2017 άτοµα µετατοπίστηκαν από τα φτωχότερα στα µεσαία
στρώµατα. Αυτά είναι στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ για τη φτώχεια και
την ανισότητα και θα παρακαλούσα να µελετηθούν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαντάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Προσθέτω το τελευταίο µόνο που αφορά τον κίνδυνο φτώ-
χειας, την παιδική φτώχεια που είχε εκτοξευθεί το 2013 στο
28,8%. Μειώθηκε µε στοιχεία του 2017 και είναι ακόµη πιο πίσω
στο 24,5%.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαντάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όλα τα παραπάνω που είπα, έχουν σχέση µε τη συγκεκριµένη
τροπολογία, γιατί όταν συζητούσαµε αυτό το νοµοσχέδιο, µας
έλεγαν ότι πρόκειται για «τυράκι». Χαρακτηριστικά διαβάζω το
εξής. Έλεγε ο κ. Σταϊκούρας: «Τα µέτρα είναι σίγουρα. Αποτε-
λούν τη σίγουρη φάκα. Τα αντίµετρα θα υλοποιηθούν υπό προ-
ϋποθέσεις πολύ δύσκολα επιτεύξιµες». Τουλάχιστον κρατούσε
µια προσέγγιση. «Αποτελούν το τυρί µε στόχο την απόσπαση της
προσοχής των πολιτών από τη φάκα». Όπως όµως φάνηκε και
από τη χθεσινή ακρόαση φορέων, η κοινωνία δεν τσιµπάει.

Ο κ. Κουτσούκος συµπλήρωνε, απευθυνόµενος στην Κοινο-
βουλευτική Πλειοψηφία: «Τι θα ψηφίσετε σήµερα; Σήµερα, όµως,
θα ψηφίσουν τις περικοπές στις συντάξεις που είναι 2,5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, θα ψηφίσουν τις περικοπές στους µισθούς που
είναι 2 δισεκατοµµύρια ευρώ µέσω της µείωσης του αφορολό-
γητου και άλλα 400 εκατοµµύρια ευρώ από κοινωνικές παροχές
που αφορούν τους πλέον αδύναµους συµπολίτες µας. Είναι το
επίδοµα για τα φτωχά παιδιά που πάνε στο σχολείο, για τα απρο-
στάτευτα παιδιά».

«Αυτές οι περικοπές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι…», µας
έλεγε «…αφορούν πάνω από ένα εκατοµµύριο συνταξιούχους,
που θα χάσουν 350 ευρώ παρά τις ψευδολογίες της κ. Αχτσιό-
γλου, και αφορούν συνολικά τεσσεράµισι εκατοµµύρια µισθω-
τούς και συνταξιούχους που κάνουν δηλώσεις, υπαγόµενοι στο
αφορολόγητο των µισθωτών και των συνταξιούχων.».

Τι έγινε από όλα αυτά, για να καταλάβω και να καταλάβει ο ελ-
ληνικός λαός; Τίποτε από αυτά τα οποία προέβλεπαν τότε δεν
επαληθεύτηκε, διότι το περασµένο διάστηµα καταργήσαµε τη
µείωση των συντάξεων, σήµερα καταργούµε τη µείωση του αφο-
ρολόγητου και στο τέλος της µέρας είµαστε µε ένα σύνολο θε-
τικών µέτρων, που πάνε µπροστά την κοινωνία µας.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής. Στο συγκλονι-
στικό µυθιστόρηµα «Αναζητώντας τον Χαµένο Χρόνο», του Μαρ-
σέλ Προύστ, που είχα την τύχη να το διαβάσω σε κάτι παλιές
εκδόσεις του «Ηριδανού» -µε βλέπει ο κ. Κώστας Ζουράρις- ο τε-
λευταίος τόµος είναι «Ο Ξανακερδισµένος Χρόνος». Ο Ζαν Ρουσέ
γράφει γι’ αυτόν τον τελευταίο τόµο ότι το µυθιστόρηµα είναι δο-
µηµένο µε τέτοιο τρόπο, ώστε το τέλος του γεννά την αρχή του.
Δεν είναι, όµως, λιγότερο αλήθεια, πως η αρχή γεννά το τέλος
του.

Βρισκόµαστε µπροστά σε µια συγκλονιστική στιγµή της ελλη-
νικής ιστορίας και είµαι απολύτως βέβαιος ότι όλες και όλοι µαζί
θα δώσουµε τη µάχη σε αυτή τη δύσκολη διαλεκτική σχέση που
παρουσιάζεται, και που νοµίζω ότι θα περιγράφει µε ακρίβεια
αυτά που είπα, να µπορέσουµε να πάµε µπροστά, να µην επιτρέ-
ψουµε να γυρίσουµε πίσω. Και νοµίζω ότι ο ελληνικός λαός µε
τη σκέψη του, τη συνείδησή του και την ψήφο του, θα σφραγίσει
µία τέτοια εξέλιξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαντά. Τον λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας, κ. Ανδρέας Ξανθός,
για δεκαοκτώ λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κατ’ αρχάς θα ήθελα
να καταθέσω µια νοµοτεχνική βελτίωση, που αφορά τη συµπλή-
ρωση της επικεφαλίδας του νοµοσχεδίου.

(Στο σηµείο αυτό o Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελ-
τίωση, η οποία έχει ως εξής:  
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. Παρακαλούµε να διανεµηθεί στους συναδέλ-
φους.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, συνεχίστε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Επίσης θα ήθελα να

πω ότι δεν γίνονται αποδεκτές οι βουλευτικές τροπολογίες.
Και επιτρέψτε µου να κλείσω, δεδοµένου ότι είµαστε λίγοι και

έχει περάσει πολλή ώρα, κάνοντας µερικές επισηµάνσεις.
Έχουµε να κάνουµε, λοιπόν, µε µία ρύθµιση µε µια σύµπραξη

καινοτόµα ανάµεσα στο δηµόσιο σύστηµα υγείας και σε ένα κοι-
νωφελές ίδρυµα. Είναι µία επένδυση στη δηµόσια περίθαλψη.
Αυτή η δωρεά έρχεται να ενισχύσει ένα πολιτικό σχέδιο, το οποίο
υλοποιήθηκε µε πολύ κόπο και µε πολύ µεγάλη δυσκολία όλα τα
χρόνια, ένα πολιτικό σχέδιο που έλεγε: «Καθολική κάλυψη, εγ-
γυηµένη πρόσβαση των ανασφάλιστων πολιτών στο σύστηµα
υγείας, ενδυνάµωση του ΕΣΥ, ηθικοποίηση του συστήµατος
υγείας, κρίσιµες µεταρρυθµίσεις». Αυτό ήταν το πολιτικό σχέδιο.
Και αυτές οι δωρεές ενισχύουν πραγµατικά τη λειτουργικότητα
του ΕΣΥ, βελτιώνουν τις υπηρεσίες, αναβαθµίζουν την ποιότητα
των υπηρεσιών.

Το πολιτικό ερώτηµα, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι το εξής: Θα
συνεχιστεί αυτή η πορεία; Θα συνεχίσουµε να επενδύουµε πε-
ρισσότερους ανθρώπινους και υλικούς πόρους στο δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας ή όπως λέει το αφήγηµα της Νέας Δηµοκρατίας,
θα περιορίσουµε στο ελάχιστο δυνατό τη στήριξη του ΕΣΥ και
θα αγοράζουµε υπηρεσίες από τον ιδιωτικό τοµέα; 

Θα συνεχίσουµε να επενδύουµε, αξιοποιώντας διάφορα χρη-
µατοδοτικά εργαλεία σε ένα πλάνο µεγάλης αναβάθµισης των
κτηριακών υποδοµών και του εξοπλισµού του δηµοσίου συστή-
µατος υγείας που, όπως είπε και ο Παύλος προηγουµένως, αυτά
τα χρόνια ανέρχεται στα 220 µε 230 εκατοµµύρια ευρώ µε δηµό-
σιους πόρους και µε τη συνέργεια φυσικά και ιδιωτικών ιδρυµά-
των και δωρεών ή θα βάλουµε ιδιωτικές εταιρείες στον σκληρό
πυρήνα του ΕΣΥ, για να τους δώσουµε ζωτικό χώρο για να έχουν
κέρδη; Δηλαδή θα βάζει το δηµόσιο σύστηµα υγείας τα κτήρια,
τους ανθρώπους και την πελατεία και ο ιδιωτικός τοµέας θα
βάζει τα µηχανήµατα και θα βγάζει λεφτά. Αυτό µας λέει η Νέα
Δηµοκρατία, για να καταλαβαίνει πολύ καλά ο κόσµος τι σηµαίνει
αυτή η παρέµβαση. 

Και, βεβαίως, αυτή η γραµµή της Νέας Δηµοκρατίας δεν
απαντά στο κρίσιµο πρόβληµα του συστήµατος υγείας, που επι-
τρέψτε µου να πω δεν είναι τόσο οι ανεπαρκείς υποδοµές και ο
εξοπλισµός αλλά το ανθρώπινο δυναµικό. Μάλιστα ο πεπαλαι-
ωµένος εξοπλισµός ακόµα και αυτά τα χρόνια, µέσα στην κρίση,
έχει ήδη αναβαθµιστεί σε πάρα πολύ µεγάλο βαθµό και έχουµε
πλέον σύγχρονα διαγνωστικά µηχανήµατα υψηλής τεχνολογίας.
Αυτή η παρέµβαση µε τα PET CT καθιστά τον δηµόσιο τοµέα για
πρώτη φορά, να υπερέχει αισθητά του επιχειρηµατικού ιδιωτικού
τοµέα στη σύγχρονη τεχνολογία.

Λέω, λοιπόν, ότι το πρόβληµα του συστήµατος υγείας, δεν
είναι τόσο οι υποδοµές και ο εξοπλισµός αλλά το ανθρώπινο δυ-
ναµικό, η επάρκεια γιατρών, νοσηλευτών και άλλων επαγγελµα-
τιών υγείας, εξειδικευµένων ανθρώπων καλά καταρτισµένων, οι
οποίοι θα µπορούν να παρέχουν καλές υπηρεσίες. Αυτός είναι ο
καθοριστικός παράγοντας στο τελικό προϊόν, που είναι οι ποιοτι-
κές υπηρεσίες.

Και εδώ η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας είναι τραγική. Ου-
σιαστικά ζητά να επανέλθουµε στην πιο σκληρή φάση της µνη-
µονιακής περιόδου στο θέµα της στελέχωσης του δηµόσιου
συστήµατος υγείας. Αυτό το «ένα προς πέντε» είναι µια παλινόρ-
θωση του πιο σκληρού µνηµονιακού πλαισίου, αυτής της απόλυ-
της ιδεοληψίας που υπήρχε και στους δανειστές και στο ΔΝΤ,
ότι το δηµόσιο σύστηµα υγείας δεν είναι παραγωγικό και αποδο-
τικό, ότι δεν αξίζει τον κόπο να το στηρίζουµε και πρέπει να το
αφήσουµε να λειτουργεί ίσα-ίσα για τους πιο περιθωριοποιηµέ-
νους και αποκλεισµένους και ότι εδώ έχουµε έναν υπεραναπτυγ-
µένο ιδιωτικό τοµέα στην Ελλάδα και γιατί να µην τον
αξιοποιήσουµε, γιατί να µην του δώσουµε τη δυνατότητα να βγά-
λει λεφτά µέσα από τις ανάγκες των ανθρώπων και από τις υπη-
ρεσίες που θα έπρεπε να παρέχει το δηµόσιο σύστηµα υγείας. 

Αυτό πρέπει να το καταλάβουν πάρα πολύ καλά οι άνθρωποι

που σήµερα δουλεύουν στο ΕΣΥ, που είναι όντως κουρασµένοι,
ταλαιπωρηµένοι, πιεσµένοι εργασιακά, συµπιεσµένοι µισθολο-
γικά, και που αυτά τα χρόνια «έβαλαν πλάτη», ακριβώς επειδή
κατάλαβαν ότι το πολιτικό µας σχέδιο ήταν να στηριχθεί και να
ενδυναµωθεί η δηµόσια περίθαλψη και όχι να χαρίσουµε τα «φι-
λέτα» της στον ιδιωτικό τοµέα. Αυτό ακριβώς µάς λέει η Νέα Δη-
µοκρατία.

Πολιτική υγείας, όµως, δεν είναι µόνο η ενίσχυση των υποδο-
µών και οι προσλήψεις προσωπικού. Πολιτική υγείας είναι και ένα
πλέγµα µεταρρυθµιστικών αλλαγών και παρεµβάσεων, που οδη-
γούν στην καλύτερη φροντίδα, στην ποιοτικότερη φροντίδα, που
οδηγούν σ’ αυτό που λέει ο Παγκόσµιος Οργανισµός Υγείας: Κα-
θολικότητα, ισότητα, αποτελεσµατικότητα. Εκεί επιτρέψτε µου
να πω ότι κάναµε πολύ σηµαντικά βήµατα αυτά τα χρόνια. 

Μεταρρύθµιση στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Υπάρχει
και στην αναφορά της Κοµισιόν ότι είναι µια πολύ σηµαντική µε-
ταρρυθµιστική παρέµβαση που πρέπει να προχωρήσει. 

Αναδιοργάνωση της επείγουσας ιατρικής. Μεταρρύθµιση στο
πεδίο του φαρµάκου, των προµηθειών, ακόµα και για τη διαχεί-
ριση αίµατος. 

Προχθές στο Εθνικό Κέντρο Αιµοδοσίας παρουσιάσαµε ένα
σχέδιο ασφαλούς και κεντρικοποιηµένης διαχείρισης, για να µπο-
ρούν και οι πολυµεταγγιζόµενοι και όσοι άνθρωποι έχουν ανάγκη
επείγουσας µετάγγισης, να αισθάνονται ασφαλείς ότι υπάρχει µε
την ευθύνη του δηµοσίου αίµα υψηλής ποιότητας, καλά ελεγ-
µένο και ισόρροπα κατανεµηµένο σ’ όλη τη χώρα. 

Δηµόσια υγεία. Έµφαση στην πρόληψη και στην προαγωγή
υγείας. Για πρώτη φορά υπάρχει µια οργανωµένη πολιτική.
Έχουµε εξηγήσει πάρα πολλές φορές ότι το σύστηµα υγείας
ήταν πολύ νοσοκοµειοκεντρικό και αποκλειστικά επικεντρωµένο
στην αντιµετώπιση της ασθένειας. 

Παρεµβάσεις για τη φροντίδα µετά το νοσοκοµείο. Ενίσχυση
των δηµόσιων κλινών αποκατάστασης. Αυτό είναι σε εξέλιξη
αυτή τη περίοδο σε έντεκα ΚΕΦΙΑΠ σε όλη τη χώρα. 

Ανακουφιστική φροντίδα. Έχουµε µια πρώτη καταγραφή αναγ-
κών και πάλι εκεί µε τη συνδροµή και του «Ιδρύµατος Σταύρος
Νιάρχος» προχωρούµε στο επόµενο διάστηµα ένα σχέδιο δρά-
σης. 

Κοινοτική ψυχιατρική, εγκατάλειψη του ασυλικού µοντέλου.
Πριν από λίγες µέρες οι τελευταίοι ασυλοποιηµένοι ασθενείς στο
παλιό ψυχιατρείο της Τρίπολης, µεταφέρθηκαν είτε σε ξενώνες
είτε στη νέα ψυχιατρική κλινική που λειτουργεί στο νοµαρχιακό
νοσοκοµείο. 

Ολοκληρωµένη αντιµετώπιση των εξαρτήσεων, έµφαση στη
µείωση της βλάβης αλλά και στην πρόληψη, στην υποκατάσταση,
στην προσπάθεια απεξάρτησης και κοινωνικής επανένταξης και
µέσα από µορφές κοινωνικής αλληλεγγύης όπως οι κοινωνικοί
συνεταιρισµοί ένταξης. Στρατηγική για τον καρκίνο. Εθνικό ινστι-
τούτο για τις νεοπλασίες για πρώτη φορά στη χώρα.

Έχουµε τη δυνατότητα µιας εποπτείας από το δηµόσιο όλης
της πολιτικής για τον καρκίνο από την πρόληψη µέχρι τη φρον-
τίδα τελικού σταδίου. Αυτό είναι ένα προοδευτικό, ένα αριστερό
πολιτικό σχέδιο, που έχει στόχο να µειώσει και να εξαλείψει τις
ανισότητες.

Το άλλο πολιτικό σχέδιο είναι ένα αγοραίο πολιτικό σχέδιο, ένα
σχέδιο που δίνει χώρο στην ιδιωτική κερδοσκοπία και µάλιστα
στην κρατικοδίαιτη ιδιωτική κερδοσκοπία και το οποίο διευρύνει
τις ανισότητες και δηµιουργεί αποκλεισµούς. Αυτό διακυβεύεται,
αγαπητοί συνάδελφοι, σε αυτές τις εκλογές. 

Θα συνεχιστεί η πολιτική της εγγυηµένης κάλυψης των ανα-
σφάλιστων ανθρώπων, ναι ή όχι; Θα συνεχιστεί η πολιτική της
στήριξης και αναβάθµισης του δηµοσίου συστήµατος υγείας, το
οποίο έχει τα προβλήµατα του, έχει τις δυσκολίες του αλλά είναι
όρθιο, είναι αξιόπιστο, επιβίωσε µέσα στην κρίση, άντεξε τις πιέ-
σεις της λιτότητας και τις εµµονές του ΔΝΤ; 

Θα συνεχιστεί η µεταρρύθµιση στην πρωτοβάθµια φροντίδα;
Θα προχωρήσει ο θεσµός του οικογενειακού γιατρού µε µία νέα
κουλτούρα, µε µία νέα φιλοσοφία, µέσα από αποκεντρωµένες
δηµόσιες δοµές ή θα έρθει κάποιος που θα βάλει «Χ», όπως έχει
ειπωθεί απ’ αυτό το Βήµα; 

Θα συνεχιστεί η παρέµβαση εξυγίανσης στο χώρο του φαρ-
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µάκου, για να έχουµε µία βιώσιµη φαρµακευτική πολιτική, που
να εγγυάται την πρόσβαση των ανθρώπων στα αναγκαία φάρ-
µακα είτε αυτά είναι φάρµακα καινοτόµα, ακριβά, σύγχρονα και
αποτελεσµατικά είτε φάρµακα καθηµερινής χρήσης τα οποία
πρέπει να παραµείνουν στην αγορά χωρίς περιθώρια διαπλοκών;
Θα συνεχιστεί αυτή η προσπάθεια ηθικοποίησης του συστήµα-
τος υγείας; Νοµίζω ότι αυτά είναι τα κρίσιµα πολιτικά διακυβεύ-
µατα. 

Επιτρέψτε µου να κλείσω, λέγοντας το εξής: Οι µεγάλες πα-
ρατάξεις -και ο ΣΥΡΙΖΑ είναι µία µεγάλη παράταξη- µε τη στήριξη
της κοινωνίας όλα αυτά τα χρόνια ακόµα και αν ηττηθούν σε κά-
ποια χρονική στιγµή, έχουν τη δυνατότητα να ανασυνταχθούν,
να αναδιοργανωθούν και να επανακάµψουν. Κι αυτό θα γίνει και
στις επόµενες εκλογές. Διότι ο ΣΥΡΙΖΑ -και πρέπει να το κατα-
λάβουν οι πάντες αυτό- είναι, πραγµατικά, ο κορµός της µεγάλης
προοδευτικής παράταξης, η οποία κυριάρχησε στα µεταπολιτευ-
τικά χρόνια στην πολιτική ζωή του τόπου. 

Αυτός είναι ο κορµός της µεγάλης προοδευτικής παράταξης
και σήµερα έχοντας πάρει το µήνυµα των ευρωεκλογών µε εν-
συναίσθηση για τα προβλήµατα της κοινωνίας και τις δυσκολίες
των ανθρώπων, µε ψηλά το κεφάλι γι’ αυτά που µε υπερηφάνεια
καταφέραµε αυτά τα δύσκολα χρόνια και µε καθαρό βλέµµα -
γιατί δεν έχουµε να κρύψουµε τίποτα και ξέρουµε ότι δεν χρω-
στάµε σε κανέναν, όπως ξέρουµε ότι η φαυλότητα στο πολιτικό
σύστηµα και στην πολιτική ζωή έχει πολιτικό ονοµατεπώνυµο, το
οποίο δεν περιέχει το δικό µας πολιτικό χώρο- θα µιλήσουµε µε
ειλικρίνεια στους ανθρώπους, θα τους εξηγήσουµε το πολιτικό
µας σχέδιο, θα παρουσιάσουµε τη διακινδύνευση που υπάρχει
από το πολιτικό σχέδιο της Δεξιάς και νοµίζω ότι για άλλη µία
φορά θα κερδίσουµε την εµπιστοσύνη τους.

Να είστε καλά!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε τον κ.
Ξανθό.

Τώρα θα δώσω το λόγο στον κ. Μπάρκα, για να υποστηρίξει
την τελευταία τροπολογία που κατατέθηκε µε γενικό αριθµό
2253 σε σχέση µε τα προγράµµατα του ΟΕΚ κ.λπ..

Ορίστε, κύριε Μπάρκα, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Σας ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να παρουσιάσω στο Σώµα την τροπολογία µε αριθµό
2253/214 που αφορά το Υπουργείο Εργασίας και κυρίαρχα
αφορά τα δάνεια του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας, ο οποίος
οργανισµός είχε τη δυνατότητα να υλοποιεί στεγαστικά προ-
γράµµατα µέσω της επιδότησης του επιτοκίου στεγαστικών δα-
νείων των εργαζοµένων.

Ειδικότερα ο πρώην ΟΕΚ ανέλαβε την επιδότηση επιτοκίου
έως το 2014 σε περίπου εκατόν είκοσι χιλιάδες δικαιούχους, εκ
των οποίων οι σαράντα πέντε χιλιάδες περίπου εξακολουθούν να
έχουν υπόλοιπα οφειλής στις τράπεζες, ενώ για τη µεγάλη πλει-
οψηφία έχει λήξει η περίοδος επιδότησης του επιτοκίου που
διαρκούσε εννέα χρόνια.

Τα δάνεια αυτά προορίζονταν για την αγορά ή την ανέγερση
πρώτης κατοικίας, την αποπεράτωση υπό κατασκευή κατοικίας,
την επέκταση υπάρχουσας κατοικίας και την επισκευή υπάρχου-
σας κατοικίας. Παράλληλα µε τα ανωτέρω ο τέως ΟΕΚ υλοποι-
ούσε στεγαστικά προγράµµατα εξ ιδίων κεφαλαίων είτε µε τη
µορφή ανέγερσης και παραχώρησης εργατικών κατοικιών σε οι-
κισµούς, µε ανάληψη της υποχρέωσης αποπληρωµής τους από
τους δικαιούχους οικιστές είτε µε τη µορφή χορήγησης δανείων
για την αγορά, ανέγερση, αποπεράτωση ή επισκευή πρώτης κα-
τοικίας.

Στο πλαίσιο των συνταγµατικών επιταγών περί κοινωνικού κρά-
τους δικαίου και προστασίας της οικογένειας έχουν ήδη εκδοθεί
για τα στεγαστικά προγράµµατα εξ ιδίων κεφαλαίων του τέως
ΟΕΚ η υπ’ αριθµόν 13097/661/13-4-2017 και η 52246/317 από 26-
1-2018 αποφάσεις της Υπουργού Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε τις οποίες χορηγήθηκαν
ευνοϊκές ρυθµίσεις σε οικιστές και δανειολήπτες του πρώην
ΟΕΚ.

Με την προτεινόµενη νοµοθετική διάταξη, παρέχεται η δυνα-
τότητα µε υπουργική απόφαση να επιδοτηθούν από τον πρώην
ΟΕΚ οι δόσεις δανείων που χορηγήθηκαν από τράπεζες και οι
δικαιούχοι των δανείων αυτών έχουν λάβει επιδότηση επιτοκίου,
επειδή πληρούσαν τις προϋποθέσεις που έθετε ο πρώην ΟΕΚ.

Ειδικότερα παρέχεται εξουσιοδότηση µε απόφαση του Υπουρ-
γού Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης µετά από γνώµη του Διοικητικού Συµβουλίου του ΟΑΕΔ, ο
οποίος κατέστη καθολικός διάδοχος του ΟΕΚ που έχει καταργη-
θεί δυνάµει των διατάξεων του άρθρου 35 του ν.4144/2013, να
µπορούν να επιδοτούνται οι τοκοχρεολυτικές δόσεις των παρα-
πάνω δανείων.

Με αυτή την υπουργική απόφαση θα καθορίζονται τα κριτήρια
ένταξης στην επιδότηση, όπως ιδίως το εισόδηµα, η αξία της κύ-
ριας κατοικίας και της συνολικής ακίνητης περιουσίας και το
ύψος των καταθέσεων, τα ποσοστά επιδότησης της έντοκης το-
κοχρεωλυτικής δόσης, τα µέγιστα ποσά της επιδοτούµενης
δόσης και η µέγιστη διάρκεια της επιδότησης ανά κλίµακα οφει-
λής και κάθε άλλο αναγκαίο διαδικαστικό και λεπτοµερειακό ζή-
τηµα για την υλοποίηση της προβλεπόµενης επιδότησης.

Από την υλοποίηση αναµένεται να ωφεληθούν άµεσα δανει-
ολήπτες που εξακολουθούν να οφείλουν και αρκετοί από αυτούς
αντιµετωπίζουν αδυναµία αποπληρωµής των δανείων τους προς
τις τράπεζες µε κίνδυνο την απώλεια της κατοικίας τους.

Τέλος, ορίζεται ότι οι δαπάνες για την εφαρµογή της προτεινό-
µενης διάταξης δεν βαρύνουν τον κρατικό προϋπολογισµό, αλλά
καλύπτονται από τα έσοδα του ενιαίου λογαριασµού και την εφαρ-
µογή κοινωνικών πολιτικών του άρθρου 34 του ν.4144/2013.

Άλλωστε, σύµφωνα µε τις υποπεριπτώσεις της προαναφερθεί-
σας διάταξης, µέρος των εσόδων του ΕΛΕΚΠ διατίθεται για την
κάλυψη δαπανών για κοινωνικούς σκοπούς, όπως η πνευµατική,
πολιτιστική, κοινωνική ανάπτυξη του εργατικού δυναµικού, η υλο-
ποίηση προγραµµάτων για τη στεγαστική προστασία του εργα-
τικού δυναµικού, των οικογενειών αυτών κ.λπ..

Με τη ρύθµιση των δανείων, που χορηγούνταν ή επιδοτούνταν
από τον πρώην ΟΕΚ και των ρυθµίσεων των οφειλών όσων είχαν
λάβει κατοικίες στους οικισµούς του πρώην ΟΕΚ ολοκληρώνεται
µία βασική παρέµβαση της Κυβέρνησης, µε στόχο την προστασία
της κατοικίας των εργαζοµένων.

Οι ωφελούµενοι από το σύνολο των ρυθµίσεων υπολογίζονται
συνολικά σε εκατόν πενήντα χιλιάδες νοικοκυριά και πλέον. Με
τη σηµερινή εξουσιοδοτική ρύθµιση για την έκδοση της υπουρ-
γικής απόφασης θα ωφεληθούν περίπου σαράντα χιλιάδες νοι-
κοκυριά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε, κύριε

Μπάρκα.
Τώρα θα δώσω τον λόγο στον κ. Πιτσιόρλα, Αναπληρωτή

Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης για να υποστηρίξει µία τρο-
πολογία που κατατέθηκε στις 15.25’.

Κύριε Πιτσιόρλα, έχετε τον λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΠΙΤΣΙΟΡΛΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µίας και Ανάπτυξης): Η τροπολογία 2254/15 αφορά µία βελ-
τίωση της τροποποίησης του ν.2960 που έγινε µε τον ν.4469/17.

Αφορούσε σε περιπτώσεις αποκρατικοποιήσεων, εάν µετά την
ολοκλήρωση της αποκρατικοποίησης και τη µεταβίβαση των µε-
τοχών ανέκυπταν θέµατα τελωνειακών παραβάσεων, που αφο-
ρούσαν διαχειρίσεις πριν την αποκρατικοποίηση και σε αυτή την
περίπτωση να µην βαρύνουν τους αγοραστές αυτού του τύπου
τα πρόστιµα.

Υπήρξε µία ανάγκη βελτίωσης και για περιπτώσεις όπου κατα-
λογίστηκαν πρόστιµα πάλι για χρήσεις πριν την αποκρατικοποί-
ηση που, όµως, δεν είχαν καταλογιστεί µέχρι να τεθεί σε
εφαρµογή ο νέος νόµος. Αυτήν την περίπτωση θέλουµε να κα-
λύψουµε µε την τροπολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Πιτσιόρλα για την επεξήγηση.

Πριν κλείσουµε, θα έχουµε έναν πολύ σύντοµο κύκλο δευτε-
ρολογιών από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους ή από
τους εισηγητές.

Τον λόγο έχει ο κ. Μιχαηλίδης για τέσσερα λεπτά.
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι στο τέλος αυτής της

διαδικασίας και µετά από τις τοποθετήσεις των Υπουργών, των
εισηγητών των κοµµάτων και των συναδέλφων σε αυτήν την Αί-
θουσα είναι καταφανές ότι οδεύουµε πλέον στις εκλογές, µε την
αντιπαράθεση δύο τελείως διαφορετικών αντιλήψεων πάνω στο
θέµα της δηµόσιας υγείας, µιας και ο κύριος κορµός του νοµο-
θετήµατος, το οποίο συζητάµε σήµερα, αφορά τη δηµόσια υγεία,
αφορά µία µεγάλη δωρεά ενός κοινωφελούς ιδρύµατος προς το
ΕΚΑΒ.

Νοµίζω ότι έχει καταδειχθεί µε τον πλέον κατηγορηµατικό
τρόπο ότι αυτή η Κυβέρνηση, µέσα σε µία ατµόσφαιρα εξαιρε-
τικά δυσµενή, αυτά τα τέσσερα και πλέον χρόνια έχει καταβάλει
µεγάλες προσπάθειες να ανατάξει ένα σύστηµα, το οποίο -επι-
τρέψτε µου να πω- το παρέλαβε περίπου σε κατάρρευση, ένα
σύστηµα απαξιωµένο και στην ουσία, αλλά και στα µάτια του Έλ-
ληνα πολίτη.

Προέρχοµαι από τη Χίο, µια περιοχή,όπου µέχρι πριν από λίγα
χρόνια το Γενικό «Σκυλίτσειο» Νοσοκοµείο Χίου εθεωρείτο περί-
που ένα είδος ασύλου, ένα νοσοκοµείο δηλαδή όπου κατέφευ-
γαν άνθρωποι, οι οποίοι για διάφορους λόγους, κυρίως
κοινωνικούς, έχρηζαν φροντίδας. Και πρέπει να πούµε ότι µέσα
στα τελευταία χρόνια -βεβαίως δεν αναφέροµαι µόνο στην πε-
ρίοδο τη δική µας- αυτό το νοσηλευτικό ίδρυµα έχει γίνει ένα
ίδρυµα, το οποίο σε µερικές µονάδες του ειδικά µπορεί να θεω-
ρείται νοσηλευτικό ίδρυµα πλέον κορυφής και αιχµής, µάλιστα,
για την ευρύτερη περιοχή του Αιγαίου.

Αυτά τα επιτεύγµατα, όπως επεσήµανε προηγουµένως και ο
Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας, δεν είναι τυχαία και δεν έπεσαν
εξ ουρανού. Είναι προφανές ότι έχουν καταβληθεί προσπάθειες
µε οικονοµία, µε απάλειψη όλων εκείνων των διαδικασιών, οι
οποίες διοχέτευαν χρήµα, εκεί που δεν έπρεπε. Όλο αυτό, µαζί
βεβαίως µε τις σπουδαίες, δυνατές προσπάθειες των εργαζοµέ-
νων, του ιατρικού προσωπικού, του νοσηλευτικού προσωπικού,
των διοικητικών υπαλλήλων είχε ως αποτέλεσµα -ας µου επιτρα-
πεί να κλείσω αυτήν την αναφορική παρένθεση µε το νοσοκοµείο
της Χίου- γενικότερα στη συντριπτική πλειοψηφία τους, οι µονά-
δες υγείας στη χώρα µας να προσφέρουν υπηρεσίες πολύ κα-
λύτερες και υψηλότερου επιπέδου από τα προηγούµενα χρόνια.

Από την άλλη µεριά, επιτρέψτε µου εδώ να πω ότι δεν συµβαί-
νει αυτό που λέγεται ότι δηλαδή ξεφεύγουν κάποια λόγια από
κάποιους και αναφέροµαι στους παράγοντες της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και αποκαλύπτεται ένα κοµµάτι του προγράµµα-
τός τους. Όχι βέβαια! Είναι ακριβώς αυτό το ίδιο το πρόγραµµά
τους, το οποίο σε ένα βαθµό βέβαια, προσπαθούν να το αποκρύ-
ψουν. Είναι, όµως, πολύ εµφανές ότι αυτό καταδεικνύεται στην
ελληνική κοινωνία. 

Ποιο είναι αυτό το πρόγραµµα; Με λίγα λόγια, να πούµε ότι
είναι ένα πρόγραµµα, που θέλει µεν λίγο από το δηµόσιο χαρα-
κτήρα της υγείας, αλλά θεωρεί και κύριο πυλώνα στήριξης την
ιδιωτική πρωτοβουλία. Σηµαίνει, δηλαδή, µε δυο κουβέντες, ότι
όλες αυτές οι προσπάθειες που έχουµε καταβάλλει όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα, θα αποτελέσουν -στην περίπτωση όπου το
κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας θα είναι στην εξουσία- στην ουσία
κατάρριψη του συστήµατος αυτού, το οποίο µε κόπους και βά-
σανα προσπαθήσαµε να στήσουµε στα πόδια του.

Είµαι απόλυτα βέβαιος ότι ο ελληνικός λαός, στις προσεχείς
εκλογές, θα επιλέξει µε βάση αυτό, το οποίο συµφέρει τον ίδιο.
Μιας και αναφερθήκαµε εκτενώς στο θέµα της υγείας, θα µου
επιτρέψετε να πω ότι κάτι ανάλογο ισχύει και σε όλα τα άλλα ζη-
τήµατα, στα οποία αυτή η Κυβέρνηση, µέσα από πολύ δύσκολες
συνθήκες, προσπάθησε να βάλει ένα κοινωνικό πρόσηµο και σε
ένα µεγάλο βαθµό το έχει καταφέρει. 

Είµαι βέβαιος -επαναλαµβάνω- ότι ο ελληνικός λαός θα πρέπει
να κάνει τις επιλογές του και να δει το πραγµατικό συµφέρον του
και όχι αυτά, τα οποία το µιντιακό σύστηµα κυρίως ,πλασάρει και
δυστυχώς, τις τελευταίες µέρες, µε τρόπο ανεπίτρεπτο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε, κύριε
Μιχαηλίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
είκοσι τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και έξι συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Βασιλείων Ηρακλείου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα θα δώσω το λόγο στον κ. Καραθανασόπουλο, αν θέλει
και µετά στο κ. Νυφούδη και κλείνουµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ µια δήλωση θέλω
να κάνω, πριν την ψηφοφορία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Οπότε να πάµε στον
κ. Νυφούδη.

Τον λόγο έχει ο κ. Νυφούδης για τέσσερα λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΥΦΟΥΔΗΣ: Δεν θα σας απασχολήσω τόσο πολύ.

Ένα λεπτό θα µιλήσω.
Έχω την άποψη, ακούγοντας όλους τους αγαπητούς συναδέλ-

φους, πως πρέπει όλοι µας να αντιληφθούµε ότι η δωρεά του
Ιδρύµατος Σταύρος Νιάρχος µας ξεπερνά. Μας ξεπερνά και ως
Βουλευτές του Κοινοβουλίου και ως πολίτες της χώρας. Μας ξε-
περνά, γιατί είναι ένα δώρο στην κοινωνία, που το έχει τόσο
ανάγκη. Είναι ένα δώρο σε µια κοινωνία, που δείχνει και τους
νέους όρους του παιχνιδιού σήµερα. Δεν µπορεί να µιλάµε για
εργασιακές σχέσεις, όπως µιλούσαµε τριάντα χρόνια πριν. Έτσι
έχω µάθει εγώ, που δραστηριοποιούµαι ως αυτοδηµιούργητος
στο ελεύθερο επάγγελµα.

Δείχνει το δρόµο, που µας λέει ότι ιδιωτικό και δηµόσιο συµ-
φέρον µπορούν να οδηγηθούν µπροστά µαζί. Δεν είναι πια ο
κακός εργοδότης και ο καλός εργαζόµενος. Υπάρχουν καλοί και
κακοί από κάθε µεριά. Το θέµα είναι ότι το ίδρυµα Σταύρος Νιάρ-
χος δείχνει έναν δρόµο και ελπίζω να ακολουθήσουν και άλλοι.

Σε αυτή την κατεύθυνση, το Ποτάµι προφανώς, και θα ψηφίσει
το νοµοσχέδιο. Βέβαια, θα δηλώσει «παρών» στις τροπολογίες,
όπως τοποθετήθηκε και στη Διάσκεψη των Προέδρων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Νυφούδη.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδας κ. Καραθανασόπουλος έχει να κάνει µία δήλωση.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα κάνω δικαιολόγηση

της ψήφου. Βεβαίως, πριν από αυτήν τη δήλωση, να πω µόνο µια
κουβέντα. 

Οι Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ είναι πολύ γαλαντόµοι στο να διαγρά-
φουν και να απαλλάσσουν από πρόστιµα τους επιχειρηµατικούς
οµίλους.

Έρχοµαι στη δήλωση. Το ΚΚΕ εκφράζοντας τα αιτήµατα των
εργαζόµενων κατέθεσε τροπολογία για την ακύρωση της µεί-
ωσης του αφορολόγητου, µείωση, που είχε ψηφίσει η Κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ. Την τροπολογία αυτή του ΚΚΕ την απέρριψε η
Κυβέρνηση στις 15 Μάη. 

Στη συνέχεια, η Κυβέρνηση έφερε στη Βουλή δική της τροπο-
λογία, σχετικά µε τη µείωση του αφορολόγητου, αλλά την ίδια
στιγµή, στο ίδιο ακριβώς κείµενο, την αναιρεί, καταργώντας τα
αποκαλούµενα αντίµετρα. Πιο συγκεκριµένα, καταργεί τη µείωση
του αρχικού συντελεστή φορολογίας για τους µισθωτούς και
συνταξιούχους από 22% στο 20%, καταργεί τη διάταξη για τη
µείωση του ΕΝΦΙΑ κατά 30%, αν το ποσό του φόρου δεν υπερ-
βαίνει τα 700 ευρώ και υπό τον περιορισµό ότι η µείωση δεν θα
ήταν µεγαλύτερη από τα 70 ευρώ και αποσύρει την προνοµοθε-
τηµένη κατάργηση της λεγόµενης εισφοράς αλληλεγγύης για
ετήσια εισοδήµατα από 12.000 ευρώ έως 30.000 ευρώ. 

Το ΚΚΕ, µε τις παρεµβάσεις που έκανε, ζήτησε από την Κυ-
βέρνηση στην τροπολογία της να περιοριστεί µόνο στο θέµα της
ακύρωσης της µείωσης του αφορολόγητου και να αποσύρει τις
υπόλοιπες διατάξεις. Η Κυβέρνηση, όµως, δεν έκανε ούτε καν το
αυτονόητο, δηλαδή να ξεχωρίσει την ψηφοφορία για το άρθρο
για το αφορολόγητο και για τα αντιµέτρα. 

Γνωρίζουµε, βεβαίως, πάρα πολύ καλά ότι η Κυβέρνηση αρ-
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νήθηκε την πρόταση του ΚΚΕ γιατί έχει δεσµεύσεις απέναντι
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στους θεσµούς, στο πλαίσιο της δη-
µοσιονοµικής πειθαρχίας και των µατωµένων πρωτογενών πλε-
ονασµάτων. 

Το ΚΚΕ, επειδή υποστηρίζει την ακύρωση της µείωσης του
αφορολόγητου και διαφωνεί µε τα άλλα ζητήµατα, που περιέχει
η κυβερνητική τροπολογία, επιµένει να µπει σε ψηφοφορία η δική
του τροπολογία για την ακύρωση της µείωσης του αφορολόγη-
του. 

Η Κυβέρνηση, όµως, αρνείται να θέσει σε ψηφοφορία τη δική
µας τροπολογία και γι’ αυτό είµαστε υποχρεωµένοι να τοποθε-
τηθούµε µε την ψήφο µας µόνο στην κυβερνητική. Ακριβώς
επειδή η ψήφος µας είναι ένα «ναι» στην κατάργηση του νόµου
που µειώνει το αφορολόγητο και ένα «όχι» στην κατάργηση όλων
των άλλων θετικών µέτρων για τον λαό, είµαστε υποχρεωµένοι
να τοποθετηθούµε µε το «παρών», που εκφράζει ακριβώς αυτό
το σηµείο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Καραθανασόπουλε.

Τον λόγο έχει ο κ. Μπάρκας για την υποστήριξη τροπολογίας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τι είναι αυτά τα πράγ-

µατα; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, έχει κλείσει το νοµοσχέδιο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κάνω µια πρόταση προς

την Κυβέρνηση να ψηφίσουµε στις δώδεκα και να φέρει όσες
τροπολογίες θέλει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Όχι, δεν γίνεται αυτό.
Αυτή η πρότασή σας απορρίπτεται, κύριε Καραθανασόπουλε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Συνήθως, ο Υπουργός µιλάει τελευταίος και κλείνει η συζήτηση
του νοµοσχεδίου.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Ο Υπουργός έφυγε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κύριε Μπάρκα, έχετε

τον λόγο για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2255 για δύο
λεπτά. Μετά θα κλείσει η συζήτηση και θα κάνουµε µία διακοπή
για πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θέλω να υπε-
ρασπιστώ ένα δίκαιο αίτηµα το οποίο η Κυβέρνηση είχε
ανακοινώσει. Αφορά την τροπολογία µε αριθµό 2255/2016.

Με την παρούσα τροπολογία, όπως αυτή θα ενσωµατωθεί στο
εν λόγω νοµοσχέδιο, τα απασχολούµενα πρόσωπα στην καθα-
ριότητα των χώρων δηµόσιας εκπαίδευσηςµ οποιασδήποτε βαθ-
µίδας, δηλαδή οι καθαρίστριες των σχολείων, από την 1η του
επόµενου µήνα, από τη δηµοσίευση του νόµου, θα µπουν στα
βαρέα και ανθυγιεινά ένσηµα. 

Είναι κάτι, το οποίο εµείς το είχαµε ανακοινώσει, το είχαµε
υποστηρίξει. Ήταν ένα πάγιο αίτηµα των καθαριστριών, των αν-
θρώπων που δουλεύουν στα δηµόσια σχολεία. Νοµίζω ότι
έπρεπε να γίνει. 

Οι ιδιαιτερότητες του συγκεκριµένου αντικειµένου εργασίας
καθιστούν αναγκαία την προτεινόµενη νοµοθετική ρύθµιση περί
ένταξης των καθαριστριών στον Κανονισµό Ασφάλειας Βαρέων
και Ανθυγιεινών Επαγγελµάτων, ανεξάρτητα από τον αριθµό των
ωρών ηµερήσιας απασχόλησής τους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Ευχαριστούµε. 
Τώρα θα κάνουµε ένα διάλειµµα πέντε λεπτών, προκειµένου

να ετοιµαστεί το σπλάχνο του νοµοσχεδίου και θα συνεχίσουµε
µετά κατευθείαν µε την ψήφιση. Παρακαλώ να παραµείνουν οι
εισηγητές.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Υγείας: «Κύρωση των επιµέρους συµβάσεων για τα Έργα V και
VI της από 06-09-2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος
“Κοινωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος” και του Ελληνικού Δη-
µοσίου για την ενίσχυση και αναβάθµιση των υποδοµών στον
τοµέα της Υγείας και άλλες διατάξεις».

Εισερχόµαστε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων, των
τροπολογιών και του συνόλου και η ψήφισή τους θα γίνει χωρι-
στά. 

Θέλω να επισηµάνω ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή
του νοµοσχεδίου, ένα άρθρο, δεκαέξι τροπολογίες, το ακροτε-
λεύτιο άρθρο, καθώς και το σύνολο του νοµοσχεδίου. 

Κάθε φορά στην οθόνη εµφανίζονται ως τέσσερα άρθρα προς
ψήφιση. Για να ψηφίσετε και τα υπόλοιπα, θα πρέπει να κυλήσετε
την οθόνη αφής µε scroll down. Στο πάνω δεξιά µέρος της οθό-
νης εµφανίζεται κάθε φορά ο αριθµός των άρθρων, που αποµέ-
νουν για ψήφιση. Βεβαίως, θα πρέπει να βεβαιωθείτε ότι έχετε
ψηφίσει όλα τα άρθρα και τις τροπολογίες, καθώς και το ακρο-
τελεύτιο άρθρο και το σύνολο του νοµοσχεδίου. Αφού καταχω-
ρηθεί η ψήφος σας, έχετε τη δυνατότητα να την ελέγξετε ή και
να την αναθεωρήσετε έως τη λήξη της ψηφοφορίας. 

Για οποιαδήποτε απορία, απευθυνθείτε στο Προεδρείο, προ-
κειµένου να σας συνδράµουν οι αρµόδιοι υπάλληλοι.

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Παρακαλώ να κλείσει

το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.
(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Οι θέσεις των κοµµά-

των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:
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«Κύρωση των επιµέρους συµβάσεων για τα Έργα V και VI της
από 06-09-2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος “Κοι-
νωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος” και του Ελληνικού Δηµο-
σίου για την ενίσχυση και αναβάθµιση των υποδοµών στον τοµέα
της Υγείας και άλλες διατάξεις».

Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ
Άρθρο πρώτο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ

Υπ. τροπ. 2229/190 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2230/191 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Υπ. τροπ. 2231/192 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2232/193 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: OXI
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Υπ. τροπ. 2233/194 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2234/195 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2235/196 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Υπ. τροπ. 2247/208 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Υπ. τροπ. 2248/209 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: OXI

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2249/210 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: OXI
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Υπ. τροπ. 2250/211 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2251/212 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Υπ. τροπ. 2252/213 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2253/214 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Υπ. τροπ. 2254/215 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: OXI

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
Υπ. τροπ. 2255/216 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

Ακροτελεύτιο άρθρο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: -
ΔΗ.ΣΥ: -

Χ.Α: -
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ
Επί του Συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: -

ΔΗ.ΣΥ: -
Χ.Α: -

Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση των επιµέρους συµβά-
σεων για τα Έργα V και VI της από 06-09-2018 Σύµβασης Δω-
ρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος “Κοινωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ.
Νιάρχος” και του Ελληνικού Δηµοσίου για την ενίσχυση και ανα-
βάθµιση των υποδοµών στον τοµέα της Υγείας και άλλες διατά-
ξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση των επιµέρους συµβάσεων για τα έργα V και VI της
από 06-09-2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος
«Κοινωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος» και του Ελληνικού

Δηµοσίου για την ενίσχυση και αναβάθµιση των υποδοµών
στον τοµέα της Υγείας και άλλες διατάξεις

Άρθρο Πρώτο

Κυρώνονται και έχουν ισχύ νόµου οι από 3.6.2019 επιµέρους
συµβάσεις για τα έργα V και VI της από 6.9.2018 Σύµβασης Δω-
ρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος «Κοινωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ.
Νιάρχος» και του Ελληνικού Δηµοσίου για την ενίσχυση και ανα-
βάθµιση των υποδοµών στον τοµέα της Υγείας, που υπεγράφη-
σαν µεταξύ των ανωτέρω Μερών για την υλοποίηση της δωρεάς
του Ιδρύµατος, το κείµενο των οποίων έχει ως ακολούθως: 
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7978 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7980 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7982 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7984 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7986 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7988 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7990 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7992 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7994 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7996 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7998 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8000 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8002 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8004 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8006 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8008 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8010 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο
Ρυθµίσεις για το χορηγούµενο επίδοµα 
ανασφάλιστων υπερηλίκων σε µέλη της 

ελληνικής µειονότητας της Αλβανίας

Στο άρθρο 93 του ν. 4387/2016 (Α’ 85) προστίθεται παράγρα-
φος 11 ως εξής:

«11. Στους δικαιούχους, που είναι µέλη της ελληνικής µειονό-
τητας της Αλβανίας, καταβάλλεται το επίδοµα του παρόντος άρ-
θρου, χωρίς την εφαρµογή των περιορισµών των περιπτώσεων
γ’ και δ’ της παραγράφου 1 αυτού. Με κοινή απόφαση των
Υπουργών Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και Εξωτερικών, ρυθµίζονται οι λεπτοµέρειες χορή-
γησης του επιδόµατος στους ανωτέρω δικαιούχους.»

Άρθρο τρίτο
Επέκταση προγραµµάτων κοινωφελούς χαρακτήρα

Το προτελευταίο εδάφιο του στοιχείου 1.1. της υποπαραγράφου
ΙΔ’.1 της παραγράφου ΙΔ’ του άρθρου πρώτου του ν. 4152/2013
(Α’ 107) αντικαθίσταται ως εξής:

«Επιτρέπεται η επέκταση της χρονικής διάρκειας των άνω προ-
γραµµάτων στα οποία οι ωφελούµενοι απασχολούνται: α) για την
αντιπυρική προστασία των δασικών οικοσυστηµάτων της χώρας,
β) για τη λειτουργία οργανωµένων εγκαταστάσεων προσφύγων και
µεταναστών, όπως χώρων υποδοχής ή/και ταυτοποίησης, δοµών
προσωρινής φιλοξενίας ή/και προσωρινής υποδοχής προσφύγων
και µεταναστών και γ) σε δήµους, περιφέρειες και λοιπά Ν.Π.Δ.Δ.
µε χρηµατοδότηση της επιπλέον δαπάνης είτε από τον τακτικό
προϋπολογισµό, ή και από ίδιους πόρους του Ο.Α.Ε.Δ. ή και από
το Π.Δ.Ε. ή και από άλλους εθνικούς ή και άλλους πόρους.»

Άρθρο τέταρτο

Στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 43 του ν.
4587/2018 (Α’ 218) οι λέξεις «όχι πέραν της 28ης Ιουνίου 2019» αν-
τικαθίστανται από τις λέξεις «όχι πέραν της 30ης Σεπτεµβρίου
2019».

Άρθρο πέµπτο
Παράταση ισχύος άδειας οδήγησης κατόχων, 

οι οποίοι έχουν συµπληρώσει την ηλικία 
των εβδοµήντα τεσσάρων (74) ετών

1. Η ισχύς της άδειας οδήγησης κατόχων, οι οποίοι έχουν συµ-
πληρώσει την ηλικία των εβδοµήντα τεσσάρων (74) ετών και υπο-
βάλλουν, από την 1η Απριλίου 2019 έως και την 31η Ιουλίου
2019, στις Υπηρεσίες Μεταφορών και Επικοινωνιών των Περιφε-
ρειακών Ενοτήτων της χώρας αίτηση και τα απαιτούµενα δικαιο-
λογητικά για την ανανέωσή της, κατ' εφαρµογή της παραγράφου
3 του άρθρου 7 του π.δ. 51/2012 (Α’ 101), παρατείνεται έως την
ηµεροµηνία προγραµµατισµού της δοκιµασίας προσόντων και
συµπεριφοράς.

Η ηµεροµηνία αυτή δεν δύναται να απέχει περισσότερο από
πέντε (5) µήνες από την ηµεροµηνία υποβολής της αιτήσεως για
ανανέωση της άδειας.

Για την ως άνω παράταση ισχύος χορηγείται βεβαίωση από
την αρµόδια Υπηρεσία Μεταφορών και Επικοινωνιών.

2. Οι κάτοχοι άδειας οδήγησης του πρώτου (1ου) και του δεύ-
τερου (2ου) εδαφίου της παραγράφου 3 του άρθρου 7 του π.δ.
51/2012 (A’ 101) οι οποίοι επιτυγχάνουν σε διενεργηθείσα έως
και την 31η Δεκεµβρίου 2019 δοκιµασία προσόντων και συµπε-
ριφοράς για την ανανέωση της άδειάς τους, δύνανται να απευ-
θύνονται στην οικεία Υπηρεσία Μεταφορών & Επικοινωνιών
προκειµένου να τους χορηγείται βεβαίωση, µε την οποία τους
παρέχεται το δικαίωµα οδήγησης (οχηµάτων αντίστοιχης κατη-
γορίας), εντός της Ελληνικής Επικράτειας έως και την ηµεροµη-
νία παραλαβής του νέου εντύπου άδειας οδήγησης.

3. Το δεύτερο και το τρίτο εδάφιο της υποπερίπτωσης ββ) της
περίπτωσης α’  της παραγράφου 2 του άρθρου 10 του ν.
4599/2019 (Α’ 40) καταργείται.

Άρθρο έκτο
Τροποποίηση του άρθρου 8 του ν. 3468/2006 (Α’ 129)

1. Στο τέλος της παραγράφου 4 του άρθρου 8 του  ν.
3468/2006 προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Αν έχει υποβληθεί αίτηση για τη χορήγηση άδειας εγκατάστα-
σης σταθµού παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από Α.Π.Ε. ή
Σ.Η.Θ.Υ.Α. µαζί µε τα δικαιολογητικά του άρθρου 8 της
Δ6/Φ1/οικ.13310/18.6.2007 (B’ 1153) απόφασης του Υπουργού
Ανάπτυξης, τουλάχιστον σαράντα πέντε (45) εργάσιµες ηµέρες
πριν από την ηµεροµηνία λήξης της οριστικής προσφοράς σύν-
δεσης του σταθµού, η τελευταία παρατείνεται από τη λήξη της
µέχρι και την ηµεροµηνία χορήγησης της άδειας εγκατάστασης
και για χρονικό διάστηµα που δεν µπορεί να υπερβαίνει τους έξι
(6) µήνες.»

2. Η παράταση του τελευταίου εδαφίου της παραγράφου 4 του
άρθρου 8 του ν. 3468/2006, όπως αυτό προστίθεται µε την παρά-
γραφο 1 του παρόντος άρθρου, καταλαµβάνει και οριστικές προ-
σφορές σταθµών, για τους οποίους έχει κατατεθεί αίτηση µαζί µε
τα δικαιολογητικά του άρθρου 8 της Δ6/Φ1/οικ.13310/18.6.2007
(Β’ 1153) απόφασης του Υπουργού Ανάπτυξης για τη χορήγηση
άδειας εγκατάστασης πριν την έναρξη ισχύος του παρόντος.

Άρθρο έβδοµο
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 4414/2016 (Α’ 149)

1. Στο άρθρο 3 του ν. 4414/2016 προστίθεται παράγραφος 12Α
ως εξής:

«12Α. Οι προθεσµίες θέσης σε λειτουργία (κανονική ή δοκιµα-
στική) των σταθµών των παραγράφων 11 και 12 που συνδέονται
στην Υψηλή Τάση παρατείνονται κατά τρεις (3) µήνες, εφόσον
εντός των αρχικών προθεσµιών έχει υποβληθεί αίτηµα σύνδεσης
µε πλήρη φάκελο στον αρµόδιο διαχειριστή και υπεύθυνη δή-
λωση του                    ν. 1599/1986 (Α’ 75) του κατόχου του σταθ-
µού, µε την οποία βεβαιώνεται ότι έχουν υλοποιηθεί τα
απαιτούµενα έργα και ότι ο σταθµός είναι έτοιµος για τη θέση
του σε λειτουργία.»

2. Στο τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 8 του άρθρου 5 του
ν. 4414/2016 οι λέξεις «στον Κώδικα Διαχείρισης του Συστήµα-
τος» αντικαθίστανται µε τις λέξεις «στον Κώδικα του Διαχειριστή
Α.Π.Ε. & Εγγυήσεων Προέλευσης.»

3. Στο άρθρο 7 του ν. 4414/2016 προστίθεται παράγραφος 8Γ
ως εξής:

«8Γ. Η διάρκεια ισχύος των αδειών εγκατάστασης σταθµών
παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από Α.Π.Ε. και Σ.Η.Θ.Υ.Α., οι
οποίες λήγουν εντός του έτους 2019, παρατείνεται µέχρι τη διε-
νέργεια της τελευταίας ανταγωνιστικής διαδικασίας υποβολής
προσφορών που αντιστοιχεί στην κατηγορία του σταθµού του
έτους 2020, µε την προϋπόθεση ότι οι σταθµοί θα έχουν συµµε-
τάσχει σε τουλάχιστον µία ανταγωνιστική διαδικασία υποβολής
προσφορών που έχει διεξαχθεί εντός της αρχικής διάρκειας
ισχύος της άδειας εγκατάστασης.»

Άρθρο όγδοο
Τροποποίηση του άρθρου 11 του ν. 4513/2018 (A’ 9)

Στο άρθρο 11 του ν. 4513/2018 προστίθεται παράγραφος 13 ως
εξής:

«13. Η ιδιότητα του µέλους ενεργειακής κοινότητας δεν καθιστά
υποχρεωτική την ασφάλιση στον Ενιαίο Φορέα Κοινωνικής Ασφά-
λισης.»

Άρθρο ένατο
Μη επιβολή προστίµων για συναποθήκευση 

σε φορολογικές αποθήκες

Δεν επιβάλλονται τα πρόστιµα του ν. 3054/2002 για συναποθή-
κευση πετρελαιοειδών προϊόντων από περισσότερους κατόχους
αδειών εµπορίας σε φορολογικές αποθήκες του άρθρου 63 του ν.
2960/2001 (Α’ 265), η οποία έχει συντελεστεί πριν από την έναρξη
ισχύος του ν. 4602/2019 (Α’ 45).
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Άρθρο δέκατο
Ρυθµίσεις για την «Ελληνική Βιοµηχανία 

Ζάχαρης Α.Ε.»

Στο άρθρο 23 του ν. 4587/2018 (Α’ 218) προστίθεται παράγρα-
φος 5 ως εξής: «5. Για την καταβολή δεδουλευµένων αποδοχών
του προσωπικού της και την εξόφληση ληξιπρόθεσµων οφειλών
για την καλλιέργεια των ετών 2017 και 2018 προς τους τευτλοπα-
ραγωγούς προµηθευτές της, η «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑ-
ΡΗΣ Α.Ε.» δύναται να επιχορηγείται από το εθνικό σκέλος του
Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων του Υπουργείου Οικονο-
µίας και Ανάπτυξης.»

Άρθρο ενδέκατο
Παράταση προθεσµίας ολοκλήρωσης επενδυτικών 

σχεδίων του ν. 3299/2004 (Α’ 261)

1. Στο δεύτερο και το τέταρτο εδάφιο της περίπτωσης α’ της πα-
ραγράφου 1 του άρθρου 76 του ν. 4399/2016 (Α’ 117) οι λέξεις «30
Ιουνίου 2019» αντικαθίστανται µε τις λέξεις «31 Δεκεµβρίου 2019».

2. Στο δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης β’ της παραγράφου 1
του άρθρου 76 του ν. 4399/2016 οι λέξεις «30ής Ιουνίου 2019» αν-
τικαθίστανται µε τις λέξεις «31ης Δεκεµβρίου 2019».

3. Στο πρώτο εδάφιο της περίπτωσης β’ της παραγράφου 3 του
άρθρου 76 του ν. 4399/2016 οι λέξεις «30 Ιουνίου 2019» αντικαθί-
στανται µε τις λέξεις «31 Δεκεµβρίου 2019».

Άρθρο δωδέκατο
Κατάργηση των άρθρων 10 -13 του ν. 4472/2017

Τα άρθρα 10, 11, 12 και 13 του ν.4472/2017 (Α’ 74) καταργούν-
ται.

Άρθρο δέκατο τρίτο
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 4446/2016 (Α’ 240)

Στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 και στις παραγράφους
2 και 3 του άρθρου 125, καθώς και στην παράγραφο 1 του άρ-
θρου 126 του ν. 4446/2016 (Α’ 240), η φράση «για χρονικό διά-
στηµα τριάντα (30) µηνών από την 22η Δεκεµβρίου του έτους
2016», αντικαθίσταται από τη φράση «για χρονικό διάστηµα
τριάντα έξι (36) µηνών από την 22η Δεκεµβρίου του έτους 2016».

Άρθρο δέκατο τέταρτο
Ρύθµιση εργασιακών θεµάτων Υπουργείου Υγείας

1. Τα νοµικά πρόσωπα που υπάγονται σωρευτικά στις διατά-
ξεις του άρθρου 63 του ν. 4430/2016 (Α’ 205) και του άρθρου 107
του ν. 4461/2017 (Α’ 38), καθώς και οι Διοικήσεις Υγειονοµικών
Περιφερειών (Δ.Υ.ΠΕ.) για τους φορείς αρµοδιότητάς τους µπο-
ρούν να παρατείνουν τις ατοµικές συµβάσεις εργασίας που
έχουν συναφθεί σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 63 του ν.
4430/2016 και του άρθρου 107 του ν. 4461/2017 έως την ολοκλή-
ρωση των διαδικασιών πρόσληψης που προβλέπονται στα ανω-
τέρω άρθρα.

2. Οι µετακινήσεις του πάσης φύσεως προσωπικού των Φο-
ρέων Παροχής Υπηρεσιών Υγείας εντός της ίδιας Δ.Υ.ΠΕ. ή µε-
ταξύ διαφορετικών Δ.Υ.ΠΕ., που έχουν πραγµατοποιηθεί µε
αποφάσεις των οικείων Διοικητών σύµφωνα µε το άρθρο 24 του
ν. 3599/2007 (Α’ 176), όπως συµπληρώθηκε µε την παράγραφο
21 του άρθρου 8 του ν. 3868/2010 (Α’ 129), και οι οποίες έχουν
λήξει ή λήγουν µέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος, παρατεί-
νονται αυτοδικαίως από τη λήξη τους µέχρι τις 31.12.2019.

Άρθρο δέκατο πέµπτο
Ρυθµίσεις για την ενίσχυση της λειτουργικής

ανεξαρτησίας της Ρυθµιστικής Αρχής Ενέργειας (Ρ.Α.Ε.) και
για τον Μακροχρόνιο Μηχανισµό 
Αποζηµίωσης Επάρκειας Ισχύος

1. Στο άρθρο 10 του ν. 4001/2011 προστίθεται παράγραφος 9
ως εξής:

«9. Τα µέλη της Ολοµέλειας και το προσωπικό της Γραµµα-
τείας της ΡΑΕ µε οποιαδήποτε έννοµη σχέση, δεν υπέχουν
αστική και ποινική ευθύνη για πράξεις ή παραλείψεις, για αιτιο-
λογηµένη γνώµη, εισήγηση ή πρόταση που διατύπωσαν ή από-
φαση που έλαβαν κατά την άσκηση των καθηκόντων τους, εκτός
αν ενήργησαν µε δόλο ή σε περίπτωση παραβίασης του απορ-
ρήτου των πληροφοριών και στοιχείων που περιήλθαν στη
σφαίρα γνώσης τους κατά την άσκηση των καθηκόντων τους,
σύµφωνα µε τις διατάξεις του παρόντος και τα σχετικώς καθορι-
ζόµενα στον Κανονισµό Εσωτερικής Λειτουργίας και Διαχείρισης
της ΡΑΕ, όπως προβλέπεται στο άρθρο 45, καθώς και σε εσωτε-
ρικές εγκυκλίους που εκδίδονται από την Αρχή για τη διαφύλαξη
των πληροφοριών που τηρεί ή περιέρχονται σε γνώση της.»

2. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 40 του ν. 4001/2011 προστί-
θενται εδάφια ως εξής:

«Η ΡΑΕ δύναται να καταβάλλει, σε νοµικά ή φυσικά πρόσωπα,
δικαστικά έξοδα και έξοδα νοµικής υποστήριξης των µελών ή του
προσωπικού της για ζητήµατα που αφορούν στην άσκηση των
καθηκόντων τους στην Αρχή. Η καταβολή των δαπανών βαρύνει
τον προϋπολογισµό της ΡΑΕ και γίνεται κατόπιν αίτησης των εν-
διαφεροµένων προσώπων και µε βάση τα κατά περίπτωση νό-
µιµα παραστατικά, µε µόνη προϋπόθεση, πριν από την καταβολή
των δαπανών αυτών από την Αρχή, να έχει προηγηθεί σχετική
εγκριτική απόφαση για την πραγµατοποίηση της δαπάνης, κατά
περίπτωση από την Ολοµέλεια ή τον Πρόεδρο της ΡΑΕ, και να
έχει αναληφθεί η σχετική δηµοσιονοµική υποχρέωση µε από-
φαση του διατάκτη.

Ειδικότερα, η δικαστική υπεράσπιση και νοµική υποστήριξη
των µελών της ΡΑΕ και του προσωπικού που υπηρετεί και απα-
σχολείται στη Γραµµατεία της ΡΑΕ µε οποιαδήποτε έννοµη
σχέση, όταν ενάγονται ή κατηγορούνται για πράξεις ή παραλεί-
ψεις που ανάγονται αποκλειστικά στην εκπλήρωση των καθηκόν-
των τους, ανατίθεται, εφόσον οι ανωτέρω το επιθυµούν, σε
εξωτερικό δικηγόρο που ορίζεται από την Ολοµέλεια της ΡΑΕ,
µε εξαίρεση τις πράξεις ή παραλείψεις οι οποίες στρέφονται
κατά της ιδίας. Η ΡΑΕ καλύπτει τη σχετική δαπάνη, το ύψος της
οποίας προσδιορίζεται στη συγκεκριµένη απόφαση και δεν µπο-
ρεί να υπερβαίνει το τριπλάσιο του ποσού αναφοράς κάθε δια-
δικαστικής πράξης ή υπηρεσίας, όπως προσδιορίζεται στους
πίνακες του Κώδικα Δικηγόρων και των παραρτηµάτων αυτού,
όπως εκάστοτε ισχύουν. Το ενδιαφερόµενο µέλος της ΡΑΕ και
τα µέλη του προσωπικού της Γραµµατείας της ΡΑΕ µπορούν δια-
ζευκτικά να χρησιµοποιούν τις υπηρεσίες άλλου δικηγόρου της
επιλογής τους. Το µέλος ή ο υπάλληλος, ο οποίος καταδικάζεται
αµετακλήτως ή εις βάρος του οποίου εκδίδεται αµετάκλητη δικα-
στική απόφαση, µε την οποία γίνεται δεκτή η σε βάρος τους ασκη-
θείσα αγωγή, είναι υποχρεωµένος να επιστρέφει άτοκα στη ΡΑΕ
το σύνολο της δαπάνης που η Αρχή έχει καταβάλει για τη δικα-
στική υπεράσπισή του. Η ρύθµιση αυτή ισχύει και για τα µέλη της
ΡΑΕ, των οποίων έληξε η θητεία, καθώς και για το προσωπικό της
Γραµµατείας της ΡΑΕ, το οποίο αποχώρησε από την ΡΑΕ.»

3. Η παράγραφος 2 του άρθρου 41 του ν. 4001/2011 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«2. α) Η πλήρωση των θέσεων του διοικητικού προσωπικού και
του ειδικού τεχνικού προσωπικού διενεργείται σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του ν. 2190/1994 (Α’ 28), όπως ισχύει, ύστερα από προκή-
ρυξη της ΡΑΕ, στην οποία καθορίζονται τα απαιτούµενα τυπικά
και ουσιαστικά προσόντα σύµφωνα µε τις διατάξεις του π.δ.
50/2001 (Α’39) και του Κανονισµού Εσωτερικής Λειτουργίας και
Διαχείρισης της ΡΑΕ που εκδίδεται βάσει του άρθρου 45, εφόσον
έχει εκδοθεί.

β) Το Ειδικό Επιστηµονικό Προσωπικό της ΡΑΕ προσλαµβάνεται
µε την ακόλουθη διαδικασία:

αα. Με απόφαση της ΡΑΕ εκδίδεται προκήρυξη µετά από
έλεγχο νοµιµότητας που διενεργεί το Α.Σ.Ε.Π. και περιλαµβάνει
τον αριθµό ανά ειδικότητα του προσωπικού που θα προσληφθεί,
καθώς και σύντοµη περιγραφή των απαιτήσεων. Η προκήρυξη δη-
µοσιεύεται στην ιστοσελίδα της ΡΑΕ και του Α.Σ.Ε.Π., καθώς και
σε δύο εφηµερίδες ευρείας κυκλοφορίας των Αθηνών. Με κοινή
απόφαση των Υπουργών Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης και Οικονοµικών, ύστερα από πρόταση της
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ΡΑΕ, καθορίζονται: α) τα απαιτούµενα ανά ειδικότητα προσόντα
(κύρια, πρόσθετα ή επικουρικά) σύµφωνα µε τον Κανονισµό Εσω-
τερικής Διαχείρισης και Λειτουργίας της ΡΑΕ του άρθρου 45, εφό-
σον έχει εκδοθεί, β) τα κριτήρια κατάταξης, γ) η προθεσµία
υποβολής αιτήσεων των υποψηφίων και ο τρόπος υποβολής τους,
δ) τα απαιτούµενα δικαιολογητικά, καθώς και κάθε άλλη σχετική
λεπτοµέρεια.

ββ. Οι υποψήφιοι υποβάλλουν τις αιτήσεις τους στη ΡΑΕ, η
οποία τις αξιολογεί και συντάσσει προσωρινούς πίνακες (α) απο-
κλειοµένων, (β) κατάταξης και (γ) επιλεγοµένων, τους οποίους δη-
µοσιεύει στην ιστοσελίδα της, αποστέλλοντας ταυτόχρονα στο
Α.Σ.Ε.Π. τους σχετικούς πίνακες για έλεγχο νοµιµότητας. Εντός
αποκλειστικής προθεσµίας δέκα (10) ηµερών από την εποµένη της
καταχώρισης αυτών στον ιστότοπο της ΡΑΕ, οι υποψήφιοι µπο-
ρούν να υποβάλουν ένσταση στο Α.Σ.Ε.Π. κατά των προσωρινών
πινάκων. Ένσταση επιτρέπεται µόνο για λόγους νοµιµότητας.

γγ. Το Α.Σ.Ε.Π. διενεργεί τον έλεγχο νοµιµότητας, καθώς και
τον κατ' ένσταση έλεγχο των πινάκων του προηγούµενου εδαφίου
για διάστηµα ενός (1) µήνα από την ηµεροµηνία υποβολής των πι-
νάκων αυτών και από την υποβολή των ενστάσεων σε αυτό και
ενηµερώνει εν συνεχεία τη ΡΑΕ, προκειµένου αυτή να καταρτίσει
τον οριστικό πίνακα προσληπτέων.

γ) Κατά την αξιολόγηση των προσόντων του ειδικού επιστηµο-
νικού προσωπικού που προσλαµβάνεται στη ΡΑΕ, η εµπειρία στο
αντικείµενο των θέσεων, εφόσον έχει διανυθεί σε θέσεις σε Ανε-
ξάρτητες Διοικητικές ή Ρυθµιστικές Αρχές ή σε θέσεις θεσµικών
φορέων του τοµέα ενέργειας, µπορεί να βαθµολογείται µε επι-
πλέον µόρια.»

4. Οι διατάξεις της παραγράφου 2 του άρθρου 41 του ν.
4001/2011, όπως αυτή τροποποιείται µε την προηγούµενη παρά-
γραφο, καταλαµβάνουν και την απόφαση υπ' αρίθµ.
ΔΙΠΑΑΔ/Φ.ΕΓΚΡ./187/16085 (σχετ. 18354) της 21ης 6.2018 της
Επιτροπής της ΠΥΣ 33/2006 για την πλήρωση εβδοµήντα εννέα
(79) κενών οργανικών θέσεων στη ΡΑΕ.

5.Το άρθρο 95 του ν. 4001/2011 αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 95
Μακροχρόνιος Μηχανισµός Αποζηµίωσης

Επάρκειας Ισχύος

1. Θεσπίζεται και τίθεται σε εφαρµογή Μακροχρόνιος Μηχανι-
σµός Αποζηµίωσης Επάρκειας Ισχύος (εφεξής Μηχανισµός). Ως
βασική υπηρεσία του Μηχανισµού ορίζεται η παροχή της υπηρε-
σίας διαθεσιµότητας ισχύος των επιλεγέντων παροχών, η οποία
καθορίζεται από το επίπεδο της ισχύος που απαιτείται, ώστε να
καλύπτεται µακροπρόθεσµα το κριτήριο αξιοπιστίας του Ελληνι-
κού Συστήµατος Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας (ΕΣΜΗΕ).

2. Η υπηρεσία διαθεσιµότητας ισχύος παρέχεται στη βάση αν-
ταγωνιστικής διαδικασίας µέσω δηµοπράτησης από το Διαχειρι-
στή του ΕΣΜΗΕ δικαιωµάτων αξιοπιστίας για µια προκαθορισµένη
περίοδο. Τα δικαιώµατα αξιοπιστίας συνδυάζονται µε υποχρεώ-
σεις των επιλεγέντων παροχών και δύνανται να µεταβιβάζονται
στο πλαίσιο δευτερογενούς αγοράς.

3. Ως Πάροχοι διαθεσιµότητας ισχύος ορίζονται, µόνο για το
µέρος της ισχύος τους που δεν αµείβεται από άλλο ευρωπαϊκό
ή εθνικό µηχανισµό στήριξης, οι κατανεµόµενες µονάδες παρα-
γωγής, τα συστήµατα απόκρισης της ζήτησης, τα συστήµατα
αποθήκευσης, οι διασυνοριακές διασυνδέσεις, οι κατανεµόµενες
µονάδες παραγωγής γειτονικών χωρών µέσω των διασυνοριακών
διασυνδέσεων και οι σταθµοί ΑΠΕ.

4. Ως Αποζηµίωση για την υπηρεσία διαθεσιµότητας ισχύος
ορίζεται η αµοιβή που καταβάλλεται από τον Διαχειριστή του
ΕΣΜΗΕ προς τους επιλεγέντες Παρόχους για την παροχή της
Υπηρεσίας. Ο Μηχανισµός Αποζηµίωσης Διαθεσιµότητας Ισχύος
χρηµατοδοτείται στη βάση χρεώσεων που επιβάλλει ο Διαχειρι-
στής ΕΣΜΗΕ στους Προµηθευτές.

5. Με απόφαση του Υπουργού Περιβάλλοντος και Ενέργειας
ορίζονται οι βασικές αρχές εφαρµογής του Μηχανισµού, όπως
η διάρκεια ισχύος του µέτρου, ο τρόπος και η τιµή αποζηµίωσης
των επιλεγέντων Παροχών, η διάρκεια των Συµβάσεων των επι-
λεγέντων Παροχών µε τον Διαχειριστή του ΕΣΜΗΕ, καθώς και

κάθε άλλο σχετικό θέµα.
6. Με απόφαση της ΡΑΕ που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της

Κυβερνήσεως, µετά από εισήγηση του Διαχειριστή του ΕΣΜΗΕ, εγ-
κρίνεται ο Κανονισµός Μακροχρόνιου Μηχανισµού Επάρκειας
Ισχύος. Με τον Κανονισµό ορίζονται διαφανείς και χωρίς διακρίσεις
κανόνες για τη συµµετοχή των Παρόχων διαθεσιµότητας ισχύος
στον Μηχανισµό, οι υποχρεώσεις των Παρόχων διαθεσιµότητας
ισχύος και οι συνέπειες σε περίπτωση παράβασης των υποχρεώ-
σεων αυτών, η µεθοδολογία κατανοµής των χρεώσεων στους Προ-
µηθευτές ηλεκτρικής ενέργειας, καθώς και ειδικότερα θέµατα που
αφορούν στις βασικές παραµέτρους σχεδιασµού και λειτουργίας
του Μηχανισµού.

7. Με την παρέλευση των πρώτων τεσσάρων (4) ετών εφαρµο-
γής του Μηχανισµού και ακολούθως ανά δύο (2) έτη, η ΡΑΕ εξετά-
ζει τα αποτελέσµατα εφαρµογής του Μηχανισµού και την επίδραση
του στην ελληνική αγορά ηλεκτρικής ενέργειας και εισηγείται στον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας προτάσεις τροποποίησης
παραµέτρων σχεδιασµού και λειτουργίας του Μηχανισµού.»

6. α) Στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 5 του άρθρου 149 του
ν. 4495/2017 (Α’ 167), όπως τροποποιήθηκε µε την παράγραφο 1
του άρθρου 54 του ν. 4546/2018 (Α’ 101), η ηµεροµηνία «30.6.2019»
αντικαθίσταται µε την ηµεροµηνία «30.6.2020».

β) Στο πρώτο και στο πέµπτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 54 του ν. 4546/2018 (Α’ 101), η ηµεροµηνία «30.6.2019» αντι-
καθίσταται µε την ηµεροµηνία «30.6.2020».

Άρθρο δέκατο έκτο
Τροποποίηση του άρθρου 28 του ν. 4447/2016 (Α’ 241)

1. Στα δύο τελευταία εδάφια της παραγράφου 1 του άρθρου 28
του ν. 4447/2016 η ηµεροµηνία «31η Μαρτίου 2019» αντικαθίσταται
µε την ηµεροµηνία «30η Σεπτεµβρίου 2019».

2. Συµβάσεις Λειτουργικής Ενίσχυσης που λύθηκαν λόγω µη σύ-
ναψης της Σύµβασης Σύνδεσης της παραγράφου 1 του άρθρου
28 του ν. 4447/2016 µέχρι την 31η Μαρτίου 2019 αναβιώνουν αυ-
τοδίκαια.

Άρθρο δέκατο έβδοµο
Λειτουργία Ατµοηλεκτρικών Μονάδων παραγωγής 

ηλεκτρικής ενέργειας στη νήσο Κρήτη

1. Από την 1η Ιανουάριου 2020 και µέχρι την ολοκλήρωση της
ηλεκτρικής διασύνδεσης της νήσου Κρήτης µε την Αττική, οι εγ-
κατεστηµένες σε υφιστάµενους σταθµούς παραγωγής της
νήσου Κρήτης Ατµοηλεκτρικές Μονάδες που υπάγονται στην
Οδηγία 2010/75/ΕΕ και στην Οδηγία 2015/2193/ΕΕ, δύνανται να
λειτουργούν κατά παρέκκλιση της ΚΥΑ 36060/1155/Ε.103/2013
(Β’ 1450), της ΚΥΑ οικ 6164/2018 (Β’ 1107) και της Εκτελεστικής
Απόφασης 2017/1442/ΕΕ της Επιτροπής. Κατά το διάστηµα αυτό
διατηρούνται οι οριακές τιµές εκποµπών που προβλέπονται για
τις προαναφερόµενες ατµοηλεκτρικές Μονάδες στις Αποφάσεις
Έγκρισης Περιβαλλοντικών Όρων (ΑΕΠΟ) των υφιστάµενων
Ατµοηλεκτρικών Σταθµών (ΑΗΣ) της νήσου Κρήτης, σύµφωνα
ιδίως µε τις απαιτήσεις των Οδηγιών 2001/80/ΕΚ και 2008/1/ΕΚ.

2. Κατά τον προσδιορισµό των εκποµπών των εγκαταστάσεων
της παραγράφου1 του παρόντος διασφαλίζεται ισοδύναµο επί-
πεδο προστασίας του περιβάλλοντος στο σύνολό του, το οποίο
αποτελεί πόρο του Πράσινου Ταµείου και το οποίο δεν υπόκειται
στους περιορισµούς του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 4
του άρθρου 3 του ν. 3889/2010 (A’ 182). Με απόφαση του Υπουρ-
γού Περιβάλλοντος και Ενέργειας καθορίζονται τα µέτρα του πε-
ριβαλλοντικού ισοδυνάµου του προηγούµενου εδαφίου, οι
φορείς υλοποίησης και διαχείρισης αυτών, ο τρόπος χρηµατο-
δότησης, καθώς και οι ειδικότεροι όροι και κάθε άλλο τεχνικό ζή-
τηµα σχετικό µε το περιβαλλοντικό ισοδύναµο.

Άρθρο δέκατο όγδοο
Τροποποίηση του άρθρου 16 του ν. 2515/1997

Στην παράγραφο 18 του άρθρου 16 του ν. 2515/1997 (Α’ 154)
προστίθεται περίπτωση στ’ ως εξής:
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«στ) Σε κάθε περίπτωση συγχώνευσης ή διάσπασης µε συµµε-
τοχή πιστωτικού ιδρύµατος και µε υποκατάσταση της απορροφώ-
σας ή της νέας ή της επωφελούµενης εταιρίας, που δεν είναι ήδη
πιστωτικό ίδρυµα, στην άδεια λειτουργίας του πιστωτικού ιδρύµα-
τος µε την έννοια της περίπτωσης α’ της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 18 ή της περίπτωσης α’ της παραγράφου 2 του άρθρου 70
του    ν. 4601/2019 (Α’ 44), εφαρµόζεται το παρόν άρθρο. Επι-
πλέον, για την υποκατάσταση στην άδεια λειτουργίας απαιτείται
έγκριση της εποπτικής αρχής, στην οποία εφαρµόζονται αναλό-
γως οι διατάξεις περί χορήγησης άδειας λειτουργίας. Κατ’ εξαί-
ρεση, στο πλαίσιο της έγκρισης του προηγούµενου εδαφίου η
εποπτική αρχή δύναται να µην αξιολογήσει τους µετόχους ή τα
µέλη του διοικητικού συµβουλίου, αν έχουν ήδη αξιολογηθεί πριν
από τον µετασχηµατισµό και δεν συντρέχει λόγος εκ νέου αξιολό-
γησής τους. Επίσης, στο πλαίσιο της ίδιας έγκρισης, η εποπτική
αρχή δύναται να µην επαναλάβει κάθε άλλο µέρος της διαδικασίας
χορήγησης άδειας λειτουργίας, ως προς το οποίο έχει ήδη γίνει
αξιολόγηση για τη χορήγηση έγκρισης που προβλέπεται στις προ-
ηγούµενες παραγράφους του παρόντος άρθρου είτε κατά την
άσκηση της εποπτείας επί του πιστωτικού ιδρύµατος που έφερε
την άδεια λειτουργίας ως τον µετασχηµατισµό, εφόσον δεν συν-
τρέχει λόγος εκ νέου αξιολόγησης.».

Άρθρο δέκατο ένατο
Τροποποίηση του άρθρου 192 του ν. 4389/2016

1. Στο τέλος της περίπτωσης ε’ της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 192 του ν. 4389/2016 (Α’ 94), όπως ισχύει, προστίθεται εδά-
φιο, ως εξής:

«Το τέταρτο εδάφιο της παραγράφου 4 του άρθρου 197 του
παρόντος, όπως ισχύει, και συγκεκριµένα από τη φράση «Για τη
διευκόλυνση της επιλογής...» έως τη φράση «...περαιτέρω στον
Εσωτερικό Κανονισµό.», εφαρµόζεται αναλόγως και για την επι-
λογή υποψήφιων µελών για τα Διοικητικά Συµβούλια των άµεσων
θυγατρικών της Εταιρείας, πλην του ΤΧΣ».

2. Οι διατάξεις της παραγράφου 1 υπερισχύουν κάθε άλλης
σχετικής διάταξης και αρχίζουν να ισχύουν από την έναρξη
ισχύος του παρόντος.

Άρθρο εικοστό 

Μετά τη διάταξη του άρθρου 18 του ν. 4487/2017 (Α’ 116) προ-
στίθεται άρθρο 18Α ως εξής:

«Άρθρο 18Α
Παρακώλυση κυκλοφορίας του τύπου

1. Η καθ’ οιονδήποτε τρόπο παρακώλυση της διανοµής και πώ-
λησης εντύπων ηµερήσιου και περιοδικού τύπου από τυπογρα-
φεία, επιχειρήσεις πρακτορείων εφηµερίδων και περιοδικών,
καθώς και από επιχειρήσεις πώλησης εφηµερίδων και περιοδι-
κών, απαγορεύεται. Ως παρακώλυση νοείται ιδίως: α. η µη δια-
νοµή όλων των φύλλων του τιράζ των εφηµερίδων και περιοδικών
σε όλα τα υπάρχοντα σηµεία πώλησης και β. η απόκρυψη των
εφηµερίδων και περιοδικών από τις επιχειρήσεις πώλησης
αυτών.

2. Η µε πρόθεση παραβίαση της παραγράφου 1 τιµωρείται µε
ποινή φυλάκισης τουλάχιστον ενός (1) έτους και χρηµατική ποινή
πέντε χιλιάδων (5.000) ευρώ έως πενήντα χιλιάδων (50.000)
ευρώ.

3. Αν η πράξη της παραγράφου 1 τελείται από αµέλεια τιµω-
ρείται µε ποινή φυλάκισης µέχρι ενός (1) έτους.

4. Σε περίπτωση υποτροπής, ή κατ' επάγγελµα τέλεσης της
πράξης της παραγράφου 1 επιβάλλεται ποινή φυλάκισης τουλά-
χιστον δύο (2) ετών.».

Άρθρο εικοστό πρώτο

Στο δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 8 του άρθρου 12 του ν.
3979/2011 (Α’ 138), η ηµεροµηνία «30η Ιουνίου 2019» αντικαθί-
σταται από την ηµεροµηνία «31η Μαΐου 2020».

Άρθρο εικοστό δεύτερο
Τροποποίηση του άρθρου 26 του ν. 4258/2014 (Α’ 94)

Στην παράγραφο 5 του άρθρου 26 του ν. 4258/2014 (Α’ 94),
προστίθενται όγδοο και ένατο εδάφια, ως εξής:

«Επιπλέον ποσό µέχρι 11.950.000 ευρώ, διατίθεται από πιστώ-
σεις του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων (Εθνικό Σκέλος),
για την ολοκλήρωση πρόσθετων εργασιών για την πλήρη επιχει-
ρησιακή απόδοση των Υ/Β, την αντιµετώπιση βλαβών που προ-
κύπτουν από τις εν εξελίξει δοκιµές καθώς και για τη συντήρηση
των συνοδών πλοίων που απαιτούνται για την ολοκλήρωση των
δοκιµών των Υ/Β κατ’ εφαρµογή των, σε ανωτέρω παράγραφο 4
αναγραφόµενων, διαδικασιών. Επί των εγκριθέντων µε άρθρο 61
του ν. 4557/2018 πιστώσεων χορηγείται παράταση υλοποίησης
έως και τον Σεπτέµβριο 2019.».

Άρθρο εικοστό τρίτο
Τροποποίηση του άρθρου 32 του ν. 4361/2016 (Α’ 10)

Στο άρθρο 32 του ν. 4361/2016 (Α’ 10) προστίθεται παράγρα-
φος 8, ως εξής:

«8. Επιπλέον ποσό µέχρι 5,925 εκ. ευρώ διατίθεται από το Πρό-
γραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων (Εθνικό Σκέλος) για την οµαλή
εξέλιξη ναυπήγησης των ΤΠΚ υπ’ άριθµ. 6 και 7. Τα ποσά που θα
διατεθούν από τις ανωτέρω χρηµατοδοτήσεις και αφορούν τη
συµβασιοποίηση προµήθειας υλικών και ανάθεσης εργασιών-πα-
ροχής υπηρεσιών, που εκκρεµούν και αφορούν υλικά και υπηρε-
σίες για την ολοκλήρωση ναυπήγησης των ΤΠΚ Νο 6 & 7, αλλά
και για την πληρωµή της µισθοδοσίας και των λογαριασµών κοι-
νής ωφελείας, όπως έχει καθοριστεί σε τριµερή συµφωνία θα κα-
ταλογιστούν στα NBEE Α.Ε.. Επιπλέον, η καταβολή από το
Πολεµικό Ναυτικό, των µηνιαίων αµοιβών των εργαζοµένων πα-
ρατείνεται για χρονικό διάστηµα τριών (3) µηνών από την 1η Ιου-
λίου 2019, όσο και το χρονικό διάστηµα παράτασης του
προγράµµατος ναυπήγησης. Η ισχύς των υπογραφεισών/συνα-
φθεισών ατοµικών δηλώσεων αποδοχής ενασχόλησης µεταξύ
του Πολεµικού Ναυτικού και των εργαζοµένων της NBEE Α.Ε.,
παρατείνεται µέχρι την 30η Σεπτεµβρίου 2019. Το Πολεµικό Ναυ-
τικό δεν παραιτείται από οποιοδήποτε συµβατικό ή νόµιµο δι-
καίωµα απορρέει από την κυρωθείσα τριµερή συµφωνία, η ισχύς
της οποίας παρατείνεται έως την 30η Σεπτεµβρίου 2019. Η υλο-
ποίηση των πιστώσεων, που εγκρίθηκαν µε το άρθρο 62 του ν.
4557/2018 (Α’ 139), παρατείνεται έως τον Σεπτέµβριο 2019.».

Άρθρο εικοστό τέταρτο

1. Από 1.1.2019 το Ενιαίο Ταµείο Επικουρικής Ασφάλισης Εφά-
παξ Παροχών (ΕΤΕΑΕΠ) αναλαµβάνει την καταβολή µηνιαίας επι-
κουρικής σύνταξης στους δικαιούχους, έως την έναρξη ισχύος
του παρόντος, σύνταξης του Λογαριασµού Επικούρησης Προ-
σωπικού Εθνικής Τράπεζας της Ελλάδος (ΛΕΠΕΤΕ) και του Ειδι-
κού Λογαριασµού Επικούρησης Προσωπικού Εθνικής Τράπεζας
της Ελλάδος - Πρώην Προσωπικού Εθνικής Ακινήτων Α.Ε. (ΕΛΕ-
ΠΕΤΕ - Π.Π.ΕΘΝΑΚ). Το ύφος της καταβλητέας σύνταξης καθο-
ρίζεται µε εφαρµογή του ακόλουθου τύπου:

2. Από 1.1.2019 η Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος (ΕΤΕ) κατα-
βάλλει στο ΕΤΕΑΕΠ τις αναλογούσες, σύµφωνα µε τις κείµενες
διατάξεις, εισφορές επικουρικής ασφάλισης για το σύνολο των
ασφαλισµένων του ΛΕΠΕΤΕ και του ΕΛΕΠΕΤΕ- Π.Π.ΕΘΝΑΚ,
πλέον συµπληρωµατικής ασφαλιστικής εισφοράς, η οποία για τα
έτη 2019 έως 2023 ανέρχεται στο ποσό των 40 εκατοµµυρίων
ευρώ ετησίως, ενώ για τα έτη 2024 και εφεξής θα καθοριστεί µε
µελέτη που εκπονεί η Εθνική Αναλογιστική Αρχή και µε την οποία
αναπροσαρµόζεται το ύψος του ποσού και ο τρόπος καταβολής
του από την ΕΤΕ. Ειδικά για το διάστηµα από 1.1 έως 31.5.2019
η ΕΤΕ καταβάλλει επιπροσθέτως στο ΕΤΕΑΠ και το ισόποσο των
εισφορών ασφαλισµένων για επικουρική ασφάλιση για το διά-
στηµα αυτό.

3. Στους συνταξιούχους της παραγράφου 1 η ΕΤΕ καταβάλλει
τις συνταξιοδοτικές παροχές του έτους 2018 στο ύψος που προ-
κύπτει από την εφαρµογή του τύπου της παραγράφου 1 και
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αφού συµψηφιστούν τυχόν καταβληθείσες παροχές από το ΛΕ-
ΠΕΤΕ και τον ΕΛΕΠΕΤΕ - Π.Π.ΕΘΝΑΚ για το έτος αυτό. Η κατα-
βολή ενεργείται κατά το 1/5 του συνολικού ποσού έως την
31.8.2019 και το υπόλοιπο τµηµατικά και πάντως το αργότερο
την 31.12.2020.

4. Για τους δικαιούχους επικουρικής σύνταξης µετά την
έναρξη ισχύος του παρόντος, η καταβλητέα σύνταξη υπολογίζε-
ται, για το διάστηµα ασφάλισης έως και 31.12.2014, µε βάση τον
τύπο Ρ = 0,45% * έτη ασφάλισης * συντάξιµες αποδοχές (ει-
σφορά 6%), ενώ για το διάστηµα ασφάλισης από 1.1.2015 εφαρ-
µόζεται το Σύστηµα νοητής κεφαλαιοποίησης (NDC) και ο τύπος 

όπως ισχύει για όλους τους ασφαλισµένους του ΕΤΕΑΕΠ.
5. Για την εφαρµογή του παρόντος η ΕΤΕ παρέχει στο ΕΤΕ-

ΑΕΠ αρχείο µε το σύνολο των απαιτούµενων ασφαλιστικών στοι-
χείων, όπως ιδίως µισθολογικές καταστάσεις και βεβαιώσεις
χρόνου υπηρεσίας, καθώς και το προσωπικό που κατ' αριθµό
απασχολείται κατά την έναρξη ισχύος του παρόντος στο ΛΕ-
ΠΕΤΕ και στον ΕΛΕΠΕΤΕ - Π.Π.ΕΘΝΑΚ. Για τον υπολογισµό της
παροχής του παρόντος άρθρου λαµβάνεται υπόψη ο χρόνος
ασφάλισης που πραγµατοποιήθηκε στο ΛΕΠΕΤΕ και στον ΕΛΕ-
ΠΕΤΕ - Π.Π.ΕΘΝΑΚ, καθώς και ο χρόνος που αναγνωρίστηκε και
εξαγοράστηκε ως συντάξιµος κατά τις διατάξεις του καταστατι-
κού τους και της κείµενης νοµοθεσίας.

6. Με απόφαση του Υπουργού Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης δύναται να ρυθµίζεται κάθε
αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του παρόντος.

Άρθρο εικοστό πέµπτο

1. Με απόφαση του Υπουργού Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µετά από γνώµη του Διοικητι-
κού Συµβουλίου του ΟΑΕΔ, δύναται να επιδοτούνται οι
τοκοχρεωλυτικές δόσεις των δανείων που χορηγήθηκαν δυνάµει
των διατάξεων των άρθρων 2 του ν. 2116/1993 (Α’ 18) και 37 του
ν. 2224/1994 (Α’ 112) µε επιδότηση του επιτοκίου από τον τ. ΟΕΚ.
Με την απόφαση του προηγούµενου εδαφίου καθορίζονται τα
κριτήρια ένταξης στην επιδότηση, όπως ιδίως το εισόδηµα, η
αξία της κύριας κατοικίας και της συνολικής ακίνητης περιουσίας
και το ύψος των καταθέσεων, τα ποσοστά επιδότησης της τοκο-
χρεωλυτικής δόσης, τα µέγιστα ποσά της επιδοτούµενης δόσης
και η µέγιστη διάρκεια της επιδότησης ανά κλίµακες οφειλής,
λοιποί όροι και προϋποθέσεις, τα αναγκαία δικαιολογητικά και
τα αρµόδια όργανα, η διαδικασία, ο τρόπος και ο χρόνος κατα-
βολής της επιδότησης και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για
την εφαρµογή του παρόντος.

2. Οι δαπάνες από την εφαρµογή του παρόντος καλύπτονται
από τα έσοδα του Ενιαίου Λογαριασµού για την Εφαρµογή Κοι-
νωνικών Πολιτικών (ΕΛΕΚΠ) της περίπτωσης β’ της παραγράφου
6 του άρθρου 34 του   ν. 4144/2013 (Α’ 88).

Άρθρο εικοστό έκτο
Τροποποίηση του ν. 2960/2001

1. Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 152 του        ν.
2960/2001 (Α’ 265), όπως αυτή αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 22
του ν. 4469/2017 (Α’ 62), προστίθενται εδάφια ως εξής: «Στις πε-
ριπτώσεις των δύο προηγούµενων εδαφίων, καταλογιστικές πρά-
ξεις που εκδόθηκαν µετά την ηµεροµηνία µεταβίβασης των
µετοχών ή περιουσιακών στοιχείων και αφορούν προγενέστερες
της µεταβίβασης περιόδους, δεν εκτελούνται και ανακαλούνται
υποχρεωτικά, κατά το µέρος που αφορούν το νοµικό πρόσωπο
ως αστικώς συνυπεύθυνο, του οποίου οι οφειλές από πρόστιµα,
πολλαπλά τέλη, δασµούς και λοιπές επιβαρύνσεις, που προέρ-
χονται αποκλειστικά από τις ανωτέρω καταλογιστικές πράξεις,
διαγράφονται. Για την εφαρµογή του προηγούµενου εδαφίου
υποβάλλεται αίτηση στην αρχή που εξέδωσε τις καταλογιστικές
πράξεις. Τυχόν ποσά που έχουν ήδη καταβληθεί σε εκτέλεσή
τους δεν επιστρέφονται και δεν συµψηφίζονται.»

2. Η αίτηση που προβλέπεται στην προηγούµενη παράγραφο
υποβάλλεται εντός αποκλειστικής προθεσµίας δέκα (10) ηµερών
από τη δηµοσίευση του παρόντος και η πράξη ανάκλησης επιδί-

δεται υποχρεωτικά εντός δέκα (10) ηµερών από την υποβολή της
αίτησης. Η διάταξη του προηγούµενου εδαφίου καταλαµβάνει
και δικαστικά εκκρεµείς υποθέσεις.

Άρθρο εικοστό έβδοµο

Από την πρώτη του εποµένου µηνός από το µήνα δηµοσίευσης
του παρόντος νόµου τα απασχολούµενα πρόσωπα µε την καθα-
ριότητα των χώρων της δηµόσιας εκπαίδευσης οποιασδήποτε
βαθµίδας, υπαγόµενα στην ασφάλιση του Ε.Φ.Κ.Α. σύµφωνα µε
τη νοµοθεσία του πρ. ΙΚΑ-ΕΤΑΜ, ασφαλίζονται κατά τον ισχύοντα
Κανονισµό Ασφάλισης Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελµάτων,
ανεξάρτητα από τον αριθµό των ωρών της ηµερήσιας απασχό-
λησής τους. Ο αντίστοιχος χρόνος ασφάλισής τους υπολογίζεται
σύµφωνα µε τις διατάξεις του πρ. ΙΚΑ-ΕΤΑΜ, ανάλογα µε τις
ώρες απασχόλησης που πραγµατοποιούν σε ηµερήσια βάση.

Άρθρο εικοστό όγδοο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά
στις επιµέρους διατάξεις του. Οι επιµέρους συµβάσεις - Έργα V
και VI αποτελούν αντίστοιχα τα Παραρτήµατα 5 και 6 της από
6.9.2018 Σύµβασης και αναπόσπαστα µέρη αυτής.

Αθήνα,...............................2019

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Συνεπώς το Σώµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

της Πέµπτης 7 Μαρτίου 2019, της Τετάρτης 20 Μαρτίου 2019,
της Πέµπτης 21 Μαρτίου 2019, της Παρασκευής 22 Μαρτίου
2019, της Πέµπτης 28 Μαρτίου 2019, της Παρασκευής 29 Μαρ-
τίου 2019, της Δευτέρας 1ης Απριλίου 2019, της Τετάρτης 3 Απρι-
λίου 2019, της Πέµπτης 4 Απριλίου 2019, της Παρασκευής 5
Απριλίου 2019, της Δευτέρας 8 Απριλίου 2019, της Πέµπτης 11
Απριλίου 2019, της Παρασκευής 12 Απριλίου 2019, της Δευτέρας
15 Απριλίου 2019, της Τρίτης 16 Απριλίου 2019, της Πέµπτης 18
Απριλίου 2019, της Παρασκευής 19 Απριλίου 2019, της Δευτέρας
22 Απριλίου 2019, της Τρίτης 23 Απριλίου 2019, της Δευτέρας 6
Μαΐου 2019, της Τετάρτης 8 Μαΐου 2019, της Πέµπτης 9 Μαΐου

2019, της Δευτέρας 13 Μαΐου 2019 (πρωί), της Δευτέρας 13
Μαΐου 2019 (απόγευµα), της Τρίτης 14 Μαΐου 2019, της Τετάρ-
της 15 Μαΐου 2019 (πρωί), της Τετάρτης 15 Μαΐου 2019 (από-
γευµα), της Πέµπτης 16 Μαΐου 2019, της Παρασκευής 17 Μαΐου
2019, της Δευτέρας 20 Μαΐου 2019, της Δευτέρας 3 Ιουνίου
2019, της Τετάρτης 5 Ιουνίου 2019, της Πέµπτης 6 Ιουνίου 2019
και της Παρασκευής 7 Ιουνίου 2019 και ερωτάται το Σώµα αν τα
επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Πέµπτης 7 Μαρτίου 2019, της Τετάρτης 20 Μαρτίου 2019,
της Πέµπτης 21 Μαρτίου 2019, της Παρασκευής 22 Μαρτίου
2019, της Πέµπτης 28 Μαρτίου 2019, της Παρασκευής 29 Μαρ-
τίου 2019, της Δευτέρας 1ης Απριλίου 2019, της Τετάρτης 3 Απρι-
λίου 2019, της Πέµπτης 4 Απριλίου 2019, της Παρασκευής 5
Απριλίου 2019, της Δευτέρας 8 Απριλίου 2019, της Πέµπτης 11
Απριλίου 2019, της Παρασκευής 12 Απριλίου 2019, της Δευτέρας
15 Απριλίου 2019, της Τρίτης 16 Απριλίου 2019, της Πέµπτης 18
Απριλίου 2019, της Παρασκευής 19 Απριλίου 2019, της Δευτέρας
22 Απριλίου 2019, της Τρίτης 23 Απριλίου 2019, της Δευτέρας 6
Μαΐου 2019, της Τετάρτης 8 Μαΐου 2019, της Πέµπτης 9 Μαΐου
2019, της Δευτέρας 13 Μαΐου 2019 (πρωί), της Δευτέρας 13
Μαΐου 2019 (απόγευµα), της Τρίτης 14 Μαΐου 2019, της Τετάρ-
της 15 Μαΐου 2019 (πρωί), της Τετάρτης 15 Μαΐου 2019 (από-
γευµα), της Πέµπτης 16 Μαΐου 2019, της Παρασκευής 17 Μαΐου
2019, της Δευτέρας 20 Μαΐου 2019, της Δευτέρας 3 Ιουνίου
2019, της Τετάρτης 5 Ιουνίου 2019, της Πέµπτης 6 Ιουνίου 2019
και της Παρασκευής 7 Ιουνίου 2019 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Μαυρωτάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 16.45’ λύεται η συνεδρίαση, η οποία είναι και
η τελευταία της ΙΖ’ Περιόδου.

8016 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

19. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

21. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΕΡΓΑΣΙΑΣ, 

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ

20. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΨΗΦΙΑΚΗΣ
ΠΟΛΙΤΚΗΣ

ΤΗΛΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΩΝ
ΚΑΙ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗΣ

22. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΕΡΓΑΣΙΑΣ,

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ

23. Η ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ 
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


